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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 

Ι΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ - ΣΥΝΟΔΟΣ B΄ 

Συνεδρίαση 7ης Μαρτίου 2013 

Ώρα έναρξης: 4.09 μ.μ. 

Αρ. 21 

 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

(Γ. ΟΜΗΡΟΥ) 

 Καλό απόγευμα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.   

 Κηρύσσω την έναρξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής και παρακαλώ το γραμματέα -το μόνο 
εναπομείναντα εκ των δύο- να διαπιστώσει αν υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Κ. ΚΩΣΤΑ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το πρώτο θέμα της ημερήσιας διάταξης είναι η διαβεβαίωση των νέων 
βουλευτών της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού, των κ. Ανδρέα Θεμιστοκλέους, 
Μαρίας Κυριακού, Νίκου Νουρή, Ρίκκου Μαππουρίδη, Πρόδρομου Προδρόμου και Αριστοτέλη Μισού. 

 Αγαπητοί συνάδελφοι, παρακαλώ να εγερθείτε, για να δώσετε τη νενομισμένη διαβεβαίωση.   

(Μη ευκρινή σχόλια από βουλευτές) 

 Μόνον όσοι θα δώσουν τη νενομισμένη διαβεβαίωση! 

(Θόρυβος στην αίθουσα) 

 Παρακαλώ! 

 Θα διαβάζω τη διαβεβαίωση και θα σας παρακαλέσω να την επαναλαμβάνετε. 

 Διαβεβαιώ επισήμως… 

ΝΕΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: 

 Διαβεβαιώ επισήμως... 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 …πίστιν και σεβασμόν εις το Σύνταγμα… 

ΝΕΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: 

 …πίστιν και σεβασμόν εις το Σύνταγμα… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 …και τους συνάδοντας αυτώ νόμους… 

ΝΕΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: 

 …και τους συνάδοντας αυτώ νόμους… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 …και εις την διατήρησιν της ανεξαρτησίας… 
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ΝΕΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: 

 …και εις την διατήρησιν της ανεξαρτησίας… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 …και της εδαφικής ακεραιότητος της Δημοκρατίας της Κύπρου. 

ΝΕΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: 

 …και της εδαφικής ακεραιότητος της Δημοκρατίας της Κύπρου. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σας συγχαίρω, σας καλωσορίζω στη Βουλή και σας εύχομαι κάθε επιτυχία 
στο έργο σας. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  

 Πριν μπούμε στην ημερήσια διάταξη, θα ήθελα εκ μέρους του σώματος να αναφερθώ στην επέτειο της 
θυσίας ενός από τους κορυφαίους ήρωες του κυπριακού αγώνα, του Γρηγόρη Αυξεντίου.  Την περασμένη 
Κυριακή συμπληρώθηκαν πενήντα έξι χρόνια από την ηρωική θυσία του Σταυραετού του Μαχαιρά, στις 3 
Μαρτίου 1957.  Κυριακή ήταν και τότε, όταν «ο Γρηγόρης» πυρπόλησε «το κυπαρίσσι του», σύμφωνα με τους 
στίχους του Παντελή Μηχανικού, και «ο μαύρος δείχτης του κυπαρισσιού» χοροπηδούσε «ολόλαμπρος, φωτιά 
και φλόγα».  

 Η ηρωική μορφή του Γρηγόρη Αυξεντίου ενέπνευσε τους αγωνιστές τότε, αλλά και σήμερα εξακολουθεί 
να εμπνέει το λαό μας με τους αγώνες του και την πίστη του στην ελευθερία της Κύπρου και την προσήλωσή 
του στα πανανθρώπινα ιδανικά.  Ως ελάχιστη απόδοση τιμής στον ήρωα, τιμώντας την επέτειο της θυσίας του, 
σας καλώ σε μονόλεπτη σιγή. 

(Τήρηση μονόλεπτης σιγής) 

 Αιωνία του η μνήμη. 

 Κύριες και κύριοι συνάδελφοι, 

 Τιμούμε αύριο την Παγκόσμια Ημέρα της Γυναίκας.  Στις 8 Μαρτίου 1857 πραγματοποιήθηκε στη Νέα 
Υόρκη η εξέγερση των εργατριών στα υφαντουργεία της πόλης.  Ο αγώνας των γυναικών αυτών για την 
κατοχύρωση των δικαιωμάτων τους αποτελεί απαρχή του αγώνα για χειραφέτηση των γυναικών και σταθμό για 
το παγκόσμιο γυναικείο κίνημα.  

 Στην πατρίδα μας δυστυχώς ο αγώνας αυτός συνεχίζεται ακόμη.  Αν και η Κύπρος συγκαταλέγεται 
ανάμεσα στα κράτη που πρώτα υιοθέτησαν τις κοινοτικές Οδηγίες για την ισότητα ανδρών και γυναικών στην 
εργασία, την ίση αμοιβή και μεταχείριση και την επαγγελματική κατάρτιση και ανέλιξη, με λύπη διαπιστώνουμε 
μη εφαρμογή της νομοθεσίας σε ικανοποιητικό βαθμό.  Τόσο η ελλιπής ενημέρωση όσο και η ανυπαρξία 
μηχανισμών για τη διασφάλιση της εφαρμογής του νόμου οδηγούν στην άνιση αντιμετώπιση των γυναικών 
στον εργασιακό χώρο και τις έχουν μετατρέψει στα υπ’ αριθμόν ένα θύματα της οικονομικής κρίσης.  
Παράλληλα, δεν είναι σπάνιο, ακόμη και σήμερα, η Κυπρία να θυσιάζει τη σταδιοδρομία της για χάρη της 
οικογένειας εξαιτίας της έλλειψης κρατικών δομών.  Είναι λοιπόν με ικανοποίηση που καλωσορίζω σήμερα στο 
σώμα, ανάμεσα στα νέα μέλη που έχουν ήδη δώσει τη νενομισμένη διαβεβαίωση, και μία γυναίκα.  

 Εκ μέρους όλων των μελών της Βουλής των Αντιπροσώπων απευθύνω χαιρετισμό προς όλες τις 
γυναίκες της Κύπρου.  Ιδιαίτερο χαιρετισμό απευθύνω προς τις μητέρες, τις συζύγους, τις αδελφές των 
αγνοουμένων, των πεσόντων και των τραυματιών της κυπριακής τραγωδίας, στις ηρωικές μας εγκλωβισμένες, 
στις γυναίκες πρόσφυγες.  Θερμό χαιρετισμό απευθύνω επίσης και σε όλες τις γυναικείες οργανώσεις του 
τόπου μας για επιτυχία στο δύσκολο αγώνα που διεξάγουν.  Ευχές βέβαια σήμερα απευθύνω και στις 
αγαπητές συναδέλφους για κάθε επιτυχία. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προχωρούμε τώρα στα θέματα της ημερήσιας διάταξης. 

 Κεφάλαιο Πρώτο δεν υπάρχει.  

 Κεφάλαιο Δεύτερο:  Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων  Έχετε τον κατάλογο ενώπιόν σας... 

Λ. ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ορίστε, κύριε Χριστοφόρου. 

Λ. ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΥ: 
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 Η πρόταση νόμου «Ο περί Προώθησης και Ενθάρρυνσης της Χρήσης Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας 
και της Εξοικονόμησης Ενέργειας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2013» να μην κατατεθεί. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Ο υπ’ αριθμόν; 

Λ. ΧΡΙΣΤΟΦΟΡΟΥ: 

 Από τις προτάσεις νόμου η υπ’ αριθμόν 1.  Θα επανέλθουμε, γιατί πρέπει να συνεννοηθώ και με τους 
άλλους συναδέλφους της επιτροπής και μετά να κατατεθεί εν συνόλω. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Στη σελίδα 19, κύριε Πρόεδρε, στην τελευταία σελίδα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Μάλιστα.  Ο περί Προώθησης και Ενθάρρυνσης της Χρήσης Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας και της 
Εξοικονόμησης Ενέργειας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2013.  Παρακαλώ να σημειωθεί από τη γραμματεία ότι 
δεν κατατίθεται σήμερα. 

 Τα υπόλοιπα νομοθετήματα κατατίθενται και παραπέμπονται στις αρμόδιες κοινοβουλευτικές επιτροπές 
σύμφωνα με τον κατάλογο που σας έχει διανεμηθεί. 

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, 
έγγραφα, εκθέσεις 

Κατατέθηκαν  
από τους υπουργούς 

Παραπέμπονται στις 
επιτροπές 

1.  Ο περί Προϋπολογισμού του Ταμείου του 
Κέντρου Επαγγελματικής Αποκατάστασης 
Ατόμων με Αναπηρίες για το έτος 2013 
Νόμος του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.020-2013). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

2.  Ο περί Προϋπολογισμού του Ταμείου Τ/Κ 
Περιουσιών του 2013 Νόμος του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.021-2013). 

Εσωτερικών  Προσφύγων-
Εγκλωβισμένων-
Αγνοουμένων-
Παθόντων 

3.  Ο περί Φόρων Κατανάλωσης 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.022-2013). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

4.  Ο περί Παραγραφής Αγώγιμων  
Δικαιωμάτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.023-2013). 

Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Νομικών 

5.  Ο περί Ποινικής Δικονομίας 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.024-2013). 

Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Νομικών 

6.  Ο περί Προϋπολογισμού της Παγκύπριας 
Ένωσης Προσφύγων του 2013 Νόμος του 
2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.025-2013). 

Εσωτερικών  Προσφύγων-
Εγκλωβισμένων-
Αγνοουμένων-
Παθόντων 

7.  Ο περί Προϋπολογισμού του Ενιαίου Φορέα 
Εξώδικης Επίλυσης Διαφορών 
Χρηματοοικονομικής Φύσης του 2013 
Νόμος του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.026-2013). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

8.  O περί της Διεθνούς Σύμβασης (ΟΥΝΕΣΚΟ) 
κατά του Ντόπινγκ στον Αθλητισμό 
(Τροποποιητικός) (Κυρωτικός) Νόμος του 
2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.027-2013). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

9.  Ο περί Ιδιωτικών Πανεπιστημίων (Ίδρυση, Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  
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Λειτουργία και Έλεγχος) (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.028-2013). 

10.  Ο περί Φορέα (Ίδρυση και Λειτουργία) 
Διασφάλισης και Πιστοποίησης Ποιότητας 
της Ανώτερης Εκπαίδευσης Νόμος του 
2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.029-2013). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας 

11.  Ο περί Προϋπολογισμού του 
Αντιναρκωτικού Συμβουλίου Κύπρου του 
2013 Νόμος του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.030-2013). 

Υγείας  Υγείας 

12.  Ο περί της Σύμβασης κατά του Εγκλήματος 
μέσω του Διαδικτύου (Κυρωτικός) 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.031-2013). 

Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων  

13.  Ο περί της Νομικής Ισχύος και Επέκτασης 
της Εφαρμογής Κλαδικών Συλλογικών 
Συμβάσεων Νόμος του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.032-2013). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

14.  O περί Χώρων Κράτησης Απαγορευμένων 
Μεταναστών (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.033-2013). 

Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Νομικών 

15.  Ο περί Ιδιωτικών Γραφείων Παροχής 
Υπηρεσιών Ασφάλειας (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.034-2013). 

Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Νομικών 

16.  Ο περί Ποινικής Δικονομίας 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.035-2013). 

Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Νομικών 

17.  Ο περί Ερευνητικών Επιτροπών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.036-2013). 

Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Νομικών 

18.  Ο περί Υφυπουργών της Δημοκρατίας 
Νόμος του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.037-2013). 

Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Νομικών 

19.  Ο περί Εκχωρήσεως της Ενασκήσεως των 
Εξουσιών των Απορρεουσών εκ τινός 
Νόμου, (Τροποποιητικός) Νόμος του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.038-2013). 

Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Νομικών 

20.  Ο περί της Όγδοης Τροποποίησης του 
Συντάγματος Νόμος του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.01.054.039-2013). 

Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως 

Νομικών 

21.  Οι περί Ρύθμισης Οδών και Οικοδομών 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.050.002-2013). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

22.  Οι περί Κυπριακού Οργανισμού Αθλητισμού 
- Θέση Γενικού Διευθυντή (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.050.003-2013). 

Παιδείας και Πολιτισμού Νομικών  

23.  Οι περί Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας - 
Θέσεις Διευθυντή, Πρώτου Λειτουργού 
Επιθεώρησης Εργασίας και Λειτουργού 
Επιθεώρησης Εργασίας (Σχέδια Υπηρεσίας)  
Κανονισμοί του 2013. 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Νομικών 
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(Αρ. Φακ. 23.03.050.004-2013). 

24.  Οι περί Ηλεκτρονικών Υπογραφών (Παροχή 
Υπηρεσιών Αναγνωρισμένης Πιστοποίησης) 
Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.050.005-2013). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Νομικών 

25.  Οι περί Καθορισμού Πληρωτέων 
Δικαιωμάτων για τη χρήση του Κεκλιμένου 
Ανέλκυσης/Καθέλκυσης Σκαφών στο 
Αλιευτικό Καταφύγιο Ζυγίου Κανονισμοί του 
2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.050.006-2013). 

Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

26.  Οι περί Αποκαταστάσεως Καταδικασθέντων 
Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.050.007-2013). 

Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Νομικών  

27.  Οι περί Κυβερνητικού Υδατικού Έργου για 
την Υδατοπρομήθεια των καθορισμένων 
περιοχών Ψεματισμένου, Ζυγίου, Μαρί και 
Ακτής του Κυβερνήτη, του χωριού 
Πεντάκωμο (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.050.008-2013). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

28.  Οι περί Ιδιωτικών Πανεπιστημίων (Ίδρυση 
Νέου Παραρτήματος, Νέων Σχολών και 
Τμημάτων κατά Σχολή, Προσφορά Νέων 
Προγραμμάτων Σπουδών και Προσφορά 
Διαπανεπιστημιακών Προγραμμάτων 
Σπουδών) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.050.009-2013). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

29.  Οι περί Αρχής Ηλεκτρισμού Κύπρου (Όροι 
Υπηρεσίας) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.050.010-2013). 

Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

30.  Οι περί Προξενικών Τελών (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.050.011-2013). 

Εξωτερικών Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων  

31.  Οι περί των Ταμείων Επαγγελματικών 
Συνταξιοδοτικών Παροχών Κανονισμοί του 
2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.050.012-2013). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

32.  Οι περί Οργανισμού Νεολαίας - Θέση 
Γραμματειακού Λειτουργού (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.050.013-2013). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

33.  Οι περί Οργανισμού Νεολαίας -  Θέση 
Λειτουργού Λογιστηρίου (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.050.014-2013). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

34.  Οι περί Δημόσιας Εκπαιδευτικής Υπηρεσίας 
(Διεξαγωγή Έρευνας για την Πηγή των 
Οικονομικών Πόρων των Εκπαιδευτικών 
Λειτουργών) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. ΔΝ. 61/99). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Νομικών  

35.  Οι περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας 
(Έλεγχος Διαφημίσεων) Κανονισμοί του 
2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.251.2002). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  
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36.  Οι περί Πανεπιστημίου Κύπρου (Ταμείο 
Ευημερίας Προσωπικού) Κανονισμοί του 
2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.086-2009). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

37.  Οι περί Συντεχνιών Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.046.114-2009). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

38.  Οι περί Μηχανοκινήτων Οχημάτων και 
Τροχαίας Κινήσεως (Τροποποιητικοί) (Αρ. 
3) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.129-2010). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Συγκοινωνιών και 
Έργων  

39.  Οι περί του Συντονισμού των Διαδικασιών 
Σύναψης Συμβάσεων Προμηθειών, Έργων 
και Υπηρεσιών στους Τομείς του Ύδατος, 
της Ενέργειας, των Μεταφορών και των 
Ταχυδρομικών Υπηρεσιών (Αναθέτουσες 
Αρχές του Κράτους) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.047.132-2010). 

Γενικό Λογιστή εκ μέρους 
του Υπουργού 
Οικονομικών  

Παρακολουθήσεως 
Σχεδίων Αναπτύξεως 
και Ελέγχου Δημόσιων 
Δαπανών  

40.  Οι περί Εκπαιδευτικών Λειτουργών 
(Τοποθετήσεις, Μετακινήσεις και 
Μεταθέσεις) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.026-2011). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

41.  Οι περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου 
Κύπρου (Γλώσσες Διδασκαλίας) Κανονισμοί 
του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.041-2011). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

42.  Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και Υπηρεσιών 
Δημόσιας Υγείας - Θέσεις Διευθυντή 
Κλινικής/Τμήματος και Βοηθού Διευθυντή 
Κλινικής/Τμήματος (Σχέδια Υπηρεσίας) 
Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.058-2011). 

Υγείας  Νομικών  

43.  Οι περί Ακινήτου Ιδιοκτησίας της 
Δημοκρατίας (Διάθεση) Κανονισμοί του 
2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.079-2011). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

44.  Οι περί Τιμολόγησης και Μηχανισμών 
Ανάκτησης Κόστους των Υπηρεσιών 
Ύδατος Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.086-2011). 

Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος 

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

45.  Οι περί του Επιτρόπου Ρυθμίσεως 
Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και 
Ταχυδρομικών Υπηρεσιών (Όροι 
Πρόσληψης και Υπηρεσίας) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.100-2011). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Συγκοινωνιών και 
Έργων 

46.  Οι περί του Ασυμβιβάστου προς την 
Άσκηση των Καθηκόντων Ορισμένων 
Αξιωματούχων της Δημοκρατίας Ορισμένων 
Επαγγελματικών και Άλλων Συναφών 
Δραστηριοτήτων τους (Διαδικασία Έρευνας 
και Σύνταξης Πορίσματος της Επιτροπής) 
Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.107-2011). 

Οικονομικών  Θεσμών, Αξιών και 
Επιτρόπου Διοικήσεως  

 

 

 

 

47.  Οι περί Πυροβόλων και Μη Πυροβόλων 
Όπλων (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 

Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Νομικών  
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2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.048.108-2011). 

48.  Οι περί Θεσπίσεως Εθνικών Μέτρων για την 
Υγιεινή Παραγωγή και Διάθεση στην Αγορά 
ορισμένων Τροφίμων Ζωικής Προέλευσης 
Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.028-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Γεωργίας και Φυσικών 
Πόρων  

 

49.  Οι περί Υπηρεσιών Ψυχικής Υγείας - Θέσεις 
Διευθυντή Κλινικής/Τμήματος και Βοηθού 
Διευθυντή Κλινικής/Τμήματος (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.038-2012). 

Υγείας  Νομικών  

50.  Οι περί Ιατρικών Υπηρεσιών και Υπηρεσιών 
Δημόσιας Υγείας - Θέση Διευθυντή (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.040-2012). 

Υγείας  Νομικών  

51.  Οι περί Υπουργείου Υγείας, Διοίκηση - Θέση 
Λειτουργού Υπηρεσιών Υγείας Α΄ (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.043-2012). 

Υγείας  Νομικών  

52.  Οι περί Υπηρεσίας Εσωτερικού Ελέγχου - 
Θέση Λειτουργού Εσωτερικού Ελέγχου 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.057-2012). 

Οικονομικών  Νομικών  

53.  Οι περί Κυπριακής Γαλακτοκομικής 
Βιομηχανίας θέσεις που προκύπτουν από 
την εγκριθείσα αναδιοργάνωση του 
οργανισμού και την εφαρμογή των Νόμων 8 
του 2002, 1 του 2007 και 38(ΙΙ) του 2007 - 
Βοηθός Λογιστικός Λειτουργός, Λειτουργός 
Λογιστηρίου, Επιθεωρητής Λογαριασμών, 
Δειγματολήπτης Α΄, Λειτουργός Ποιότητας 
και Δειγματοληψιών, Επιθεωρητής Ελέγχου, 
Επιθεωρητής Ελέγχου Α΄, Βοηθός 
Γραμματειακός Λειτουργός, Γραμματειακός 
Λειτουργός και Ανώτερος Τεχνικός Χημείου 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.059-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Νομικών  

54.  Οι περί Προστασίας της Παραλίας (Άδειες 
και Δικαιώματα) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.062-2012). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

55.  Οι περί Ρύθμισης Οδών και Οικοδομών 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.063-2012). 

Εσωτερικών  Εσωτερικών  

56.  Οι περί Τμήματος Γεωργίας - Θέση 
Ανώτερου Λειτουργού Γεωργίας (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.064-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Νομικών  

57.  Οι περί Συμβουλίου Αμπελοοινικών 
Προϊόντων - Θέση Διευθυντή (Σχέδια 
Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.067-2012). 

Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και 
Περιβάλλοντος  

Νομικών  

58.  Οι περί Ταμείου Προνοίας των Τακτικών 
Εργατών της Αρχής Λιμένων Κύπρου 
Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.068-2012). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Εργασίας και 
Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων 
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59.  Οι περί Κυβερνητικών Ιατρικών Ιδρυμάτων 
και Υπηρεσιών (Γενικοί) (Τροποποιητικοί) 
Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.069-2012). 

Υγείας  Υγείας  

60.  Οι περί Τμήματος Οδικών Μεταφορών - 
Θέση Βοηθού Πρώτου Ελεγκτή Μεταφορών 
(Σχέδια Υπηρεσίας) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.075-2012). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Νομικών  

61.  Οι περί Ειδικών Αστυνομικών (Διαδικασία 
Διορισμού και Όροι Υπηρεσίας) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.079-2012). 

Δικαιοσύνης και 
Δημοσίας Τάξεως  

Νομικών  

62.  Οι περί του Οργανισμού Ασφάλισης Υγείας 
(Πρόσληψη, Προαγωγή και Υπηρεσία 
Προσωπικού) Κανονισμοί του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.082-2012). 

Υγείας  Υγείας  

63.  Έκθεση του Υπουργού Εμπορίου, 
Βιομηχανίας και Τουρισμού, ημερομηνίας 
1

ης 
Φεβρουαρίου 2013, σύμφωνα με το 

άρθρο 18(2) του περί Ακινήτου Ιδιοκτησίας 
της Δημοκρατίας (Διακατοχή, Εγγραφή και 
Εκτίμηση) Νόμου αρ. 74 του 1988. 
(Αρ. Φακ. 06.03.003.001). 

Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

64.  Έκθεση για μεταφορά πιστώσεων από τον 
Κυπριακό Οργανισμό Αγροτικών Πληρωμών 
σύμφωνα με το άρθρο 4(3) του περί 
Προϋπολογισμού του Οργανισμού 
Αγροτικών Πληρωμών Νόμου του 2012.  
[Ν. αρ. 16(II)/2012]. 
(Αρ. Φακ. 10.04.002.001). 

Κυπριακό Οργανισμό 
Αγροτικών Πληρωμών 

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

65.  Έκθεση όσον αφορά την παραχώρηση 
εγκρίσεων που δόθηκαν από τον Υπουργό 
Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού προς 
τον Κυπριακό Οργανισμό Τουρισμού, 
σύμφωνα με τα άρθρα 4(1) και (2) του περί 
Προϋπολογισμού του Κυπριακού 
Οργανισμού Τουρισμού του 2012 Νόμου 
του 2012.  
[Ν. αρ. 24(ΙΙ)/2012]. 
(Αρ. Φακ. 10.04.002.001). 

Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού  

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

66.  Έκθεση όσον αφορά την παραχώρηση 
εγκρίσεων που δόθηκαν από τον Υπουργό 
Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων προς 
την Αρχή Ανάπτυξης Ανθρώπινου 
Δυναμικού, σύμφωνα με το άρθρο 4 του 
περί Προϋπολογισμού της Αρχής 
Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού Κύπρου 
του 2012 Νόμου του 2012.  
[Ν. αρ. 9(ΙΙ)/2012]. 
(Αρ. Φακ. 10.04.002.001). 

Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων  

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

67.  Ειδικά εντάλματα πληρωμής (Αρ. 121, 122, 
124, 125, 127, 128, 129, 130, 131, 132 και 
133) του 2012 αποσταλέντα από το 
Υπουργείο Οικονομικών στις 5 Μαρτίου 
2013, σύμφωνα με το εδάφιο (1) του 
άρθρου 4 του περί Προϋπολογισμού του 
2012 Νόμου του 2011.  
[Ν. αρ. 53(ΙΙ)/ 2011]. 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  
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(Αρ. Φακ. 13.04.001). 

Προτάσεις νόμου Κατατέθηκαν από Παραπέμπονται 
στις επιτροπές 

1. Ο περί Ανάπτυξης Ηλεκτρισμού 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2013. 
(Αρ. Φακ. 23.02.054.009-2013). 

Νίκο Νικολαΐδη, 
βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού 

Εμπορίου, Βιομηχανίας 
και Τουρισμού  

2. Ο περί Ωφελημάτων (Πρόεδρος και 
Αντιπρόεδρος της Δημοκρατίας, Πρόεδρος 
και Αντιπρόεδρος της Βουλής των 
Αντιπροσώπων) (Καταργητικός) Νόμος του 
2013. 
(Αρ. Φακ. 23.02.054.010-2013). 

Γιώργο Περδίκη  
εκ μέρους του  
Κινήματος Οικολόγων 
Περιβαλλοντιστών 

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κεφάλαιο Τρίτο:  Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές έχουν ήδη δοθεί γραπτώς. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.399, ημερομηνίας 21
ης

 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι λωρίδα δασικής γης κρατικής ιδιοκτησίας που βρίσκεται μεταξύ της παραλίας 
του κόλπου Πόλης Χρυσοχούς και της ανάπτυξης της Λίμνης, η οποία έχει χαρακτηριστεί, σύμφωνα με την 
ευρωπαϊκή Οδηγία προστασίας των οικοτόπων, ως περιοχή προστασίας της φύσης “Natura 2000”, έχει 
εκμισθωθεί πρόσφατα σε ιδιωτική εταιρεία. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν αληθεύει αυτή η 
πληροφορία και, αν ναι, ποιοι είναι οι όροι της εκμίσθωσης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.400, ημερομηνίας 21
ης

 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι, σύμφωνα με έρευνα του εθελοντικού οργανισμού “Reaction”, υπάρχει σοβαρό 
θέμα με την ασφάλεια και τη συντήρηση των ελαστικών των αυτοκινήτων και των φορτηγών. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν γίνονται επαρκείς 
έλεγχοι για τη συντήρηση και την καλή κατάσταση των ελαστικών των οχημάτων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.401, ημερομηνίας 21
ης

 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι ο Υπουργός Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος θα συγκαλούσε 
σύσκεψη όλων των εμπλεκόμενων φορέων, για να επανεξεταστεί το ενδεχόμενο υποβολής αίτησης από την 
Κυπριακή Δημοκρατία για το πρόγραμμα επισιτιστικής βοήθειας της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει συγκαλέσει 
σύσκεψη των εμπλεκόμενων φορέων και αν έχει αποφασιστεί όπως η Κυπριακή Δημοκρατία επωφεληθεί από 
το πιο πάνω πρόγραμμα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.402, ημερομηνίας 21
ης

 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί από το σωματείο “Κοινότητα Ελλήνων Πολιτών Κύπρου” ότι, σύμφωνα με τις 
διατάξεις του περί Εθνικής Φρουράς Νόμου [Ν. 19(Ι) του 2011] αριθμός αγοριών που είναι τέκνα Ελλήνων 
υπηκόων εξ αρρενογονίας υποχρεώνεται να υπηρετήσει μειωμένη στρατιωτική θητεία έξι (6) μηνών [Άρθρο 
21(Ι)(γ)(ii)].  Συνεπώς, παιδιά που κατέχουν ελληνική υπηκοότητα αλλά δικαιούνται την κυπριακή υπηκοότητα 
εκ μητρογονίας είναι υποχρεωμένα να καταταχθούν στον Ελληνικό Στρατό, αλλά και στην Εθνική Φρουρά στην 
Κύπρο. Σημειώνεται ωστόσο ότι στις 25 Ιουνίου 2012 η συγκεκριμένη διάταξη κηρύχθηκε άκυρη, παράνομη και 
αντισυνταγματική από το Ανώτατο Δικαστήριο (Συνδικαζόμενες Υποθέσεις Αρ. 643/2012 και 790/2012) στο 
οποίο προσέφυγε οικογένεια Ελλήνων υπηκόων. Το Υπουργείο Άμυνας της Κύπρου δήλωσε ότι θα υποβάλει 
έφεση κατά της απόφασης. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
προχωρήσει σε τροποποίηση της υφιστάμενης νομοθεσίας, έτσι που τα παιδιά αυτά να μην υποχρεώνονται σε 
κατάταξη στην Εθνική Φρουρά.»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.403, ημερομηνίας 21
ης

 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Έχω πληροφορηθεί ότι κατά το 2013, στα πλαίσια της προγραμματιζόμενης αναβάθμισης της 
προνοσοκομειακής φροντίδας που παρέχεται στους συνανθρώπους μας, θα εργοδοτηθούν για πρώτη φορά 
καταρτισμένοι διασώστες ως πλήρωμα ασθενοφόρων. 

 Παρακαλώ όπως ο αρμόδιος υπουργός ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πότε προτίθεται να 
καταθέσει νομοθεσία και κανονισμούς που θα διέπουν την εξασφάλιση ποιοτικής προνοσοκομειακής φροντίδας 
για τους Κυπρίους πολίτες. Ειδικότερα, θέλουμε να μάθουμε πότε θα ρυθμιστεί το θέμα της κατάρτισης των 
ατόμων που στελεχώνουν ασθενοφόρα τόσο των δημόσιων όσο και των ιδιωτικών νοσοκομείων και πότε θα 
τερματιστεί η πολιτική εργοδότησης ανειδίκευτου προσωπικού για στελέχωση ασθενοφόρων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.404, ημερομηνίας 22 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πόσα 
αγοραπωλητήρια έγγραφα για τα οποία δεν έχει ακόμη εκδοθεί τίτλος ιδιοκτησίας είναι κατατεθειμένα στο 
Κτηματολόγιο και ποια είναι η αξία της αντίστοιχης ακίνητης ιδιοκτησίας που αγοράστηκε. Επιπλέον, πόσοι 
τίτλοι ιδιοκτησίας έχουν εκδοθεί χωρίς ακόμη να έχουν παραληφθεί από τους αγοραστές;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.405, ημερομηνίας 22 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 Σημείωση: Η ερώτηση του βουλευτή είναι εμπιστευτική. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.406, ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους 
που καθυστερεί η παραχώρηση της κρατικής οικονομικής βοήθειας για το ίδρυμα “Η Θεοτόκος” στα Πολεμίδια 
και πότε υπολογίζεται να δοθεί.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.407, ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2013, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ πολύ τον αρμόδιο υπουργό όπως μας πληροφορήσει κατά πόσο έχει διεξαχθεί 
οποιαδήποτε έρευνα από το αρμόδιο υπουργείο σχετικά με τις καταγγελίες για αυξημένο αριθμό γεννήσεων με 
καισαρική τομή στο Μακάρειο Νοσοκομείο. Εδώ και ένα χρόνο γίνονται καταγγελίες από νοσηλευτές σε σχέση 
με την αύξηση των καισαρικών, οι οποίες αδικαιολόγητα προγραμματίζονται σε μη εργάσιμο χρόνο. 
Παρακαλούμε όπως μας ενημερώσετε τι στην πραγματικότητα συμβαίνει με το συγκεκριμένο θέμα και αν είναι 
δικαιολογημένες οι ανησυχίες των νοσηλευτών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.408, ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2013, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ πολύ τον αρμόδιο υπουργό να μας ενημερώσει για το εξής θέμα: 

 Το Υπουργείο Υγείας έχει δημιουργήσει τέσσερις σταθμούς ασθενοφόρων σε διάφορες περιοχές της 
Κύπρου, τους οποίους έχει εξοπλίσει. Για τη στελέχωση των σταθμών αυτών έχει εκπαιδευτεί προσωπικό με 
έξοδα του κράτους. Η αναδιοργάνωση της Υπηρεσίας Ασθενοφόρων και η άμεση λειτουργία των τεσσάρων 
σταθμών θα έχει ως αποτέλεσμα τη διάσωση ανθρώπινων ζωών. 

 Το Υπουργείο Υγείας σε ερώτησή μου κατά τη συζήτηση του κρατικού προϋπολογισμού έδωσε 
ξεκάθαρη απάντηση και ανέδειξε την κρισιμότητα του θέματος, επιμένοντας ότι είναι πολύ σημαντικό να 
προσληφθούν άμεσα είκοσι τέσσερις εκπαιδευμένοι διασώστες. 

 Περιμένω από τον αρμόδιο υπουργό να μου απαντήσει τι προτίθεται να πράξει για το συγκεκριμένο 
θέμα και γιατί παρατηρείται τόσο μεγάλη καθυστέρηση στη λήψη απόφασης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.409, ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από ενημερωτική επιστολή του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, ημερομηνίας 
16 Φεβρουαρίου 2012, με αρ. φακ. 12.03.07, πληροφορήθηκα ότι εκκρεμούσαν προς εξέταση από την αρμόδια 
Συμβουλευτική Επιτροπή Διαχείρισης Αποβλήτων πέντε αιτήσεις που είχαν υποβληθεί για συλλογή και 
μεταφορά χρησιμοποιημένων τηγανελαίων. Παράλληλα, ενημερώθηκα ότι ο υπουργός προωθούσε είτε την 
έκδοση σχετικών κανονισμών για περαιτέρω ρύθμιση των θεμάτων που αφορούν τα τηγανέλαια είτε την 
έκδοση διατάγματος με γενικούς και ειδικούς όρους για τα τηγανέλαια. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχουν εξεταστεί 
από την αρμόδια Συμβουλευτική Επιτροπή Διαχείρισης Αποβλήτων οι πέντε αιτήσεις που είχαν υποβληθεί για 
συλλογή και μεταφορά χρησιμοποιημένων τηγανελαίων και ποια ήταν τα αποτελέσματα της εξέτασης των 
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αιτήσεων αυτών. Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε 
ποιο στάδιο βρίσκεται είτε η έκδοση των σχετικών κανονισμών είτε η έκδοση του σχετικού διατάγματος.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.410, ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Πρόσφατα ανακοινώθηκε ότι η Τουρκία έχει συνεισφέρει εκατό χιλιάδες δολάρια για τη λειτουργία της 
Διερευνητικής Επιτροπής για τους Αγνοουμένους. Παράλληλα, έχω πληροφορηθεί ότι η κυβέρνηση της 
Τουρκίας έχει συνολικά συνεισφέρει τα τελευταία έξι χρόνια στη Διερευνητική Επιτροπή για τους Αγνοούμενους 
το συνολικό ποσό των 637.000 δολαρίων. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το ποσό που έχει 
συνεισφέρει η Κυπριακή Δημοκρατία τα τελευταία έξι χρόνια, καθώς και από ποιους άλλους οργανισμούς και 
ιδιώτες έχει δεχθεί εισφορές η Διερευνητική Επιτροπή για τους Αγνοουμένους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.411, ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω γίνει αποδέκτης καταγγελιών από το κοινοτικό συμβούλιο Λιβερών της επαρχίας Κερύνειας 
αναφορικά με τη συνεχιζόμενη καταστροφή του φυσικού περιβάλλοντος στην κατεχόμενη αυτή περιοχή, η 
οποία έχει επιλεγεί, στα πλαίσια του προγράμματος Life, ως περιοχή που πληρεί τα κριτήρια για ένταξη στο 
ευρωπαϊκό δίκτυο προστατευόμενων περιοχών “Natura 2000”. Η μέχρι σήμερα μη συμπερίληψη της περιοχής 
στο δίκτυο “Natura 2000” έγκειται στο γεγονός ότι στα κατεχόμενα δεν εφαρμόζεται το ευρωπαϊκό κεκτημένο. 
Το κοινοτικό συμβούλιο Λιβερών καταγγέλλει ότι εκσκαπτικά μηχανήματα εισέβαλαν σε πανοραμική και 
πανέμορφη περιοχή της κοινότητας Λιβερών, με αποτέλεσμα την εκχέρσωση των φυσικών οικοτόπων, την 
εκρίζωση σπάνιων και προστατευόμενων ειδών χλωρίδας και την καταστροφή ή εκδίωξη απειλούμενων ειδών 
πανίδας που προστατεύονται από την κυπριακή νομοθεσία, ευρωπαϊκές νομοθεσίες και διεθνείς συμβάσεις. Οι 
δραστηριότητες αυτές είχαν καταστροφικές και μη αναστρέψιμες συνέπειες για τη φυσική και πολιτιστική 
κληρονομιά του τόπου. Η εγκληματική οικολογική καταστροφή ξεκίνησε από τις αρχές του Νοεμβρίου του 2012 
και συνεχίζεται. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις ενέργειες στις 
οποίες έχει προβεί η Κυπριακή Δημοκρατία, για να σταματήσει αυτή η οικολογική καταστροφή.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.412, ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Κατά τη συνεδρίαση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Περιβάλλοντος, ημερομηνίας 18 Δεκεμβρίου 
2012, για το θέμα “Η ανάγκη προστασίας της περιοχής Λίμνης στην Πόλη Χρυσοχούς από δραστηριότητες, 
επεμβάσεις και προγραμματιζόμενα έργα με περιβαλλοντικές επιπτώσεις για την περιοχή και τους κατοίκους” 
κατατέθηκε παράπονο από τους κοινοτάρχες της περιοχής Πόλης Χρυσοχούς ότι στην περιοχή της παραλίας 
της Λίμνης και συγκεκριμένα στην περιοχή της αποβάθρας παραμένουν υπόλοιπα των αποβλήτων της 
μεταλλευτικής δραστηριότητας που προηγήθηκε προ δεκαετιών, καθώς και κάποια ετοιμόρροπα κτίρια. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχει 
σχεδιασμός για τον καθαρισμό της παραλίας και την επιδιόρθωση των κτισμάτων στην αποβάθρα της Λίμνης 
Πόλης Χρυσοχούς.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.413, ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από παλαιότερη επιστολή του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, με 
ημερομηνία 3 Μαΐου 2012 και αρ. φακ. 2.08.06, πληροφορήθηκα ότι η Υπηρεσία Μεταλλείων θα συνέχιζε να 
διενεργεί τακτικές επιθεωρήσεις στο χώρο παράνομης λατόμησης στην περιοχή Τερέτια του Λυθροδόντα, 
ούτως ώστε να διασφαλιστεί ότι η παράνομη λατόμηση δε θα συνεχιζόταν. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν η Υπηρεσία 
Μεταλλείων συνέχισε τις τακτικές επιθεωρήσεις και κατά πόσο έχει τερματιστεί οριστικά η παράνομη λατόμηση 
στην περιοχή Τερέτια στο Λυθροδόντα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.414, ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Το Φεβρουάριο του 2008 το Υπουργικό Συμβούλιο, υπό την προεδρία του Τάσσου Παπαδόπουλου, 
ενέκρινε την πρόταση για τη μετατροπή του Μουσείου Αγώνος σε Ίδρυμα Μουσείου Αγώνος, το καταστατικό 
όμως για τη λειτουργία του ιδρύματος δεν είχε κατατεθεί και έτσι το ίδρυμα δεν μπορούσε να ξεκινήσει τη 
λειτουργία του. Όπως πληροφορήθηκα, υπήρξαν διαφωνίες από μέρους των συνδέσμων αγωνιστών και έτσι 
το καταστατικό δεν μπορούσε να προωθηθεί στο Υπουργικό Συμβούλιο για έγκριση. Το Μουσείο Αγώνος αυτή 
τη στιγμή βρίσκεται παραμελημένο και δεν υπάρχει άτομο το οποίο να μπορεί να κάνει μια σωστή ξενάγηση 
στο χώρο. 
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 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
προωθήσει το καταστατικό του Ιδρύματος Μουσείου Αγώνος στο Υπουργικό Συμβούλιο για έγκριση, ώστε το 
μουσείο να ξεκινήσει και πάλι να λειτουργεί και να μπορούν να το επισκέπτονται οι μαθητές και να μαθαίνουν 
για τον ηρωισμό των αγωνιστών της ΕΟΚΑ.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.415, ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί για το περιστατικό θανάτου των γάτων στις Κεντρικές Φυλακές μετά από 
δηλητηρίαση. Η δηλητηρίαση των γάτων παραβιάζει το νόμο περί Ευημερίας των Ζώων και δείχνει την έλλειψη 
πολιτισμού και παιδείας που υπάρχει στη χώρα μας στα θέματα σεβασμού των δικαιωμάτων των ζώων. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει εξεταστεί η 
υπόθεση δηλητηρίασης των γάτων στις Κεντρικές Φυλακές από τις αρμόδιες αρχές και αν έχουν αποδοθεί οι 
ποινικές ευθύνες σε αυτούς που προέβησαν στις δολοφονικές αυτές πράξεις.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.416, ημερομηνίας 25 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους 
για τους οποίους έχει δοθεί παράταση για την παραχώρηση του επιδόματος τέκνου για το 2012, για τον αριθμό 
των ατόμων που υπέβαλαν αίτηση κατά το μήνα Ιανουάριο και πόσοι από αυτούς είναι μη Κύπριοι.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.417, ημερομηνίας 25 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο θα 
ισχύσουν οι ίδιες χρονικές προθεσμίες για υποβολή αιτήσεων για μερική απασχόληση στα Επιμορφωτικά 
Κέντρα του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού για τη σχολική χρονιά 2013-2014 όπως κατά την περσινή 
χρονιά 2012-2013, έτσι ώστε να μπορέσουν να υποβάλουν αίτηση και οι τελειόφοιτοι πανεπιστημίου. Να 
σημειωθεί ότι για την περασμένη σχολική χρονιά 2012-2013 η περίοδος υποβολής αιτήσεων ήταν από τις 26 
Ιουνίου μέχρι τις 10 Ιουλίου 2012.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.418, ημερομηνίας 28 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται η τοπιοτέχνηση (επιδιόρθωση δρόμων και πεζοδρομίων και τοποθέτηση φωτισμού) στις εισόδους 
του συνοικισμού αυτοστέγασης ΑΗΚ Δεκέλειας και πότε υπολογίζεται να υλοποιηθεί το έργο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.419, ημερομηνίας 28 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο 
μπορεί να παραχωρηθεί η κατοικία που βρίσκεται δίπλα από την εκκλησία του συνοικισμού αυτοστέγασης ΑΗΚ 
Δεκέλειας στην εν λόγω εκκλησία για δημιουργία κατηχητικού σχολείου και για άλλες εκκλησιαστικές 
δραστηριότητες και, εάν ναι, πότε μπορεί να δοθεί.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.420, ημερομηνίας 28 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους 
που καθυστερεί η παραχώρηση των έξι διαθέσιμων προσφυγικών οικοπέδων στο συνοικισμό αυτοστέγασης 
ΑΗΚ Δεκέλειας, κατά πόσο υπάρχουν ακόμα προβλήματα ή ενστάσεις, και, εάν αυτά έχουν ξεπεραστεί, πότε 
υπολογίζεται να παραχωρηθούν τα οικόπεδα. Επιθυμώ να σας αναφέρω ότι υπάρχουν νεαρά ζευγάρια τα 
οποία επιθυμούν να ξεκινήσουν την ανέγερση της νέας τους κατοικίας, αρκεί μόνο να τους δοθεί οικόπεδο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.421, ημερομηνίας 28 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους 
για τους οποίους δεν έχει παραχωρηθεί η οικονομική βοήθεια στους πρόσφυγες για την επιδιόρθωση των 
κατοικιών τους στην Γ΄ Φάση του συνοικισμού αυτοστέγασης ΑΗΚ Δεκέλειας, οι οποίες ανεγέρθηκαν στο 
χρονικό διάστημα που αυτοί δικαιούνται την εν λόγω βοήθεια, και πότε υπολογίζεται να τους δοθεί η βοήθεια.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.422, ημερομηνίας 28 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Κατά την τελευταία γραπτή ενημέρωση που είχαμε για το πιο κάτω θέμα από τον αρμόδιο υπουργό 
μάς αναφέρθηκε ότι βρίσκεται σε επαφή με το Γεωπονικό Πανεπιστήμιο Αθηνών για την ολοκλήρωση της 
επιστημονικής μεθοδολογίας. Έκτοτε δεν υπήρξε καμία ενημέρωση από πλευράς του υπουργείου και εκκρεμεί 
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η όλη προσπάθεια για ταυτοποίηση του κυπριακού δυόσμου, δεδομένης μάλιστα της αυξημένης ανάγκης 
χρήσης του δυόσμου στο κυπριακό χαλλούμι ως απαραίτητου συστατικού. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το στάδιο στο 
οποίο βρίσκεται η ταυτοποίηση του κυπριακού δυόσμου, αν έχουν γίνει συγκεκριμένα βήματα και ποια είναι 
αυτά, πώς περαιτέρω προτίθεται να προχωρήσει, καθώς και για το σχετικό χρονοδιάγραμμα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.423, ημερομηνίας 28 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο η 
πολυκατοικία στην οδό Βουκεφαλίας 34 στις Καμάρες III Λάρνακας βρίσκεται σε τουρκοκυπριακή γη και, αν 
ναι, κατά πόσο θα απαλλοτριωθεί και σε ποιο στάδιο βρίσκεται η σχετική διαδικασία. Αν όχι, πότε υπολογίζεται 
να παραχωρηθούν τα πιστοποιητικά μίσθωσης και τα αντίστοιχα αντισταθμιστικά οικόπεδα στους πρόσφυγες 
διαμένοντες της εν λόγω πολυκατοικίας;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.424, ημερομηνίας 28 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Έχουμε ενημερωθεί ότι ο ΚΟΤ έχει αρνηθεί στην Εταιρεία Τουριστικής Ανάπτυξης και Προβολής 
Περιφέρειας Αμμοχώστου να συμμετάσχει με δικό της περίπτερο σε τουριστική έκθεση. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με το εν 
λόγω περιστατικό και για τους λόγους της άρνησης του ΚΟΤ στο πιο πάνω αίτημα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.425, ημερομηνίας 30 Ιανουαρίου 2013, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω: 

1. Πόσα κέντρα ημερήσιας φροντίδας για ενήλικα άτομα με ειδικές ανάγκες λειτουργούν παγκύπρια 
(αναλυτικά για κάθε επαρχία); 

2. Ποιες είναι συγκεκριμένα οι ειδικές ανάγκες των ατόμων που απευθύνονται στο κάθε κέντρο ξεχωριστά; 

3. Πόσα από αυτά τα κέντρα επιχορηγούνται από το κράτος; Να δοθεί αναλυτικά ο κατάλογος των κέντρων 
αυτών, καθώς και το ποσό της επιχορήγησης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.426, ημερομηνίας 31
ης

 Ιανουαρίου 2013, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων ποια διαδικασία 
ακολουθείται στην επιλογή ιατρικών κέντρων με σκοπό την αποστολή ασθενών στο εξωτερικό και με ποια 
κριτήρια επιλέγονται αυτά τα κέντρα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.427, ημερομηνίας 31
ης

 Ιανουαρίου 2013, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ρούλας Μαυρονικόλα 

 «Έχουμε γίνει δέκτες πολλών παραπόνων όσον αφορά τα πιστοποιητικά που πρέπει να προσκομίσουν 
οι μονογονεϊκές οικογένειες στο τμήμα του αρμόδιου υπουργείου με τη συμπλήρωση του νέου εντύπου για 
καταβολή του μονογονεϊκού επιδόματος. Συγκεκριμένα, ζητείται από τους αιτητές να παρουσιάσουν βεβαίωση 
από τους οικείους κοινοτάρχες ότι δε συμβιώνουν. Βάσει ποιας απόφασης ακολουθείται η συγκεκριμένη 
πρακτική; Από πότε οι κοινοτάρχες έχουν την αρμοδιότητα διερεύνησης και έκδοσης τέτοιων βεβαιώσεων; 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο 
πάνω, καθώς και για τη νέα διαδικασία συμπλήρωσης αιτήσεων για το μονογονεϊκό επίδομα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.428, ημερομηνίας 5 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με τα 
ακόλουθα ερωτήματα: 

1. Τι μέτρα λαμβάνει το κράτος για αντιμετώπιση της ασθένειας “Nosema Ceranae” στον τομέα της 
μελισσοκομίας; 

2. Το κράτος λαμβάνει προληπτικά μέτρα για αντιμετώπιση της έλευσης και τυχόν εξάπλωσης του 
σκαθαριού “Aethina Tumida” στην Κύπρο για προστασία της μελισσοκομίας; Επιπλέον, υπάρχει ένδειξη 
παρουσίας του στην Κύπρο;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.429, ημερομηνίας 5 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
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 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους 
που δεν έχει επιδιορθωθεί το αλεξικέραυνο που βρίσκεται στο μιναρέ στην περιοχή Μουττάλλου στην Πάφο και 
πότε υπολογίζεται να γίνει αυτό, ώστε να μην κινδυνεύουν κατοικίες στην εν λόγω περιοχή.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.430, ημερομηνίας 6 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι κάποιοι ασυνείδητοι συνηθίζουν να ρίχνουν ψόφια ζώα μέσα στο φράγμα της 
Άχνας. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν οι αρμόδιες αρχές 
έχουν διεξαγάγει όλες τις έρευνες και έχουν εντοπίσει τους παρανομούντες που διαπράττουν την πράξη αυτή.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.431, ημερομηνίας 6 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
προχωρήσει με τροποποίηση της νομοθεσίας, έτσι ώστε να μην επιτρέπεται ο διορισμός πρώην αξιωματούχων 
αστυνομικών ως ποινικών ανακριτών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.432, ημερομηνίας 6 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το Τμήμα Δασών προωθεί την ετοιμασία εξειδικευμένης νομοθεσίας, που θα 
ρυθμίσει πιο αποτελεσματικά την εμπορία και τη διάθεση ξυλείας και προϊόντων του ξύλου. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται η ετοιμασία της νέας νομοθεσίας και πότε αναμένεται να κατατεθεί στη Βουλή των Αντιπροσώπων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.433, ημερομηνίας 6 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί για το πρόβλημα που αντιμετωπίζουν οι ιδιοκτήτες διατηρητέων σπιτιών, τα οποία 
αναπαλαιώθηκαν, εξαιτίας της μη έγκαιρης καταβολής των επιχορηγήσεων. Οι ιδιοκτήτες των διατηρητέων 
σπιτιών εξασφάλισαν δάνεια και εξαιτίας της μη έγκαιρης καταβολής των επιχορηγήσεων δεν μπορούν να τα 
αποπληρώσουν. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πότε αναμένεται να 
καταβληθούν οι οφειλόμενες επιχορηγήσεις στους ιδιοκτήτες διατηρητέων σπιτιών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.434, ημερομηνίας 6 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Στην έκθεση του Γραφείου Επιτρόπου Διοικήσεως για το παράπονο με αρ. Α/Π 1411/2012, αναφορικά 
με τη λειτουργία δύο εργοστασίων στην οικιστική περιοχή της κοινότητας Πέρα Χωρίου Νήσου, αναφέρονται τα 
εξής: “Στις 17 Ιουνίου 2008 έγιναν από το Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας ενδεικτικές μετρήσεις και φάνηκε ότι 
ο μέσος όρος συγκέντρωσης εκπεμπόμενων πτητικών οργανικών ενώσεων ήταν 346 mg C/m3, ενώ το 
επιτρεπόμενο όριο εκπομπής είναι 150 mg C/m3. Σύμφωνα με το γενικό διευθυντή του Υπουργείου Εργασίας 
και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, επειδή οι μετρήσεις ήταν προκαταρκτικές, δε λήφθηκαν δικαστικά μέτρα κατά της 
εταιρείας για την υπέρβαση του ορίου εκπεμπόμενων ρύπων. Όμως το Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας ζήτησε 
από την εταιρεία την κατασκευή δειγματοληπτικών θυρίδων και εξέδρας πρόσβασης σε αυτές, για να καταστεί 
δυνατή η διεξαγωγή κανονικών μετρήσεων. Η άδεια εκπομπής αέριων αποβλήτων ανανεώθηκε από την 1

η
 

Μαρτίου 2012 και έχει ισχύ από τότε και για τα επόμενα τέσσερα χρόνια. Ωστόσο, η εταιρεία δεν έχει ακόμα 
συμμορφωθεί με την πιο πάνω υπόδειξη του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας και, όπως ανέφερε ο γενικός 
διευθυντής του υπουργείου στο δικηγόρο των παραπονουμένων, το τμήμα προωθεί τη λήψη δικαστικών 
μέτρων εναντίον της εταιρείας, ενώ δεν έγιναν μέχρι και το τέλος Οκτωβρίου 2012 μετρήσεις των 
εκπεμπόμενων ρύπων από το εργοστάσιο.” 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Ποιες είναι οι πτητικές ενώσεις που ανιχνεύθηκαν στις εκπομπές των ρύπων; 

2. Γιατί εκδόθηκε άδεια εκπομπής αέριων αποβλήτων την 1
η
 Μαρτίου 2012, αφού το εργοστάσιο δε 

συμμορφώθηκε με τις υποδείξεις του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας για κατασκευή 
δειγματοληπτικών θυρίδων και εξέδρας πρόσβασης;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.435, ημερομηνίας 6 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η Οργάνωση Παραπληγικών Κύπρου καταγγέλλει πως στην πτέρυγα των 
τετραπληγικών και παραπληγικών ατόμων του Γενικού Νοσοκομείου Λευκωσίας φιλοξενούνται ασθενείς με 
προβλήματα που δε σχετίζονται με τετραπληγία ή παραπληγία, υποβαθμίζοντας έτσι το επίπεδο υπηρεσιών 



1317 

 

που προσφέρονται στα τετραπληγικά και παραπληγικά άτομα λόγω αυξημένου φόρτου εργασίας του 
προσωπικού. Παράλληλα, σύμφωνα με την καταγγελία της οργάνωσης, δεν υπάρχει γιατρός σε εφημερία στις 
μη εργάσιμες μέρες, με αποτέλεσμα να μη γίνεται εισαγωγή στην πτέρυγα, γιατί οι ίδιοι οι γιατροί φοβούνται ότι 
δε θα υπάρχει κάποιος να τους παρακολουθεί τα απογεύματα και τα βράδια. 

  Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα μέτρα που 
προτίθεται να λάβει, προκειμένου να υπάρξει λύση στα προβλήματα που αντιμετωπίζει η πτέρυγα των 
παραπληγικών και τετραπληγικών ατόμων του Γενικού Νοσοκομείου Λευκωσίας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.436, ημερομηνίας 6 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί από την επιτροπή αγώνα κατοίκων της οδού Πάτμου στο Στρόβολο σχετικά με το 
κυκλοφοριακό πρόβλημα που αντιμετωπίζουν οι κάτοικοι της οδού Πάτμου. Σύμφωνα με την πληροφόρηση 
που είχα, ο Κεντρικός Φορέας Επίλυσης Κυκλοφοριακών Προβλημάτων αναγνώρισε την οξύτητα του 
προβλήματος και συμφώνησε με την αναγκαιότητα λήψης μέτρων για την απάμβλυνσή του. Επιπλέον, η 
επιτροπή αγώνα κατοίκων της οδού Πάτμου στο Στρόβολο εισηγείται την άμεση απαγόρευση της διακίνησης 
φορτηγών και λεωφορείων από την οδό Πάτμου, γιατί δημιουργείται συμφόρηση που θέτει σε κίνδυνο τη ζωή 
και την ασφάλεια των περιοίκων. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα μέτρα που 
προτίθεται να λάβει, προκειμένου να μειωθεί το κυκλοφοριακό πρόβλημα στην οδό Πάτμου, και αν προτίθεται 
να απαγορεύσει τη διακίνηση λεωφορείων και φορτηγών στη συγκεκριμένη οδό.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.437, ημερομηνίας 6 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι σε μονοπάτι που οδηγεί από τον Πομό στο φράγμα του Πομού στην Πάφο 
κάποιοι ασυνείδητοι προέβησαν στην κοπή δέντρων τα οποία βρίσκονταν πλησίον του ποταμού.  Η περιοχή 
στην οποία βρίσκονταν τα δέντρα δεν είναι μέσα σε κρατικό δάσος, αλλά, επειδή βρίσκονταν σε κοίτη ποταμού, 
είναι κρατική περιουσία. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει διερευνηθεί το 
πιο πάνω περιστατικό, αν έχουν βρεθεί οι δράστες και ποιες οι ποινές που τους επιβλήθηκαν.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.438, ημερομηνίας 6 Φεβρουαρίου 2013, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Σε συνέχεια προηγούμενης κοινοβουλευτικής ερώτησης, με αρ. φακ. 23.06.010.02.163, ημερομηνίας 9 
Οκτωβρίου 2012, αναφέρομαι στην πρακτική που ακολουθείται από τις επιχειρήσεις της αστυνομίας με τη 
βοήθεια “συνεργατών”, αφενός για τον εντοπισμό και την ποινική δίωξη μαστροπών ή διακινητών, με σκοπό 
την πάταξη του φαινομένου της πορνείας, και αφετέρου για τη διάσωση πιθανών θυμάτων εμπορίας και 
εκμετάλλευσης προσώπων. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα πιο κάτω: 

1. Ποιες εγκύκλιοι υπάρχουν για τον τρόπο διεξαγωγής τέτοιων επιχειρήσεων με τους “συνεργάτες” της 
αστυνομίας και σε ποιο βαθμό τηρούνται; Παρακαλώ να κατατεθούν οι εγκύκλιοι αυτές. 

2. Υπάρχει εγχειρίδιο αναγνώρισης θυμάτων εμπορίας και, εάν ναι, αυτό τηρείται; Παρακαλώ να κατατεθεί. 

3. Τι γίνεται σε άλλες ευρωπαϊκές χώρες σε σχέση με το θέμα αυτό;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.439, ημερομηνίας 6 Φεβρουαρίου 2013, της βουλευτού εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Στην επισυναπτόμενη ανακοίνωση της Οργάνωσης Παραπληγικών Κύπρου αναφέρεται η δυσκολία 
των ατόμων με αναπηρίες να εξυπηρετηθούν από το σύστημα δημόσιων μεταφορών, αφού τα λεωφορεία που 
χρησιμοποιούνται δεν είναι προσβάσιμα. Κάτι τέτοιο συνιστά παραβίαση της αρχής της ισότητας και των 
κατοχυρωμένων σε εθνικό, ευρωπαϊκό και διεθνές επίπεδο δικαιωμάτων των ατόμων με αναπηρίες. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το πιο πάνω θέμα 
και τους πιθανούς τρόπους επίλυσής του, με σκοπό την ίση απόλαυση όλων των ανθρώπινων δικαιωμάτων 
και θεμελιωδών ελευθεριών και από τα άτομα με αναπηρίες.» 

Σημείωση:   Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.440, ημερομηνίας 7 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 
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 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για ποιο λόγο 
υπάρχει μεγάλη καθυστέρηση στην πληρωμή των εκπαιδευτικών του Προαιρετικού Ολοήμερου Σχολείου και 
των εκπαιδευτών των Επιμορφωτικών Κέντρων. 

 Ποιοι είναι οι λόγοι της καθυστέρησης, από τη στιγμή που έχει ολοκληρωθεί η διαδικασία πρόσληψης 
των εκπαιδευτικών και των εκπαιδευτών;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.441, ημερομηνίας 8 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους 
για τους οποίους σημειώνεται καθυστέρηση στην έκδοση των τίτλων ιδιοκτησίας για τις κατοικίες των 
προσφύγων στην Α΄, Β΄ και Γ΄ Φάση του συνοικισμού αυτοστέγασης στην Αγία Βαρβάρα Λευκωσίας, σε ποιο 
σημείο βρίσκεται η διαδικασία και πότε υπολογίζεται να παραχωρηθούν οι τίτλοι.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.442, ημερομηνίας 8 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο θα 
παραχωρηθούν επιπρόσθετες ποσότητες νερού στην κοινότητα Αυδήμου για άρδευση νέων εναλλακτικών 
καλλιεργειών, που χρειάζονται νερό πέραν της χειμερινής περιόδου, κατά την οποία άρδευαν οι γεωργοί τις 
ήδη εκριζωμένες καλλιέργειες των επιτραπέζιων σταφυλιών και, εάν ναι, πότε υπολογίζεται να παραχωρηθούν 
οι εν λόγω ποσότητες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.443, ημερομηνίας 8 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για το στάδιο στο 
οποίο βρίσκεται η εναπομείνασα κατασκευή, μήκους περίπου 700 μ., της λεωφόρου 1

ης
 Απριλίου στο 

Παραλίμνι, κατά πόσο υπάρχει κονδύλι και πότε υπολογίζεται η ολοκλήρωση της υλοποίησής της.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.444, ημερομηνίας 8 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι αρκετοί επαγγελματίες οδηγοί λεωφορείων αντιμετωπίζουν σοβαρά 
προβλήματα υγείας και εντούτοις εξακολουθούν να οδηγούν λεωφορεία και να κρατάνε στα χέρια τους τιμόνι 
μεταφέροντας μαθητές. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα μέτρα που 
λαμβάνονται, προκειμένου να δίνονται οι άδειες σε άτομα που δεν αντιμετωπίζουν σοβαρά προβλήματα υγείας. 
Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τον αριθμό των 
περιστατικών που έχουν καταγραφεί και περιλαμβάνουν ατυχήματα εξαιτίας προβλημάτων υγείας του οδηγού 
λεωφορείου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.445, ημερομηνίας 8 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο υιοθέτησε πρόσφατα ψήφισμα, με σκοπό να πιέσει 
την  Ευρωπαϊκή Επιτροπή και τα κράτη μέλη να εξετάσουν όλες τις πιθανές επιλογές αμοιβαιοποίησης του 
χρέους. Το ψήφισμα επιβεβαιώνει ότι οι όποιοι φόβοι υπάρχουν μπορεί να ξεπεραστούν με προσεκτικά 
σχεδιασμένες λύσεις. Το κείμενο επισημαίνει επίσης ότι η Ευρωζώνη, όπως λειτουργεί, αποτελεί εξαίρεση του 
κανόνα και των αρχών της οικονομίας, καθώς έχει μεν ενιαίο νόμισμα, αλλά δεν έχει κοινή αγορά ομολόγων. Το 
κείμενο του ψηφίσματος αναφέρει αρκετές πιθανές εναλλακτικές μεθόδους, μερικές από τις οποίες θα 
μπορούσαν να εφαρμοστούν άμεσα ή μεσοπρόθεσμα, όπως το ευρωπαϊκό ταμείο απόσβεσης χρέους. Το 
ψήφισμα επισημαίνει ότι η Ευρωζώνη βρίσκεται στη μοναδική θέση να έχει κοινό νόμισμα, αλλά όχι και κοινή 
αγορά ομολόγων ή κοινή δημοσιονομική πολιτική. Η σταθερότητα της Ευρωζώνης εξαρτάται επομένως από 
την ολοκλήρωσή της, η οποία είναι βέβαιο ότι θα έχει θετική επίδραση στις χρηματοπιστωτικές αγορές. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τη θέση της 
Κυπριακής Δημοκρατίας σε σχέση με το πιο πάνω ψήφισμα, που υιοθετήθηκε πρόσφατα από το Ευρωπαϊκό 
Κοινοβούλιο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.446, ημερομηνίας 8 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Στις 6 Φεβρουαρίου 2013 το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο ενέκρινε σχέδιο νόμου που σκοπό έχει οι 
ασθενείς να έχουν ταχύτερη πρόσβαση σε φθηνότερα γενόσημα φάρμακα. Ο Κανονισμός εισάγει νέες 
προθεσμίες τις οποίες θα πρέπει να τηρούν οι αρμόδιες αρχές, καθώς και νέες ρυθμίσεις για την ενίσχυση της 
διαφάνειας στην τιμολόγηση φαρμάκων. Συγκεκριμένα, τα κράτη μέλη θα πρέπει εντός 60 ημερών να 
λαμβάνουν αποφάσεις σχετικές με την τιμολόγηση και την κάλυψη του κόστους για τα γενόσημα φάρμακα, 
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προκειμένου να επιταχυνθεί η διαδικασία διάθεσής τους στην αγορά και να εξοικονομηθούν χρήματα για τους 
ασθενείς και τα συστήματα ασφάλισης υγείας. Σύμφωνα με στοιχεία της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, τα γενόσημα 
φάρμακα είναι κατά μέσο όρο 40% φθηνότερα μετά τα πρώτα δύο χρόνια κυκλοφορίας τους στην αγορά. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν το κράτος είναι 
έτοιμο να εφαρμόσει το πιο πάνω σχέδιο νόμου που ψηφίστηκε από το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.447, ημερομηνίας 8 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από παλαιότερη απάντηση της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. Σωτηρούλας 
Χαραλάμπους στην ερώτησή μου με αρ. 26.06.010.01.474 πληροφορήθηκα ότι ο φορέας εκμετάλλευσης του 
αλλαντοποιείου “Χωματάς Λτδ”, που βρίσκεται το χωριό Κάτω Μύλος της επαρχίας Λεμεσού, ενημέρωσε τον 
επιθεωρητή του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων ότι προβαίνει σε ενέργειες για 
μεταστέγαση του αλλαντοποιείου σε άλλο χώρο.  

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν το αλλαντοποιείο 
“Χωματάς Λτδ” έχει μεταστεγαστεί σε άλλο χώρο και αν έχει εξασφαλίσει όλες τις απαραίτητες άδειες για τη 
λειτουργία του.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.448, ημερομηνίας 8 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι ο τέως γενικός διευθυντής του Υπουργείου Εξωτερικών και νυν πρέσβης και 
μόνιμος αντιπρόσωπος στη Μόνιμη Αντιπροσωπεία της Κυπριακής Δημοκρατίας στον Οργανισμό Ηνωμένων 
Εθνών στη Νέα Υόρκη υπέβαλε αίτημα για να του καταβληθεί εκπαιδευτικό επίδομα για το γιο της συντρόφου 
του.  Το ίδιο άτομο λάμβανε επί σειρά ετών εκπαιδευτικό επίδομα για την πληρωμή των διδάκτρων του γιου 
του από τη σύζυγό του σε πανάκριβο σχολείο των Βρυξελλών και ενόσω ο ίδιος υπηρετούσε στη Λευκωσία. 
Επίσης, ενόσω ήταν γενικός διευθυντής του Υπουργείου Εξωτερικών, ενέκρινε την έκδοση παράτυπα 
διπλωματικού διαβατηρίου για τη σύντροφό του, ώστε να μπορέσει να τον συνοδεύσει σε ταξίδι στην Κίνα, 
γεγονός που πιθανό να είναι εκτός των προνοιών της νομοθεσίας. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων ποιες ήταν οι 
ενέργειες του υπουργού όσον αφορά τις πιο πάνω καταγγελίες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.449, ημερομηνίας 8 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι Αμερικανοί ερευνητές υποστηρίζουν ότι οι λαμπτήρες εξοικονόμησης ενέργειας 
ενδεχομένως προκαλούν βλάβες στο δέρμα. Η επιστημονική ομάδα του Πανεπιστημίου Stony Brook στη Νέα 
Υόρκη ανακάλυψε ότι οι λαμπτήρες εξοικονόμησης ενέργειας εκλύουν πολύ υψηλά επίπεδα υπεριώδους 
ακτινοβολίας (UV), η οποία μπορεί να προκαλέσει βλάβη στα κύτταρα του δέρματος. Η αυξημένη έκθεση στη 
UV ακτινοβολία έχει διαπιστωθεί ότι προκαλεί καρκίνο. Οι λαμπτήρες εξοικονόμησης ενέργειας περιέχουν 
παράλληλα και μικρές ποσότητες υδραργύρου, ο οποίος έχει σχετιστεί με νευρολογικές βλάβες, γενετικές 
ανωμαλίες και άλλα προβλήματα υγείας.  

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν οι υπηρεσίες του 
υπουργείου είναι ενήμερες για τα αποτελέσματα της έρευνας του πιο πάνω πανεπιστημίου και αν λαμβάνονται 
μέτρα πρόληψης, δεδομένης της ανάγκης για πλατιά εξάπλωση της χρήσης των λαμπτήρων αυτών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.450, ημερομηνίας 12 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στο Γενικό Νοσοκομείο Λεμεσού χρησιμοποιούνται μηχανήματα ανάνηψης 
συγκεκριμένου τύπου, τα οποία πιθανόν να λειτουργούν με επικίνδυνο τρόπο, προκαλώντας τραυματισμούς 
στους ασθενείς.  

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει διαπιστωθεί 
ότι όντως τα συγκεκριμένα μηχανήματα ανάνηψης προκαλούν τραυματισμούς στους ασθενείς. Παρακαλώ 
επίσης τον αρμόδιο υπουργό να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο τα μηχανήματα 
ανάνηψης αυτού του τύπου βρίσκονται και σε νοσοκομεία άλλων επαρχιών, καθώς και αν έχει ενημερωθεί η 
προμηθεύτρια εταιρεία και αν είναι διατεθειμένη να τα αντικαταστήσει.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.451, ημερομηνίας 12 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από παλαιότερη απάντηση του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή 
Αλετράρη στην ερώτησή μου με αρ. 23.06.010.01.896, αναφορικά με το αίτημα της κοινότητας Καμπιού 
Φαρμακά για δημιουργία μονοπατιού μελέτης της φύσης στην κοινότητα, πληροφορήθηκα ότι η αίτηση που 
υπέβαλε η κοινότητα Καμπιού Φαρμακά βρισκόταν στο στάδιο αξιολόγησης. 
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Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει ολοκληρωθεί 
το στάδιο αξιολόγησης της αίτησης της κοινότητας και ποια είναι η απόφαση που πάρθηκε.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.452, ημερομηνίας 12 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιες ενέργειες 
θα προβεί για τα σημαντικά προβλήματα που αντιμετωπίζει το Δημοτικό Σχολείο Κόρνου και για ποιο λόγο 
υπάρχει μεγάλη καθυστέρηση στην επίλυσή τους. Επισυνάπτεται σχετική επιστολή από το σύνδεσμο γονέων 
του Δημοτικού Σχολείου Κόρνου.» 

Σημείωση:   Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
στάλθηκε στον αρμόδιο υπουργό. 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.453, ημερομηνίας 12 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για ποιο λόγο δε 
δόθηκε το ανεργιακό επίδομα στους εκπαιδευτικούς των Επιμορφωτικών Κέντρων για την περίοδο των 
Χριστουγέννων, κατά την οποία δεν εργάζονται.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.454, ημερομηνίας 12 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου Τάσου 

 «Υπάρχουν παράπονα από νέους μουσικούς ότι το ‟Ίδρυμα Συμφωνική Ορχήστρα Κύπρου” δεν 
εφαρμόζει αξιοκρατικά κριτήρια όσον αφορά την επιλογή των μουσικών και την επιλογή των προγραμμάτων, γι’ 
αυτό παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Με ποιο τρόπο και με ποια κριτήρια επιλέγονται οι μουσικοί, για να συμμετάσχουν στη Συμφωνική 
Ορχήστρα Κύπρου και στη Συμφωνική Ορχήστρα Νέων Κύπρου; 

2. Πόσα είναι τα μέλη και από ποιους αποτελείται η επιτροπή προσλήψεων; 

3. Κάθε πόσο γίνονται ακροάσεις; 

4. Ποια είναι τα προσόντα που απαιτούνται, για να συμμετάσχει κάποιος σε ακροάσεις; 

5. Με ποιο τρόπο και πού μπορούν οι Κύπριοι μουσικοί να αποκτήσουν στην Κύπρο τις σχετικές εμπειρίες; 

6. Ποιες δυνατότητες παρέχει η Συμφωνική Ορχήστρα Κύπρου σε Κυπρίους μουσικούς να εκπαιδευτούν 
και να αποκτήσουν τις σχετικές εμπειρίες; 

7. Με ποιο τρόπο και με ποια κριτήρια επιλέγονται και διορίζονται οι μαέστροι στη Συμφωνική Ορχήστρα 
Κύπρου και στη Συμφωνική Ορχήστρα Νέων Κύπρου; 

8. Από πόσα μέλη αποτελείται η Συμφωνική Ορχήστρα Κύπρου, πόσοι μουσικοί  είναι Κύπριοι, πόσοι είναι 
αλλοδαποί και ποια είναι η αντιστοιχία Κυπρίων και αλλοδαπών; 

9. Ποια είναι τα προσόντα που απαιτούνται, για να διοριστεί κάποιος ως μέλος της κριτικής επιτροπής για 
τις προσλήψεις στη Συμφωνική Ορχήστρα Κύπρου και στη Συμφωνική Ορχήστρα Νέων Κύπρου; 

10. Ποια είναι η διαδικασία που ακολουθείται όσον αφορά το διορισμό των μελών της κριτικής επιτροπής για 
τις προσλήψεις και ποιος αποφασίζει το διορισμό τους; 

11. Από πού κατάγονται τα μέλη της κριτικής επιτροπής των τελευταίων τριών ακροάσεων;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.455, ημερομηνίας 14 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Στις προεδρικές, βουλευτικές και δημοτικές εκλογές τα εκλογικά κέντρα στελεχώνονται με δημόσιους 
υπαλλήλους, οι οποίοι εκδηλώνουν το ενδιαφέρον τους με την υποβολή σχετικής αίτησης ενδιαφέροντος. Ως 
επί το πλείστον οι αιτήσεις που υποβάλλονται είναι πολύ περισσότερες από τις θέσεις εργασίας. Έχω γίνει 
αποδέκτης καταγγελιών από δημόσιους υπαλλήλους ότι ουδέποτε κλήθηκαν να στελεχώσουν εκλογικά κέντρα. 
Είναι αξιοσημείωτο ότι πρόσφατα εργοδοτήθηκαν άνεργοι για στελέχωση των εκλογικών κέντρων, με βάση 
διαδικασία διαφανή και δίκαιη. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τον αριθμό των 
αιτήσεων που είχαν υποβληθεί για τις τελευταίες βουλευτικές και δημοτικές εκλογές και ποιος ήταν ο αριθμός 
των δημόσιων υπαλλήλων που στελέχωσαν τα εκλογικά κέντρα. Παρακαλώ επίσης τον αρμόδιο υπουργό να 
ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων ποια είναι τα κριτήρια βάσει των οποίων επιλέγονται οι δημόσιοι 
υπάλληλοι που θα στελεχώσουν τα εκλογικά κέντρα και γιατί κάποιοι εξ αυτών σε κάθε εκλογική διαδικασία 
καλούνται να εργαστούν, ενώ κάποιοι άλλοι όχι.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.456, ημερομηνίας 14 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Από τις 28 μέχρι τις 30 Ιανουαρίου 2013 είχα την ευκαιρία να μεταβώ μαζί με βουλευτές των 
Κοινοβουλευτικών Επιτροπών Οικονομικών και Προϋπολογισμού και Εξωτερικών και Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων στις Βρυξέλλες, με σκοπό να έχουμε επαφές και να συζητήσουμε με βουλευτές άλλων 
κοινοβουλίων για το επίκαιρο θέμα των κατηγοριών κατά της Κύπρου για ξέπλυμα βρόμικου χρήματος και για 
το φορολογικό παράδεισο. Στις συναντήσεις που είχα μου αναφέρθηκε ότι προκάλεσε έκπληξη το γεγονός ότι η 
Κυπριακή Προεδρία δεν έθεσε ως θέματα προτεραιότητας τα προβλήματα της φοροδιαφυγής και του 
ξεπλύματος βρόμικου χρήματος.  

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους για 
τους οποίους η Κυπριακή Προεδρία δεν έθεσε τα προβλήματα της φοροδιαφυγής και του ξεπλύματος βρόμικου 
χρήματος ως θέματα προτεραιότητας, αν υπήρχαν σε εκκρεμότητα Οδηγίες ή κανονισμοί που δεν 
προωθήθηκαν επαρκώς και αν γενικώς δεν έγιναν ενέργειες σε αυτό τον τομέα κατά τη διάρκεια του εξαμήνου 
της Κυπριακής Προεδρίας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.457, ημερομηνίας 14 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Στις 29 Δεκεμβρίου 2012 προκλήθηκε μεγάλος σάλος από τις ανακοινώσεις της αστυνομίας για τα 
εκρηκτικά που βρέθηκαν κοντά στην εξοχική κατοικία του Προέδρου της Κυπριακής Δημοκρατίας στο Κελλάκι. 
Από τα μέσα μαζικής ενημέρωσης αφέθηκε να νοηθεί ότι τα εκρηκτικά αυτά προορίζονταν για τον Πρόεδρο. Ο 
Πρόεδρος κλήθηκε από την αστυνομία να μην επισκεφθεί την κατοικία του. Υπήρξε  μεγάλη δημοσιότητα για το 
θέμα και δόθηκε η εντύπωση ότι απειλήθηκε η ζωή του Προέδρου της Κυπριακής Δημοκρατίας. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει διερευνηθεί η 
πιο πάνω υπόθεση από την αστυνομία, αν έχει συλληφθεί ο δράστης και αν επρόκειτο όντως για απόπειρα 
εναντίον του Προέδρου της Κυπριακής Δημοκρατίας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.458, ημερομηνίας 14 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στις 28 Ιανουαρίου 2013 δύο τουρκικά μαχητικά F16 παρενόχλησαν 
αεροσκάφος των αερογραμμών των Ηνωμένων Αραβικών Εμιράτων “Emirates”, ενώ αυτό πετούσε εντός του 
κυπριακού εναέριου χώρου, και ζήτησαν από τον πιλότο να σταματήσει να υπακούει στις οδηγίες του Κέντρου 
Ελέγχου Πτήσεων Λευκωσίας και να συνεννοείται με τον πύργο ελέγχου του παράνομου κατοχικού 
αεροδρομίου της Τύμπου. Η παρενόχληση επαναλήφθηκε δύο φορές με διαφορά δέκα λεπτών. Στην περιοχή 
βόρεια της Κύπρου βρισκόταν σε εξέλιξη τουρκική άσκηση για την οποία είχαν δεσμευθεί δύο περιοχές. Τα F16 
που συμμετείχαν στην άσκηση προσέγγισαν το αεροσκάφος και το παρενόχλησαν πετώντας παράλληλα με 
αυτό σε πολύ κοντινή απόσταση, σε ύψος 300 ποδών πάνω από αυτό, κάτι που επαναλήφθηκε δύο φορές. 
Και στις δύο περιπτώσεις ο πιλότος του αεροσκάφους των Ηνωμένων Αραβικών Εμιράτων  δε μετέβαλε τα 
χαρακτηριστικά της πτήσης και ακολούθησε την πορεία του. Τα μαχητικά απομακρύνθηκαν κατευθυνόμενα 
βόρεια. Το περιστατικό, το οποίο προκάλεσε έντονη ανησυχία, ερμηνεύεται ως απόφαση της Άγκυρας να 
κλιμακώσει την ένταση στην Κύπρο. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα διαβήματα στα 
οποία έχει προβεί η Κυπριακή Δημοκρατία και ποια ήταν η αντίδραση των Ηνωμένων Εθνών, καθώς και των 
άλλων διεθνών οργανισμών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.459, ημερομηνίας 21
ης

 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους 
της καθυστέρησης στο διαχωρισμό προσφυγικών οικοπέδων στο Δασάκι Άχνας, πότε υπολογίζεται να 
υλοποιηθεί ο εν λόγω διαχωρισμός και κατά πόσο, λόγω και του ενδιαφέροντος που υπάρχει από νεαρά 
ζευγάρια προσφύγων, το κράτος θα προχωρήσει σε διαχωρισμό νέων οικοπέδων στην κοινότητα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.460, ημερομηνίας 21
ης

 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται ο σχεδιασμός για τη βελτίωση της λεωφόρου Περνέρας στο δήμο Παραλιμνίου, κατά πόσο υπάρχει 
διαθέσιμο σχετικό κονδύλι και πότε υπολογίζεται να υλοποιηθεί το εν λόγω έργο.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.461, ημερομηνίας 25 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Στις 14 Νοεμβρίου 2012 δημοσιεύτηκε στην Επίσημη Εφημερίδα της Ευρωπαϊκής Ένωσης η Οδηγία 
2012/29/ΕΕ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 25

ης
 Οκτωβρίου 2012 για τη θέσπιση 
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ελάχιστων προτύπων σχετικά με τα δικαιώματα, την υποστήριξη και την προστασία θυμάτων της 
εγκληματικότητας.  Τα κράτη μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης υποχρεούνται να μεταφέρουν τις διατάξεις της 
Οδηγίας στην εθνική τους νομοθεσία εντός τριών ετών. Η νέα Οδηγία ενισχύει σημαντικά τα δικαιώματα των 
θυμάτων και των μελών της οικογένειάς τους για ενημέρωση, υποστήριξη και προστασία, καθώς και τα 
δικονομικά τους δικαιώματα στο πλαίσιο της συμμετοχής σε ποινικές διαδικασίες. Περιέχει επίσης διατάξεις 
που εξασφαλίζουν την εκπαίδευση των επαγγελματιών σε θέματα σχετικά με τις ανάγκες των θυμάτων και 
ενθαρρύνουν τη συνεργασία μεταξύ κρατών μελών και την ευαισθητοποίηση όσον αφορά τα δικαιώματα των 
θυμάτων. 

Έχω την άποψη ότι η προσπάθεια εναρμόνισης θα πρέπει να αρχίσει αμέσως, δεδομένου ότι η θεσμική 
παρουσία του θύματος εγκληματικής ενέργειας στην ποινική δίκη δεν προνοείται από το δικανικό μας σύστημα 
και θα χρειαστεί πολύς χρόνος για να επιτευχθούν συγκλίσεις στις αναμενόμενες διαφορετικές απόψεις των 
κομμάτων, των οργανωμένων συνόλων και των ειδικών. Από την άλλη θα πρέπει να ακολουθηθούν οι 
συνήθεις αναγκαίες διαδικασίες διαβούλευσης, οι οποίες απαιτούν χρόνο και πολλές προσπάθειες.  

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει αρχίσει η 
διαδικασία ενσωμάτωσης της Οδηγίας στην εθνική μας νομοθεσία και πότε υπολογίζεται να κατατεθεί 
νομοσχέδιο στη Βουλή των Αντιπροσώπων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.462, ημερομηνίας 25 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι έντεκα χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης έλαβαν το πράσινο φως από το 
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, για να εισαγάγουν φόρο στις χρηματοπιστωτικές συναλλαγές. Οι ευρωβουλευτές 
τάχθηκαν υπέρ του φόρου αυτού, θεωρώντας ότι η εισαγωγή φόρου στις χρηματοπιστωτικές συναλλαγές θα 
βοηθήσει στο να αναλάβουν οι παράγοντες της αγοράς μεγαλύτερη ευθύνη για την επίλυση της κρίσης που οι 
ίδιοι προκάλεσαν, καθώς και στο να αποθαρρυνθούν οι πρακτικές υψηλού κινδύνου στο μέλλον. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για την επίσημη θέση 
της Κυπριακής Δημοκρατίας στο θέμα του φόρου χρηματοπιστωτικών συναλλαγών (financial transactions 
tax).» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.463, ημερομηνίας 25 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι στην 5
η
 συνάντηση της Περιφερειακής Ομάδας North South Electricity 

Interconnections in Eastern Europe, που έγινε στις 15 Νοεμβρίου 2012 στις Βρυξέλλες, η Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή ενημέρωσε την ομάδα ότι η Τουρκία υπέβαλε δύο έργα κατά τη δημόσια διαβούλευση. 

 Η μία τουρκική πρόταση αφορούσε τη διασυνοριακή σύνδεση της Βουλγαρίας και της Ελλάδας με τα 
συστήματα της Τουρκίας και των κρατών της ανατολικής Μεσογείου (εξαιρουμένου του Ισραήλ και της 
Κύπρου), ώστε να επιτρέπεται η μεταφορά ηλεκτρισμού από τη βόρεια Αφρική προς την Ευρωπαϊκή Ένωση. Η 
άλλη πρόταση αφορούσε τη διασυνοριακή σύνδεση της Βουλγαρίας και της Ρουμανίας με το σύστημα της 
Τουρκίας. Ο εκπρόσωπος της Κυπριακής Δημοκρατίας, σε σχετική ερώτηση της εκπροσώπου της Ευρωπαϊκής 
Επιτροπής, πρόβαλε ένσταση να κληθούν στην επόμενη συνάντηση οι υποστηρικτές των πιο πάνω έργων, 
αφού η Ευρωπαϊκή Επιτροπή δήλωσε ότι επιθυμεί μείωση των έργων που υποβλήθηκαν από κράτη μέλη και 
άρα δεν υπάρχει η πολυτέλεια να ληφθούν υπόψη έργα που υποβλήθηκαν από ένα μη κράτος μέλος, και 
μάλιστα εκπρόθεσμα, εις βάρος άλλων έργων που υποβλήθηκαν από κράτη μέλη. Αντίθετα, και σε 
αντιπαράθεση με τον εκπρόσωπο της Κυπριακής Δημοκρατίας, η εκπρόσωπος της Μόνιμης Αντιπροσωπίας 
της Ελλάδας εισηγήθηκε όπως γίνει η προκαταρκτική αξιολόγηση των έργων που υπέβαλε η Τουρκία και, εάν 
διαφανεί ότι αυτά μπορεί να θεωρηθούν επιλέξιμα, τότε η Ευρωπαϊκή Επιτροπή να θέσει εκ νέου το θέμα προς 
τα κράτη μέλη στην επόμενη συνάντηση της Περιφερειακής Ομάδας North South Electricity Interconnections in 
Eastern Europe.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.464, ημερομηνίας 25 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σε πρόσφατη συνάντηση που είχα με αντιπροσωπία της Κυπριακής Συνομοσπονδίας Οργανώσεων 
Αναπήρων πληροφορήθηκα ότι το Υπουργείο Εσωτερικών προχώρησε, σε συνεργασία με το Επιστημονικό 
Τεχνικό Επιμελητήριο Κύπρου, στην ετοιμασία προσχεδίου τροποποίησης του περί Ρυθμίσεως Οδών και 
Οικοδομών Νόμου και του Κανονισμού 61.Η του περί Ρυθμίσεως Οδών και Οικοδομών Νόμου. Όπως 
πληροφορήθηκα, το προσχέδιο της νέας νομοθεσίας και των κανονισμών έχει ήδη διαβιβαστεί στη Νομική 
Υπηρεσία για νομοτεχνικό έλεγχο.   

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν ευσταθούν οι πιο 
πάνω πληροφορίες, καθώς και αν έχει προηγηθεί δημόσια διαβούλευση με τους εμπλεκόμενους φορείς όπως 
προβλέπει η νομοθεσία.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.465, ημερομηνίας 25 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σε πρόσφατη συνάντηση που είχα με αντιπροσωπία της Κυπριακής Συνομοσπονδίας Οργανώσεων 
Αναπήρων (ΚΥΣΟΑ) πληροφορήθηκα για το αίτημα της ΚΥΣΟΑ για αναβάθμιση των κυβερνητικών 
ιστοσελίδων, έτσι ώστε τα άτομα με οπτική αναπηρία (τυφλοί) να έχουν πρόσβαση σε αυτές.  

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
προχωρήσει στην αναβάθμιση των κυβερνητικών ιστοσελίδων, έτσι ώστε να είναι προσβάσιμες και σε άτομα 
με οπτική αναπηρία (τυφλοί).» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.466, ημερομηνίας 27 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σύμφωνα με έκθεση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, που δημοσιεύτηκε στις 7 Φεβρουαρίου 2013, τα 
ποδοσφαιρικά σωματεία δαπανούν περίπου τρία δισεκατομμύρια ευρώ το χρόνο για μεταγραφές, όμως πολύ 
λίγα από τα χρήματα αυτά καταλήγουν σε μικρότερα ή ερασιτεχνικά σωματεία. Ο αριθμός των μεταγραφών στο 
ευρωπαϊκό ποδόσφαιρο υπερτριπλασιάστηκε την περίοδο 1995-2011, ενώ τα ποσά που δαπανήθηκαν από τα 
σωματεία για μεταγραφές επταπλασιάστηκαν.  Το μεγαλύτερο όμως μέρος των δαπανών περιορίζεται σε ένα 
μικρό αριθμό σωματείων, που έχουν τα μεγαλύτερα έσοδα ή στηρίζονται σε πολύ πλούσιους επενδυτές. Η 
κατάσταση αυτή απλά επιδεινώνει τις ανισορροπίες που υπάρχουν ανάμεσα σε πλούσιους και φτωχούς, αφού 
λιγότερο από 2% των δαπανών για μεταγραφές καταλήγει σε μικρότερα σωματεία ή στον ερασιτεχνικό 
αθλητισμό, κάτι που είναι σημαντικό για την ανάδειξη νέων ταλέντων.  

Μεταξύ άλλων η έκθεση προτείνει όπως οι κανόνες των εθνικών ποδοσφαιρικών ενώσεων προβλέπουν 
ενισχυμένους ελέγχους στις οικονομικές συναλλαγές και την εισαγωγή του τέλους “ευ αγωνίζεσθαι” για τις 
αμοιβές για μεταγραφές ύψους πέραν ενός ποσού, το οποίο θα συμφωνηθεί από τις αρμόδιες αθλητικές αρχές 
και τα σωματεία, ώστε να ενθαρρύνεται η καλύτερη αναδιανομή των πόρων από τα πλούσια στα λιγότερο 
εύρωστα σωματεία. Η έκθεση ζητά επίσης την πλήρη εφαρμογή του κανόνα του οικονομικού “ευ αγωνίζεσθαι” 
(Financial Fair Play) της ΟΥΕΦΑ και τη θέσπιση ισχυρότερων μηχανισμών αλληλεγγύης για την ενίσχυση της 
ανάπτυξης των νέων και της προστασίας των ανηλίκων. Οι συντάκτες της έκθεσης του Ευρωκοινοβουλίου 
ζητούν επίσης από τους αθλητικούς φορείς να βελτιώσουν τη συνεργασία τους με τις αρχές επιβολής του 
νόμου για την καταπολέμηση του ξεπλύματος βρόμικου χρήματος και της διαφθοράς. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν είναι εις γνώσιν 
του η συγκεκριμένη έκθεση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής και ποια είναι τα μέτρα που προτίθεται να λάβει, 
προκειμένου να εφαρμόσει τις εισηγήσεις της συγκεκριμένης έκθεσης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.467, ημερομηνίας 27 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Η αδυναμία του Οργανισμού Τηλεπικοινωνιών Ελλάδος (ΟΤΕ) να επενδύσει ποσό περίπου €20 
εκατομ. για την κατασκευή καινούριου δορυφόρου, ο οποίος θα αντικαθιστούσε κατά την ερχόμενη πενταετία 
(λόγω λήξης της ζωής του) αυτόν που ήδη υπάρχει στην εθνική τροχιακή θέση των 39 μοιρών ανατολικά, 
οδήγησε τη διοίκηση του οργανισμού στην πώληση της Hellas Sat στον όμιλο “Arabsat”. Συγκεκριμένα, ο ΟΤΕ 
πώλησε στον όμιλο “Arabsat”, κύριο πάροχο δορυφορικών υπηρεσιών στη Μέση Ανατολή και στην Αφρική, το 
99,05% των μετοχών που κατέχει στην εταιρεία “Hellas Sat”, που είναι η διαχειρίστρια εταιρεία του δορυφόρου 
“Hellas Sat 2”, έναντι συνολικού τιμήματος €208 εκατομ. Όπως δήλωσε ο πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος 
του ΟΤΕ Μιχάλης Τσαμάζ, “το ελληνικό και κυπριακό δημόσιο θα αποκτήσουν έναν αξιόπιστο επενδυτή που 
έχει τους πόρους, για να προβεί στις απαραίτητες επενδύσεις για το νέο δορυφόρο”.  

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις λεπτομέρειες 
που αφορούν την Κύπρο σε ό,τι αφορά την πώληση της εταιρείας “Hellas Sat” στον όμιλο “Arabsat” και αν 
επηρεάζονται τα συμφέροντα της Κύπρου ή αν υπάρχει οποιοδήποτε κέρδος για την Κύπρο από την πώληση 
της Hellas Sat στον όμιλο “Arabsat”.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.468, ημερομηνίας 27 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Aπό παλαιότερη απάντηση της Υπουργού Εξωτερικών κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή  στην ερώτησή 
μου με αρ. 23.06.010.01.089, αναφορικά με τη δημιουργία ψηφιακής τράπεζας δεδομένων σχετικά με την 
ιστορία των απόδημων Κυπρίων, πληροφορήθηκα ότι το Υπουργείο Εξωτερικών έχει θέσει ως στόχο την 
ολοκλήρωση της πρωτοβουλίας του αείμνηστου Σταύρου Επαμεινώνδα με τη συλλογή και συγκέντρωση 
στοιχείων από το εξωτερικό και δεσμεύεται να προχωρήσει το έργο, όταν οι συνθήκες το επιτρέψουν. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πότε προτίθεται να 
προχωρήσει και να ολοκληρώσει τη δημιουργία ψηφιακής τράπεζας δεδομένων σχετικά με την ιστορία των 
απόδημων Κυπρίων, αφού αυτό το έργο δεν προνοεί μεγάλες δαπάνες.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.469, ημερομηνίας 27 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η κοινότητα Τραχωνίου αντιμετωπίζει σοβαρά προβλήματα πλημμυρών 
εξαιτίας της μη ύπαρξης κατάλληλων αντιπλημμυρικών έργων. Συγκεκριμένα, τόσο από τη βορειοδυτική όσο 
και από τη βορειοανατολική περιοχή της κοινότητας συγκεντρώνονται μετά από βροχοπτώσεις μεγάλοι όγκοι 
όμβριων υδάτων, με αποτέλεσμα να πλημμυρίζουν οι δρόμοι. Αποτέλεσμα είναι τα όμβρια ύδατα να διαρρέουν 
και να πλημμυρίζουν τα αγροκτήματα των κατοίκων προκαλώντας ζημιές και καταστροφές. Όπως 
ενημερώθηκα από το δικηγόρο των ιδιοκτητών των αγροκτημάτων, των οποίων τα κτήματα επηρεάζονται και 
υφίστανται συνεχώς ζημιές, οι αρμόδιοι σκέφτονται να επιλύσουν πρόχειρα το πρόβλημα με την παροχέτευση 
των όμβριων υδάτων μέσω των κτημάτων τους, με σωλήνες ή άλλους αγωγούς, προς μια τάφρο που 
λειτουργεί ως προσωρινή δεξαμενή των ομβρίων. Η τάφρος/δεξαμενή μετατρέπεται σε έλος και εστία 
ρύπανσης και μόλυνσης, αφού εκεί εκκολάπτονται και πολλαπλασιάζονται εκατομμύρια κουνούπια. Οι 
ιδιοκτήτες των αγροκτημάτων, όπως ενημερώθηκα, δεν πρόκειται να επιτρέψουν να χρησιμοποιηθούν τα 
κτήματά τους ως χώροι και δίοδοι πρόσβασης προς αυτή την πρόχειρη δεξαμενή. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν το αρμόδιο τμήμα 
όντως εξετάζει την εφαρμογή σχεδίου παροχέτευσης των όμβριων υδάτων μέσω ιδιωτικών κτημάτων με 
σωλήνες ή άλλους αγωγούς προς την τάφρο/δεξαμενή που δημιούργησαν  ή αν προτίθεται να προχωρήσει με 
την κατασκευή αντιπλημμυρικών έργων για την αντιμετώπιση του προβλήματος αυτού.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.470, ημερομηνίας 27 Φεβρουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο σημείο 
βρίσκεται το θέμα της εκβάθυνσης του ψαρολίμανου της Λάρνακας, προκειμένου να ξεπεραστεί το πρόβλημα 
που αντιμετωπίζουν τα αλιευτικά σκάφη κατά την είσοδό τους σ’ αυτό.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.471, ημερομηνίας 1
ης

 Μαρτίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν αξιοποιείται στην 
Κύπρο η κυματική ενέργεια και αν παράγεται ηλεκτρισμός από την ενέργεια των θαλάσσιων κυμάτων.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.472, ημερομηνίας 1
ης

 Μαρτίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν αξιοποιείται στην 
Κύπρο η ενέργεια από τη ροή των χειμάρρων και αν παράγεται ηλεκτρισμός από μικρά υδροηλεκτρικά έργα. 
Σημειώνεται ότι, σύμφωνα με τις πληροφορίες μου, η πρώτη μηχανή παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας για 
ηλεκτροδότηση σε κοινότητα κατασκευάστηκε στις αρχές του περασμένου αιώνα  στον ποταμό της 
Κακοπετριάς.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.473, ημερομηνίας 1
ης

 Μαρτίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Κάθε χρόνο πεθαίνουν δισεκατομμύρια μέλισσες εξαιτίας της χρήσης φυτοφαρμάκων.  Όπως 
πληροφορήθηκα, τέσσερις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης (Γερμανία, Γαλλία, Ιταλία και Σλοβενία) έχουν 
αρχίσει την απαγόρευση των νεονικοτινοειδών φυτοφαρμάκων και ήδη οι πληθυσμοί των μελισσών έχουν 
ξεκινήσει να ανακάμπτουν.  

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
προχωρήσει στην απαγόρευση των νεονικοτινοειδών φυτοφαρμάκων, που προκαλούν θάνατο των μελισσών, 
όπως έπραξαν και άλλες χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.474, ημερομηνίας 1
ης

 Μαρτίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν είναι 
υποχρεωτικό για όλους τους εγγεγραμμένους ψηφοφόρους να δηλώνουν στις αρμόδιες αρχές οποιαδήποτε 
αλλαγή διεύθυνσής τους και αν υπάρχουν ποινές για παραβίαση των προνοιών του άρθρου 6 (6) του περί 
Εγγραφής Εκλογέων και Εκλογικού Καταλόγου Νόμου του 1980.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.475, ημερομηνίας 1
ης

 Μαρτίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι συχνά οι αρμόδιες τοπικές αρχές αντιμετωπίζουν δυσκολίες στην εφαρμογή της 
νομοθεσίας, όταν εντοπίζουν τη διεξαγωγή παράνομων χωματουργικών εργασιών. Οι χωματουργικές εργασίες, 
για πολλές από τις οποίες απαιτείται η έκδοση άδειας ή είναι μέρος έργου για το οποίο χρειάζεται άδεια, δεν 
μπορούν να τερματιστούν επ’ αυτοφώρω, όταν εντοπίζονται από τις τοπικές αρχές, γιατί οι χειριστές των 
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μηχανημάτων δεν έχουν νομικές ευθύνες. Μου έχει τεθεί από λειτουργούς της τοπικής αυτοδιοίκησης ότι η 
εφαρμογή της νομοθεσίας θα ήταν πολύ πιο εύκολη, αν υπήρχε η δυνατότητα έκδοσης εξωδίκων στο χειριστή 
του μηχανήματος ή/και προσωρινής κατάσχεσης των μηχανημάτων. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους τρόπους με 
τους οποίους σκέπτεται να αντιμετωπίσει το πρόβλημα των παράνομων χωματουργικών εργασιών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.476, ημερομηνίας 1
ης

 Μαρτίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί από επιστολή του γενικού διευθυντή του Ραδιοφωνικού Ιδρύματος Κύπρου (ΡΙΚ), 
ημερομηνίας 20 Φεβρουαρίου 2013, ότι “η δορυφορική τηλεόραση του ΡΙΚ προσφέρεται στους αποδήμους της 
Αυστραλίας και Νέας Ζηλανδίας σε δέσμη τηλεοπτικών προγραμμάτων ελλαδικών καναλιών, έναντι μηνιαίας 
συνδρομής από εταιρεία διανομής τηλεοπτικού σήματος στην Αυστραλία”. Σύμφωνα με την επιστολή του 
γενικού διευθυντή του ΡΙΚ, τα δικαιώματα της παραχώρησης του τηλεοπτικού σήματος στην Αυστραλία 
παραχωρήθηκαν προσωρινά, μέχρις ότου δοθεί οδηγία από την κυβέρνηση στο ΡΙΚ για την προκήρυξη 
διεθνών προσφορών για παγκόσμια διανομή του RIKSAT. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πότε αναμένεται να 
δοθεί οδηγία από την κυβέρνηση στο ΡΙΚ για την προκήρυξη διεθνών προσφορών για παγκόσμια διανομή του 
RIKSAT.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.477, ημερομηνίας 1
ης

 Μαρτίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω γίνει αποδέκτης καταγγελιών που αφορούν την ανεξέλεγκτη ροή λυμάτων μέσα στον ποταμό 
Οβγό. Σύμφωνα με τις καταγγελίες, χοιροστάσια, χωμάτινες δεξαμενές και βιολογικοί σταθμοί που λειτουργούν 
στο Παλαιομέτοχο, πλησίον του ποταμού, δεν έχουν τις απαραίτητες άδειες λειτουργίας. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν ευσταθούν οι πιο 
πάνω καταγγελίες και ποια μέτρα προτίθενται να λάβουν τα αρμόδια τμήματα, για να αποκατασταθεί η 
νομιμότητα και να τερματιστεί η λειτουργία των παράνομων υποστατικών των χοιροστασίων και των 
βιολογικών σταθμών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.478, ημερομηνίας 5 Μαρτίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Οι δημοσκοπήσεις εξόδου παρουσίασαν πολλά προβλήματα, κυρίως μετά τη λήξη της εκλογικής 
διαδικασίας των προεδρικών εκλογών στις 17 Φεβρουαρίου 2013. Η σημαντική απόκλιση που είχαν από το 
τελικό αποτέλεσμα κατέστησε τις δημοσκοπήσεις αυτές απολύτως αναξιόπιστες. Παράλληλα, κατά τη διάρκεια 
της διεξαγωγής της εκλογικής διαδικασίας τα ενδιάμεσα αποτελέσματα των δημοσκοπήσεων εξόδου 
χρησιμοποιήθηκαν από εκλογικά επιτελεία, προκειμένου να ποδηγετηθεί το εκλογικό σώμα. 

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
απαγορεύσει την πραγματοποίηση δημοσκοπήσεων εξόδου, δεδομένου ότι τα αποτελέσματα των εκλογών 
δημοσιοποιούνται πολύ γρήγορα μετά το κλείσιμο των καλπών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.479, ημερομηνίας 5 Μαρτίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Σύμφωνα με την ευρωπαϊκή Οδηγία SEVESO ΙΙ, πρέπει να γίνεται αναθεώρηση των σχεδίων 
διάσωσης κάθε τρία χρόνια.  

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων πότε ήταν η τελευταία 
φορά που έγινε αναθεώρηση των σχεδίων διάσωσης με βάση την ευρωπαϊκή Οδηγία SEVESO ΙΙ και ποιες 
είναι οι περιοχές για τις οποίες ετοιμάζονται σχέδια διάσωσης.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.480, ημερομηνίας 5 Μαρτίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
προχωρήσει στην τροποποίηση του περί Πολιτικής Άμυνας Νόμου, έτσι ώστε, σε περίπτωση ατυχήματος και 
τραυματισμού των εθελοντών της Πολιτικής Άμυνας, το κράτος να τους παρέχει ασφαλιστική κάλυψη και άδεια 
ασθενείας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.481, ημερομηνίας 5 Μαρτίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι πρόσφατα η κυβέρνηση της Πολωνίας ενέκρινε δύο σημαντικά διατάγματα, που 
αφορούσαν την απαγόρευση της καλλιέργειας δύο γενετικά τροποποιημένων οργανισμών, του μεταλλαγμένου 
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καλαμποκιού MON810 της Monsanto των Ηνωμένων Πολιτειών Αμερικής και της πατάτας “Amflora” της 
γερμανικής BASF.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
λάβει τα απαραίτητα μέτρα, ούτως ώστε να καταστεί η Κύπρος χώρα ελεύθερη από γενετικά τροποποιημένους 
οργανισμούς.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.482, ημερομηνίας 5 Μαρτίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η ετοιμασία των σχεδίων υποδοχής προσφύγων ή ατόμων που θα 
αναγκαστούν να εκκενώσουν συγκεκριμένες περιοχές λόγω του πολέμου στη Συρία ακόμα εκκρεμεί. Σύμφωνα 
με τις πληροφορίες μου, το Υπουργείο Εσωτερικών έχει αναθέσει στην Υπηρεσία Ασύλου την αρμοδιότητα 
αυτή. Όπως ενημερώθηκα, ως χώρος δημιουργίας του καταυλισμού αυτού είχε επιλεγεί ο κατασκηνωτικός 
χώρος του Σώματος Κυπρίων Οδηγών στην παραλία στην Ακτή του Κυβερνήτη.  

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχουν ετοιμαστεί 
σχέδια υποδοχής προσφύγων ή ατόμων που θα αναγκαστούν να εκκενώσουν συγκεκριμένες περιοχές της 
γειτονικής χώρας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.483, ημερομηνίας 5 Μαρτίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η Πολιτική Άμυνα έχει αγοράσει πρόσφατα χίλιες προσωπίδες για χρήση σε 
περίπτωση επίθεσης με επικίνδυνες χημικές/τοξικές ουσίες ή και άλλα επικίνδυνα αέρια. Σύμφωνα με τις 
πληροφορίες μου, έχει λήξει η διάρκεια ζωής των φίλτρων και δεν έχουν αγοραστεί άλλα, πράγμα που σημαίνει 
ότι οι προσωπίδες δεν μπορεί να χρησιμοποιηθούν.  

Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει 
τροχοδρομηθεί η διαδικασία αγοράς νέων φίλτρων, πόσες προσωπίδες έχουν αγοραστεί και αν ο αριθμός των 
προσωπίδων που έχει αγοραστεί μπορεί να καλύψει σημαντικό αριθμό του πληθυσμού.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.484, ημερομηνίας 6 Μαρτίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Υπάρχουν στην κτηνοτροφική περιοχή της κοινότητας Καντού τέσσερις μονάδες οι οποίες παραμένουν 
για τέσσερα έως έξι χρόνια αχρησιμοποίητες και εκτός λειτουργίας, με αποτέλεσμα να μετατρέπονται σε εστίες 
μόλυνσης. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιους ανήκουν 
οι εν λόγω μονάδες, ποιο είναι το ιδιοκτησιακό καθεστώς τους και ποιες είναι οι προθέσεις του κράτους για 
αυτές.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.485, ημερομηνίας 6 Μαρτίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Έχει ζητηθεί από το κοινοτικό συμβούλιο Καντού όπως περιέλθει υπό την ευθύνη του το πάρκο το 
οποίο σήμερα διαχειρίζεται η σχολική εφορία. Η καθυστέρηση που παρατηρείται στη μεταβίβαση προκαλεί 
περαιτέρω καθυστέρηση στην υλοποίηση των έργων που υπολογίζεται να γίνουν στον εν λόγω χώρο. Η 
σχολική εφορία σήμερα δεν το χρησιμοποιεί και αποδέχεται τη μεταβίβαση. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με τους 
λόγους της καθυστέρησης και πότε θα γίνει η εν λόγω μεταβίβαση.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.486, ημερομηνίας 6 Μαρτίου 2013, της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό όπως μας πληροφορήσει με ποιο τρόπο και στο πλαίσιο ποιου 
χρονοδιαγράμματος προτίθεται να υλοποιήσει την προεκλογική δέσμευση του Προέδρου της Κυπριακής 
Δημοκρατίας κ. Νίκου Αναστασιάδη σε σχέση με τη μείωση της στρατιωτικής θητείας. Το ερώτημα τίθεται σε 
σχέση με δήλωση του Υπουργού Άμυνας, ημερομηνίας 5 Μαρτίου 2013, σύμφωνα με την οποία “δεν μπορεί 
αυτή τη στιγμή η Εθνική Φρουρά και ενόψει όλων αυτών των εξελίξεων να προχωρήσει σε μείωση της 
θητείας”.» 

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων.) 

(Στις απαντήσεις που ακολουθούν περιλαμβάνονται οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών προς τους κ. 
Χάρη Γεωργιάδη και Τάσο Μητσόπουλο, οι οποίοι διορίστηκαν από τον Πρόεδρο της Δημοκρατίας Υπουργοί 

Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων και Συγκοινωνιών και Έργων, αντίστοιχα, την 1
η
 Μαρτίου 2013, 

ημερομηνία μεταγενέστερη της λήψης των εν λόγω απαντήσεων.) 
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Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.04.112, ημερομηνίας 13 Αυγούστου 2009, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Αναπτύξεις γηπέδων γκολφ 

 Αναφέρομαι στην επιστολή της Αναπλ. Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων με αρ. 
φακ. 23.06.009.04.112 και ημερομηνία 15/10/2012, σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση για τα γήπεδα γκολφ και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

ΠΟΛΙΤΙΚΗ ΓΙΑ ΤΑ ΓΗΠΕΔΑ ΓΚΟΛΦ: 

1. Το Υπουργικό Συμβούλιο με την Απόφαση του με αρ. 60.644 ημερ. 28/7/2004 αποφάσισε να ορίσει 
Υπουργική Επιτροπή αποτελούμενη από τους Υπουργούς Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού 
(πρόεδρος), Εσωτερικών, Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, Παιδείας και Πολιτισμού και 
Συγκοινωνιών και Έργων για να μελετήσει το θέμα της ανάπτυξης γηπέδων γκολφ στην Κύπρο και να 
υποβάλει στο Υπουργικό Συμβούλιο σχετική Έκθεση. 

2. Εν συνεχεία, με την Απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου με αρ. 61.614 ημερ. 16/2/2005, υιοθετήθηκε 
η «Νέα Πολιτική για την ανάπτυξη γηπέδων γκολφ στην Κύπρο». Σύμφωνα με την πιο πάνω 
Απόφαση, υιοθετήθηκε νέα πολιτική για την ανάπτυξη μέχρι 14 συνολικά γηπέδων γκολφ στην Κύπρο. 
Ο αριθμός των 14 γηπέδων γκολφ, προέκυψε μετά από μελέτη από Τεχνική Επιτροπή στελεχωμένη 
από Λειτουργούς όλων των αρμόδιων/εμπλεκόμενων Κρατικών Υπηρεσιών, τεχνικών, ποιοτικών, 
ποσοτικών και στατιστικών στοιχείων που αφορούσαν κυρίως το μέγεθος της Κύπρου, το ευνοϊκό κλίμα 
ολόχρονα καθώς και τον συνολικό αριθμό εγγεγραμμένων golfers στην Ευρώπη. Σημειώνεται ότι, η 
απόφαση για τη δημιουργία 14 γηπέδων γκολφ παγκύπρια έχει επαναβεβαιωθεί με τις Αποφάσεις του 
Υπουργικού Συμβουλίου με αρ. 66.334 ημερ. 14.11.2007, αρ. 68.119 ημερ. 17.12.2008, αρ. 68.373 
ημερ. 5.2.2009 και αρ. 68.935 ημερ. 3.6.2009 και αφορά όλες τις Επαρχίες, συμπεριλαμβανομένης της 
ελεύθερης Επαρχίας Αμμοχώστου. Ακόμη, όσον αφορά την Προώθηση της Πολιτικής για την Ανάπτυξη 
των γηπέδων γκολφ στην Κύπρο, σχετικές είναι οι πρόσφατες Αποφάσεις του Υπουργικού Συμβουλίου 
με αρ. 73.087 ημερ. 31/1/2012, αρ. 73.193 ημερ. 14/2/2012 καθώς και η Απόφαση ημερομηνίας 
30/8/2012. 

3. Επιπρόσθετα, πληροφορείσθε ότι, αναφορικά με συγκεκριμένα ζητήματα που τίθενται στην εν λόγω 
ερώτηση του Βουλευτή κ. Περδίκη, η ερώτηση διαβιβάστηκε στον Γενικό Διευθυντή του Υπουργείου 
Εσωτερικών, καθώς και στη Γενική Διευθύντρια του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος, λόγω αρμοδιότητας. Οι απαντήσεις που λήφθηκαν επισυνάπτονται.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής. Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 21
ης

 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στις ερωτήσεις με αρ. 23.06.009.05.01.349, 23.06.010.02.127, 
23.06.010.02.144 και 23.06.010.02.336, ημερομηνίας 9 Νοεμβρίου 2010, 21

ης
 Σεπτεμβρίου 2012, 28 

Σεπτεμβρίου 2012 και 27 Νοεμβρίου 2012, αντίστοιχα, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας 
κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στις πιο πάνω Ερωτήσεις, οι οποίες διαβιβάστηκαν με τις επιστολές του Γενικού Διευθυντή 
της Βουλής των Αντιπροσώπων ημερομηνίας 24 Νοεμβρίου 2010, 25 Σεπτεμβρίου 2012, 04 Οκτωβρίου 2012 
και 03 Δεκεμβρίου 2012 αντίστοιχα και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

 Το ζωολογικό πάρκο Melios Pet Centre, βρίσκεται στην Κοινότητα Αγίων Τριμιθιάς στη Λευκωσία.  
Διαχειριστής του πάρκου είναι η εταιρεία Melios Pet Centre Ltd.  Για τις εν λόγω εγκαταστάσεις, ο ιδιοκτήτης 
εξασφάλισε πολεοδομική άδεια θεματικού πάρκου τον Ιούλιο του 2010.  Το θέμα της έκδοσης της 
πολεοδομικής άδειας, εξετάστηκε δεόντως από την Επιτροπή Εκτίμησης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων και 
εκδόθηκε σχετική Γνωμάτευση από την Περιβαλλοντική Αρχή.  Στην εν λόγω γνωμάτευση τέθηκαν διάφοροι 
περιβαλλοντικοί όροι καθώς και ο όρος όπως με βάση τις υποδείξεις/οδηγίες των Κτηνιατρικών Υπηρεσιών, ο 
ιδιοκτήτης προβεί στις αναγκαίες προσθήκες-μετατροπές στο πάρκο, έτσι ώστε να εξασφαλίζεται η υγεία και η 
ευημερία των ζώων.  Σημειώνεται ότι οι εν λόγω όροι ενσωματώθηκαν στην πολεοδομική άδεια του κήπου. 

 Στις 26 Σεπτεμβρίου 2012, οι Κτηνιατρικές Υπηρεσίες με βάση τους περί Προστασίας και Ευημερίας των 
Ζώων (Διατήρηση Άγριων Ζώων σε Ζωολογικούς Κήπους) Κανονισμούς, εξέδωσαν για την υπό αναφορά 
εγκατάσταση άδεια λειτουργίας ζωολογικού κήπου, με αριθμό EZ.ZK.CY003.  Στο μεσοδιάστημα από την 
απόκτηση πολεοδομικής άδειας μέχρι και την έκδοση της άδειας λειτουργίας, η υπό αναφορά εγκατάσταση 
επιθεωρείτο σε τακτά χρονικά διαστήματα από τις Κτηνιατρικές Υπηρεσίες σε συνεργασία με άλλα 
εμπλεκόμενα Τμήματα και Υπηρεσίες με σκοπό την καταγραφή των ελλείψεων και τη λήψη διορθωτικών 
μέτρων. 
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 Όσον αφορά το θέμα του κινδύνου για τη δημόσια υγεία από την εισαγωγή ζώων και ενδεχομένως και 
μικροοργανισμών που δεν είναι γνωστά στην Κύπρο, επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι για την εισαγωγή 
ζώων στην Κύπρο ακολουθούνται όλοι οι υγειονομικοί κανόνες που προβλέπονται τόσο από την κοινοτική, όσο 
και από την εθνική κτηνιατρική νομοθεσία. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Οικονομικών κ. Βάσου Σιαρλή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.01.733, ημερομηνίας 15 Απριλίου 2011, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση του Βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου 
Τορναρίτη αναφορικά με την εισήγηση του για συμπερίληψη των Ανοικτών Πανεπιστημίων Κύπρου και 
Ελλάδος στον κατάλογο των ιδρυμάτων που οι φοιτητές τους δικαιούνται να διεκδικήσουν τη φοιτητική χορηγία, 
λαμβάνοντας υπόψη ότι τα εν λόγω Πανεπιστήμια είναι αναγνωρισμένα από το Υπουργείο Παιδείας και 
Πολιτισμού και από το ΚΥΣΑΤΣ. 

 Σύμφωνα με τον περί Παροχής Φοιτητικής Χορηγίας Νόμο του 2011, «φοιτητής» σημαίνει Κύπριο 
πολίτη, μόνιμο κάτοικο της Δημοκρατίας, που έχει συμπληρώσει το δέκατο έβδομο έτος της ηλικίας του κατά 
την έναρξη του ακαδημαϊκού έτους, και ο οποίος φοιτά τακτικά σε αναγνωρισμένο εκπαιδευτικό ίδρυμα 
τριτοβάθμιας εκπαίδευσης ή σε εκπαιδευτικά αξιολογημένο-πιστοποιημένο κλάδο σπουδών. 

 Τα Ανοικτά Πανεπιστήμια Κύπρου και Ελλάδας είναι αναγνωρισμένα από το Υπουργείο Παιδείας και 
Πολιτισμού και από το ΚΥΣΑΤΣ αλλά η φοίτηση σ' αυτά δεν είναι τακτική. Τακτική εκπαίδευση, σύμφωνα με 
σχετική γνωμάτευση του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού ημερ. 22/9/2003 είναι αυτή που προσφέρεται 
μέσα από χρονικά οργανωμένη διαδικασία από εγγεγραμμένα εκπαιδευτικά ιδρύματα σε εγκεκριμένους 
χώρους του ιδρύματος.  Ενώ, στα Ανοικτά Πανεπιστήμια, χρησιμοποιείται η μέθοδος της ανοικτής και εξ 
αποστάσεως εκπαίδευσης. Σε αντίθεση δηλαδή με τα συμβατικά Πανεπιστήμια, ο φοιτητής του Ανοικτού 
Πανεπιστημίου δεν χρειάζεται να παρευρίσκεται σε αίθουσες διδασκαλίας για να παρακολουθήσει διαλέξεις και 
φροντιστηριακές ή εργαστηριακές ασκήσεις, αλλά μπορεί να σπουδάζει από το χώρο διαμονής του. Κατ' 
επέκταση, στα Ανοικτά Πανεπιστήμια δεν παρέχεται τακτική εκπαίδευση στους χώρους των Πανεπιστημίων και 
συνεπώς η φοίτηση σ' αυτά δεν είναι τακτική. 

 Με βάση τα πιο πάνω, τα Ανοικτά Πανεπιστήμια Κύπρου και Ελλάδος, έστω και αν είναι αναγνωρισμένα 
από το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού και από το ΚΥΣΑΤΣ, δεν πληρούν την πρόνοια της νομοθεσίας που 
αφορά στην τακτική φοίτηση.  Επιπλέον, ενδεχόμενη συμπερίληψη των φοιτητών των Ανοικτών 
Πανεπιστημίων της Κύπρου και Ελλάδος στους δικαιούχους της φοιτητικής χορηγίας συνεπάγεται τη 
συμπερίληψη στους δικαιούχους της χορηγίας τόσο των φοιτητών των υπόλοιπων αναγνωρισμένων Ανοικτών 
Πανεπιστημίων ανά το παγκόσμιο καθώς επίσης των φοιτητών που σπουδάζουν με τη μέθοδο της εξ’ 
αποστάσεως φοίτησης, για σκοπούς ίσης μεταχείρισης. Αυτό θα έχει ως συνέπεια τη σημαντική επιβάρυνση 
του Κρατικού Προϋπολογισμού, γεγονός που οι υφιστάμενες δημοσιονομικές συνθήκες δεν επιτρέπουν. Για 
τους πιο πάνω λόγους, η θέση του Υπουργείου Οικονομικών για το συγκεκριμένο θέμα είναι ότι δεν πρέπει να 
συμπεριληφθούν τ’ Ανοικτά Πανεπιστήμια Κύπρου και Ελλάδος στον κατάλογο των ιδρυμάτων που οι φοιτητές 
τους δικαιούνται να διεκδικήσουν τη φοιτητική χορηγία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.009.05.02.006, ημερομηνίας 3 Ιουνίου 

2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. 
23.06.009.05.02.006 και ημερομηνίας 3 Ιουνίου 2011, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Γενικού Διευθυντή 
της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 22 Ιουνίου 2011, σχετικά με την ετοιμασία νομοσχεδίου που 
να τροποποιεί την ελάχιστη επιτρεπόμενη απόσταση αλιείας από τις προστατευόμενες θαλάσσιες περιοχές και 
το χρόνο κατάθεσης του και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η δυνατότητα περιορισμού αλιείας σε μια θαλάσσια περιοχή της Δημοκρατίας παρέχεται με σχετικό 
διάταγμα του Υπουργού που βασίζεται στο Άρθρο 5Α του περί Αλιείας Νόμου. 

3. Το Τμήμα Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών, του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος, δεν προτίθεται να υποβάλει νομοσχέδιο για τροποποίηση της νομοθεσίας με σκοπό την 
αύξηση της ελάχιστης επιτρεπόμενης απόστασης αλιείας από τις θαλάσσιες προστατευόμενες περιοχές. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στις 
ερωτήσεις με αρ. 23.06.009.05.02.077, 23.06.010.01.822 και 23.06.010.01.987, ημερομηνίας 14 Ιουλίου 

2011, 14 Μαΐου 2012 και 19 Ιουνίου 2012, των βουλευτών κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη και Γιώργου 
Περδίκη, εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου και Λευκωσίας, αντίστοιχα 
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  «Αναφέρομαι στις Ερωτήσεις με αρ. 23.06.010.01.822, 23.06.010.01.987 και 23.06.009.05.02.077 που 
υποβλήθηκαν από τους Βουλευτές Λευκωσίας κ. Γ. Περδίκη και Αμμοχώστου κ. Κ. Χατζηγιάννη και 
αποστάληκαν με τις επιστολές σας ημερ. 17.5.2012, 22.6.2012 και 2.8.2011 και επιθυμώ να σας 
πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

(α) Το οδικό δίκτυο που συνδέει το δρόμο Σωτήρας-Παραλιμνίου με το δρόμο Σωτήρας-Αγίας Θέκλας 
αποτελείται από διάφορους δρόμους που περιλαμβάνουν και τους δρόμους Σπύρου Κυπριανού-Αγίας 
Παρασκευής. Το εν λόγω δίκτυο δεν αποτελεί πολεοδομικό οδικό έργο.  Άρχισε να κατασκευάζεται σε 
τρεις Φάσεις, από το πρώην Κοινοτικό Συμβούλιο και τώρα Δήμο Σωτήρας.  Κατά συνέπεια, δεν 
υπάρχει οποιαδήποτε δέσμευση του Κράτους για οποιαδήποτε συνεισφορά. 

(β) Παρά ταύτα, το Υπουργείο Εσωτερικών, μέσω της Επαρχιακής Διοίκησης Αμμοχώστου, κάλυψε 
πλήρως το κόστος κατασκευής της Α΄ Φάσης του έργου.  Σ’ ό,τι αφορά τη Β΄ Φάση, καταβάλλεται 
προσπάθεια κάλυψης μέρους ή και ολόκληρης της δαπάνης από κονδύλια της Επαρχιακής Διοίκησης 
Αμμοχώστου, ενώ το κόστος της Γ΄ Φάσης θα καλυφθεί από το Δήμο Σωτήρας. Σημειώνεται, ωστόσο, 
ότι η ολοκλήρωση του έργου θα είναι δυνατή μετά την ολοκλήρωση της διαδικασίας απαλλοτριώσεων εκ 
μέρους του Δήμου Σωτήρας και την εξασφάλιση των αναγκαίων οικονομικών πόρων, τόσο από το Δήμο 
Σωτήρας όσο και από την Επαρχιακή Διοίκηση Αμμοχώστου. 

(γ) Σ’ ό,τι αφορά το δρόμο που συνδέει τους Δήμους Σωτήρας και Παραλιμνίου, ολοκληρώθηκε η 
επανασχεδίαση παλαιότερου ρυθμιστικού σχεδίου, το οποίο, αφού ληφθούν και οι απόψεις των 
επηρεαζόμενων Δήμων, θα προωθηθεί στο Τμήμα Δημοσίων Έργων για την ετοιμασία των αναγκαίων 
κατασκευαστικών σχεδίων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.030, ημερομηνίας 4 Αυγούστου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.030 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Αμμοχώστου 
κ. Κ. Χατζηγιάννη και αποστάληκε με την επιστολή σας ημερ. 22.8.2011 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα 
ακόλουθα: 

(α)  Η διάνοιξη πρόσβασης οχημάτων προς ιδιωτικό χώρο η οποία επηρεάζει υφιστάμενη διάβαση πεζών 
στη Λεωφ. Νησί στο Δήμο Αγίας Νάπας, παρά το Φούρνο «Ζορμπάς», φαίνεται να έγινε με την έγκριση 
ή και την ανοχή του οικείου Δήμου.  Σημειώνεται ότι για την ενέργεια αυτή ουδέποτε ενημερώθηκαν το 
Τμήμα Δημοσίων Έργων, στην αρμοδιότητα του οποίου εμπίπτει ο υπό αναφορά δρόμος, και η 
Αστυνομία που είναι αρμόδια για την οδική ασφάλεια. 

(β) Σύμφωνα με το Διευθυντή Τμήματος Δημοσίων Έργων, κατόπιν συνεννόησης μεταξύ του Τμήματος και 
της Αστυνομίας με το Δήμο Αγίας Νάπας, λήφθηκαν τέτοια μέτρα, ώστε τόσο η εν λόγω πρόσβαση 
οχημάτων, όσο και η υπό αναφορά διάβαση πεζών να καταστούν ασφαλή για χρήση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.365, ημερομηνίας 12 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Ευρωπαϊκή Οδηγία 2011/98/ΕΕ σχετικά με ενιαία διαδικασία υποβολής αίτησης για απόκτηση ενιαίας άδειας 
διαμονής και εργασίας και σχετικά με κοινό σύνολο δικαιωμάτων για τους εργαζομένους από τρίτες χώρες 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερ. 19/1/2012 προς το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων, σχετικά με ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.365 και ημερ. 12/1/2012 του Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργου Περδίκη η οποία έχει διαβιβαστεί για χειρισμό στο Υπουργείο Εσωτερικών και, κατόπιν σχετικών 
οδηγιών της Υπουργού Εσωτερικών, επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι το Υπουργείο Εσωτερικών είναι 
αρμόδιο για τη σύνταξη νομοσχεδίου προς εναρμόνιση με την αναφερόμενη Ευρωπαϊκή Οδηγία που το 
Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και το Συμβούλιο έχουν ψηφιστεί στις 13/12/2011. 

2. Όπως ορίζει η εν λόγω Οδηγία στο άρθρο 16, τα κράτη μέλη της EE θα πρέπει να ολοκληρώσουν τη 
μεταφορά της Οδηγίας στο εθνικό τους δίκαιο το αργότερο μέχρι τις 25/12/2013. Για την ετοιμασία και 
επεξεργασία του σχετικού εναρμονιστικού νομοσχεδίου, το Υπουργείο Εσωτερικών έχει συστήσει 
νομοπαρασκευαστική Επιτροπή της οποίας προεδρεύει και στην οποία συμμετέχουν συναρμόδια Υπουργεία 
και Τμήματα. 

3. Έχοντας ως στόχο την απλούστευση των διαδικασιών εισδοχής και τη διευκόλυνση του ελέγχου του 
καθεστώτος παραμονής των υπηκόων τρίτων χωρών, η Οδηγία προνοεί καταρχάς την καθιέρωση μιας ενιαίας 
διαδικασίας για την υποβολή αίτησης για τη χορήγηση άδειας παραμονής στα κράτη μέλη της EE. Η άδεια 
παραμονής που θα χορηγείται θα επιτρέπει στους κατόχους της να διαμένουν και ταυτόχρονα να 
απασχολούνται στο έδαφος κράτους μέλους. Όπως επιβεβαίωσαν το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο και το 
Συμβούλιο, η καθιέρωση μιας μοναδικής και ενιαίας διαδικασίας, σε συνδυασμό με μία και μόνη διοικητική 
πράξη, για την έκδοση ενός συνδυασμένου τίτλου διαμονή και εργασίας, πρόκειται να συμβάλει στην 
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απλούστευση και την εναρμόνιση των κανόνων που εφαρμόζονται επί του παρόντος στα κράτη μέλη. 
Ταυτόχρονα, μια τέτοια διαδικαστική απλούστευση θα παράσχει στους μετανάστες και στους εργοδότες τους 
μια πιο αποτελεσματική διαδικασία, και θα διευκολύνει τον έλεγχο της νομιμότητας της διαμονής και της 
απασχόλησής τους. 

4. Περαιτέρω, η Οδηγία στοχεύει να θεσπίσει μια κοινή δέσμη δικαιωμάτων για τους εργαζομένους από 
τρίτες χώρες που διαμένουν νόμιμα σε κράτος μέλος, που διασφαλίζει ίση μεταχείριση με τους υπηκόους του 
εν λόγω κράτους μέλους. Επισημαίνεται σχετικά ότι το Ευρωπαϊκό Συμβούλιο από το 1999 έχει συχνά 
επιβεβαιώσει τη θέση του ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση θα πρέπει να εξασφαλίζει ισότιμη μεταχείριση στους νόμιμα 
διαμένοντες υπηκόους τρίτων χωρών και ότι μια πιο ενεργητική πολιτική κοινωνικής ένταξής τους θα πρέπει να 
αποσκοπεί στην παροχή δικαιωμάτων και υποχρεώσεων συγκρίσιμων με αυτά των πολιτών της Ένωσης. 
Όπως επεξηγείται στο προοίμιο της Οδηγίας, σκοπός των σχετικών διατάξεων είναι να καθορισθούν οι 
ελάχιστες συνθήκες ισοτιμίας εντός της ΈΕ, να αναγνωρισθεί το γεγονός ότι οι εν λόγω υπήκοοι τρίτων χωρών 
συμβάλλουν με την εργασία τους και τους φόρους που καταβάλλουν στην οικονομία της EE και χρησιμεύουν 
ως μηχανισμός διασφάλισης για τον περιορισμό του αθέμιτου ανταγωνισμού μεταξύ των ημεδαπών 
εργαζομένων και των εργαζομένων τρίτων χωρών, ο οποίος πηγάζει από την πιθανή εκμετάλλευση αυτών των 
τελευταίων. Σημειώνεται ότι τα μέτρα για τη διασφάλιση της ίσης μεταχείρισης θα πρέπει να καλύπτουν για 
παράδειγμα τις συνθήκες εργασίας (περιλαμβανομένης της αμοιβής και της απόλυσης, καθώς και της υγιεινής 
και ασφάλειας στον τόπο εργασίας), την εκπαίδευση και την επαγγελματική κατάρτιση, την αναγνώριση 
διπλωμάτων, πιστοποιητικών και άλλων επαγγελματικών τίτλων, κ.ά. 

5. Υπογραμμίζεται ότι το πεδίο εφαρμογής της Οδηγίας περιλαμβάνει τους νόμιμα διαμένοντες πολίτες 
τρίτων χωρών που εισέρχονται στο κράτος μέλος με αποκλειστικό στόχο την ανάληψη εργασίας, ενώ οι 
διατάξεις της οδηγίας δεν θίγουν με οποιονδήποτε τρόπο την αρμοδιότητα των κρατών μελών να ρυθμίζουν 
την εισδοχή αλλά και τον όγκο εισδοχής υπηκόων τρίτων χωρών με σκοπό την απασχόληση. 

6. Το Υπουργείο Εσωτερικών αποτιμώντας θετικά το περιεχόμενο της εν λόγω νομοθετικής πράξης, 
επιβεβαιώνει τη δέσμευσή του να συμβάλει στην ορθή και έγκαιρη μεταφορά και εφαρμογή των προνοιών της 
και εκφράζει την πεποίθηση ότι η Οδηγία θα συμβάλει στην απλούστευση και εναρμόνιση των κανόνων μέσω 
μιας πιο αποτελεσματικής ενιαίας διαδικασίας, θα διευκολύνει τη διαχείριση και τους έλεγχους και θα συμβάλει 
αποφασιστικά στη μείωση του κίνδυνου για αθέμιτο ανταγωνισμό μεταξύ Κυπρίων εργαζομένων και 
εργαζομένων από τρίτες χώρες. 

7. Απολογούμαι, τέλος, για την καθυστέρηση στην απάντηση της Ερώτησης η οποία οφείλεται 
αποκλειστικά σε διαδικαστικούς και τεχνικούς λόγους.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Υγείας κ. Ανδρούλας Αγρότου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.454, ημερομηνίας 7 Φεβρουαρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 7 Φεβρουαρίου 2012, σχετικά με το πιο πάνω θέμα και 
σας πληροφορώ ότι στο Ορθοπεδικό Τμήμα του Γενικού Νοσοκομείου Λευκωσίας λειτουργεί Παιδοορθοπεδική 
Κλινική τα τελευταία τριάντα σχεδόν χρόνια.  Η Κλινική Σκολίωσης λειτουργεί κάθε Πέμπτη και κάθε Τρίτη η 
Κλινική Παίδων λειτουργεί αποκλειστικά για παιδιά με χρόνια ορθοπεδικά προβλήματα.  Στην εν λόγω κλινική 
περιθάλπονται και παιδιά με ειδικές ανάγκες. 

2. Τα τελευταία δύο χρόνια τα ορθοπεδικά προβλήματα στα παιδιά αντιμετωπίζονται από Ορθοπεδικό 
Ιατρό ο οποίος είχε εργαστεί και στο εξωτερικό με Παιδοορθοπεδική, επιπρόσθετα της ειδικότητας του. 

3. Όταν υπάρχουν περιστατικά που χρειάζονται περαιτέρω εξειδίκευση και με ψηλό βαθμό δυσκολίας, για 
πιο σωστή αντιμετώπιση μετακαλείται ιατρός με περισσότερη εμπειρία στην παιδοορθοπεδική ο οποίος 
χειρουργεί μαζί με τους Ορθοπεδικούς Ιατρούς του Νοσοκομείου. 

4. Στους Περί Ιατρών (Ειδικά Προσόντα) Κανονισμούς του 2003 και 2004 με βάση τους οποίους 
αναγνωρίζεται η ειδικότητα σε ιατρό, δεν περιλαμβάνεται η ειδικότητα της Παιδοορθοπεδικής αλλά της 
Ορθοπεδικής.  Ως εκ τούτου το Ιατρικό Συμβούλιο Κύπρου δεν έχει αναγνωρίσει σε οποιοδήποτε ιατρό που 
παρέχει τις υπηρεσίες του στην Κύπρο την ειδικότητα Παιδοορθοπεδικής.» 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.457, ημερομηνίας 10 Φεβρουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.457 και ημερ. 10/2/2012, που υποβλήθηκε από το 
Βουλευτή Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή και διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή του Γενικού 
Διευθυντή του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων με αρ. φακ. 16.5.6.55 και ημερ. 18/10/2012 και επιθυμώ 
να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α) Ο Δυτικός παρακαμπτήριος δρόμος Πάφου αποτελεί με βάση το Τοπικό Σχέδιο Πάφου δρόμο 
πρωταρχικής σημασίας και προωθείται ως Πολεοδομικό Έργο, το οποίο έχει χωριστεί σε δύο Φάσεις. 
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(β)  Η Α΄ Φάση, η οποία αφορά τη συμβολή των Λεωφόρων Ελλάδος, Μεσόγης, Βόρειου και Δυτικού 
Παρακαμπτηρίου, παρά το «Βιοφώς», έχει ολοκληρωθεί τον Απρίλιο του 2012. 

(γ)  Η Β΄ Φάση, η οποία αφορά το υπόλοιπο τμήμα του δρόμου, βρίσκεται στο στάδιο ολοκλήρωσης του 
Ρυθμιστικού Σχεδίου. Με την ολοκλήρωση του, θα αποσταλεί στο Τμήμα Δημοσίων Έργων για την 
ετοιμασία των κατασκευαστικών σχεδίων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.513, ημερομηνίας 24 Φεβρουαρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και θα ήθελα να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

(α)  Η ΑΤΗΚ κατέθεσε αίτηση στις 19.7.2011 στο Επαρχιακό Γραφείο Πολεοδομίας Πάφου για εξασφάλιση 
πολεοδομικής άδειας και στην Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου για εξασφάλιση άδειας οικοδομής. 

(β)  Σύμφωνα με τις πρόνοιες της υφιστάμενης νομοθεσίας, οι Πολεοδομικές και οι Οικοδομικές αρχές 
οφείλουν να έχουν ολοκληρώσει τη διαδικασία εξέτασης των αιτήσεων και να έχουν ειδοποιήσει τον 
ενδιαφερόμενο οργανισμό πριν το πέρας των 12 εβδομάδων. Στα πλαίσια της εξέτασης της αίτησης της 
ΑΤΗΚ, το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως απέστειλε στις 9.3.2012 επιστολή στο Τμήμα Ηλεκτρονικών 
Επικοινωνιών, ζητώντας του να γνωμοδοτήσει για το κατά πόσον η τοποθέτηση της εν λόγω κεραίας 
μπορούσε να εγκριθεί. 

(γ)  Σύμφωνα με τις πρόνοιες 2.2 και 2.3 της Εντολής 3/2006 του Υπουργού Εσωτερικών και της 
τροποποίησης τους ημερομηνίας 19.11.2008, που αφορά στον καθορισμό ενιαίας πολιτικής και στην 
εφαρμογή ομοιόμορφης πρακτικής σε σχέση με το χειρισμό αιτήσεων που αφορούν σταθμούς 
ραδιοεπικοινωνίας και οι οποίες αναφέρουν ότι: 

«Όταν με βάση σχετική γνωμοδότηση του Τμήματος Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών, η κατεύθυνση 
εκπομπής ραδιοκυμάτων τεκμηριωμένα το επιτρέπει, η Πολεοδομική Αρχή είναι δυνατό να χορηγήσει 
πολεοδομική άδεια για εγκατάσταση σταθμού σε χαμηλές οικοδομές, έστω και αν σε ακτίνα μικρότερη 
των 200 μέτρων από το σημείο εγκατάστασης του σταθμού, υπάρχουν ή επιτρέπεται να ανεγερθούν 
ψηλότερες οικοδομές. Για να καταστεί δυνατή η γνωμοδότηση του αναφερόμενου Τμήματος, ο αιτητής 
οφείλει να υποβάλει στην Πολεοδομική Αρχή στοιχεία (π.χ. φωτογραφικό υλικό, υψόμετρα κ.λπ.) 
αναφορικά με την οικοδομή στην οποία προτείνεται η εγκατάσταση της κεραίας και τις γύρω οικοδομές, 
καθώς και το διάγραμμα ακτινοβολίας και την κατεύθυνση εκπομπής της κεραίας για την οποία 
υποβάλλεται η αίτηση.» 

 Το Τμήμα Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών προέβη σε επιτόπια εξέταση της εν λόγω ανάπτυξης και 
διαπίστωσε ότι η κεραία είναι εγκατεστημένη σε εξάμετρο ιστό, επί της απόληξης του κλιμακοστασίου 
διώροφης οικοδομής συνολικού ύψους εννιά μέτρων. Επίσης, διαπιστώθηκε ότι στην περιοχή δεν 
υπάρχουν ψηλότερα κτήρια εντός των κατευθύνσεων εκπομπής. Ως εκ τούτου, ικανοποιούνται οι πιο 
πάνω πρόνοιες της εντολής του Υπουργού Εσωτερικών. 

(δ)  Βάσει των πιο πάνω, το Τμήμα Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών ενημέρωσε στις 24.5.2012, το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως ότι δεν φέρει οποιαδήποτε ένσταση για την προτεινόμενη ανάπτυξη, εφόσον 
η ΑΤΗΚ λειτουργεί το σταθμό σύμφωνα με τους όρους της άδειας ραδιοεπικοινωνιών που της έχει 
χορηγηθεί. 

(ε) Σημειώνεται ότι η ΑΤΗΚ, αναμένοντας τις απόψεις των Πολεοδομικών και Οικοδομικών Αρχών, 
προχώρησε και εγκατέστησε την κεραία στην Κοινότητα Μεσόγης το Δεκέμβριο του 2011, χωρίς όμως 
να την έχει θέσει σε λειτουργία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.547, ημερομηνίας 1

ης
 Μαρτίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 

 «Αναφέρομαι στις σχετικές με το πιο πάνω θέμα επιστολές σας ημερομηνίας 6 Μαρτίου 2012 και 28 
Αυγούστου 2012 και σας ενημερώνω για τα εξής, σε σχέση με τις ενέργειες στις οποίες προβαίνει το Υπουργείο 
Παιδείας και Πολιτισμού για δημιουργία Πολιτιστικού Χωριού στη Λέμπα: 

2. Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού κατήρτισε κτιριολογικό πρόγραμμα το οποίο αφορά στην 
προτεινόμενη νέα υποδομή του Πολιτιστικού Χωριού, ήτοι: Κέντρο Εικαστικής Εκπαίδευσης, Κέντρο Φιλοξενίας 
Καλλιτεχνών, Κέντρο Φιλοξενίας Αρχαιολογικών Αποστολών και Αίθουσα Πολλαπλών Χρήσεων. 

3. Επιπρόσθετα, ετοιμάστηκαν τα Έγγραφα Διαγωνισμού για την επιλογή της ομάδας μελετητών οι οποίοι 
θα εκπονήσουν τη μελέτη για την ανέγερση των κτιριακών εγκαταστάσεων και θα επιβλέψουν την κατασκευή 
τους και δρομολογείται η διαδικασία προκήρυξης του σχετικού Διαγωνισμού. 
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4. Ο εν λόγω Διαγωνισμός θα αφορά στο σύνολο του κτιριολογικού προγράμματος ενόψει, όμως, της 
ενσκήψασας οικονομικής κρίσης και των συνακόλουθων δραστικών μειώσεων των κονδυλίων που έχουν 
συμπεριληφθεί για το σκοπό αυτό στον προϋπολογισμό των Πολιτιστικών Υπηρεσιών, το Υπουργείο Παιδείας 
και Πολιτισμού προτίθεται να προχωρήσει στη δημιουργία του Πολιτιστικού Χωριού Λέμπας κατά φάσεις και 
ανάλογα με τις εκάστοτε επικρατούσες δημοσιονομικές συνθήκες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.708, ημερομηνίας 6 Απριλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.708 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 19/4/2012 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α)  Το Κοινοτικό Συμβούλιο Πολεμίου δεν υπέβαλε οποιοδήποτε αίτημα στην οικεία Επαρχιακή Διοίκηση για 
αποκατάσταση οποιωνδήποτε αγροτικών δρόμων που υπέστησαν ζημιές από τις βροχοπτώσεις της 
χειμερινής περιόδου. 

(β)  Συναφώς αναφέρεται ότι τα τελευταία τέσσερα χρόνια έχει διατεθεί κονδύλι ύψους €400.000 για τη 
βελτίωση και επίστρωση με μπετόν των αγροτικών δρόμων της συγκεκριμένης κοινότητας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 29 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.787, ημερομηνίας 3 Μαΐου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

«Δημοτικό Σχολείο Μοσφιλωτής 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 10.5.2012, και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

α)  Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού έχει καταρτίσει οκταετές πρόγραμμα ανέγερσης αιθουσών 
πολλαπλής χρήσης στα δημοτικά σχολεία σε οκτώ φάσεις. Το Δημοτικό Σχολείο Μοσφιλωτής 
περιλαμβανόταν αρχικά στην 3

η
 φάση του προγράμματος, η υλοποίηση της οποίας θα γινόταν το 2012. 

β)  Ωστόσο, λόγω της οικονομικής περισυλλογής και των περικοπών, η υλοποίηση του προγράμματος 
ανέγερσης αιθουσών πολλαπλής χρήσης έχει καθυστερήσει. 

 Με τα σημερινά δεδομένα δεν είναι δυνατό να γίνει ακριβής προγραμματισμός δεδομένου ότι η αίθουσα 
πολλαπλής χρήσης αφορά υποδομή μη πρώτης προτεραιότητας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.793, ημερομηνίας 4 Μαΐου 

2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. 
23.06.010.01.793 και ημερομηνίας 4 Μαΐου 2012, η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος με επιστολή του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων, με ημερομηνία 10 Δεκεμβρίου 
2012, σχετικά με την πρόταση της Κοινότητας Αμιάντου για κατασκευή τελεφερίκ, και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

2. Στα πλαίσια των εργασιών αποκατάστασης και αναδάσωσης του χώρου του Μεταλλείου Αμιάντου και 
μετά από σχετική έγκριση της αρμόδιας Υπουργικής Επιτροπής, άρχισε πρόσφατα η εκπόνηση Γενικού 
Σχεδίου αξιοποίησης (Master Plan) του χώρου του Μεταλλείου Αμιάντου. Το Γενικό Σχέδιο εκπονείται από 
ομάδα ιδιωτών μελετητών μετά από σχετικό δημόσιο διαγωνισμό για αγορά υπηρεσιών.  Σκοπός του Γενικού 
Σχεδίου είναι ανάμεσα σε άλλα, να προτείνει πιθανούς τρόπους αξιοποίησης του χώρου, έτσι που να είναι 
οικολογικά αποδεκτοί, οικονομικά βιώσιμοι και να συμβάλλουν στην οικονομική αναζωογόνηση της περιοχής, 
διατηρώντας παράλληλα την ιστορικότητα του χώρου. 

3. Μια πιθανή χρήση που έχει καταγραφεί, η οποία θα εξεταστεί και αξιολογηθεί στα πλαίσια της 
εκπόνησης του Γενικού Σχεδίου αξιοποίησης του χώρου του Μεταλλείου Αμιάντου, είναι η δημιουργία τελεφερίκ 
που θα έχει αφετηρία την κοινότητα Αμιάντου, θα έχει ενδιάμεσο σταθμό στο Μεταλλείο και θα καταλήγει στο 
Τρόοδος.  Αξίζει να σημειωθεί ότι η ιδέα της κατασκευής του τελεφερίκ αυτού έχει διατυπωθεί από τις αρχές της 
δεκαετίας του 1990 από διάφορα αρμόδια κυβερνητικά Τμήματα με στόχο και την άμβλυνση της 
κυκλοφοριακής συμφόρησης και επιβάρυνσης της Πλατείας Τροόδους.  Το Κοινοτικό Συμβούλιο Αμιάντου 
έθεσε πρόσφατα γραπτώς στην αρμόδια Τεχνική Επιτροπή για το Μεταλλείο Αμιάντου τη συγκεκριμένη 
εισήγηση για δημιουργία τελεφερίκ στην περιοχή, την οποία ένθερμα υποστηρίζει. 

4.  Επισημαίνεται ότι η δημιουργία τελεφερίκ βρίσκεται ακόμα στο στάδιο της ιδέας, η οποία θα μελετηθεί 
και θα αξιολογηθεί στα πλαίσια της εκπόνησης του Γενικού Σχεδίου.  Ως εκ τούτου, το Υπουργείο θα αναμένει 
πρώτα να υποβληθούν οι προτάσεις του Γενικού Σχεδίου αξιοποίησης του χώρου του μεταλλείου (αρχές του 
2014) που θα περιλαμβάνουν οικονομική αξιολόγηση και προτάσεις για πιθανούς τρόπους χρηματοδότησης 
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για όλες τις προτεινόμενες χρήσεις και στη συνέχεια θα αποφασίσει αν θα προωθηθεί, και με ποιούς τρόπους, 
η υλοποίηση του συγκεκριμένου έργου. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.797, ημερομηνίας 4 Μαΐου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.797 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γ. Περδίκη και αποστάληκε στο Γενικό Διευθυντή του Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων με την επιστολή 
σας ημερ. 10.5.2012 και στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή του τελευταίου ημερ. 25.6.2012 και επιθυμώ 
να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

(α) Οι Δήμοι και οι Κοινότητες της ελεύθερης Επαρχίας Αμμοχώστου δεν έχουν υποβάλλει αίτημα για 
σύνδεση τους με ολοκληρωμένο δίκτυο ποδηλατοδρόμων. Ωστόσο, σε αρκετούς δρόμους της περιοχής 
υπάρχουν και ποδηλατόδρομοι, όπως στην περιοχή Παραλίμνι - Πρωταράς - Κάβο Γκρέκο - Αγία Νάπα. 

(β) Για το έργο «Δρόμος Σωτήρας - Δερύνειας», έχει ετοιμαστεί ρυθμιστικό σχέδιο από το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως, το οποίο διαβιβάστηκε στο Τμήμα Δημοσίων Έργων για την εκπόνηση 
κατασκευαστικών σχεδίων. Τα εν λόγω σχέδια βρίσκονται σε προχωρημένο στάδιο και υπολογίζεται να 
ολοκληρωθούν ευθύς μετά την ολοκλήρωση των αναγκαίων μελετών και της διαδικασίας των 
απαλλοτριώσεων. Η κατασκευή του έργου υπολογίζεται να ξεκινήσει περί τα τέλη του 2014 και να 
ολοκληρωθεί το 2015, εφόσον το επιτρέψουν και τα οικονομικά του Κράτους. Στο μεγαλύτερο τμήμα του 
εν λόγω έργου και όπου το επιτρέπει το διαθέσιμο πλάτος, προτείνεται και ποδηλατόδρομος. 

(γ) Σ’ ό,τι αφορά το δρόμο που συνδέει τους Δήμους Σωτήρας και Παραλιμνίου, ολοκληρώθηκε η 
επανασχεδίαση παλαιότερου ρυθμιστικού σχεδίου, το οποίο, αφού ληφθούν και οι απόψεις του των 
επηρεαζόμενων Δήμων, θα προωθηθεί στο Τμήμα Δημοσίων Έργων για την ετοιμασία 
κατασκευαστικών σχεδίων. 

(δ) Για την αναβάθμιση των δρόμων από το Δήμο Σωτήρας προς την περιοχή Αγίας Θέκλας και τις 
Κοινότητες Λιοπετρίου και Φρενάρους, δεν έχει υποβληθεί σχετικό αίτημα από το Δήμο Σωτήρας προς 
το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως. Σημειώνεται ωστόσο ότι τμήματα του δρόμου προς την Αγία 
Θέκλα αναβαθμίστηκαν πρόσφατα από την Επαρχιακή Διοίκηση Αμμοχώστου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1
ης

 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.806, ημερομηνίας 7 Μαΐου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου Τάσου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η κατασκευή του δρόμου που θα συνδέει τη Βιοτεχνική Περιοχή Ξυλοτύμπου με τον κόμβο Ξυλοτύμπου 
στον αυτοκινητόδρομο Δεκέλειας-Αμμοχώστου έχει περιληφθεί για αξιολόγηση στα αντισταθμιστικά μέτρα για 
την κοινότητα Ξυλοτύμπου στα πλαίσια της αναβάθμισης του αυτοκινητόδρομου Δεκέλειας-Αμμοχώστου. 

3. Η Επαρχιακή Διοίκηση Λάρνακας ανέλαβε την ετοιμασία της αναγκαίας μελέτης την οποία ανέθεσε σε 
ιδιώτες μελετητές. Τα σχέδια στάληκαν στο Τμήμα Δημοσίων Έργων για απόψεις και ζητήθηκαν κάποιες 
διορθώσεις. Δεν έχει ακόμα υποβληθεί η τελική μελέτη και η εκτίμηση του κόστους. Το Τμήμα Δημοσίων 
Έργων προτίθεται να προτείνει το έργο σε επόμενους προϋπολογισμούς από το κονδύλι του 
αυτοκινητόδρομου, αφού ολοκληρωθούν τα σχέδια, η εκτίμηση και οι απαλλοτριώσεις. 

4. Σημειώνεται ότι η διαδικασία απαλλοτρίωσης θα γίνει από τις αρχές των Βρετανικών Βάσεων καθότι ο 
δρόμος εντάσσεται στα όρια τους. Στους προϋπολογισμούς του 2013 δεν προτάθηκε οποιοδήποτε ποσό.» 

Απάντηση ημερομηνίας 4 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.940, ημερομηνίας 11 Ιουνίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Αναπλ. Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων 
ημερομηνίας 18/6/2012, σχετικά με το ερώτημα του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου 
Χατζηγιάννη και σας διαβιβάζω την ακόλουθη απαντητική επιστολή της Αρχής Ηλεκτρισμού Κύπρου με αρ. 
Φακ. Κ/50 και ημερομηνία 20/9/2012. 

 Το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού είναι πάντοτε στη διάθεσή σας για να σας 
παράσχει οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες ή διευκρινήσεις σχετικά με το πιο πάνω θέμα: 

 “Σε απάντηση της επιστολής σας ημερομηνίας 17.9.2012, σχετικά με το πάνω θέμα θα ήθελα να σας 
ενημερώσω ότι: 
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 Οι λόγοι για τους οποίους η μέση τιμή ανά πωληθείσα kWh για τη διατίμηση 41 ήταν αυξημένη το 2011 
σε σχέση με το 2010 είναι οι εξής: 

α) Η ΡΑΕΚ με την απόφαση της 539/2011 που δημοσιεύτηκε στην επίσημη εφημερίδα της Δημοκρατίας 
στις 14 Ιανουαρίου 2011, ενέκρινε την αναϊσορρόπηση των διατιμήσεων με αυξομειώσεις στις διάφορες 
κατηγορίες πελατών. Στην αναϊσορρόπηση αυτή η διατίμηση με κώδικα 41 αυξήθηκε κατά 3,5% (με 
βασική τιμή καυσίμου €309,78/Μ.Τ.). 

β)  Όλες οι διατιμήσεις της ΑΗΚ περιλαμβάνουν την ρήτρα καυσίμου η οποία μεταβάλλεται κάθε μήνα 
ανάλογα με την τιμή καυσίμου. Η μέση τιμή καυσίμου κατά το 2010 ήταν €365,80/Μ.Τ. ενώ κατά το 2011 
ήταν €435,43/Μ.Τ. που είχε σαν αποτέλεσμα την αύξηση στην μέση τιμή της kWh. 

γ)  Λόγω των γεγονότων της 11 Ιουλίου στο Μαρί, η ΡΑΕΚ με την απόφαση της 635/2011 ημερομηνίας 
31.8.2011, επέβαλε έκτακτη προσαύξηση 6,96% στον τελικό λογαριασμό όλων των καταναλωτών 
ηλεκτρισμού, η οποία μειώθηκε στο 5,75% από 1.8.2012. 

 Είμαστε στη διάθεση σας για οποιεσδήποτε επιπρόσθετες πληροφορίες τυχόν χρειαστείτε.”.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.988, ημερομηνίας 19 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.988 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Αμμοχώστου 
κ. Κ. Χατζηγιάννη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας ημερ. 26.6.2012 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

(α) Για το έργο «Δρόμος Σωτήρας - Δερύνειας», έχει ετοιμαστεί ρυθμιστικό σχέδιο από το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως, το οποίο διαβιβάστηκε στο Τμήμα Δημοσίων Έργων για την εκπόνηση 
κατασκευαστικών σχεδίων. Τα εν λόγω σχέδια βρίσκονται σε προχωρημένο στάδιο και υπολογίζεται να 
ολοκληρωθούν ευθύς μετά την ολοκλήρωση των αναγκαίων μελετών και της διαδικασίας των 
απαλλοτριώσεων.  Η κατασκευή του έργου υπολογίζεται να ξεκινήσει περί τα τέλη του 2014 και να 
ολοκληρωθεί το 2015, εφόσον το επιτρέψουν και τα οικονομικά του Κράτους. 

(β) Σ’ ό,τι αφορά το μέρος του εν λόγω δρόμου που εμπίπτει στα όρια του Δήμου Σωτήρας, δεν υπάρχει 
απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου για τη μετατροπή του σε πολεοδομικό οδικό έργο.  Κατά 
συνέπεια, ισχύει η καθορισμένη πολιτική για εκτέλεση ως μη πολεοδομικό έργο. 

(γ) Για το κομμάτι του δρόμου που εμπίπτει στα όρια του Δήμου Δερύνειας, λήφθηκε απόφαση από το 
Υπουργικό Συμβούλιο για μετατροπή του σε πολεοδομικό οδικό έργο.  Η απόφαση αυτή στηρίχθηκε 
μεταξύ άλλων και στις ιδιαίτερες συνθήκες που επικρατούν στον εν λόγω Δήμο, όπως είναι η κατοχή του 
μεγαλύτερου μέρους του από τον τουρκικό στρατό και οι συνεπακόλουθες οικονομικές και άλλες 
συνέπειες που αυτό έχει για το Δήμο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1082, ημερομηνίας 13 Ιουλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1082 και ημερ. 13/7/2012, που υποβλήθηκε από το 
Βουλευτή Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα και διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή του Υπουργού 
Συγκοινωνιών και Έργων με αρ. φακ. 19.1.6.8/5 και ημερ. 13/11/2012 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω για 
τα ακόλουθα: 

(α)  Η συντήρηση των δρόμων διενεργείται από τα αρμόδια Κρατικά Τμήματα, τα οποία έχουν τη σχετική 
ευθύνη. 

(β)  Οι χωριτικοί δρόμοι που συνδέουν την κοινότητα Τάλας με άλλες κοινότητες είναι αρμοδιότητας της 
Επαρχιακής Διοίκησης Πάφου και συντηρούνται από πιστώσεις του κονδυλίου για τη βελτίωση και 
κατασκευή χωριτικών δρόμων που περιλαμβάνεται στον Κρατικό Προϋπολογισμό. 

(γ)  Οι δρόμοι που υπάγονται στην αρμοδιότητα του Κοινοτικού Συμβουλίου Τάλας συντηρούνται από 
πιστώσεις του κονδυλίου για την βελτίωση και κατασκευή δρόμων στα χωριά που περιλαμβάνεται στον 
Προϋπολογισμό Ανάπτυξης της κοινότητας.  Η συντήρηση γίνεται κατόπιν υποβολής τεκμηριωμένου 
αιτήματος της Κοινότητας στην Επαρχιακή Διοίκηση, αν αυτό κριθεί δικαιολογημένο και υπάρχουν 
διαθέσιμες πιστώσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1106, ημερομηνίας 24 Ιουλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1106 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Ανδρέα Φακοντή και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας ημερομηνίας 31.7.2012 και 
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επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι το Κοινοτικό Συμβούλιο Μακούντας αποφάσισε στα μέσα του 2003 να 
προχωρήσει στην απαλλοτρίωση μέρους του τεμαχίου με αρ. 172, Φ/Σχ. 26/53 στην Κινούσα για την ανέγερση 
νέας δεξαμενής και την εξασφάλιση λωρίδας γης πλάτους 4μ. για διάνοιξη δρόμου, για σκοπούς τοποθέτησης, 
συντήρησης και λειτουργίας αγωγών. Τον Οκτώβριο 2003 στάληκε επιστολή του Επάρχου Πάφου στο 
Διευθυντή Τμήματος Κτηματολογίου και Χωρομετρίας για την ετοιμασία των αναγκαίων σχεδίων και πίνακα 
περιγραφής για να προχωρήσει η διαδικασία απαλλοτρίωσης. Αφού ο Διευθυντής Τμήματος Κτηματολογίου και 
Χωρομετρίας ετοίμασε τα σχετικά σχέδια και τον πίνακα περιγραφής, τα οποία αφορούσαν απαλλοτρίωση 
όλων των επηρεαζόμενων τεμαχίων, δημοσιεύτηκε στην Επίσημη Εφημερίδα της Δημοκρατίας με αρ. 4286 και 
ημερομηνία 6.3.2009 Ειδοποίηση Απαλλοτρίωσης. 

2.  Στην πορεία διαπιστώθηκε από την Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου ότι με συνολική απαλλοτρίωση πρέπει 
να εξασφαλιστεί μόνο ο χώρος για την ανέγερση της δεξαμενής στο τεμάχιο με αρ. 172, Φ/Σχ. 26/53 στην 
Κινούσα, ενώ για τη λωρίδα γης πλάτους 4μ. για διάνοιξη δρόμου κατά μήκος των συνόρων των τεμαχίων με 
αρ. 40, 69, 72, 74, 77, Φ/Σχ. 26/53 στη Μακούντα, για σκοπούς τοποθέτησης, συντήρησης και λειτουργίας των 
αγωγών, αρκεί να εξασφαλιστεί δικαίωμα χρήσης. Ενόψει των πιο πάνω, ο Έπαρχος Πάφου με επιστολή του 
ημερομηνίας 15.10.2010 ζήτησε από το Διευθυντή Τμήματος Κτηματολογίου και Χωρομετρίας να ετοιμάσει 
ξεχωριστό πίνακα για την απαλλοτρίωση του μέρους του τεμαχίου με αρ. 172, Φ/Σχ. 26/53 στην Κινούσα για 
την κατασκευή της δεξαμενής και ξεχωριστό πίνακα για τα υπόλοιπα τεμάχια. 

3.  Στις 8.10.2012 ο Επαρχιακός Κτηματολογικός Λειτουργός Πάφου ενημέρωσε τον Έπαρχο Πάφου ότι 
ετοιμάστηκε το σχέδιο το οποίο θα αποτελέσει τη βάση για τη δημοσίευση της Γνωστοποίησης 
Απαλλοτρίωσης, επιβεβαιώθηκε η ορθότητά του σε συνεργασία με τον Επαρχιακό Μηχανικό Τμήματος 
Αναπτύξεως Υδάτων και αναμένεται η τελική προώθηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.001, ημερομηνίας 1

ης
 Αυγούστου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 

 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην πιο πάνω ερώτηση και να σας πληροφορήσω ότι, μελετάται από το 
Τμήμα Οδικών Μεταφορών η τροποποίηση της υφιστάμενης νομοθεσίας που αφορά τα αστικά ταξί, έτσι ώστε 
αυτή να καταστεί εφαρμόσιμη και θα σας ενημερώσουμε σχετικά για το αποτέλεσμα. 

 Σε σχέση με το ενδεχόμενο αύξησης του βαθμού εποπτείας από την Αρχή Αδειών και το Τμήμα Οδικών 
Μεταφορών για αποτροπή της μη χρήσης του ταξίμετρου από τους οδηγούς αστικών ταξί καθώς και της 
πραγματοποίησης ελέγχων από την αστυνομία σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

α)  Ο ρόλος της Αρχής Αδειών περιορίζεται μόνο στην άσκηση του πειθαρχικού ελέγχου των οδηγών ταξί 
και δεν μπορεί να ασκήσει οποιαδήποτε εποπτεία; 

β)  Το Τμήμα Οδικών Μεταφορών πραγματοποιεί καθημερινούς ελέγχους σε ταξί, μέσω των Εποπτών 
Οδικών Μεταφορών που διαθέτει, ενώ η άμεση δραστηριοποίηση της αστυνομίας στο θέμα είναι 
επιτακτική. Σημειώνεται όμως, ότι οι προαναφερόμενοι επόπτες είναι επιφορτισμένοι και με άλλα 
καθήκοντα που αφορούν το Τμήμα Οδικών Μεταφορών, με αποτέλεσμα να μην είναι δυνατή η αύξηση 
του αριθμού των ελέγχων που πραγματοποιούνται. 

 Είμαι στη διάθεση σας για οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες και διευκρινήσεις που τυχόν κρίνετε 
σκόπιμο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.019, ημερομηνίας 7 Aυγούστου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Αν. Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με αρ. Ερ. 
23.06.010.02.019 και ημερομηνία 04.09.2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ ότι το 
Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού ανέλαβε την αρμοδιότητα της ρύθμισης της λειτουργίας των 
πρατηρίων πετρελαιοειδών και την έκδοση άδειας λειτουργίας, η οποία σήμερα, με βάση τους περί Ρυθμίσεως 
Πρατηρίων Πετρελαιοειδών Νόμους του 1968 έως το 1999, εκδίδεται από τις Οικοδομικές Αρχές. Στα πλαίσια 
αυτά ετοιμάστηκε νομοσχέδιο με τίτλο «ο περί της Λειτουργίας Πρατηρίων Πετρελαιοειδών Νόμος του 2011». 
Το νομοσχέδιο έτυχε νομοτεχνικού ελέγχου σε μεγάλο βαθμό και εκκρεμεί η διασαφήνιση ορισμένων 
λεπτομερειών σχετικά με την αποτελεσματική εφαρμογή του νόμου. 

 Παρόλα αυτά, θα ήθελα να επισημάνω ότι για να είναι δυνατή η υιοθέτηση και εφαρμογή του πιο πάνω 
νόμου, θα πρέπει ταυτόχρονα να καταργηθούν οι πρόνοιες των εν ισχύι περί Ρυθμίσεως Πρατηρίων 
Πετρελαιοειδών Νόμων του 1968 έως το 1999 που ρυθμίζουν, σήμερα, την αδειοδότηση της λειτουργίας των 
πρατηρίων πετρελαιοειδών, με σχετικό τροποποιητικό νόμο. Το τροποποιητικό νομοσχέδιο εμπίπτει στις 
αρμοδιότητες του Υπουργείου Εσωτερικών, το οποίο είναι ήδη ενήμερο. 
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 Με βάση τα πιο πάνω, θα ζητηθεί γνωμάτευση από το Γενικό Εισαγγελέα της Δημοκρατίας κατά πόσο 
τα δύο πιο πάνω νομοσχέδια θα πρέπει να κατατεθούν μαζί στη Βουλή των Αντιπροσώπων ή μπορούν να 
κατατεθούν και συζητηθούν ξεχωριστά.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.029, ημερομηνίας 9 Αυγούστου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αν. Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 
3.9.2012 που αφορά στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ ότι σύμφωνα με τους όρους των 
συμβάσεων δημοσίων επιβατικών μεταφορών οι ενιαίοι φορείς που ανέλαβαν να εκτελούν τις μεταφορές 
επιβατών είναι υποχρεωμένοι να εγκαταστήσουν υπηρεσίες οπτικής και ακουστικής στήριξης για άτομα με 
ειδικές ανάγκες στα λεωφορεία τους μέχρι τις 31.12.2013. 

2. Όσον αφορά την τοποθέτηση υλικού με πληροφορίες για τις στάσεις και τα δρομολόγια, οι Ανάδοχες 
εταιρείες υποχρεούνται να αναρτούν τις πληροφορίες αυτές στο σύστημα Braille. Η υποχρέωση αυτή δεν ισχύει 
για κάθε σημείο όπου εξυπηρετείται το κοινό, αλλά ο Ανάδοχος οφείλει να ανταποκριθεί και ικανοποιήσει το 
αίτημα (με αποστολή ή παράδοση των εντύπων) εντός 72 ωρών από τη στιγμή που αυτό έγινε (σε 
οποιοδήποτε σημείο εξυπηρέτησης, τηλεφωνικά ή μέσω διαδικτύου ή γραπτώς). 

3. Όσον αφορά τις ηχητικές ανακοινώσεις τόσο στις στάσεις όσο και τους κεντρικούς σταθμούς των 
λεωφορείων, σας πληροφορώ ότι το θέμα μελετάται στα πλαίσια των οικονομικών δυνατοτήτων του Κράτους.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.037, ημερομηνίας 16 

Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Αναπληρωτή Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομ. 5/9/2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και σας πληροφορώ 
τα ακόλουθα: 

 Στις 21/9/2012, σε συνέδριο που πραγματοποιήθηκε για το μέλλον της βιομηχανίας πλαστικού, 
ανακοινώθηκε από τον Επίτροπο Περιβάλλοντος της Ε.Ε. ότι θα ληφθούν μέτρα για μείωση της ποσότητας των 
πλαστικών σακούλων που χρησιμοποιούνται.  Επεσήμανε ότι στο μέλλον πρέπει να διασφαλιστεί ότι όλα τα 
πλαστικά θα είναι ανακυκλώσιμα. 

 Η Ε.Ε. ετοιμάζει πρόταση για την Πράσινη Περιβαλλοντική Στρατηγική για τα Πλαστικά, η οποία θα 
παρουσιάσει τις θετικές και αρνητικές επιπτώσεις από τη χρήση των πλαστικών στο περιβάλλον.  Επίσης, 
ετοιμάζεται μελέτη για την εκτίμηση των επιπτώσεων από την απαγόρευση των πλαστικών σακούλων σε όλη 
την Ευρωπαϊκή Ένωση και με βάση τα αποτελέσματα θα ετοιμαστεί σχέδιο νομοθεσίας εντός του 2013. 

 Το Τμήμα Περιβάλλοντος αναμένει τα αποτελέσματα της μελέτης αυτής και μετά την ετοιμασία της 
σχετικής νομοθεσίας από την Ε.Ε. θα δώσει τις απόψεις/εισηγήσεις του, λαμβάνοντας υπόψη και τις απόψεις 
των εμπλεκόμενων φορέων στο θέμα. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 17 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.037, ημερομηνίας 16 Αυγούστου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αναπλ. Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων 
ημερομηνίας 26 Νοεμβρίου 2012, σχετικά με το ερώτημα του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. 
Γιώργου Περδίκη και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Σε εθνικό επίπεδο οι πλαστικές σακούλες περιλαμβάνονται στο πεδίο εφαρμογής των περί Συσκευασιών 
και Αποβλήτων Νόμων του 2002 έως 2012 ο οποίος εμπίπτει στις αρμοδιότητες του Υπουργού 
Γεωργίας Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος. 

2. Η Ευρωπαϊκή Επιτροπή (Γ.Δ. Περιβάλλοντος) διενήργησε από το Μάιο έως τον Αύγουστο του 2011, 
διαδικτυακή διαβούλευση με σκοπό να πληροφορηθεί ποιος είναι κατά τη γνώμη του κοινού ο καλύτερος 
τρόπος για να περιοριστεί η χρήση της πλαστικής σακούλας μεταφοράς αντικειμένων. 

3. Τα αποτελέσματα της διαβούλευσης θα ενσωματωθούν σε μελέτη εκτίμησης επιπτώσεων των 
διαθέσιμων επιλογών που θα εκδώσει η Επιτροπή. Ανάλογα με τα αποτελέσματα της μελέτης, η 
Ευρωπαϊκή Επιτροπή μπορεί να προτείνει μέτρα σε κοινοτικό επίπεδο. Το Υπουργείο Εμπορίου 
Βιομηχανίας και Τουρισμού αφού μελετήσει τα αποτελέσματα της μελέτης θα τοποθετηθεί επί του 
θέματος. 

 Το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού παραμένει στη διάθεση σας για οποιεσδήποτε 
πρόσθετες πληροφορίες/διευκρινήσεις σχετικά με το πιο πάνω θέμα.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 12 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.038, ημερομηνίας 20 

Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 26 
Σεπτεμβρίου 2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και σας πληροφορώ 
τα ακόλουθα: 

 Η διάθεση φαρμακευτικών προϊόντων, φαρμάκων και κτηνιατρικών προϊόντων σε χώρους υγειονομικής 
ταφής απαγορεύεται σύμφωνα με τους περί Στερεών και Επικίνδυνων Αποβλήτων (Χώροι Υγειονομικής 
Ταφής) Κανονισμούς του 2003 (Κ.Δ.Π. 562/2003). Παράλληλα, ο περί Στερεών και Επικινδύνων Αποβλήτων 
Νόμος του 2011 υπαγορεύει ότι κάθε κάτοχος αποβλήτων υποχρεούται να διευθετεί την ανάκτηση ή διάθεση 
των αποβλήτων που βρίσκονται στην κατοχή του σύμφωνα με τις διατάξεις που προνοεί ο Νόμος. 

 Σύμφωνα με τα πιο πάνω, παρόλο που δεν υπάρχει ακόμη εξειδικευμένη νομοθεσία για την διαχείριση 
αποβλήτων φαρμάκων ή/και φαρμακευτικών ουσιών, η διάθεσή τους σε μη αδειοδοτημένους χώρους 
διαχείρισης επικίνδυνων αποβλήτων είναι παράνομη και για την πράξη αυτή η νομοθεσία προνοεί κυρώσεις. 

 Επισημαίνεται ότι ετοιμάζονται Κανονισμοί με βάση τον περί Αποβλήτων Νόμο του 2011 (Ν. 
185(Ι)/2011), οι οποίοι θα ρυθμίζουν την ορθή διαχείριση των ληγμένων ή αποβλήτων φαρμάκων ή/και 
φαρμακευτικών ουσιών που προέρχονται από το κοινό, και συνεπώς θα υπάρξει και ειδική νομοθετική ρύθμιση 
για το συγκεκριμένο ρεύμα αποβλήτων. 

 Σημειώνεται τέλος ότι η διαχείριση των χώρων υγειονομικής ταφής και ο έλεγχος των αποβλήτων που 
απορρίπτονται σε αυτούς είναι αρμοδιότητα του Υπουργείου Εσωτερικών και συνεπώς η παράνομη διάθεση 
αποβλήτων στους χώρους αυτούς δεν εμπίπτει στις αρμοδιότητες του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων 
και Περιβάλλοντος. Οι καταγγελίες που αναφέρετε στην ερώτηση σας δεν έχουν γνωστοποιηθεί στο Τμήμα 
Περιβάλλοντος. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.040, ημερομηνίας 21

ης
 Αυγούστου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερ. 31/08/12 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας ενημερώνω, με 
βάση τη συνεισφορά του Κυπριακού Οργανισμού Αθλητισμού (ΚΟΑ), ότι οι πληροφορίες αναφορικά με τους 
αλλοδαπούς αθλητές που έχουν κατά εξαίρεση αποκτήσει Κυπριακή Υπηκοότητα βάσει αποφάσεων του 
Υπουργικού Συμβουλίου, φαίνονται στον πιο κάτω πίνακα: 

Α/Α ΟΝΟΜΑΤΕΠΩΝΥΜΟ ΑΘΛΗΜΑ/ΕΠΙΤΥΧΙΑ ΕΠΑΓΓΕΛΜΑΤΙΚΗ 
ΙΔΙΟΤΗΤΑ 

1. ΡΑΡΕΣ 

ΚΟΥΖΤΡΙΟΡΕΑΝ 

ΑΝΤΙΣΦΑΙΡΙΣΗ ΑΘΛΗΤΗΣ 

2. ΡΟΥΣΕΒ ΝΑΥΣΛΙΕΒ ΑΡΣΗ ΒΑΡΩΝ ΧΑΛΚΙΝΟ 
ΜΕΤΑΛΛΙΟ 
ΠΑΝΕΥΡΩΠΑΪΚΟΥΣ  

ΑΘΛΗΤΗΣ 

3. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΑΝΕΒ ΤΖΟΥΝΤΟ 9
η
 ΘΕΣΗ ΣΤΟ 

ΠΑΓΚΟΣΜΙΟ ΠΡΩΤΑΘΛΗΜΑ 
ΑΘΛΗΤΗΣ 

4. ΜΗΝΑΣ ΑΛΟΖΙΔΗΣ ΣΤΙΒΟΣ 
ΧΡΥΣΟ ΜΕΤΑΛΛΙΟ ΣΤΟΥΣ 
ΑΓΩΝΕΣ ΜΙΚΡΩΝ ΚΡΑΤΩΝ 
ΕΥΡΩΠΗΣ 

ΑΘΛΗΤΗΣ 

5. ΑΛΕΞΑΝΔΡΑ ΤΣΙΗΣΙΟΥ ΣΤΙΒΟΣ 
ΣΥΜΜΕΤΟΧΗ ΣΤΗΝ 
ΟΛΥΜΠΙΑΔΑ ΤΟΥ ΠΕΚΙΝΟΥ 

ΑΘΛΗΤΗΣ 

6. NINA ΣΕΡΠΕΖΟΒΑ ΣΤΙΒΟΣ 
ΧΡΥΣΟ ΜΕΤΑΛΛΙΟ ΣΤΟΥΣ 
ΑΓΩΝΕΣ ΜΙΚΡΩΝ ΚΡΑΤΩΝ 
ΕΥΡΩΠΗΣ 

ΑΘΛΗΤΗΣ 
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7. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ 
ΣΤΑΘΗΛΑΚΟΣ 

ΣΤΙΒΟΣ 
ΣΥΜΜΕΤΟΧΗ ΣΤΟΥΣ 
ΟΛΥΜΠΙΑΚΟΥΣ ΑΓΩΝΕΣ ΤΟΥ 
ΛΟΝΔΙΝΟΥ 

ΑΘΛΗΤΗΣ 

8. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ 
ΠΟΥΡΣΑΝΙΔΗΣ 

ΣΤΙΒΟΣ 
ΑΡΓΥΡΟ ΜΕΤΑΛΛΙΟ ΣΤΗΝ 
ΟΛΥΜΠΙΑΔΑ ΝΕΩΝ 

ΑΘΛΗΤΗΣ 

9. ΟΚΝΙΑΝ ΣΕΡΑΦΙΜΟΒ ΕΠΙΤΡΑΠΕΖΙΑ 
ΑΝΤΙΣΦΑΙΡΙΣΗ/ΧΡΥΣΟ 
ΑΓΩΝΕΣ ΜΙΚΡΩΝ ΚΡΑΤΩΝ 
ΕΥΡΩΠΗΣ 

ΑΘΛΗΤΗΣ 

10. ΑΝΝΑ ΜΙΤΟΒΑ ΕΠΙΤΡΑΠΕΖΙΑ 
ΑΝΤΙΣΦΑΙΡΙΣΗ/ΑΡΓΥΡΟ 
ΑΓΩΝΕΣ ΜΙΚΡΩΝ ΚΡΑΤΩΝ 
ΕΥΡΩΠΗΣ 

ΑΘΛΗΤΗΣ 

11. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΤΖΟΥΠΙΝ ΠΟΔΗΛΑΣΙΑ ΠΡΟΠΟΝΗΤΗΣ 

12. ΡΟΥΤΙΚ ΚΑΖΑΝΤΙΑΝ ΠΥΓΜΑΧΙΑ 
ΧΑΛΚΙΝΑ ΜΕΤΑΛΛΙΑ ΣΕ 
ΜΕΣΟΓΕΙΑΚΟΥΣ ΚΑΙ 
ΚΟΙΝΟΠΟΛΙΤΕΙΑΚΟΥΣ 
ΑΓΩΝΕΣ 

Κ.Ο.Α. 

13. ΟΒΙΔΙΟΥ ΠΟΠΙΡΝΑΤ ΠΥΓΜΑΧΙΑ 
ΑΡΓΥΡΟ ΜΕΤΑΛΛΙΟ ΣΕ 
ΜΕΣΟΓΕΙΑΚΟΥΣ ΑΓΩΝΕΣ 

ΑΘΛΗΤΗΣ 

14. ΓΙΩΡΓΟΣ ΠΑΥΛΟΒΙΤΣ ΚΑΝΟ  
6

η 
ΘΕΣΗ ΠΑΝΕΥΡΩΠΑΪΚΟ 

ΠΡΩΤΑΘΛΗΜΑ 

ΠΡΟΠΟΝΗΤΗΣ 

 
 Είμαστε στη διάθεση σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή διευκρίνιση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1
ης

 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.052, ημερομηνίας 28 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γεώργιου Γεωργίου 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.052, που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Αμμοχώστου, 
κ. Γεώργιο Γεωργίου, και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερ. 04.10.2012, και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α)  Το έργο της ανάπλασης της πλατείας της κοινότητας Φρενάρους είναι Πολεοδομικό και αφορά στη 
διαμόρφωση/ανάπλαση τμήματος του παραδοσιακού πυρήνα της κοινότητας και συγκεκριμένα στον 
επανασχεδιασμό του δημόσιου χώρου και τη δημιουργία πεζοδρομίων, τη διαμόρφωση μικρών 
πλατειακών χώρων, την υπογειοποίηση των υπηρεσιών κοινής ωφέλειας, την εφαρμογή μέτρων 
κυκλοφοριακής διαχείρισης, καθώς και άλλες επεμβάσεις, οι οποίες στοχεύουν στη λειτουργική και 
αισθητική αναβάθμιση της κοινότητας. 

(β)  Η μελέτη και η επίβλεψη του έργου, ανατέθηκε σε ιδιώτες Συμβούλους/Μελετητές και το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως συμμετέχει με εκπρόσωπό του στην Επιτροπή Παρακολούθησης του Έργου. 
Το έργο είχε περιληφθεί στον Προϋπολογισμό του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως για το 2012 με 
σχετική πρόνοια ύψους €600.000. 

(γ)  Τα αρχιτεκτονικά και κατασκευαστικά σχέδια καθώς και τα σχετικά Έγγραφα Προσφορών έχουν 
ολοκληρωθεί και υποβληθεί στο Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως στις 05.10.2012 για έλεγχο, ενώ 
προγραμματιζόταν το δεύτερο εξάμηνο του 2012 η προκήρυξη προσφορών για έναρξη των 
κατασκευαστικών εργασιών. 

(δ)  Ένεκα της παρούσας δημοσιονομικής κατάστασης δεν έχει εγκριθεί η προκήρυξη προσφορών για την 
κατασκευή του υπό αναφορά έργου. Επίσης, αναφέρεται ότι στον Προϋπολογισμό του Τμήματος 
Πολεοδομίας και Οικήσεως για το 2013 δεν έχουν περιληφθεί οποιεσδήποτε πιστώσεις για εκτέλεση του 
έργου. Ως εκ τούτου, η κατασκευή του έργου έχει ανασταλεί μέχρι τη βελτίωση της δημοσιονομικής 
κατάστασης του Κράτους.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 17 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.057, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στις επιστολές της Αναπλ. Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων με αρ. 
Ερ. 23.06.010.02.057 και ημερομηνίες 7 Σεπτεμβρίου 2012 και 26 Νοεμβρίου 2012 και σας πληροφορώ ότι τα 
φωτοβολταϊκά πλαίσια για να εισαχθούν στην Κύπρο, όπως και σε οποιοδήποτε άλλο Κράτος-Μέλος της EE, 
θα πρέπει να φέρουν την ελάχιστη σήμανση συμμόρφωσης CE. 

 Η προϋπόθεση αυτή λαμβάνεται υπόψη και απαιτείται για όλα τα συστήματα που επιχορηγούνται ή 
επιδοτούνται από την Επιτροπή Διαχείρισης του Ειδικού Ταμείου ΑΠΕ και ΕΞΕ. Επίσης ζητείται όπως τα 
πλαίσια πληρούν τα πρότυπα ΕΝ61730, ΕΝ61215. 

 Η πλειοψηφία των φωτοβολταϊκών συστημάτων που εγκαθίστανται, επιδοτούνται από το Ειδικό Ταμείο 
ΑΠΕ και ΕΞΕ και λαμβάνουν οικονομική ενίσχυση με βάση την ηλεκτρική ενέργεια που παράγουν και 
διοχετεύουν στο δίκτυο. Ως εκ τούτου δεν τίθεται θέμα διασπάθισης δημοσίου χρήματος, αφού εάν κάποιο 
σύστημα δεν παράγει την αναμενόμενη ποσότητα ηλεκτρικής ενέργειας, θα έχει χαμηλότερη ενίσχυση από το 
Ειδικό Ταμείο ΑΠΕ και ΕΞΕ. 

 Σημειώνεται ότι τόσο το Υπουργείο όσο και η Επιτροπή Διαχείρισης του Ειδικού Ταμείου ΑΠΕ και ΕΞΕ, 
μέσω εκδηλώσεων, διαλέξεων και εκθέσεων στις οποίες συμμετέχουν καθώς επίσης και μέσω έντυπων 
ενημερωτικών φυλλαδίων, ενημερώνουν το ενδιαφερόμενο κοινό για τα χαρακτηριστικά των διαφόρων τύπων 
φωτοβολταϊκών πλαισίων, τις αποδόσεις τους κλπ. Παρόλα αυτά η τελική επιλογή των συστημάτων είναι 
αποκλειστική ευθύνη των ίδιων των αγοραστών/επενδυτών. 

 Το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού είναι πάντα στη διάθεσή σας για να σας δώσει 
οποιεσδήποτε επιπρόσθετες πληροφορίες σχετικά με τα πιο πάνω.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.058, ημερομηνίας 30 Αυγούστου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.058 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας με ημερομηνία 13.09.2012 
και σας πληροφορώ για τα ακόλουθα: 

(α)  Στο τεμάχιο με αρ. 160, Φ/Σχ:ΧΧΧ.6Ε2, Τμήμα 10, στο Στρόβολο υφίσταται τριώροφη οικοδομή με 
υπόγειο για την οποία χορηγήθηκαν οι πολεοδομικές άδειες με αρ. ΛΕΥ/2160/1991, ημ. 29.01.1992, 
ΛΕΥ/0714/2000, ημ. 10.11.2000 και ΛΕΥ/0715/2000, ημ. 10.11.2000, καθώς και οι άδειες οικοδομής με 
αρ. 3484, ημ. 23.06.1995 και 5909, ημ. 15.11.2000 για χρήση της οικοδομής ως Κέντρο 
Διαμετακομιστικού Εμπορίου. 

(β)  Στις 12.12.2008 υποβλήθηκαν στην Πολεοδομική Αρχή (Διευθυντή Τμήματος Πολεοδομίας και 
Οικήσεως) οι αιτήσεις με αρ. ΛΕΥ/2698/2008 και ΛΕΥ/2699/2008 για προσθήκες/μετατροπές σε 
υφιστάμενη οικοδομή και αλλαγή χρήσης από Κέντρο Χονδρικού Εμπορίου σε Υπεραγορά Τύπου 
D.I.Y., με χώρο χονδρικού εμπορίου και χώρους αναψυχής/ψυχαγωγίας. Κατά το στάδιο μελέτης των 
αιτήσεων, η Πολεοδομική Αρχή διαπίστωσε ότι κάποιες από τις προτεινόμενες χρήσεις δεν επιτρέπονται 
στην Μεικτή Βιομηχανική Ζώνη Κατηγορίας Β και Οικονομικών Δραστηριοτήτων, στην οποία εμπίπτει το 
τεμάχιο της ανάπτυξης και ως εκ τούτου οι αιτητές υπέβαλαν στις 07.10.2009 αίτηση για χορήγηση 
πολεοδομικής άδειας κατά παρέκκλιση των προνοιών του Τοπικού Σχεδίου Λευκωσίας. 

(γ)  Η Πολεοδομική Αρχή επέδωσε στις 11.11.2009 και 23.12.2009 Ειδοποιήσεις Επιβολής με βάση τις 
πρόνοιες του άρθρου 46 του περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας Νόμου, στους ιδιοκτήτες του τεμαχίου, 
αναφορικά με την αυθαίρετη εκτέλεση οικοδομικών εργασιών σε υφιστάμενη οικοδομή και αλλαγή 
χρήσης σε μεγάλη κλίμακα μεικτή εμπορική ανάπτυξη και ανάπτυξη αναψυχής/ψυχαγωγίας. Εναντίον 
των πιο πάνω Ειδοποιήσεων Επιβολής ο κ. Ανδρέας Καϊσής υπέβαλε στις 05.01.2010 και 18.01.2010 
ισάριθμες Ιεραρχικές Προσφυγές με βάση τις πρόνοιες του άρθρου 47 του Νόμου. Ο Υπουργός 
Εσωτερικών, αφού μελέτησε τα πραγματικά και νομικά δεδομένα της υπόθεσης, ενεργώντας σύμφωνα 
με τις πρόνοιες των εδαφίων (4) και (5) του άρθρου 47 του Νόμου, αποφάσισε να απορρίψει τις 
Ιεραρχικές Προσφυγές και επικυρώσει τις Ειδοποιήσεις Επιβολής, κρίνοντας ότι η απόφαση της 
Πολεοδομικής Αρχής είναι ορθή και σύμφωνη με τις πρόνοιες της πολεοδομικής νομοθεσίας, καθώς η 
υπό αναφορά ανάπτυξη υλοποιήθηκε και λειτουργεί αυθαίρετα, χωρίς την εξασφάλιση των κατά Νόμο 
αδειών. 

(δ)  Στις 12.01.2010 ο αιτητής υπέβαλε και Ιεραρχική Προσφυγή με βάση τις πρόνοιες του άρθρου 48(A)(3) 
του Νόμου, εναντίον απόφασης της Πολεοδομικής Αρχής να επιβάλει Διοικητικό Πρόστιμο στον κ. 
Ανδρέα Καϊσή και στην Εταιρεία The Amazon Enterprises Ltd για παράβαση ή μη συμμόρφωση με τις 
Ειδοποιήσεις Επιβολής με ημερομηνίες 11.11.2009 και 23.12.2009. Ο Υπουργός Εσωτερικών, αφού 
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μελέτησε τα πραγματικά και νομικά δεδομένα της υπόθεσης, αποφάσισε όπως, με βάση τις εξουσίες 
που του παρέχονται από τις πρόνοιες του εδαφίου (4) του άρθρου 48Α του Νόμου, απορρίψει την 
Ιεραρχική Προσφυγή και επικυρώσει την Ειδοποίηση Επιβολής, κρίνοντας ότι η απόφαση της 
Πολεοδομικής Αρχής είναι ορθή και σύμφωνη με τις πρόνοιες της πολεοδομικής νομοθεσίας, καθώς η 
υπό αναφορά ανάπτυξη υλοποιήθηκε και λειτουργεί αυθαίρετα, χωρίς την εξασφάλιση των κατά Νόμο 
αδειών και οι ιδιοκτήτες του τεμαχίου παράλειψαν να συμμορφωθούν με τις Ειδοποιήσεις Επιβολής με 
ημερομηνίες 11.11.2009 και 23.12.2009 που τους επιδόθηκαν από την Πολεοδομική Αρχή με βάση τις 
πρόνοιες του άρθρου 46 του Νόμου. 

(ε)  Στις 05.10.2011 το Υπουργικό Συμβούλιο, ασκώντας τις εξουσίες που του παρέχονται από το άρθρο 26 
του Νόμου, υιοθέτησε την εισήγηση του Συμβουλίου Μελέτης Παρεκκλίσεων και αποφάσισε να εγκρίνει 
τη χορήγηση των πολεοδομικών αδειών με αρ. ΛΕΥ/2698/2008 και ΛΕΥ/2699/2008, με τους 
κατάλληλους όρους, προϋποθέσεις και αντισταθμιστικά μέτρα. Μέχρι σήμερα δεν έχουν χορηγηθεί οι πιο 
πάνω πολεοδομικές άδειες, καθώς οι αιτητές δεν έχουν συμμορφωθεί με τους όρους και προϋποθέσεις 
της Απόφασης του Υπουργικού Συμβουλίου, αν και βρίσκονται σε επαφή με την Πολεοδομική Αρχή με 
σκοπό την υλοποίηση τους. Σημειώνεται ότι η ισχύς της χορηγηθείσας παρέκκλισης λήγει στις 
31.10.2014. 

(στ)  Επίσης η αρμόδια με βάση τις πρόνοιες του περί Ρυθμίσεως Οδών και Οικοδομών Νόμου Αρχή (Δήμος 
Στροβόλου), καταχώρησε στο Επαρχιακό Δικαστήριο Λευκωσίας την Ποινική Υπόθεση με αρ. 
17047/2009 και στις 05.06.2012 το Δικαστήριο προχώρησε στην έκδοση των ακολούθως Διαταγμάτων: 

(i) Διάταγμα κατεδάφισης για τα διαχωριστικά στα επίπεδα του υπογείου, ισογείου, Α΄ και Β΄ ορόφου 
της οικοδομής, με χρονική προθεσμία συμμόρφωσης 15 ημερών. 

(ii) Διάταγμα τερματισμού της αυθαίρετης χρήσης της οικοδομής με χρονική προθεσμία 
συμμόρφωσης επίσης 15 ημερών. 

(ζ)  Σύμφωνα με πληροφόρηση που δόθηκε από το Δήμο Στροβόλου, η οικοδομή επιθεωρήθηκε στις 
09.08.2012 από την Πυροσβεστική Υπηρεσία, η οποία διαπίστωσε ότι λόγω των αυθαίρετων 
προσθηκών/μετατροπών που συντελέστηκαν στην οικοδομή, για τις οποίες όπως αναφέρεται πιο πάνω 
εκδόθηκε Διάταγμα κατεδάφισης, η λειτουργία της ανάπτυξης εγκυμονεί σοβαρότατους κινδύνους σε 
περίπτωση πυρκαγιάς ή άλλης έκτακτης ανάγκης, τόσο για το προσωπικό που εργάζεται στην οικοδομή, 
όσο και για τα άτομα που την επισκέπτονται. 

(η)  Ο Δήμος Στροβόλου με επιστολή του με ημερομηνία 31.01.2013 ενημέρωσε το Υπουργείο Εσωτερικών 
ότι η ανάπτυξη εξακολουθεί να λειτουργεί αυθαίρετα φιλοξενώντας καταστήματα λιανικής πώλησης, 
υπεραγορά τύπου DIY, παιδότοπο στο υπόγειο και κέντρο νυχτερινής διασκέδασης στο Β΄ όροφο. Ο 
Δήμος έχει καλέσει με επιστολές του τον ιδιοκτήτη της οικοδομής, όπως επίσης και την Εταιρεία A.D. 
MADISON LTD, η οποία έχει την κατοχή της οικοδομής, όπως τερματίσουν άμεσα την αυθαίρετη χρήση, 
χωρίς όμως να υπάρξει συμμόρφωση μέχρι σήμερα. 

 Λαμβάνοντας υπόψη τα πιο πάνω δεδομένα, καθώς και το γεγονός ότι η κείμενη νομοθεσία προνοεί την 
εκ των προτέρων εξασφάλιση των απαραίτητων αδειών πριν την υλοποίηση κάθε οικοδομικής ανάπτυξης, το 
Υπουργείο Εσωτερικών έχει ζητήσει από την Πολεοδομική Αρχή όπως, σε συνεργασία με το Γενικό Εισαγγελέα 
της Δημοκρατίας, προχωρήσει στη λήψη δικαστικών μέτρων εναντίον του ιδιοκτήτη της οικοδομής και των 
κατόχων της, καθώς και από το Δήμο Στροβόλου όπως προχωρήσει στη λήψη δικαστικών μέτρων για 
παρακοή των Διαταγμάτων που εκδόθηκαν από το Επαρχιακό Δικαστήριο Λευκωσίας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.097, ημερομηνίας 13 Σεπτεμβρίου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αναπλ. Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων 
ημερομηνίας 26 Νοεμβρίου 2012, σχετικά με το ερώτημα του Βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. 
Τάσου Μητσόπουλου και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

i.  Έχει ετοιμαστεί Σχέδιο Δράσης για αύξηση των κτιρίων με σχεδόν μηδενική κατανάλωση μέχρι το 2020, 
το οποίο στις 28 Σεπτεμβρίου 2012 κατατέθηκε στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή για σχόλια όπως προνοεί το 
άρθρο 9 της Οδηγίας 2010/31/EE για την ενεργειακή απόδοση των κτιρίων (αναδιατύπωση).  Στις 12 
Οκτωβρίου 2012 παρουσιάσθηκε στην Συμβουλευτική Επιτροπή Εφαρμογής της Οδηγίας για την 
ενεργειακή απόδοση των κτιρίων στην Κύπρο.  Με την λήψη των σχολίων της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, 
το Σχέδιο θα αναθεωρηθεί και θα δημοσιοποιηθεί. 

ii. Στο Σχέδιο Δράσης αναγνωρίζονται τα βασικά τεχνικά χαρακτηριστικά των κτιρίων αυτών, και τα 
κυριότερα μέτρα που πρέπει να ληφθούν για γρηγορότερη και μεγαλύτερη διείσδυση τους.  Τα μέτρα 
αυτά είναι: 

 Ενημέρωση του κοινού και εκπαίδευση των εμπλεκομένων ομάδων. 
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 Δημιουργία πιλοτικών έργων και ενθάρρυνση της εθελοντικής κατασκευής κτιρίων με σχεδόν 
μηδενική κατανάλωση σε κτίρια του ιδιωτικού τομέα. 

 Προετοιμασία της βιομηχανίας και των κατασκευαστικών εταιρειών. 

 Σταδιακή βελτίωση των σχετικών νομοθετικών ρυθμίσεων (ενδυνάμωση των ελάχιστων 
απαιτήσεων ενεργειακής απόδοσης για νέα κτίρια). 

 Πιστοποίηση και σύστημα ποιοτικού ελέγχου των κτιρίων με σχεδόν μηδενική κατανάλωση 
ενέργειας. 

iii. Σε διαβούλευση με τους εμπλεκόμενους φορείς, ετοιμάζεται Διάταγμα όπου θα καθορίζονται οι 
προϋποθέσεις που θα πρέπει να τηρούνται σε ένα κτίριο ώστε να θεωρείται ως κτίριο με σχεδόν 
μηδενική κατανάλωση ενέργειας.  Στόχος είναι να προωθηθεί η κατασκευή τέτοιων κτιρίων το 
συντομότερο δυνατό ώστε να γίνει πιο ομαλή η μετάβαση μέχρι το 2021, όπου ουσιαστικά τα κτίρια αυτά 
θα είναι υποχρεωτικά. 

iv. Σύμφωνα με το άρθρο 9 της Οδηγίας 2010/31/ΕΕ μετά την 31
η
 Δεκεμβρίου 2018 όλα τα νέα κτίρια που 

στεγάζουν δημόσιες αρχές ή είναι ιδιοκτησίας τους πρέπει να αποτελούν κτίρια με σχεδόν μηδενική 
κατανάλωση ενέργειας.  Λαμβάνοντας υπόψη την υποχρέωση αυτή, όπως και την υποχρέωση το 
δημόσιο να αποτελεί το παράδειγμα σε θέματα ενεργειακής απόδοσης, σε πολλές περιπτώσεις νέων 
κτιρίων του δημοσίου που κατασκευάζονται, απαιτείται όπως έχουν κατηγορία ενεργειακής απόδοσης Α.  
Τέτοια κτίρια είναι η αίθουσα εκδηλώσεων στο Προεδρικό Μέγαρο και το νέο κτίριο των Φαρμακευτικών 
Υπηρεσιών του Υπουργείου Υγείας. 

ν. Τα οικονομικά και άλλα κίνητρα έχουν συμπεριληφθεί στο 2° Εθνικό Σχέδιο Δράσης για την Ενεργειακή 
Απόδοση που δημοσιεύθηκε στις 19 Ιουλίου 2011.  Τα κίνητρα αποτελούν τα Σχέδια Χορηγιών του 
Ειδικού Ταμείου ΑΠΕ και ΕΞΕ για θερμομόνωση υφιστάμενων κτιρίων και για εγκατάσταση 
ανανεώσιμων πηγών ενέργειας σε νέα και υφιστάμενα κτίρια.  Το Υπουργείο σε τακτά χρονικά 
διαστήματα αναθεωρεί τα Σχέδια Χορηγιών με στόχο να είναι πάντα επίκαιρα και αποτελεσματικά. 
Επίσης καταβάλλονται συντονισμένες προσπάθειες για άντληση κονδυλίων από το πολυετές 
δημοσιονομικό πλαίσιο 2014-2020 της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

vi. Η έκδοση πιστοποιητικών ενεργειακής απόδοσης για κτίρια άνω των 500τ.μ. που χρησιμοποιούνται από 
δημόσιες αρχές και δέχονται επισκέψεις από το κοινό θα γίνει υποχρεωτική με την ψήφιση του 
νομοσχεδίου που τροποποιεί τους περί Ρύθμισης της Ενεργειακής Απόδοσης των Κτιρίων Νόμους του 
2006 και 2009 και αποτελεί εναρμόνιση με την Οδηγία 2010/31/ΕΕ.  Το νομοσχέδιο έχει κατατεθεί στην 
Βουλή των Αντιπροσώπων για ψήφιση. 

 Το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού είναι πάντοτε στη διάθεσή σας για να σας 
παράσχει οποιεσδήποτε πρόσθετες πληροφορίες ή διευκρινίσεις σχετικά με τα πιο πάνω.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.106, ημερομηνίας 13 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

  «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.106 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας ημερομηνίας 9 Δεκεμβρίου 2012 
και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι, το Ταμείο Θήρας έχει παρατηρήσει ότι τα ηχοπετάσματα προκαλούν το 
θάνατο σχεδόν ενός αγρίου πτηνού περίπου κάθε δύο εβδομάδες, κυρίως φραγκολίνων. Επειδή οι εν λόγω 
κατασκευές έχουν τοποθετηθεί από το Τμήμα Δημοσίων Έργων, το Ταμείο Θήρας έχει ενημερώσει το εν λόγω 
Τμήμα για το πρόβλημα και εισηγήθηκε τρόπους επίλυσης, με την τοποθέτηση φιγούρων αρπακτικών αγρίων 
πτηνών επί του παραπετάσματος, μια τακτική που χρησιμοποιείται παγκοσμίως, ούτως ώστε να 
απομακρύνονται τα άγρια πτηνά της περιοχής και να μην κτυπούν πάνω στους υαλοπίνακες. Ταυτόχρονα 
διαβίβασε προδιαγραφές και τεχνικές γνώσεις ως προς την εφαρμογή των εν λόγω φιγούρων. 

 Ως εκ τούτου η επιστολή σας έχει διαβιβαστεί προς το Διευθυντή των Δημοσίων Έργων για χειρισμό 
λόγω αρμοδιότητας και ενημέρωση για τις ενέργειες στις οποίες προβαίνουν για επίλυση του προβλήματος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.109, ημερομηνίας 14 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α)  Ο δρόμος Αγίου Μάμα - Ζωοπηγής εμπίπτει στις αρμοδιότητες της Επαρχιακής Διοίκησης Λεμεσού και 
όχι του Τμήματος Δημοσίων Έργων. 

(β)  Η παλαιά και η νεότερη γέφυρα βρίσκονται παράλληλες στο ίδιο σημείο σε χωμάτινο τμήμα περίπου 
ενός χιλιομέτρου, του εν λόγω δρόμου. 
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(γ)  Το παλαιό γεφύρι είναι πετρόκτιστο, αψιδωτό, σε καλή κατάσταση αλλά αποκομμένο από το οδικό 
δίκτυο. 

(δ)  Το νεότερο γεφύρι που αποτελεί μέρος του οδικού δικτύου είναι κατασκευασμένο με δύο ακρόβαθρα 
από σκυρόδεμα και η πλάκα του επικάθεται σε μεταλλικές δοκούς. Εκατέρωθεν του γεφυριού υπάρχει 
διάβρωση του υδροσκυρωτού θεμελίου και τα κάγκελα του είναι κατασκευασμένα με πασαμάνα με 
χαμηλό επίπεδο συγκράτησης. 

(ε)  Σχετικές φωτογραφίες επισυνάπτονται οι οποίες εξηγούν τα όσα αναφέρονται πιο πάνω. 

(στ)  Το θέμα θα πρέπει να τύχει μελέτης από την Επαρχιακή Διοίκηση Λεμεσού, λόγω αρμοδιότητας.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους δόθηκε 
στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.113, ημερομηνίας 18 

Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. 
23.06.010.02.113 και ημερομηνίας 18 Σεπτεμβρίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Αν. Γενικού 
Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 20 Σεπτεμβρίου 2012, σχετικά με την λαθραλιεία 
στην περιοχή του Ακάμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Στην περιοχή του Ακάμα όπως και στις υπόλοιπες ελεύθερες περιοχές διεξάγονται έλεγχοι και 
περιπολίες από τους Επιθεωρητές του Τμήματος Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών (ΤΑΘΕ), του 
Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, πάντα στα πλαίσια των υφιστάμενων 
ανθρώπινων και οικονομικών δυνατοτήτων του Τμήματος. 

2. Στην εν λόγω περιοχή παρατηρούνται σχετικά αυξημένα ιχθυοαποθέματα, ενώ λόγω της δύσβατης 
πρόσβασης στις παραλίες της περιοχής του Ακάμα, οι περιπολίες πραγματοποιούνται κυρίως με σκάφη. 
Παρόλα αυτά, σε σχέση και με άλλες περιοχές, η περιοχή του Ακάμα δεν συγκαταλέγεται ανάμεσα σε 
εκείνες που συστηματικά αλιεύονται με τη χρήση φωτεινών πηγών και ψαροτούφεκων. Όπως 
προαναφέρθηκε, το δύσβατο της περιοχής και η απόσταση που έχει από μεγάλα αστικά κέντρα, φαίνεται 
να αποτελούν αποτρεπτικό παράγοντα για την εν λόγω πρακτική. Ενδεικτικά αναφέρεται ότι κατά τη 
διάρκεια των τελευταίων δύο ετών (2011-2012) πραγματοποιήθηκαν τριανταεπτά (37) περιπολίες στην 
περιοχή του Ακάμα, από τις οποίες προέκυψε μόλις μία (1) κατηγορία για λαθραλιεία με τη χρήση 
φωτεινών πηγών σε συνδυασμό με ψαροτούφεκο. Για το ίδιο χρονικό διάστημα, το ΤΑΘΕ προέβη και σε 
δεύτερη κατηγορία για παρόμοιο αδίκημα, μετά από εντόπιση και ειδοποίηση από την Αστυνομία. 

3. Για την διασφάλιση της εφαρμογής της νομοθεσίας και την μεγιστοποίηση των στόχων του ελέγχου, το 
ΤΑΘΕ έχει προβεί σε στενή συνεργασία με τη Λιμενική Αστυνομία στο Λατσί, η οποία περιπολεί σχεδόν 
καθημερινά και σε ώρες εκτός γραφείου την περιοχή και ενημερώνει σχετικά το Επαρχιακό Γραφείο 
Πάφου το ΤΑΘΕ. Όσον αφορά τη λαθραλιεία με την εν λόγω πρακτική και την ιδιαίτερη φύση της, αλλά 
και πρωτίστως λόγω της ανάγκης εκσυγχρονισμού της σχετικής νομοθεσίας, αυτή δύσκολα 
καταπολεμείται. Για τον λόγο αυτό, το ΤΑΘΕ προωθεί σχετικό τροποποιητικό νομοσχέδιο με 
επικέντρωση στην πάταξη και αποτροπή της πρακτικής αυτής. Το νομοσχέδιο βρίσκεται στο τελικό 
στάδιο της διαβούλευσης και μετά την απαραίτητη νομοτεχνική επεξεργασία θα σταλεί στην Βουλή για 
ψήφιση. 

4. Σημειώνεται επίσης ότι λόγω των πρόσφατων οικονομικών περικοπών του κράτους, η δυνατότητα 
πραγματοποίησης ελέγχων και περιπολιών εκτός κανονικού ωραρίου εργασίας έχει μειωθεί, και ως εκ 
τούτου έχει μειωθεί και η αποτελεσματικότητα της πάταξης της λαθραλιείας. Συγκεκριμένα, για την 
ευρύτερη περιοχή Πάφος-Λατσί, τα όρια της οποίας αρχίζουν από την Πέτρα του Ρωμιού και 
καταλήγουν στον Πύργο, υπάρχουν μόλις πέντε Επιθεωρητές με έδρα στην Πάφο. 

5. Το ΤΑΘΕ και το Υπουργείο δεν έχει λάβει οποιαδήποτε επιστολή από την Υπηρεσία Θήρας σχετικά με 
λαθραλιεία στην περιοχή του Ακάμα. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.124, ημερομηνίας 21

ης
 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

  «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.124 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας ημερομηνίας 25.9.2012 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι μετά από επιτόπια επίσκεψη Λειτουργού του Κλάδου Διαχείρισης Τ/Κ 
Περιουσιών Λεμεσού στην παρουσία του Προέδρου του Κοινοτικού Συμβουλίου Καντού σε όλους τους Τ/Κ 
χώρους στην Κοινότητα που παραχωρήθηκαν για γεωργική χρήση και ενδεχομένως να χρησιμοποιούντο για 
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άλλους σκοπούς, εντοπίσθηκαν έξι περιπτώσεις που οι κάτοχοι Τ/Κ γεωργικής γης δε χρησιμοποιούσαν τη 
γεωργική γη για το σκοπό που τους παραχωρήθηκε. Οι δύο από αυτούς συμμορφώθηκαν στις υποδείξεις του 
Αν. Επάρχου Λεμεσού. Στους άλλους τέσσερις στάληκαν προειδοποιητικές επιστολές για άρση των 
παρανομιών και το όλο θέμα θα παρακολουθείται από το Υπουργείο. 

 Σημειώνεται ότι οι αιτήσεις που υποβάλλονται για παραχώρηση Τ/Κ ιδιοκτησίας περιουσίας εξετάζονται 
βάσει της νενομισμένης διαδικασίας σε συνεδρία της αρμόδιας Επαρχιακής Ειδικής Επιτροπής. Τα πρακτικά 
της συνεδρίας διαβιβάζονται εν συνεχεία στην Υπουργό Εσωτερικών ως Κηδεμόνα Τ/Κ Περιουσιών για μελέτη 
και λήψη απόφασης, όπως προβλέπεται στη σχετική Νομοθεσία και οι αποφάσεις κοινοποιούνται τόσο στα 
μέλη της Συμβουλευτικής Επιτροπής για τη Διαχείριση των Τ/Κ Περιουσιών όσο και στον Πρόεδρο της 
Κοινοβουλευτική Επιτροπής Προσφύγων-Εγκλωβισμένων-Αγνοουμένων και Παθόντων για σκοπούς 
ενημέρωσης. 

 Είμαστε στη διάθεσή σας για τυχόν πρόσθετες διευκρινήσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21
ης

 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.128, ημερομηνίας 26 

Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση η οποία διαβιβάστηκε με την επιστολή του Αναπλ. Γενικού 
Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων ημερομηνίας 28 Σεπτεμβρίου 2012, και επιθυμώ να σας 
πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

 Στην Κύπρο τέσσερις (4) ζωολογικοί κήποι έχουν άδεια λειτουργίας σύμφωνα με τους περί Προστασίας 
και Ευημερίας των Ζώων (Διατήρηση Άγριων Ζώων σε Ζωολογικούς Κήπους) Κανονισμούς, ως ακολούθως: 

1. J.S.K. Bird Park Ltd Αρ. άδειας EZ.ZK.CY001 

2. Ζωολογικός Κήπος Λεμεσού Αρ. άδειας EZ.ZK.CY002 

3. Μενέλαος Μενελάου (Melios Zoo Park) Αρ. άδειας EZ.ZK.CY003 

4. Ocean Aquarium Park Ltd Αρ. άδειας EZ.ZK.CY004 

 Κατάλογοι με τα είδη των ζώων για τα οποία έχουν εγκριθεί οι πιο πάνω ζωολογικοί κήποι 
επισυνάπτονται ως ΠΑΡΑΡΤΗΜΑΤΑ I έως IV αντίστοιχα. Νοείται ότι οι κατάλογοι αυτοί είναι δυναμικοί και οι 
ζωολογικοί κήποι μπορούν να τροποποιήσουν τη συλλογή των ζώων που διατηρούν, εφόσον ακολουθήσουν 
τις προβλεπόμενες διαδικασίες και εξασφαλίσουν τις απαιτούμενες εγκρίσεις. 

 Όσον αφορά τις συλλογές ζώων οι οποίες δεν επιδεικνύουν σημαντικό αριθμό άγριων ζώων ή ειδών 
άγριων ζώων στο κοινό, αυτές δύναται να εξαιρούνται από το πεδίο εφαρμογής των περί Προστασίας και 
Ευημερίας των Ζώων (Διατήρηση Άγριων Ζώων σε Ζωολογικούς Κήπους) Κανονισμών από τον Υπουργό, 
μετά από σύσταση των Κτηνιατρικών Υπηρεσιών. 

 Μέχρι σήμερα δεν δόθηκε οποιαδήποτε εξαίρεση και με σκοπό να καταστεί δυνατή η εφαρμογή της 
διάταξης αυτής της νομοθεσίας με αντικειμενικότητα, οι Κτηνιατρικές Υπηρεσίες ετοίμασαν σχετικό προσχέδιο 
Διατάγματος στο οποίο καθορίζονται τα κριτήρια, βάσει των οποίων εγκαταστάσεις θα θεωρούνται ότι δεν 
επιδεικνύουν σημαντικό αριθμό άγριων ζώων ή ειδών άγριων ζώων στο κοινό, και επομένως θα εξαιρούνται 
από τις πρόνοιες της νομοθεσίας που διέπει τους ζωολογικούς κήπους.  Το Διάταγμα θα καθορίζει επίσης τη 
διαδικασία χορήγησης και τους όρους της σχετικής άδειας λειτουργίας των εγκαταστάσεων αυτών.  Το 
προσχέδιο αυτό, βρίσκεται στη διαδικασία διαβούλευσης με τους εμπλεκομένους φορείς. 

 Όσον αφορά στο καθεστώς της επιχείρησης Melios Pet Centre Ltd, σας πληροφορώ ότι ο ιδιοκτήτης της 
επιχείρησης κατέχει δύο είδη υποστατικών και συγκεκριμένα, ένα ζωολογικό κήπο με αρ. άδειας EZ.ZK.CY003 
όπως αναφέρεται πιο πάνω, καθώς και ένα υποστατικό πώλησης ζώων συντροφιάς.  Τα είδη ζώων για τα 
οποία έχει εγκριθεί ο ζωολογικός κήπος αναφέρονται στο Παράρτημα III. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους δόθηκε 
στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Οικονομικών κ. Βάσου Σιαρλή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.130, ημερομηνίας 26 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα σε σχέση με την επιστολή σας με αρ. Ερ. 
23.06.010.02.130 και ημερομηνία 26 Σεπτεμβρίου 2012: 
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 Ως γνωστό, οι μονογονεϊκές οικογένειες που λάμβαναν Δημόσιο Βοήθημα ξεκίνησαν από τον Ιούνιο 
2012, να λαμβάνουν το αντίστοιχο επίδομα από την Υπηρεσία Χορηγιών και Επιδομάτων (ΥΧΕ), του 
Υπουργείου Οικονομικών. 

 Κατά τους τελευταίους έξι μήνες από την εφαρμογή της νομοθεσίας και τη μετάβαση της αρμοδιότητας 
της παραχώρησης επιδόματος στους μονογονιούς, το θέμα έχει συζητηθεί εξαντλητικά στο πλαίσιο κοινών 
συνεδριάσεων των Κοινοβουλευτικών Επιτροπών Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων και Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού, όπου κατατέθηκαν σχετικές Προτάσεις Νόμου, καθώς και οι εισηγήσεις του Παγκύπριου 
Συνδέσμου Μονογονεϊκών Οικογενειών και Φίλων. 

 Επιγραμματικά, κατά τη συζήτηση των εισηγήσεων του Συνδέσμου, διαπιστώθηκε ότι η μείωση των 
εισοδηματικών κριτηρίων δεν συνεπάγονταν εξοικονομήσεις οι οποίες θα μπορούσαν να καλύψουν τη δαπάνη 
πρόσθετων αιτημάτων τους και ότι δεν ήταν δυνατό να αυξηθούν τα όρια ηλικίας των εξαρτωμένων τέκνων 
αποκλειστικά για τους μονογονιούς, εφόσον αντιβαίνει στην αρχή της ίσης μεταχείρισης με τους λοιπούς 
δικαιούχους του επιδόματος τέκνου. Επίσης, αποκλείστηκε κατηγορηματικά η παραχώρηση του επιδόματος 
στους εν διαστάσει συζύγους, αφού εν τη απουσία αποτελεσματικών ελεγκτικών μηχανισμών, το σύστημα θα 
ήταν τρωτό και διαβλητό σε απόπειρες εκμετάλλευσής του. 

 Συναφώς, σας πληροφορώ ότι στο πλαίσιο περαιτέρω στόχευσης των κοινωνικών παροχών και 
δημοσιονομικής εξυγίανσης, ο περί Παροχής Επιδόματος Τέκνου Νόμος τροποποιήθηκε [Ν.180(Ι)/2012] και 
προνοεί τη μείωση, από 1.1.2014, του εισοδηματικού κριτηρίου για το επίδομα μονογονεϊκής οικογένειας στις 
€49.000 και τη μείωση του ύψους του επιδόματος κατά 9-10% περίπου, από 1.1.2013. 

 Επίσης, παρατίθεται πίνακας με τα στατιστικά στοιχεία που ζητήθηκαν σχετικά με τους δικαιούχους του 
επιδόματος μονογονεϊκής οικογένειας (δεδομένα μέχρι τις 31.12.2012): 

 Παραμένω στη διάθεσή σας σε περίπτωση που χρειασθείτε πρόσθετες πληροφορίες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.130, ημερομηνίας 26 Οκτωβρίου 2012, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 23.06.010.02.130 και ημερ. 28/9/2012 σχετικά με την πιο πάνω 
Ερώτηση και παραθέτω την απάντησή μας: 

Δημόσιο Βοήθημα 

1) Διαγραφή του όρου μόνος γονέας από τη νομοθεσία του Δ.Β. 

 Με βάση τους περί Παροχής Επιδόματος Τέκνου Νόμους του 2002 έως 2012 τα εισοδηματικά κριτήρια 
με βάση κλίμακες εισοδήματος για την παροχή επιδόματος μονογονεϊκής οικογένειας είναι διευρυμένα 
σε σχέση με τις πρόνοιες των περί Δημόσιων Βοηθημάτων και Υπηρεσιών Νόμων του 2006 και 2012.  
Αυτό έχει ως αποτέλεσμα να παρέχεται η δυνατότητα σε μεγαλύτερο αριθμό μονογονεϊκών οικογενειών 
να επωφελούνται από το επίδομα μονογονεϊκής οικογένειας σε αντίθεση με την προηγούμενη πολιτική 
καταβολής δημόσιου βοηθήματος σε μονογονεϊκές οικογένειες που μπορεί να μην τους υπολογιζόταν το 
50% του καθαρού εισοδήματος από εργασία αιτητή ή λήπτη ή το ποσό των €256,29, οποιοδήποτε από 
τα δύο ήταν μεγαλύτερο, όμως υπήρχαν αυστηρά εισοδηματικά και περιουσιακά κριτήρια, ενώ με τη νέα 
πολιτική τα εισοδηματικά και περιουσιακά κριτήρια είναι κατά πολύ διευρυμένα. 

2) Σταδιακή αποκοπή 

Εισόδημα (€) Αρ. δικαιούχων 

0-39.000 7162 

39.000,01-49.000 364 

49.000,01-59.000 97 

59.000,01-69.000 36 

69.000,01-79.000 16 

79.000,01-89.000 8 

Σύνολο δικαιούχων 7683 
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 Το άρθρο 9(2) των περί Δημόσιων Βοηθημάτων και Υπηρεσιών Νόμων προβλέπει ότι “Εάν ο λήπτης 
δημόσιου βοηθήματος ή ο σύζυγος ή η σύζυγος ή ο συμβίος ή η συμβία του, αντίστοιχα, εργοδοτηθεί 
μετά από ανεργία τουλάχιστο έξι μηνών, θα συνεχίσει να λαμβάνει δημόσιο βοήθημα για τον ίδιο και 
τους εξαρτώμενους του για τους επόμενους δώδεκα μήνες, ως ακολούθως: 

 (α)  πλήρη δικαιώματα για τους τέσσερις πρώτους μήνες μετά την εργοδότησή του, 

 (β) δύο τρίτα των πιο πάνω δικαιωμάτων για τους επόμενους τέσσερις μήνες, και  

 (γ)  ένα τρίτο των πιο πάνω δικαιωμάτων για τους επόμενους τέσσερις μήνες”. 

 Το πιο πάνω άρθρο εξακολουθεί να υφίσταται για τις μονογονεϊκές οικογένειες που συνεχίζουν να 
λαμβάνουν δημόσιο βοήθημα λόγω ανεργίας. 

 Όσον αφορά τη σταδιακή διακοπή του δημόσιου βοηθήματος στους εργαζόμενους μονογονιούς, οι 
οποίοι δεν δικαιούνται δημόσιο βοήθημα, σημειώνεται ότι υπήρξε μεταβατικό στάδιο 5 μηνών για 
μεταφορά τους από τη μια νομοθεσία στην άλλη. Συγκεκριμένα, λόγω του ότι η Υπηρεσία Χορηγιών και 
Επιδομάτων (ΥΧΕ) του Υπουργείου Οικονομικών θα ήταν σε θέση να καταβάλει το επίδομα μονογονιού 
τον Ιούνιο 2012, με αναδρομική ισχύ από 1/1/2012, αφού λήφθηκαν υπόψη οι ανάγκες της ομάδας των 
μονογονιών και η δυσμενής οικονομική κατάσταση στην οποία κάποιοι θα βρίσκονταν με τον άμεσο 
τερματισμό της παροχής δημόσιου βοηθήματος, η παροχή δημόσιου βοηθήματος σε μονογονεϊκές 
οικογένειες συνεχίστηκε μέχρι και τον Μάιο 2012. 

3) Επιπρόσθετες παροχές 

   Διατιμημένο ηλεκτρικό ρεύμα: Το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού σε 
συνεργασία με τα Υπουργεία Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, Υγείας, Οικονομικών, την 
Αρχή Ηλεκτρισμού Κύπρου και την Ρυθμιστική Αρχή Ενέργειας Κύπρου συνεχίζουν τη 
συνεργασία ώστε να διευρυνθούν οι κατηγορίες ευάλωτων καταναλωτών στη Ειδική Διατίμηση 
Ηλεκτρισμού με Κώδικα 08. 

 Δωρεάν Φοίτηση για τα εξαρτώμενα παιδιά στα Κρατικά Ινστιτούτα Επιμόρφωσης του 
Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού: Υπολογίζεται ότι έχουν επηρεαστεί περίπου 2,500 
μονογονεϊκές οικογένειες των οποίων τα παιδιά δεν θα είναι δικαιούχα της δωρεάν φοίτησης (200 
περίπου οικογένειες θα δικαιούνται 1/2 μείωση στα δίδακτρα λόγω της πολυτεκνικής τους 
ιδιότητας). Λαμβάνοντας υπόψη το ψηλό κόστος των διδάκτρων των φροντιστηρίων, το 
Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων εισηγήθηκε στο Υπουργείο Παιδείας και 
Πολιτισμού τη συνέχιση της δωρεάν φοίτησης στα Κρατικά Ινστιτούτα Επιμόρφωσης των 
εξαρτώμενων παιδιών των οικογενειών που θα λαμβάνουν επίδομα μονογονιού από την ΥΧΕ 
(μετά από σχετική βεβαίωση από την ΥΧΕ). Μετά από συναντήσεις των εκπροσώπων των 
Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας και του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού, διαφάνηκε ότι με 
βάση υφιστάμενη Απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου δεν επιτρέπεται η δωρεάν φοίτηση στα 
Κρατικά Ινστιτούτα Επιμόρφωσης και στα Δημόσια Νηπιαγωγεία σε άτομα που δεν είναι λήπτες 
δημόσιου βοηθήματος.  Οι θέσεις του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
βρίσκονται στο Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού για περαιτέρω μελέτη. Μέχρι σήμερα δεν 
υπάρχει οποιαδήποτε απάντηση στο θέμα αυτό. 

 Επίδομα ενοικίου: Σε όσες μονογονεϊκές οικογένειες λάμβαναν δημόσιο βοήθημα μέχρι και τον 
Μάιο 2012 και λάμβαναν επίδομα ενοικίου ή επίδομα για δόσεις και τόκους δανείου, το 
Υπουργικό Συμβούλιο ενέκρινε με βάση Υπουργική Απόφαση ημερ. 12/12/2012 την παροχή €300 
σε κάθε οικογένεια για 7 μήνες.  Σημειώνεται ότι στα πλαίσια της αναθεώρησης των νόμων για τα 
δημόσια βοηθήματα έχει ετοιμαστεί ειδικό Σχέδιο για Επιδότηση Ενοικίου από το οποίο οι 
οικογένειες αυτές θα μπορούν να επωφελούνται. 

4) Υπολογισμός Δημόσιου Βοηθήματος 

Για σκοπούς ομοιόμορφης πολιτικής οι Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας ετοίμασαν σχετική εγκύκλιο 
ημερ. 9/8/2012, με αρ. φακ. 11.06.011, με θέμα “Οι περί Δημόσιων Βοηθημάτων και Υπηρεσιών Νόμοι 
του 2006 και 2012” για το τι πρέπει να λαμβάνεται υπόψη ως εισόδημα και τι όχι. 

Όσον αφορά το θέμα των υπερπληρωμών οι Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας με εγκύκλιο τους ημερ. 
11/10/2010 με θέμα “Διαχείριση Υπερπληρωμών” έδωσαν κατευθυντήριες γραμμές στους αρμόδιους 
Λειτουργούς για σκοπούς ομοιόμορφης διαχείρισης του θέματος μεταξύ των οποίων και η πληροφόρηση 
του πολίτη για τη δημιουργία της υπερπληρωμής καθώς και για τον τρόπο διαχείρισης της. 

5) Δημοσιοποίηση στοιχείων από τις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας (ΥΚΕ) 

(α) Με βάση τις πληρωμές από τον Φεβρουάριο 2012 μέχρι και τον Απρίλιο 2012, οι ΥΚΕ 
έδωσαν στην Υπηρεσία Χορηγιών και Επιδομάτων τον Ιούνιο 2012, ηλεκτρονικό αρχείο με 
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6,107 μονογονεϊκές οικογένειες (5,306 οικογένειες με μηνιαία πληρωμή και 807 οικογένειες 
με έκτακτο). 

(β) και (γ) Σήμερα δεν έχουμε τη δυνατότητα να γνωρίζουμε πόσοι είναι οι μονογονιοί λήπτες 
δημόσιου βοηθήματος λόγω του ότι από 1/6/2012 λαμβάνουν δημόσιο βοήθημα υπό άλλη 
ιδιότητα π.χ. λόγω ανεργίας, ασθένειας ή αναπηρίας. 

(δ)  Η κάθε περίπτωση που λαμβάνει δημόσιο βοήθημα είναι εξατομικευμένη.  Ως εκ τούτου το 
ποσό του δημόσιου βοηθήματος που λαμβάνει η κάθε περίπτωση είναι ανάλογα με τα 
εισοδήματά της και τις βασικές και ειδικές της ανάγκες όπως αυτές προνοούνται από τους 
περί Δημόσιων Βοηθημάτων και Υπηρεσιών Νόμους του 2006 και 2012 και των σχετικών 
Κανονισμών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 4 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Υγείας κ. Ανδρούλας Αγρότου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.133, ημερομηνίας 27 Σεπτεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερ. 04/10/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας διαβιβάζω 
το Οργανόγραμμα λειτουργίας του Γενικού Νοσοκομείου Αμμοχώστου. 

 Σε αυτό απεικονίζονται οι εργασιακές σχέσεις καθώς και οι κατευθύνσεις της επικοινωνίας και 
συνεργασίας κάθε θέσης εργασίας, με τα κατώτερα, ανώτερα και ομοιόβαθμα κλιμάκια της ιεραρχίας. 

 Πιο συγκεκριμένα, η κάθε Κλινική του Γενικού Νοσοκομείου Αμμοχώστου στελεχώνεται από τρεις (3) 
Ιατρικούς Λειτουργούς της αρμόδιας ειδικότητας. Στην Παθολογική Κλινική είναι τοποθετημένος Διευθυντής 
Κλινικής, ενώ στις υπόλοιπες κλινικές υπάρχει Υπεύθυνος κλινικής, με βάση την αρχαιότητα στην Υπηρεσία. 

 Με αυτή τη δομή, οι κλινικές λειτουργούν ομαλά και δεν υστερούν σε παραγωγικότητα από τις ομώνυμες 
κλινικές των άλλων νοσοκομείων, αναλογικά με τον αριθμό του προσωπικού και των κλινών που διαθέτουν.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους δόθηκε 
στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.149, ημερομηνίας 3 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λάρνακας κ. Γιώργου Γεωργίου 

  «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.149 ημερομηνίας 3.10.2012, που υποβλήθηκε από 
τον Βουλευτή Λάρνακας κ. Γεώργιο Κ. Γεωργίου και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας 
με ημερομηνία 8.10.2012 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα:  

(α)  Στην κοινότητα Αγγλισίδων έχουν συνομολογηθεί 52 Συμβάσεις Μίσθωσης κρατικής γης μεταξύ της 
Κυπριακής Δημοκρατίας και ιδιωτών. Κατάλογος με τα ονόματα των Μισθωτών επισυνάπτεται ως 
Παράρτημα Α. 

(β)  Οι εκμισθώσεις κρατικής γης έχουν γίνει σύμφωνα με τις πρόνοιες των περί Ακινήτου Ιδιοκτησίας της 
Δημοκρατίας (Διάθεση) Κανονισμών, Κ.Δ.Π. 173/89 έως 577/05. 

(γ)  Στο Επαρχιακό Κτηματολογικό Γραφείο Λάρνακας εκκρεμούν για διάθεση κρατικής γης στην κοινότητα 
Αγγλισίδων, οι πιο κάτω αιτήσεις: 

(i) Για επιτόπια έρευνα 22 αιτήσεις, από τις οποίες οι 20 αφορούν εκμίσθωση και οι 2 ανταλλαγή με 
ιδιωτική ιδιοκτησία. 

(ii) Για εξασφάλιση των απόψεων από τα αρμόδια Κυβερνητικά Τμήματα, 12 αιτήσεις από τις οποίες 
οι 7 αφορούν εκμίσθωση, οι 2 ανταλλαγή και οι 3 παραχώρηση κρατικής γης. 

(iii)  Για χωρομετρική εργασία, 21 αιτήσεις από τις οποίες οι 18 αφορούν εκμίσθωση και οι 3 
ανταλλαγή κρατικής γης. 

(δ)  Όσον αφορά την παράνομη κατοχή και χρήση κρατικής γης, εκκρεμούν 3 αιτήσεις που αφορούν 
καταγγελίες για επέμβαση και οι οποίες εξετάζονται από τον Κλάδο Χωρομετρίας, με σκοπό την 
αποτύπωση των επεμβάσεων. Πέραν των αιτήσεων αυτών, εξετάζεται και η αίτηση ΑΔΧ15/12 με αιτητή 
το Γενικό Διευθυντή Υπουργείου Εσωτερικών, μετά από καταγγελία ομάδας ανώνυμων πολιτών της 
κοινότητας Αγγλισίδων, για παράνομη επέμβαση σε κρατική γη στην ευρύτερη περιοχή Αγγλισίδων.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους δόθηκε 
στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στις ερωτήσεις με αρ. 23.06.010.02.165 και 23.06.010.02.166, 

ημερομηνίας 9 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Αναφέρομαι στις πιο πάνω Ερωτήσεις, οι οποίες διαβιβάστηκαν με τις επιστολές της Αναπληρώτριας 
Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων ημερομηνίας 15 Οκτωβρίου 2012 και επιθυμώ να σας 
πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

 Το Υπουργείο Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος αντιλαμβάνεται τα προβλήματα που 
μπορεί να προκαλέσει ο ανεξέλεγκτος πολλαπλασιασμός των γάτων ειδικότερα σε σχέση με τη δημόσια υγεία 
και έχει καταβάλει προσπάθειες να μην διακοπεί το Σχέδιο Στείρωσης Γάτων.  Δυστυχώς όμως λόγω της 
οικονομικής κρίσης έχει ανασταλεί όχι μόνο το συγκεκριμένο σχέδιο αλλά και πολλά άλλα τα οποία 
εφαρμόζονταν τα προηγούμενα έτη από διάφορες κρατικές υπηρεσίες.  Με τη δημοσιονομική εξυγίανση το 
Υπουργείο προσβλέπει στην επαναλειτουργία του Σχεδίου. 

 Για τη διασφάλιση της υγείας και της προστασίας των ζώων συμπεριλαμβανομένων και των γάτων 
υπάρχουν οι Νόμοι περί Προστασίας και Ευημερίας των Ζώων.  Στο παρόν στάδιο, το Υπουργείο δεν μελετά 
την ετοιμασία ξεχωριστού νομοσχέδιου που να αφορά τους γάτους. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 15 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.174, ημερομηνίας 12 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 12/10/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1.  Η προσφορά προγραμμάτων Επαγγελματικής Εκπαίδευσης και Κατάρτισης από τα Μεταλυκειακά 
Ινστιτούτα Επαγγελματικής Εκπαίδευσης και Κατάρτισης (ΜΙΕΕΕ), θεσμοθετήθηκε βάσει Απόφασης του 
Υπουργικού Συμβουλίου τον Μάρτιο του 2012. Τα ΜΙΕΕΚ ξεκίνησαν τη λειτουργία τους τον Νοέμβριο 
του 2012 και συνεχίζουν με σταθερά βήματα. 

2.  Όπως επισημαίνεται στην ερώτηση του βουλευτή, ο αριθμός των αιτήσεων εισδοχής ήταν πολύ μεγάλος 
σε σχέση με τον αριθμό των θέσεων που έχει εγκριθεί από το Υπουργικό Συμβούλιο. Ένας μικρός 
αριθμός αιτητών που δεν εξασφάλισαν θέση, εξέφρασαν την επιθυμία όπως δημιουργηθούν νέα 
τμήματα στα οποία να μπορούν να εγγραφούν όσοι ενδιαφέρονται για φοίτηση και να καταβάλλουν 
δίδακτρα. 

3. Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού κρίνει ότι η κάλυψη των εξόδων λειτουργίας των τμημάτων, μέσω 
καταβολής διδάκτρων από ενδιαφερόμενους σπουδαστές, δεν εμπίπτει στα γενικότερα πλαίσια, στους 
στόχους και στο σκοπό της ίδρυσης των ΜΙΕΕΚ. Σημειώνεται ότι η λειτουργία των ΜΙΕΕΚ 
συγχρηματοδοτείται από το Ευρωπαϊκό Κοινωνικό Ταμείο της EE και βασική προϋπόθεση της 
συγχρηματοδότησης αποτελεί η παροχή δωρεάν φοίτησης. 

4. Η Διεύθυνση Μέσης Τεχνικής και Επαγγελματικής Εκπαίδευσης στην οποία υπάγονται τα ΜΙΕΕΚ, 
προβαίνει σε όλες τις απαραίτητες ενέργειες για αύξηση των τμημάτων των ΜΙΕΕΚ, έτσι ώστε να δοθεί η 
ευκαιρία σε όσο το δυνατό περισσότερους ενδιαφερομένους να παρακολουθήσουν τα Προγράμματα 
Σπουδών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 15 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.175, ημερομηνίας 12 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Το αίτημα της Κοινότητας Πωμού για διαπλάτυνση του κύριου δρόμου στην είσοδο της Κοινότητας 
εξετάστηκε επί τόπου από τον Επαρχιακό Μηχανικό Δημοσίων Έργων Πάφου και αφορά ουσιαστικά τη 
διαπλάτυνση δύο κλειστών στροφών για διευκόλυνση της κυκλοφορίας. 

3. Το Τμήμα Δημοσίων Έργων προγραμματίζει μέσα στο 2013 τη βελτίωση του υπό αναφορά τμήματος 
του δρόμου με τοπική διαπλάτυνση των στροφών, στα πλαίσια των εγκεκριμένων κονδυλίων της συντήρησης 
για το οδικό δίκτυο της Επαρχίας Πάφου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.176, ημερομηνίας 12 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Πάφου κ. Αντρέα Φακοντή 

  «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.176 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Αντρέα Φακοντή και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 22/10/2012 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α)  Το θέμα έλλειψης πρόσβασης στην παραλία της κοινότητας Πωμού συζητήθηκε σε σύσκεψη που 
πραγματοποιήθηκε στην κοινότητα στις 8/5/2012, υπό την προεδρία του Επάρχου Πάφου και 
αποφασίστηκε όπως το Κοινοτικό Συμβούλιο Πωμού υποδείξει σε χωρομετρικό σχέδιο τα σημεία στα 
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οποία επιθυμεί να κατασκευαστούν προσβάσεις στην παραλία, ώστε οι εισηγήσεις να μελετηθούν από 
την Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου. 

(β) Στο παρόν στάδιο αναμένεται από το Κοινοτικό Συμβούλιο Πωμού να υποδείξει σε χωρομετρικό σχέδιο 
τα εν λόγω σημεία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.184, ημερομηνίας 12 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

  «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.184 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 18/10/12 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα σχετικά με το θέμα της αξιοποίησης του αγροκτήματος της 
Γερμανίνας στο Δήμο Γεροσκήπου: 

(α)  Στο παρόν στάδιο έχει ολοκληρωθεί η Α΄ Φάση του αρχιτεκτονικού διαγωνισμού ιδεών για την 
ανάπλαση, διαμόρφωση και αξιοποίηση του αγροκτήματος, ενώ βρίσκεται σε εξέλιξη η Β΄ Φάση, όπου οι 
επιτυχόντες Αρχιτέκτονες/Μελετητές της Α΄ Φάσης, συμμετέχουν σε περιορισμένο αρχιτεκτονικό 
διαγωνισμό με στόχο την περαιτέρω επεξεργασία των προτάσεών τους σύμφωνα και με τις 
εισηγήσεις/παρατηρήσεις της αρμόδιας κριτικής επιτροπής. 

(β)  Όσον αφορά την οικονομική πτυχή του θέματος, σημειώνεται ότι κατόπιν οδηγιών της Υπουργού 
Εσωτερικών παραχωρήθηκε πρόσφατα στο Δήμο Γεροσκήπου ποσό ύψους €47.600 που αποτελεί το 
50% της δαπάνης για την Α΄ Φάση του αρχιτεκτονικού διαγωνισμού ιδεών. Η χρηματοδότηση του 
διαγωνισμού αυτού, αποτελεί παλαιότερη υπουργική δέσμευση για εξ ολοκλήρου ανάληψη του κόστους 
από το κράτος. Ωστόσο, λόγω των σημαντικών τρεχουσών οικονομικών δυσκολιών, δεν μπορεί να 
παραχωρηθεί μεγαλύτερο ποσό. Το πιο πάνω ποσό αποτελεί τον τελικό οικονομικό διακανονισμό 
μεταξύ Κράτους και Δήμου και οποιαδήποτε περαιτέρω δαπάνη γίνει στο μέλλον για σκοπούς του υπό 
αναφορά διαγωνισμού θα επιβαρύνει αποκλειστικά το Δήμο Γεροσκήπου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.185, ημερομηνίας 12 Οκτωβρίου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Αίτημα του Δήμου Γεροσκήπου να αναλάβει από τον ΚΟΤ τη διαχείριση της Τουριστικής Πλαζ Γεροσκήπου 

 Αναφέρομαι στην επιστολή της Αν. Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων, με αρ. Ερ. 
23.06.010.02.185 και ημερομηνία 18/10/2012, σχετικά με το πιο πάνω θέμα και επιθυμώ να σας 
πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

1. Η θέση μου για τον χειρισμό του θέματος που αφορά όλα τα υποστατικά του Κυπριακού Οργανισμού 
Τουρισμού, που έχω εκφράσει προς τον Πρόεδρο και τα Μέλη του Διοικητικού Συμβουλίου του 
Κυπριακού Οργανισμού πολλές φορές τόσο γραπτώς όσο και σε αριθμό Συνεδριάσεων, είναι κάθετη ότι 
ο χειρισμός του θέματος αυτού πρέπει να γίνει με διαφάνεια και ίση μεταχείριση όλων των 
εμπλεκόμενων μερών με βάση τους Νόμους και Κανονισμούς του Κράτους. 

2. Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινήσεις ή/και περαιτέρω πληροφορίες τυχόν 
χρειάζεστε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 7 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.186, ημερομηνίας 12 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.186 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 18/10/12 και σας 
πληροφορώ για τα ακόλουθα σχετικά με το θέμα της ανάπλασης/αναζωογόνησης του παραδοσιακού πυρήνα 
στο Δήμο Γεροσκήπου: 

(α)  Το 2012 ολοκληρώθηκε η διαδικασία προκήρυξης Διαγωνισμού παροχής υπηρεσιών συμβούλων 
μελετητών για την εκπόνηση κατασκευαστικών σχεδίων για το πιο πάνω έργο και μετά από σχετική 
απόφαση του Συμβουλίου Προσφορών, ενημερώθηκε γραπτώς για προκαταρκτική και όχι οριστική 
ανάθεση, η κοινοπραξία «Αρχιτέκτονες Μηχανικοί Ιωακείμ & Λοϊζάς-Λουκαΐδης & Φιλίππου». 

(β)  Ωστόσο, λόγω των εξαιρετικά δύσκολων δημοσιονομικών συνθηκών, δεν έχουν περιληφθεί στον 
Προϋπολογισμό 2013 πιστώσεις για την περαιτέρω προώθηση του έργου. Το Τμήμα Πολεοδομίας και 
Οικήσεως ενημέρωσε σχετικά με την πιο πάνω εξέλιξη το Συμβούλιο Προσφορών του Υπουργείου 
Εσωτερικών, το οποίο προέβη στην ακύρωση του Διαγωνισμού. Για την πιο πάνω απόφαση 
ενημερώθηκαν αμέσως γραπτώς όλοι οι διαγωνιζόμενοι. Σημειώνεται ότι, η μη ακύρωση του 
Διαγωνισμού και η ανάθεση από το Δήμο της σχετικής Σύμβασης στον επιτυχόντα προσφοροδότη, δεν 
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ήταν εφικτή λόγω του ότι η Αναθέτουσα Αρχή που προκήρυξε το Διαγωνισμό ήταν το Τμήμα 
Πολεοδομίας και Οικήσεως και όχι ο Δήμος Γεροσκήπου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.189, ημερομηνίας 15 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

«Δημοτικό Σχολείο Λυμπιών 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 18.10.2012 και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Έχει ετοιμαστεί μελέτη γενικής αναβάθμισης των κτιρίων του Δημοτικού Σχολείου Λυμπιών με στόχο την 
υλοποίηση τους μέσα στο 2013. Δυστυχώς λόγω της οικονομικής κρίσης και του περιορισμού των 
αναπτυξιακών δαπανών για την κτιριακή υποδομή δεν έχει περιληφθεί σχετική πρόνοια στον Προϋπολογισμό 
του 2013. Θα καταβληθεί προσπάθεια περίληψης του στον Προϋπολογισμό 2014 ανάλογα με την εξέλιξη των 
δημόσιων οικονομικών. 

 Τα κτίρια του σχολείου δεν παρουσιάζουν επείγοντα θέματα ασφαλείας και όταν προκύψουν 
προβλήματα αντιμετωπίζονται με έκτακτη χορηγία προς την Σχολική Εφορεία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.191, ημερομηνίας 16 Οκτωβρίου 2012, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή με αρ. φακ. 23.06.010.02.191, ημερ. 22/10/2012 σχετικά με το πιο πάνω 
θέμα και σας παραθέτω την απάντηση: 

 Μέχρι το 2007, ημερομηνία προσχώρησης της Ρουμανίας και Βουλγαρίας στην Ε.Ε για τα 25 κράτη 
μέλη, δηλαδή, για τα 15 παλαιότερα και τα 10 που εντάχθηκαν την 1

η 
Μαΐου 2004 (και η Κύπρος), δεν υπήρχαν 

οποιοιδήποτε περιορισμοί ούτε η δυνατότητα επιβολής οποιωνδήποτε περιορισμών. 

2. Σύμφωνα με την Συνθήκη Προσχώρησης της Ρουμανίας και Βουλγαρίας τα Κράτη Μέλη είχαν το 
δικαίωμα να επιβάλουν περιορισμούς στην ελεύθερη διακίνηση υπηκόων από Ρουμανία και Βουλγαρία 
συνολικά μέχρι και 7 έτη από την ημερομηνία προσχώρησης, δηλαδή μέχρι 31/12/2013 αλλά σε τρεις φάσεις 
και κάθε φορά με επαρκή τεκμηρίωση.  Η πρώτη για περίοδο δύο ετών από την ημερ. ένταξης με δικαίωμα 
παράτασης, ακολούθως για τρία χρόνια και μετά για ακόμη δύο χρόνια αφού επικαλεστούν σοβαρές 
διαταραχές των αγορών εργασίας (ή κίνδυνο διαταραχών) και αφού ενημερώσουν σχετικά την Επιτροπή. 

3. Η Κύπρος με βάση σχετική Απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου το 2006 αποφάσισε να μην επιβάλει 
περιορισμούς στην ελεύθερη διακίνηση των εργαζομένων από Ρουμανία και Βουλγαρία διατηρώντας 
παράλληλα το δικαίωμα μετέπειτα επιβολής τυχόν περιορισμών στην πρόσβαση αγοράς εργασίας (Απόφαση 
αρ. 64.726 ημερομηνίας 12/12/2006). 

4.  Πιο κάτω αναφέρονται τα κράτη μέλη τα οποία εφαρμόζουν περιορισμούς οι οποίοι σε κάθε περίπτωση 
τερματίζονται στο τέλος του 2013: 

Αυστρία 

 Χορήγηση άδειας εργασίας (μετά από έρευνα της αγοράς εργασίας) για 67 επαγγέλματα για τα οποία 
υπάρχει έλλειψη εργατικού δυναμικού. Πρόσθετα και με βάση τη Συνθήκη Προσχώρησης επιβάλλει 
περιορισμούς στη διασυνοριακή παροχή υπηρεσιών σε ορισμένους τομείς όπως στην απόσπαση 
εργαζομένων. 

Βέλγιο 

 Απαιτεί από τους Βούλγαρους και Ρουμάνους εργαζομένους άδεια εργασίας. Οι άδειες εργασίας 
εκδίδονται χωρίς έρευνα της αγοράς εργασίας για επαγγέλματα για τα οποία υπάρχει έλλειψη εργατικού 
δυναμικού, ιδίως για θέσεις που απαιτούν χαμηλά προσόντα, π.χ. οδηγούς, κηπουρούς, ταμίες ή ξυλουργούς. 

Γαλλία 

 Έχει μειώσει τους περιορισμούς. Απαιτεί από τους Βούλγαρους και Ρουμάνους εργαζομένους άδεια 
εργασίας αλλά εφαρμόζει απλουστευμένη διαδικασία για 291 επαγγέλματα για τα οποία εκδίδει άδεια εργασίας 
ανεξάρτητα από την κατάσταση στην αγορά εργασίας. 

Γερμανία 

 Έχει μειώσει τους περιορισμούς και δεν απαιτεί άδεια εργασίας για πτυχιούχους οι οποίοι 
απασχολούνται σε θέσεις εργασίας που αντιστοιχούν στα επαγγελματικά τους προσόντα, εποχική εργασία και 
ενδοεπιχειρησιακή κατάρτιση. Οι άδειες εργασίας μπορεί να εκδοθούν χωρίς έρευνα της αγοράς εργασίας για 
επαγγέλματα για τα οποία απαιτείται στη Γερμανία επαγγελματική κατάρτιση. Πρόσθετα και με βάση τη 
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Συνθήκη Προσχώρησης επιβάλλει περιορισμούς στη διασυνοριακή παροχή υπηρεσιών σε ορισμένους τομείς 
όπως στην απόσπαση εργαζομένων. 

Ηνωμένο Βασίλειο 

 Απαιτεί από τους Βούλγαρους και Ρουμάνους εργαζομένους άδεια εργασίας. Ο εργοδότης ζητά την 
έκδοση της άδειας (με εξαίρεση ορισμένες κατηγορίες απασχόλησης) και ο εργαζόμενος την έκδοση «δελτίου 
εργαζομένου». Οι εργαζόμενοι χαμηλών προσόντων εμπίπτουν στα υφιστάμενα συστήματα ποσοστώσεων 
στους τομείς της γεωργίας και της μεταποίησης ειδών διατροφής. Οι εργαζόμενοι με υψηλά προσόντα μπορούν 
να εργαστούν εφόσον αποκτήσουν άδεια εργασίας ή εφόσον ενταχθούν στο πρόγραμμα για τους μετανάστες 
υψηλών προσόντων. 

Κάτω Χώρες 

 Απαιτούν από τους Βούλγαρους και Ρουμάνους εργαζομένους άδειες εργασίας, αλλά εκδίδουν τέτοιες 
άδειες μόνο εφόσον δεν υπάρχουν διαθέσιμοι εργαζόμενοι στις Κάτω Χώρες ή στα 25 κράτη μέλη και ο 
εργοδότης μπορεί να εξασφαλίσει τις κατάλληλες συνθήκες εργασίας και διαμονής. Σε τομείς με έλλειψη 
εργατικού δυναμικού μπορεί να παραχωρηθούν προσωρινές εξαιρέσεις. 

Λουξεμβούργο 

 Απαιτεί από τους Βούλγαρους και Ρουμάνους εργαζομένους άδεια εργασίας, έχει όμως καθιερώσει 
απλουστευμένες διαδικασίες για την απασχόληση στον γεωργικό, αμπελουργικό και ξενοδοχειακό τομέα, στον 
κλάδο της τροφοδοσίας καθώς και για τους εργαζομένους με εξειδικευμένα προσόντα που απασχολούνται 
στον χρηματοπιστωτικό τομέα. 

Μάλτα 

 Χορηγεί άδειες εργασίας για θέσεις που απαιτούν εξειδικευμένο ή/και έμπειρο προσωπικό καθώς και για 
θέσεις για τις οποίες παρατηρείται έλλειψη εργατικού δυναμικού. 

Ισπανία 

 Η Ισπανία είχε προχωρήσει σε πλήρη άρση περιορισμών 1/1/2009. Ακολούθως μετά από αίτηση των 
ισπανικών αρχών στις 28 Ιουλίου 2011, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή ενέκρινε το αίτημα της Ισπανίας για επιβολή 
περιορισμών στην πρόσβαση Ρουμάνων εργαζομένων στην αγορά εργασίας της από τον Αύγουστο 2011 
μέχρι τις 31 Δεκεμβρίου 2012 λόγω σοβαρών διαταραχών στην αγορά αυτή. Οι περιορισμοί δεν ισχύουν για 
τους Ρουμάνους που ήταν ήδη εργαζόμενοι στην Ισπανία ή ήταν γραμμένοι ως άνεργοι στις Δημόσιες 
Υπηρεσίες της Ισπανίας μέχρι και τις 11/8/2011, ημερομηνία κατά την οποία η Επιτροπή ενέκρινε το αίτημα 
της.» 

Απάντηση ημερομηνίας 17 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Οικονομικών κ. Βάσου Σιαρλή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.199, ημερομηνίας 17 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

«Αποκατάσταση υπαλλήλων του Τμήματος ΦΠΑ των οποίων η μεταφορά και η μετονομασία των θέσεων τους 
ακυρώθηκε με Απόφαση του Ανωτάτου Δικαστηρίου στην Προσφυγή αρ. 741/2008 

 Αναφέρομαι σε επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.02.199 και ημερ 19 Οκτωβρίου 2012 αναφορικά 
με ερώτημα που υπέβαλε ο αξιότιμος Βουλευτής Αμμοχώστου κ. Κυριάκος Χατζηγιάννης και σας αναφέρω ότι, 
το Υπουργείο Οικονομικών μελετά, σε συνεργασία με τον Γενικό Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, ως Νομικό 
Σύμβουλο του Κράτους, εναλλακτικούς τρόπους χειρισμού του θέματος το οποίο προέκυψε μετά την ακυρωτική 
Απόφαση του Ανωτάτου Δικαστηρίου στην Προσφυγή αρ.741/2008 (Ανδρέας Σωτηρίου, και άλλοι και 
Κυπριακής Δημοκρατίας; μέσω 1. Υπουργείου Οικονομικών, 2. Υπουργείου Εσωτερικών, 3. Επιτροπής 
Δημόσιας Υπηρεσίας) με στόχο την επιλογή της καταλληλότερης λύσης του θέματος.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.202, ημερομηνίας 18 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Φρούρηση του Προεδρικού Μεγάρου από την Αστυνομία κατά τη διάρκεια των εκδηλώσεων διαμαρτυρίας για 
την έκρηξη στη ναυτική βάση στο Μαρί 

 Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.202 ημερομηνίας 18 Οκτωβρίου, 2012, σχετικά με το 
πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ ότι οι εκδηλώσεις διαμαρτυρίας για την έκρηξη στο Μαρί έξω από το 
Προεδρικό Μέγαρο, πραγματοποιήθηκαν μεταξύ των ημερομηνιών 11.7-10.10.2011 συμπεριλαμβανομένης. 

2. Για την αστυνόμευση των εκδηλώσεων εργάστηκαν υπερωριακά 2.109 μέλη της Αστυνομικής 
Διεύθυνσης Λευκωσίας και της Μηχανοκίνητης Μονάδας Άμεσης Δράσης (Μ.Μ.Α.Δ.) και το κόστος της 
υπερωριακής απασχόλησης ανήλθε στις €153.182,06. Να σημειωθεί ότι μετά το πέρας της κάθε εκδήλωσης 
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παρέμεναν στο χώρο του Προεδρικού Μεγάρου 4-5 μέλη από το εν υπηρεσία προσωπικό της Αστυνομικής 
Διεύθυνσης Λευκωσίας για προληπτικούς λόγους. 

3. Όσον αφορά το πόρισμα για τα γεγονότα της 12
ης

 Ιουλίου, 2012, έξω από το Προεδρικό Μέγαρο, η 
έρευνα έγινε από την Ανεξάρτητη Αρχή Διερεύνησης Παραπόνων κατά της Αστυνομίας και ως εκ τούτου η 
Αστυνομία δεν έχει στα χέρια της οποιαδήποτε έκθεση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.206, ημερομηνίας 22 Οκτωβρίου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αν. Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερ. 
3/01/2013 και σας πληροφορώ τα πιο κάτω: 

2.  Η Υπηρεσία Κυπριακής Χειροτεχνίας του Υπουργείου Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού, μέσα στα 
πλαίσια των δραστηριοτήτων της για τη διατήρηση και αναβίωση της παραδοσιακής λαϊκής τέχνης και τη 
μακροπρόθεσμη ανάπτυξη του γενικότερου τομέα της χειροτεχνίας στην Κύπρο, προβαίνει σε ενέργειες όπως: 

2.1. Έρευνες, μελέτες για αποτύπωση και τεκμηρίωση θεμάτων που αφορούν την παραδοσιακή 
οικοτεχνία/χειροτεχνία. 

2.2. Προσφορά υπηρεσιών προς τους οικοτέχνες/βιοτέχνες όπως τεχνική βοήθεια και καθοδήγηση σε 
θέματα ποιοτικής και αισθητικής βελτίωσης των προϊόντων τους. Δημιουργία νέων προϊόντων με 
παραδοσιακά στοιχεία και προσαρμοσμένων στις σύγχρονες ανάγκες της αγοράς. 

2.3. Οργάνωση, έλεγχος και ενθάρρυνση της παραγωγής χειροτεχνημάτων, έρευνα αγοράς, αύξηση της 
ανταγωνιστικότητας και εμπορίας τους για ενίσχυση του τομέα και της βιωσιμότητας των 
οικοτεχνών/βιοτεχνών. Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται στις προδιαγραφές που πρέπει να πληρεί ένα 
χειροτέχνημα όσον αφορά το σχέδιο, την πρώτη ύλη και την ποιότητα στον τρόπο κατασκευής του. 

2.4. Προβολή, προώθηση και δημοσιότητα της κυπριακής χειροτεχνίας μέσω των μέσων μαζικής 
επικοινωνίας. Έκδοση έντυπου υλικού με στόχο την ευρύτερη προώθηση και ανάπτυξη της 
εμπορικότητας και βελτίωση της ανταγωνιστικότητας των χειροτεχνημάτων στην αγορά. 

2.5. Διοργάνωση εκπαιδευτικών προγραμμάτων σε όλους τους τομείς.  Εκπαίδευση και μετεκπαίδευση 
τεχνιτών για επαγγελματική επάρκεια και ανέλιξη. Ιδιαίτερη έμφαση δίνεται στα εκπαιδευτικά 
προγράμματα στην ύπαιθρο, σε αγροτικές περιοχές, προσφυγικούς συνοικισμούς και κοινότητες. 

2.6. Συμβολή στην ανάπτυξη της υπαίθρου σε θέματα χειροτεχνίας για διάσωση και προώθηση της τοπικής 
πολιτιστικής κληρονομιάς και στήριξη των χειροτεχνών της υπαίθρου. Συμμετοχή σε αναπτυξιακά 
προγράμματα π.χ. Αναπτυξιακό Πρόγραμμα του Ακάμα και ενεργός συμβολή στη δημιουργία θεματικών 
συλλογών και τοπικών Μουσείων Λαϊκής Τέχνης. 

2.7. Λειτουργία Κέντρων Χειροτεχνίας σε όλες τις πόλεις με εκθετήρια/πωλητήρια και εργαστήρια τα οποία 
είναι ανοικτά προς το κοινό. Το Κέντρο Χειροτεχνίας στη Λευκωσία αποτελεί ένα αξιοθέατο για την πόλη 
και δέχεται μεγάλο αριθμό επισκεπτών ετησίως. 

2.8. Ενθάρρυνση και συνεισφορά στην εκμάθηση και απασχόληση στον τομέα της χειροτεχνίας ώστε να 
συμβάλει ενεργά στη συνέχιση της παραδοσιακής λαϊκής τέχνης και χειροτεχνίας δίνοντας ταυτόχρονα 
την ευκαιρία και τα κίνητρα στους σύγχρονους χειροτέχνες να συνεχίζουν και να δημιουργούν. 

3.  Οι πιο πάνω δραστηριότητες αναπτύσσονται και απευθύνονται προς όλους τους πολίτες της Κυπριακής 
Δημοκρατίας. Μέσα από τις δραστηριότητες αυτές και για ενημέρωσή σας σημειώσατε τα ακόλουθα: 

3.1. Τα εκπαιδευτικά προγράμματα τα οποία διοργανώνει η Υπηρεσία Κυπριακής Χειροτεχνίας προσελκύουν 
ως επί το πλείστον νέους και μέσης ηλικίας άτομα.  Οι συμμετέχοντες καλούνται να πληρώσουν μόνο το 
κόστος της πρώτης ύλης που χρησιμοποιούν κατά τη διάρκεια της εκπαίδευσης. Αρκετοί από αυτούς 
επιμορφώνονται και δραστηριοποιούνται στον συγκεκριμένο τομέα και άλλοι αφού αποκτήσουν 
πρακτική εξάσκηση συνεργάζονται με την Υπηρεσία σαν αυτοεργοδοτούμενοι. 

3.2. Η Υπηρεσία συνεργάζεται με μεγάλο αριθμό οικοτεχνών/χειροτεχνών/βιοτεχνών.  Η πλειοψηφία αυτών 
ηλικιακά είναι άτομα νέας και μέσης ηλικίας τα οποία ασχολούνται σε διάφορους τομείς. Ιδιαίτερη 
ανάπτυξη υπάρχει στους τομείς της Κεραμικής, Μεταλλοτεχνίας, Υφαντικής από νεώτερα άτομα τα 
οποία αρκετές φορές μέσα και από την ακαδημαϊκή τους κατάρτιση δραστηριοποιούνται στους τομείς 
αυτούς όπου υπάρχει μεγαλύτερη ζήτηση και ενδιαφέρον σήμερα. 

3.3. Η συνεργασία που αναπτύσσει η Υπηρεσία για να στηρίξει τους χειροτέχνες αφορά, την αγορά 
υπηρεσιών με το κομμάτι όπου τους παρέχονται οι πρώτες ύλες, εκπαίδευση και τεχνική βοήθεια, την 
αγορά ετοίμων προϊόντων από τους χειροτέχνες εφόσον πληρούν τις προδιαγραφές σε θέματα 
ποιότητας, σχεδίου και εργασίας και την αγορά ημιέτοιμων προϊόντων για περαιτέρω επεξεργασία, 
εφόσον αυτά πληρούν πάλι τις ίδιες προδιαγραφές. 
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3.4.  Εδώ και αρκετά χρόνια η Υπηρεσία Κυπριακής δέχεται οργανωμένα ομάδες από μαθητές μέσα στα 
πλαίσια των εκπαιδευτικών τους μαθημάτων από όλα τα επίπεδα εκπαίδευσης. Στην περίπτωση των 
λυκείων και πανεπιστημίων οι επισκέψεις γίνονται πιο εξειδικευμένα μέσα στα πλαίσια των ομίλων ή του 
θέματος εκπαίδευσης.  Στόχος είναι πάντοτε η ενημέρωση των νέων και η εξοικείωση με την κυπριακή 
χειροτεχνία και παράδοση. 

4.  Ο τομέας της παραδοσιακής λαϊκής τέχνης και χειροτεχνίας προσελκύει σήμερα περισσότερους νέους 
παρά στο παρελθόν. Παρόλα ταύτα επειδή σήμερα οι τάσεις έχουν διαφοροποιηθεί οι νέοι προσανατολίζονται 
σε συγκεκριμένες χειροτεχνίες όπου υπάρχει μεγαλύτερο ενδιαφέρον χωρίς κατ’ ανάγκη να διαγράφονται 
εντελώς κάποιες άλλες.  Είναι υπερβολικό να μιλούμε σήμερα για «αφανισμό των λαϊκών μας τεχνών». Όπως 
επίσης είναι υπερβολή να απαιτούμε να αναβιώνουν σήμερα χειροτεχνήματα τα οποία το μόνο που μπορούν 
να χρησιμεύσουν είναι να αποτελούν μουσειακά εκθέματα. Η Υπηρεσία Κυπριακής Χειροτεχνίας, 
δραστηριοποιείται ενεργά έτσι ώστε να συμβάλει στην ανάπτυξη του γενικότερου τομέα της χειροτεχνίας στην 
Κύπρο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.206, ημερομηνίας 22 Οκτωβρίου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αναπλ. Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων με αρ. 
23.06.010.02.206 και ημερομηνία 25 Οκτωβρίου 2012 σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση, και ειδικότερα για 
τις ενέργειες στις οποίες έχει προβεί το Υπουργείο για ενίσχυση των νέων παραδοσιακών τεχνιτών και σε ποιες 
σκοπεύει να προβεί, και να σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού εφαρμόζει εδώ και χρόνια διάφορα προγράμματα 
ενίσχυσης της μεταποιητικής βιομηχανίας και της επιχειρηματικότητας τα πλείστα των οποίων 
συγχρηματοδοτούνται από ταμεία της Ευρωπαϊκής Ένωσης και την Κυπριακή Δημοκρατία.  
Χαρακτηριστικά αναφέρεται πως από την ένταξη της Κύπρου και μέχρι το τέλος του 2012 έχουν 
παραχωρηθεί εγκρίσεις ύψους €105 εκατ. σε 1.416 υφιστάμενες ή και νέες επιχειρήσεις εκ των οποίων 
τα €66 εκατ. έχουν ήδη πληρωθεί στους δικαιούχους.  Το υπόλοιπο ποσό θα παραχωρηθεί μέχρι το 
τέλος του 2015 αφού πρώτα υλοποιηθούν τα επενδυτικά έργα που έχουν εγκριθεί. 

 Οι δραστηριότητες που σχετίζονται με την χειροτεχνία περιλαμβάνονται στις επιλέξιμες δράσεις τριών 
Σχεδίων (Σχέδιο για Ενίσχυση της Ανταγωνιστικότητας των Μικρομεσαίων Επιχειρήσεων του 
Μεταποιητικού Τομέα και Σχέδια για Ενίσχυση της Γυναικείας και Νεανικής Επιχειρηματικότητας). Τα 
δύο πρώτα Σχέδια προκηρύχθηκαν το 2008 και το 2010 ενώ το Σχέδιο για την Νεανική 
Επιχειρηματικότητα προκηρύχθηκε για 3

η
 φορά τον Νοέμβριο του 2012 και αιτήσεις θα γίνονται δεκτές 

μέχρι τις 28.2.2013. Το Σχέδιο καλύπτει την παραχώρηση χορηγίας σε ποσοστό 50% επί των 
επιλέξιμων δαπανών με ανώτατο ποσό χορηγίας τις €70.000 για τις μονάδες που ασχολούνται με την 
μεταποίηση και τις €50.000 για τις άλλες δραστηριότητες. 

 Τα Σχέδια Χορηγιών που εφαρμόζει το Υπουργείο και τα οποία συγχρηματοδοτούνται από ταμεία της 
Ε.Ε. θα επανεξεταστούν και βελτιωθούν με την έναρξη της νέας προγραμματικής περιόδου 2014-2020.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.214, ημερομηνίας 23 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.214 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 25/10/2012 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α)  Το έργο ανάπλασης του πυρήνα της κοινότητας Αγίας Άννας προωθείται στα πλαίσια σχετικού 
Ρυθμιστικού Σχεδίου που έχει ετοιμαστεί, με στόχο τη λειτουργική και αισθητική αναβάθμιση της 
κοινότητας. 

(β)  Στο Ρυθμιστικό Σχέδιο περιλαμβάνονται, μεταξύ άλλων, έργα όπως η διαμόρφωση της πλατείας της 
κοινότητας, η δημιουργία χώρων στάθμευσης και η κατασκευή νηπιαγωγείου και παιδικής χαράς, τα 
οποία θα υλοποιηθούν από διαφορετικούς Φορείς Υλοποίησης-Διαχείρισης, όπως προβλέπεται στα 
πλαίσια του Ρυθμιστικού Σχεδίου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.216, ημερομηνίας 23 

Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αναπλ. Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων 
ημερομηνίας 29/10/12, με την οποία διαβιβάστηκε η πιο πάνω Ερώτηση και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι 
το Υπουργείο θα έβλεπε θετικά την επιβολή μιας μικρής φορολογίας από τις Αρχές Τοπικής Αυτοδιοίκησης, για 
συνεισφορά στη χρηματοδότηση των καταφυγίων ζώων. 
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 Ωστόσο, θα πρέπει να αναμένονται αντιδράσεις από πολίτες οι οποίοι δεν κατέχουν ζώα. Σημειώνεται 
ότι το θέμα της επιβολής μιας τέτοιας φορολογίας, εμπίπτει στις αρμοδιότητες του Υπουργείου Εσωτερικών και 
Οικονομικών. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 4 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.217, ημερομηνίας 23 Οκτωβρίου 2012, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. Ερ. 23.06.010.02.217 και ημερ. 29/10/2012 σχετικά με το πιο 
πάνω θέμα και παραθέτω την απάντησή μας με την παράκληση όπως αυτή τεθεί υπόψη του αναφερόμενου 
Βουλευτή: 

 Σύμφωνα με τη Νομοθεσία Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ασφαλισμένο πρόσωπο δικαιούται επίδομα 
ανεργίας νοουμένου ότι: 

(α)  καλύπτει τις σχετικές προϋποθέσεις εισφοράς, 

(β)  είναι μεταξύ 16 και 65 ετών, 

(γ)  δε δικαιούται σύνταξη γήρατος. 

 Από τα πιο πάνω προκύπτει ότι το δικαίωμα σε πληρωμή ανεργιακού επιδόματος συναρτάται άμεσα με 
το κατά πόσο πληρούνται ή όχι οι σχετικές ασφαλιστικές προϋποθέσεις. 

 Όσον αφορά τους αλλοδαπούς αιτητές που εργάζονται σε εργοδότες στις περιοχές που ελέγχονται από 
την Κυπριακή Δημοκρατία αυτοί έχουν, σύμφωνα με τη Νομοθεσία Κοινωνικών Ασφαλίσεων, τα ίδια 
δικαιώματα και υποχρεώσεις από/προς το Ταμείο Κοινωνικών Ασφαλίσεων όπως όλοι οι άλλοι εργαζόμενοι 
που συνεισφέρουν, νοουμένου ότι έχουν τις απαραίτητες ασφαλιστικές προϋποθέσεις. 

 Οι Υπηρεσίες Κοινωνικών Ασφαλίσεων έχουν εξασφαλίσει άδειες διασύνδεσης με διάφορες 
Κυβερνητικές Υπηρεσίες, τις οποίες ενημερώνουν σχετικά με τις πληρωμές επιδομάτων και των συντάξεων 
από το Ταμείο Κοινωνικών Ασφαλίσεων. 

 Επίσης, έχει ήδη ολοκληρωθεί η διασύνδεση μεταξύ των Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας και της 
Υπηρεσίας Ασύλου με πολύ θετικά αποτελέσματα, αφού παρέχεται άμεση ενημέρωση στους Λειτουργούς 
Κοινωνικών Υπηρεσιών για την πορεία εξέτασης της αίτησης των υπηκόων τρίτων χωρών, πριν προχωρήσουν 
στην παροχή Δημόσιου Βοηθήματος. 

 Όσον αφορά το θέμα της δημιουργίας ενός ενιαίου συστήματος ελέγχου στοιχείων, σας πληροφορώ ότι 
αυτό άπτεται των αρμοδιοτήτων του Τμήματος Υπηρεσιών Πληροφορικής.» 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.221, ημερομηνίας 23 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.221, που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας, κ. 
Γιώργο Περδίκη, και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερ. 30.10.2012 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α)  Το προτεινόμενο έργο αφορά στην ανάπλαση του πάρκου, το οποίο περιβάλλει τη «Βρύση του Κάουρα» 
στον Αγρό.  Στο παρόν στάδιο το έργο βρίσκεται στο στάδιο του σχεδιασμού από ιδιώτη μελετητή. 

(β)  Αν και στον μέχρι τώρα σχεδιασμό το πάρκο παρουσιάζεται χωρίς τα αιωνόβια δέντρα, εντούτοις αυτά 
δεν πρόκειται να κοπούν σύμφωνα με διαβεβαιώσεις του Προέδρου του Κοινοτικού Συμβουλίου Αγρού. 
Οι παρεμβάσεις επικεντρώνονται κυρίως στην πίσω πλευρά του πάρκου, όπου θα αποκαλυφθεί το 
παλιό πέτρινο γεφύρι, το οποίο σήμερα είναι καλυμμένο με μπάζα, ενώ θα συναρμολογηθεί και θα 
εκτεθεί σε ειδικά διαμορφωμένο χώρο η παλιά μηχανή παραγωγής ηλεκτρικής ενέργειας με την οποία ο 
Αγρός απέκτησε ηλεκτρικό φως, σε μια εποχή που κανένα άλλο γειτονικό χωριό δεν είχε. Παράλληλα θα 
κατασκευασθούν πλατιά σκαλοπάτια περιμετρικά της πλατείας, η οποία θα αποκτήσει μια αμφιθεατρική 
διάταξη. 

(γ)  Με την ετοιμασία των σχεδίων και την εξασφάλιση των απαραίτητων αδειών (Πολεοδομικής και 
Οικοδομικής) το έργο θα μπορούσε να περιληφθεί για εκτέλεση σε Προϋπολογισμό επόμενου έτους, στα 
πλαίσια των οικονομικών δυνατοτήτων του Κράτους.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.225, ημερομηνίας 24 Οκτωβρίου 2012, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 
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 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 29/10/12 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Το θέμα της ομοφοβίας αποτελεί κοινωνικό πρόβλημα και συνεπακόλουθα υφίσταται και εντός του 
σχολικού συστήματος. Γενικότερα, καθετί διαφορετικό αντιμετωπίζεται συχνά με αρνητική σκέψη, 
προδιάθεση και νοοτροπία. Η διαφορετικότητα στη σεξουαλικότητα, παρότι φυσιολογικό φαινόμενο κατά 
την εφηβική ηλικία, εξακολουθεί να αντιμετωπίζεται κάποτε αρνητικά με αποτέλεσμα να δημιουργούνται 
τραύματα, συναισθηματικές δυσκολίες, μαθησιακά προβλήματα αλλά και συχνά, προβλήματα 
συμπεριφοράς και θέματα εκφοβισμού. Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού, μέσα από επιστημονικό 
σχεδιασμό και εμπειρογνωμοσύνη έχει εντάξει το μάθημα της Αγωγής Υγείας στα Νέα Αναλυτικά 
Προγράμματα και στηρίζει έμπρακτα δράσεις που συμβάλλουν στην αντιμετώπιση της ομοφοβίας. 

2. Το μάθημα Αγωγή Υγείας, το οποίο έχει εισαχθεί στα σχολεία εδώ και δυο χρόνια από την προδημοτική 
μέχρι και την Τρίτη Γυμνασίου, αποτελεί ένα από τα μέτρα αντιμετώπισης του φαινομένου της 
Ομοφοβίας στο σχολικό περιβάλλον. Στο ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ Α παρουσιάζεται συνοπτικά το Πρόγραμμα 
Σπουδών Αγωγής Υγείας, εξηγείται η ανάγκη της παράλληλης ανάπτυξης θεμάτων που αφορούν 
διάφορα κοινωνικά προβλήματα και δίνονται στοιχεία για την αξιολόγησή του. 

3.  Άλλες παράλληλες δράσεις και επιμορφώσεις που στοχεύουν την πρόληψη και αντιμετώπιση της 
ομοφοβίας είναι οι εξής: 

 3.1. Καταρχήν επισημαίνεται η πολιτική απόφαση του ΥΠΠ να θέσει υπό την αιγίδα του την 
εκστρατεία «Ασπίδα κατά της ομοφοβίας στην εκπαίδευση», (η οποία περιελάμβανε διεξαγωγή 
συνεδρίου καθώς και σειράς βιωματικών εργαστηρίων για εκπαιδευτικούς), απόφαση που έγινε 
αντιληπτή από την εκπαιδευτική κοινότητα και την κοινωνία γενικότερα. 

3.2. Βασικός άξονας της στρατηγικής του ΥΠΠ για την πρόληψη και αντιμετώπιση κοινωνικών 
προβλημάτων στα σχολεία είναι η ενεργοποίηση και η παράλληλη στήριξη των σχολικών 
μονάδων να αναπτύσσουν και να εφαρμόζουν Σχέδιο Δράσης Αγωγής Υγείας, το οποίο να 
ανταποκρίνεται στις ανάγκες και τις ιδιαιτερότητες κάθε σχολείου (μαθητών, εκπαιδευτικών) και να 
αξιοποιεί παράλληλα ευκαιρίες συνεργασίας με τους γονείς, την κοινότητα και άλλους φορείς. Η 
προσέγγιση αυτή συνάδει με τη σύσταση μίας συστημικής προσέγγισης, σε στενή συνεργασία με 
τη διεύθυνση του κάθε σχολείου ως προς την αντιμετώπιση τέτοιων φαινομένων, όπως 
επισημάνθηκε και στο συνέδριο που προαναφέρθηκε “Ασπίδα κατά της ομοφοβίας στην 
εκπαίδευση” (6.10.2012). Τα σχολεία που αντιμετωπίζουν ιδιαίτερο θέμα ως προς τον σεβασμό 
στη διαφορετικότητα αναμένεται να προωθήσουν σχετικές δράσεις στα πλαίσια της 
θεσμοθετημένης ανάπτυξης και εφαρμογής του Σχεδίου Δράσης Αγωγής Υγείας (Επισυνάπτεται 
σχετική εγκύκλιος, ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ Α). 

3.3. Το Παιδαγωγικό Ινστιτούτο στα πλαίσια των Προαιρετικών Σεμιναρίων προσφέρει σεμινάρια 
επιμόρφωσης προς εν ενεργεία εκπαιδευτικούς όλων των βαθμίδων άμεσα συνυφασμένα με τα 
Νέα Αναλυτικά Προγράμματα της Αγωγής Υγείας. Συγκεκριμένα για το ακαδημαϊκό έτος 2013-
2013 προσφέρονται τα εξής σεμινάρια: «Οι ανάγκες των εφήβων, ο ρόλος του καλού σχολικού 
κλίματος στην προαγωγή της ολόπλευρης ανάπτυξης των μαθητών», «Η εκφοβιστική 
συμπεριφορά των μαθητών στο σχολείο», «Ενεργός πολιτότητα στο δημοκρατικό και ανθρώπινο 
σχολείο», «Νέα Αναλυτικά Προγράμματα Αγωγής Υγείας», «Σεξουαλική Αγωγή και ΝΑΠ», 
«Δεξιότητες ζωής και ΝΑΠ Οικιακής Οικονομίας/Αγωγή Ζωής». Παράλληλα το ΠΙ πρόσφερε 
κεντρικές επιμορφώσεις σε θέματα Αγωγής Ζωής κατά το διήμερο εκπαιδευτικού δημοτικής το 
Σεπτέμβριο, όπως επίσης και σεμινάρια σε σχολική βάση αλλά και σεμινάρια σε γονείς. Κατά το 
περασμένο ακαδημαϊκό έτος 2011-2012 το ΠΙ διοργάνωσε συνέδριο με θέμα «Το φύλο στην 
εκπαίδευση». 

3.4. Το γραφείο προγραμμάτων αγωγής υγείας οργάνωσε και στήριξε εκπαιδεύσεις προς 
εκπαιδευτικούς σε συνεργασία με την Επίτροπο δικαιωμάτων του παιδιού με θέμα «Τα 
δικαιώματα του Παιδιού». 

3.5. Η Υπηρεσία Εκπαιδευτικής Ψυχολογίας, σε συνεργασία με τις υποστηρικτικές υπηρεσίες του 
σχολικού συστήματος, παρέχει συμβουλευτική καθοδήγηση και στήριξη σε ατομικό επίπεδο 
(παιδιά που παραπέμπονται), σε οικογενειακό επίπεδο και σε επίπεδο εκπαιδευτικών. 
Ειδικότερα, τα προγράμματα «Δάφνη ΙΙΙ» που αφορούν στην πρόληψη και στην αντιμετώπιση της 
εκφοβιστικής συμπεριφοράς καλύπτουν σε μεγάλο βαθμό θέματα που άπτονται της 
διαφορετικότητας. Επιπλέον παρεμβάσεις στα σχολεία γίνονται από τους οικείους εκπαιδευτικούς 
ψυχολόγους, με βάση τις ανάγκες των σχολείων για ανάλογα θέματα αποδοχής και συνύπαρξης. 

3.6. Η Υπηρεσία Συμβουλευτικής Επαγγελματικής Αγωγής (ΥΣΕΑ) θέτει σε εφαρμογή τα ακόλουθα 
μέτρα και διαδικασίες: 
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(α) Όταν περιέλθει στην αντίληψη των εκπαιδευτικών ΣΕΑ ή αφού ενημερωθούν από τον/την 
ίδιο/α μαθητή/τρια για ομοφοβικές αντιδράσεις που δέχεται ή εκφράζονται μέσα στο 
σχολικό περιβάλλον, προσπαθούν σε πρώτο στάδιο να δημιουργήσουν σχέση 
εμπιστοσύνης για ενδυνάμωση του/της μαθητή/τριας και συναισθηματική στήριξη. Σε ένα 
δεύτερο στάδιο και όσον αφορά στα άτομα που ασκούν την ομοφοβική συμπεριφορά 
(«θύτες»), οι εκπαιδευτικοί-ΣΕΑ πραγματοποιούν σχετικές συναντήσεις (π.χ. σειρά 
συνεντεύξεων σε ατομικό ή ομαδικό επίπεδο, βιωματικά εργαστήρια), με στόχο τη 
διαχείριση των συμπεριφορών τους και τη διαφοροποίηση των αντιλήψεών τους που 
πιθανόν βασίζεται σε προκαταλήψεις και στερεότυπα. 

(β) Ανάλογα με το βαθμό αντίστασης που αντιμετωπίζουν οι εκπαιδευτικοί-ΣΕΑ όταν 
διαχειρίζονται περιστατικά ενδέχεται να προβούν σε παραπομπή των εμπλεκομένων 
(«θύματος» ή «θύτη») στις Υπηρεσίες Εκπαιδευτικής Ψυχολογίας ή/και όποιες άλλες 
αρμόδιες Υπηρεσίες χρειάζονται, ανάλογα με την κάθε περίπτωση. Εκεί όπου κρίνεται 
αναγκαίο για την προστασία του «θύματος» ενημερώνονται επίσης οι γονείς ή/και οι 
διδάσκοντες καθηγητές.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους δόθηκε 
στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 30 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.226, ημερομηνίας 25 Οκτωβρίου 2012, 

της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ρούλας Μαυρονικόλα 

 Σημείωση: Η απάντηση της υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 30 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Υγείας κ. Ανδρούλας Αγρότου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.227, ημερομηνίας 25 Οκτωβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ρούλας Μαυρονικόλα 

 Σημείωση: Η απάντηση της υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.228, ημερομηνίας 25 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερ.1/11/12 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας ενημερώνω, ότι 
με βάση τη σχετική συνεισφορά του Κυπριακού Οργανισμού Αθλητισμού (ΚΟΑ), ο Οργανισμός μέσα στα 
πλαίσια των δυνατοτήτων που του δίνει ο νόμος για να λύσει το πιο πάνω πρόβλημα είχε υποδείξει στο 
Συνέδριο Διαιτητών και Κριτών Καλαθόσφαιρας να ακολουθήσει τη νενομισμένη διαδικασία.  Ο ΚΟΑ θα 
εμπλακεί στο εν λόγω θέμα από τη στιγμή που θα υπάρξει πρόβλημα εφαρμογής απόφασης της Ανώτατης 
Δικαστικής Επιτροπής Αθλητισμού (ΑΔΕΑ). 

2. Με βάση τα πιο πάνω η πρόταση του Οργανισμού, η οποία όπως αναφέρθηκε έχει υποδειχθεί ήδη στο 
Συνέδριο, είναι να ακολουθηθεί η νενομισμένη διαδικασία. 

3. Είμαστε στη διάθεση σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή διευκρίνιση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.231, ημερομηνίας 29 Οκτωβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.231 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερ. 2.11.2012 και επιθυμώ 
να σας πληροφορήσω ότι η παραχώρηση οικονομικής βοήθειας ύψους €5.000 στο Κοινοτικό Συμβούλιο 
Δελίκηπου, για τη δημιουργία κοιμητηρίου στην εν λόγω Κοινότητα, που περιλαμβάνει διαμόρφωση χώρου με 
χωματουργικές εργασίες/εκσκαφές, τοιχοποιία, περίφραξη χώρου, κ.ά. έχει εγκριθεί. Η πιο πάνω οικονομική 
βοήθεια θα αποσταλεί στο Κοινοτικό Συμβούλιο Δελίκηπου όταν και εφόσον εξασφαλιστεί η έγκριση της 
Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών, στα πλαίσια της νέας διαδικασίας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 17 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Υγείας κ. Ανδρούλας Αγρότου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.241, ημερομηνίας 31

ης
 Οκτωβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Στέλλας Κυριακίδου 

 «Αναφορικά με την πιο πάνω ερώτηση που αφορά το πού βρίσκεται το θέμα του συστήματος Diagnosis-
Related Groups (DRGs) ως μεθόδου αποζημίωσης για τα περιστατικά ενδονοσοκομειακής νοσηλείας, σε 
συνεργασία με τον Γερμανικό Οργανισμό InEK, σας αναφέρω τα ακόλουθα: 

1. Ποιες ενέργειες έγιναν από τον Οκτώβρη του 2009, όταν υπογράφτηκε το συμβόλαιο, μέχρι 
σήμερα; 
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 Τον Απρίλιο-Ιούνιο του 2010 διοργανώθηκε από τον ΟΑΥ και έγινε εκπαίδευση ιατρικού και 
νοσηλευτικού προσωπικού σε θέματα κωδικοποίησης με βάση τους καταλόγους ICD-10 και ICD-
9-CM και σε θέματα που αφορούν το σύστημα DRG. 

 Στην εκπαίδευση συμμετείχαν λειτουργοί του ιδιωτικού τομέα και 13 λειτουργοί του Υπουργείου 
Υγείας.  Όλοι οι λειτουργοί του Υ.Υ. πέτυχαν στις εξετάσεις που έγιναν στο τέλος της 
εκπαίδευσης και έλαβαν σχετικό πιστοποιητικό εκπαίδευσης. 

 Μετά την ολοκλήρωση της εκπαίδευσης ακολούθησε πιλοτικό πρόγραμμα κωδικοποίησης και 
διασύνδεσης των δεδομένων κωδικοποίησης των νοσοκομείων με το λογισμικό σύστημα Grouper 
του ΟΑΥ. Το εν λόγω πιλοτικό πρόγραμμα παρείχε χρήσιμη εμπειρία και καλά αποτελέσματα 
στην εξαγωγή κατάλληλων DRG. 

 Η αδυναμία του πιο πάνω πιλοτικού προγράμματος ήταν η απουσία αμφίδρομης επικοινωνίας 
μεταξύ νοσηλευτηρίων και ΟΑΥ. Οι κωδικοί παρέχονταν μόνο στον ΟΑΥ και δεν υπήρχε 
δυνατότητα επανάκτησής τους από τα νοσηλευτήρια. 

 Για τον πιο πάνω λόγο, το πιλοτικό δεν συνεχίστηκε αλλά συνεχίστηκε η κωδικοποίηση των 
διαγνώσεων στα κρατικά νοσηλευτήρια, για σκοπούς του Υπουργείου Υγείας, με στόχο την 
πλήρη κωδικοποίηση, τουλάχιστον, των διαγνώσεων. Ο στόχος αυτός επιτεύχθηκε μόνο στο 
60% του συνολικού αριθμού των περιστατικών. 

 Ενισχύθηκε σταδιακά η στελέχωση της ομάδας κλινικής κωδικοποίησης της Μονάδας 
Παρακολούθησης Υγείας του Υπουργείου Υγείας.  Σήμερα η ομάδα κλινικής κωδικοποίησης 
αποτελείται από 13 εκπαιδευμένους νοσηλευτές που απασχολούνται, είτε πλήρως είτε μερικώς, 
στην κλινική κωδικοποίηση στα κρατικά νοσηλευτήρια. Η ολική στελέχωση είναι σήμερα 7.8 FTEs 
(Ισοδύναμα Πλήρους Απασχόλησης-Full Time Equivalents). 

 Με την παρούσα στελέχωση, το ποσοστό κωδικοποίησης των εισαγωγών ανέρχεται σε περίπου 
60% των διαγνώσεων, χωρίς να γίνεται κωδικοποίηση των ιατρικών πράξεων, λόγω έλλειψης 
προσωπικού-χρόνου. 

 Υπολογίζεται, με βάση στοιχεία του Γερμανικού οίκου InEK, ότι για πλήρη κάλυψη των αναγκών 
των κρατικών νοσηλευτηρίων της Κύπρου χρειάζονται περίπου 16 FTEs.  Δηλαδή, υπάρχουν 
ανάγκες για άλλα 8 FTEs. 

 Το Υπουργείο Οικονομικών δεν ενέκρινε την παραχώρηση επιπρόσθετου προσωπικού για τις 
ανάγκες της κλινικής κωδικοποίησης. 

 Έγιναν προσπάθειες εμπλοκής του ιατρικού προσωπικού παρέχοντας εκπαίδευση στην κλινική 
κωδικοποίηση και εισάγοντας νέο, κατάλληλο έντυπο εξιτηρίου. Τα αποτελέσματα σχετικού 
πιλοτικού προγράμματος δεν ήσαν ικανοποιητικά. Η προσπάθεια συνεχίζεται. 

2. Πότε αναμένεται να ολοκληρωθεί η κωδικοποίηση και ένταξη των περιστατικών στα κατάλληλα 
DRG τόσο στα δημόσια όσο και στα ιδιωτικά νοσηλευτήρια; 

Είναι δύσκολο να υπολογιστεί τώρα πότε θα ολοκληρωθεί η κωδικοποίηση.  Με την παρούσα 
στελέχωση στα κρατικά νοσηλευτήρια, δεν αναμένεται να ολοκληρωθεί εκτός εάν εξασφαλιστεί η 
συνεργασία των ιατρών και εκπαιδευτούν επαρκώς. Σε περίπτωση που εξασφαλιστεί η αναγκαία 
στελέχωση με νοσηλευτές, αυτή μπορεί να επιτευχθεί σε διάστημα 6 μηνών. Θα χρειαστεί εκπαίδευση 
και απόκτηση κάποιας εμπειρίας των νέων κωδικοποιητών. 

Για τον ιδιωτικό τομέα η πλήρης κωδικοποίηση εξαρτάται από την ικανότητα διάθεσης εκπαιδευμένου 
προσωπικού. 

3. Πότε αναμένεται να τεθεί σε πλήρη εφαρμογή το σύστημα και ποιο είναι το συνολικό κόστος 
εφαρμογής του; 

Όταν επιτευχθεί πλήρης κωδικοποίηση διαγνώσεων και ιατρικών πράξεων καθώς και ηλεκτρονική 
διασύνδεση, είτε σε πραγματικό χρόνο είτε σε μορφή ανταλλαγής αρχείων (batch), μεταξύ κρατικών 
νοσηλευτηρίων και ΟΑΥ θα μπορούν να εξαχθούν κωδικοί DRG για τα κρατικά νοσηλευτήρια. 
Δοκιμαστική ανταλλαγή, σε μορφή (batch), έχει γίνει πρόσφατα και τα αποτελέσματα αξιολογούνται. Εκ 
πρώτης όψεως είναι ενθαρρυντικά. 

Με την εφαρμογή Γενικού Συστήματος Υγείας η εφαρμογή πλήρως λειτουργικού συστήματος DRG θα 
καταστεί ευκολότερη. 

Συνολικό κόστος εφαρμογής συστήματος DRG: 

 Μισθοί 16 νοσηλευτών διαφόρων βαθμίδων. 
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 Μισθοί συντονιστικού/αναλυτικού/ελεγκτικού προσωπικού του Υ.Υ. 

 Δαπάνες ηλεκτρονικής διασύνδεσης. 

 Ηλεκτρονικός εξοπλισμός. 

 Συνεχιζόμενη εκπαίδευση. 

 Αναλώσιμα. 

 Γενικά έξοδα. 

Τα πιο κάτω έχουν ήδη αγοραστεί από τον ΟΑΥ. 

 Κόστος αγοράς δικαιωμάτων του Γερμανικού συστήματος DRG. 

 Εξειδικευμένο λογισμικό. 

 Συμβουλευτικές υπηρεσίες εμπειρογνωμόνων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 17 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.244, ημερομηνίας 1

ης
 Νοεμβρίου 2012, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 23.06.010.02.244, ημερομηνίας 9/11/2012, σχετικά με τις 
ενέργειες στις οποίες προτίθεται να προβεί το Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων για να 
επιλύσει τα προβλήματα που αντιμετωπίζει το Κέντρο Θεραπείας και Εκπαίδευσης ΑΝΕΜΩΝΗ και παραθέτω 
πιο κάτω την απάντησή μας: 

 Το Κέντρο παρέχει κυρίως θεραπείες και εκπαίδευση σε παιδιά με ειδικές ανάγκες, υπηρεσίες οι οποίες 
εντάσσονται στα πλαίσια αρμοδιοτήτων των Υπουργείων Υγείας και Παιδείας και Πολιτισμού. Λόγω έλλειψης 
θεσμικού πλαισίου επιθεώρησης προγραμμάτων που παρέχουν θεραπείες, το πρόγραμμα επιβλέπεται από τις 
Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας με βάση τον Περί Παίδων Νόμου (Κεφ. 352) και τον περί Κέντρου 
Προστασίας και Απασχόλησης Παιδιών Νόμου. 

 Το πρόγραμμα λαμβάνει ετήσια επιχορήγηση από τις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας για κάλυψη 
μέρους των δαπανών λειτουργίας. Ενδεικτικά αναφέρεται ότι, για το έτος 2011 το πρόγραμμα έλαβε χορηγία 
ύψους 32.000 ευρώ στα πλαίσια της 1

ης 
προκήρυξης και 4.000 ευρώ ως συμπληρωματική χορηγία. Για το έτος 

2012 το πρόγραμμα έλαβε χορηγία ύψους 32.000 ευρώ στην 1
η
 προκήρυξη των χορηγιών και θα λάβει το 

ποσό των 5.000 ευρώ ως επιπρόσθετη οικονομική στήριξη. Σημειώνεται ότι η Οργάνωση τέλος του 2010 είχε 
αποθεματικό ύψους €144.133 το οποίο, όπως μας δηλώθηκε, επιθυμεί να αξιοποιήσει για την ανέγερση 
υποστατικού. 

 Σε σχέση με την αναφορά για αποκοπή των τροφείων πληροφορείστε ότι, η αλλαγή της πολιτικής των 
ΥΚΕ είχε ως στόχο τον εξορθολογισμό των κοινωνικών παροχών στα πλαίσια την πολιτικής που 
αποφασίστηκε το 2007, για υλοποίηση του νέου Σχεδίου Παροχής Επιδόματος Φροντίδας σε Τετραπληγικούς 
και μεταφορά των δικαιούχων του επιδόματος φροντίδας από τις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας στην τότε 
Υπηρεσία Μέριμνας Αναπήρων του Τμήματος Εργασίας (τώρα Τμήμα Κοινωνικής Ενσωμάτωσης Ατόμων με 
Αναπηρίες). Σημειώνεται ότι, το Σχέδιο Παροχής Επιδόματος Φροντίδας σε Παραπληγικά Άτομα, αναφέρει ότι 
σκοπός είναι η παροχή οικονομικής βοήθειας σε παραπληγικά άτομα ανεξαρτήτως εισοδήματος και ηλικίας 
ώστε αυτά να εξασφαλίζουν υπηρεσίες φροντίδας πρακτικής βοήθειας και εξυπηρέτησης. 

 Επισημαίνεται ότι, η αλλαγή αυτή δεν είχε ως αποτέλεσμα οποιαδήποτε μείωση στα συνολικά 
εισοδήματα των δικαιούχων και απεναντίας οδήγησε σε δικαιότερη μεταχείριση των περιπτώσεων που οι 
ανάγκες τους καλύπτονται από τις δύο Υπηρεσίες. 

 Για την αλλαγή της πολιτικής των ΥΚΕ και πριν τεθεί σε ισχύ, υπήρξε ενημέρωση του Διευθυντή του 
Κέντρου, από εκπρόσωπο των Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας. 

 Για τη γενική ρύθμιση των θεμάτων λειτουργίας του προγράμματος έχει πραγματοποιηθεί σύσκεψη στο 
Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων στις 21/10/2012 με τον Υπουργό Παιδείας και Πολιτισμού, 
στην παρουσία του Διευθυντή Δημοτικής Εκπαίδευσης και της Διευθύντριας Υπηρεσιών Κοινωνικής Ευημερίας 
κατά την οποία συζητήθηκαν τρόποι συνεργασίας για την στήριξη του προγράμματος και την εξεύρεση τρόπων 
επίλυσης των προβλημάτων του Κέντρου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.245, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

  «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.245 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας 
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ημερομηνίας 9 Νοεμβρίου 2012 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι, στην κοινότητα Μαραθούντας, σε 
απόσταση 800 μέτρων περίπου από την οικιστική περιοχή Αγίας Μαρινούδας και 500 μέτρων περίπου από τον 
υπεραστικό δρόμο Λεμεσού-Πάφου, είναι εγκατεστημένο το χοιροστάσιο της Εταιρείας Αδελφοί Ανδρέου 
Χοιροστάσια Λτδ (Μάραθος). Όταν φυσούν βόρειοι άνεμοι στην περιοχή παρατηρείται δυσοσμία η οποία 
επηρεάζει τις κοινότητες Μαραθούντας, Αγίας Μαρινούδας και Κονιών ως επίσης και το Δήμο Γεροσκήπου. 

2. Το χοιροστάσιο, είναι αδειούχο και διαθέτει εδώ και αρκετά χρόνια μηχανικό διαχωρισμό χοιρολυμάτων. 
Τόσο για το διαχωριστήρα όσο και για τις δεξαμενές έχει εξασφαλίσει άδεια οικοδομής, αλλά λόγω του ότι δεν 
έχει εξασφαλίσει το πιστοποιητικό τελικής έγκρισης η Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου προχώρησε στη λήψη 
νομικών μέτρων εναντίον της Εταιρείας. 

3. Με σκοπό να αποσυρθούν/ανασταλούν τα δικαστικά μέτρα εναντίον της η Εταιρεία συμφώνησε να 
αναστείλει προσωρινά τις εργασίες της στο χοιροστάσιο μέχρι την έκδοση του πιστοποιητικού τελικής έγκρισης.  
Μετά από επιτόπια επίσκεψη Λειτουργών του Τμήματος Γεωργίας στο χοιροστάσιο στις 4/12/2012, η εταιρεία 
ξεκίνησε τη διαδικασία προσωρινής μετακίνησης του πληθυσμού του χοιροστασίου σε ενοικιαζόμενο 
χοιροστάσιο στο Δήμο Ιδαλίου. Από ό,τι έχουμε πληροφορηθεί η μετακίνηση υπολογίζεται να ολοκληρωθεί 
περί το τέλος Μαΐου 2013, διότι τα ζώα είναι εγκυμονούντα σε διάφορα στάδια. 

4. Το Τμήμα Γεωργίας εφαρμόζει Σχέδιο, πάνω σε εθελοντική βάση, που αφορά την κατεδάφιση και 
μετεγκατάσταση οχληρών κτηνοτροφικών υποστατικών.  Η λειτουργία του Σχεδίου τερματίζεται στις 
31/12/2013, αλλά θα προωθηθεί η διαδικασία για ετοιμασία νέου παρόμοιου Σχεδίου με έναρξη μετά το 2014. 

5. Η υπό αναφορά εταιρεία δεν φέρει ένσταση για μετακίνηση του χοιροστασίου της, εφόσον διαθέτει 
έκταση γης για μετεγκατάσταση, αλλά θεωρεί ότι το Σχέδιο του Τμήματος Γεωργίας για μετεγκατάσταση, με 
μέγιστη αποζημίωση €350.000, σε καμιά περίπτωση δεν αντικατοπτρίζει την πραγματική αξία των 
κτηνοτροφικών της υποστατικών. 

6. Όπως έχουμε πληροφορηθεί, το Τμήμα Γεωργίας θεωρεί ότι η μόνιμη μετακίνηση του χοιροστασίου σε 
άλλη περιοχή αφορά την ίδια την εταιρεία και μόνο με δική της συναίνεση είναι δυνατή η μετακίνηση του 
χοιροστασίου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.248, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.248, που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 9/11/2012 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α)  Από διερεύνηση του θέματος έχει διαπιστωθεί ότι το Κοινοτικό Συμβούλιο Χλώρακας έχει υποβάλει στις 
25/06/2012, αίτηση στο Επαρχιακό Κτηματολογικό Γραφείο Πάφου, για παραχώρηση μέρους του 
κρατικού κτήματος με αρ. τεμ. 4, Φ./Σχ. 45/49&50, στην κοινότητα Χλώρακας, με σκοπό την ετοιμασία 
σχεδίων διαμόρφωσης χώρου λουομένων που να εξυπηρετεί τις ανάγκες ντόπιων και ξένων 
επισκεπτών. 

(β) Η αίτηση εξετάστηκε στα πλαίσια σύσκεψης που πραγματοποιήθηκε στο Επαρχιακό Κτηματολογικό 
Γραφείο Πάφου, στις 4/09/2012, όπου τα αρμόδια Τμήματα/Υπηρεσίες επιφυλάχθηκαν να διατυπώσουν 
τις απόψεις τους γραπτώς, οι οποίες και θα υποβληθούν στη συνέχεια, μέσω του Διευθυντή Τμήματος 
Κτηματολογίου και Χωρομετρίας, στην αρμόδια Υπουργική Επιτροπή, με σκοπό τη λήψη σχετικής 
απόφασης.» 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.251, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

  «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.251, που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 9/11/2012 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α) Όσον αφορά το θέμα που εγείρεται για οικονομική ενίσχυση της κοινότητας Νέου Χωρίου, με σκοπό την 
καθαριότητα των παραλιών, διευκρινίζεται ότι το Υπουργείο Εσωτερικών, ως ζήτημα γενικότερης 
πολιτικής, θεωρεί ότι δεν δικαιολογείται η παραχώρηση κρατικής χορηγίας για τον εν λόγω σκοπό, αφού 
και στη βάση της σχετικής νομοθεσίας, η διασφάλιση της καθαριότητας των παραλιών αποτελεί 
αποκλειστική ευθύνη των οικείων Τοπικών Αρχών, οι οποίες προσπορίζονται και τα αντίστοιχα 
σημαντικά έσοδα από τη χρήση τους. 

(β) Όσον αφορά το εγειρόμενο ζήτημα της δημιουργίας χώρων λουσμένων, επισημαίνεται ότι ο ρόλος του 
Υπουργείου Εσωτερικών στην όλη διαδικασία περιορίζεται και αφορά στην εξέταση ενδεχομένων 
ιεραρχικών προσφυγών που υποβάλλονται σε σχέση με το προτεινόμενο σχέδιο χρήσης της παραλίας.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 22 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.252, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.252, που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου, κ. 
Φειδία Σαρίκα, και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερ. 13.11.2012 και επιθυμώ 
να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α)  Αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου Χλώρακας είναι η παραχώρηση έγκρισης για δανειοδότηση του 
ποσοστού της συμμετοχής του στη δαπάνη για την ασφαλτόστρωση δρόμων που έχουν υποστεί ζημιές 
από τις εργασίες του Συμβουλίου Αποχετεύσεων Πάφου, συνολικής έκτασης περίπου 26 Km. Σύμφωνα 
με σχετική εκτίμηση του Κοινοτικού Συμβουλίου για την πλήρη αποκατάσταση των δρόμων υπολογίζεται 
ότι θα απαιτηθεί ποσό €3,5-4 εκ., περίπου, και το ποσό αυτό θα βαρύνει ισόποσα το Κοινοτικό 
Συμβούλιο και το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Πάφου.  Εντούτοις, το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Πάφου, 
κατά την τελευταία του διαβούλευση με το Κοινοτικό Συμβούλιο Χλώρακας διαφώνησε με την ανωτέρω 
εκτίμηση και υπολογίζει ότι για την αποκατάσταση δρόμων μήκους 4,5 Km θα απαιτηθεί ποσό €500.000 
μόνο. 

(β)  Στόχος του Κοινοτικού Συμβουλίου είναι η τμηματική αποκατάσταση των δρόμων αρχίζοντας από το 
τρέχον έτος και ως εκ τούτου προτίθεται να υποβάλει αίτημα στην Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου για 
σύναψη δανείου ύψους €300.000 για αποκατάσταση κατά προτεραιότητα των προβληματικών και 
πολυσύχναστων δρόμων των κοινότητας. Για τη σύναψη του δανείου προτίθεται να υποθηκεύσει 
ακίνητη ιδιοκτησία της κοινότητας, ενώ για την εκτέλεση εργασιών θα χρησιμοποιηθούν και πιστώσεις 
από τους Προϋπολογισμούς ανάπτυξης της κοινότητας. Η πλήρης αποκατάσταση θα γίνει σε περίοδο 3-
4 χρόνων με τη σύναψη, αν παραστεί ανάγκη, πρόσθετων δανείων. 

(γ)  Η Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου θα αντιμετωπίσει ενδεχόμενο αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου για 
σύναψη δανείου με κατανόηση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.254, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.254 ημερομηνίας 2.11.2012 που υποβλήθηκε από το 
Βουλευτή Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα και επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι η εξέταση της αίτησης του Κοινοτικού 
Συμβουλίου Κουκλιών, για εκμίσθωση κρατικής γης με σκοπό τη δημιουργία κοινοτικής παραλίας, θα 
ολοκληρωθεί στο επόμενο χρονικό διάστημα και σχετική αιτιολογημένη έκθεση θα υποβληθεί στην αρμόδια 
Υπουργική Επιτροπή για μελέτη και ακολούθως, στο Υπουργικό Συμβούλιο για λήψη απόφασης.» 

Απάντηση ημερομηνίας 13 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.255, ημερομηνίας 2 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.255 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 9/11/2012 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α)  Για το θέμα εγγραφής σε δημόσιο του κύριου δρόμου που οδηγεί στην Κοινότητα Κινούσα, προωθείται η 
διαδικασία απαλλοτρίωσης λόγω του ότι δεν κατέστη δυνατή η εξασφάλιση των συγκαταθέσεων των 
ιδιοκτητών των επηρεαζόμενων τεμαχίων. 

(β)  Το θέμα εγγραφής των αγροτικών δρόμων της κοινότητας συζητήθηκε σε σύσκεψη που 
πραγματοποιήθηκε υπό την προεδρία του Επάρχου Πάφου στην εν λόγω κοινότητα στις 6/11/2012, και 
αναμένεται από το Κοινοτικό Συμβούλιο να υποδείξει, σε χωρομετρικό σχέδιο, τους δρόμους που 
επιθυμεί να εγγραφούν κατά προτεραιότητα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21
ης

 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.260, ημερομηνίας 5 Νοεμβρίου 2012, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 13 Νοεμβρίου 2012, σχετικά με την υπό αναφορά 
ερώτηση της Βουλευτού κας Ειρήνης Χαραλαμπίδου και σας παραθέτω τα ζητούμενα στοιχεία, αναφορικά με 
τις καταγγελίες που έγιναν κατά ανηλίκων την περίοδο 2010-2012: 

Καταγγελθείσες υποθέσεις για σεξουαλικά αδικήματα κατά ανηλίκων για την περίοδο των ετών 2010 
μέχρι 17/12/2012 

 Κατάσταση της Υπόθεσης Αριθ. 
Υποθέσεων 



1360 

 

Παρουσιάστηκαν 
στο δικαστήριο 

Φυλακή 10 

Αθωώθηκε 1 

Αναμένει εκδίκαση  10 

Αποσύρθηκε 1 

Απόσυρση StopList 1 

Διακοπή διαδικασίας 1 

Διακοπή εκδίκασης (δεν εντοπίζεται η παραπονούμενη) 1 

Πρόστιμο 700 ευρώ 1 

Δεν 
παρουσιάστηκαν 
στο Δικαστήριο 

Άλλως διατεθείσα 11 

Ανεξιχνίαστη 1 

Υπό διερεύνηση/εκκρεμή 9 

Σύνολο  47 

Σχέση δράστη με θύμα Αριθ. 
Υποθέσεων 

Στενό οικογενειακό περιβάλλον 9 

Καμία Σχέση  11 

Φίλοι/Γνωστοί  25 

Άλλο 2 

Σύνολο  47 

 Σημείωση:   Για τις περιπτώσεις που διατάχθηκε η κράτηση του Δράστη μέχρι την προσαγωγή του στο 

δικαστήριο, δεν υπάρχουν στατιστικά στοιχεία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.273, ημερομηνίας 7 Νοεμβρίου 2012, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 Σημείωση:  Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 18 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.276, ημερομηνίας 7 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.276 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερ. 9.11.2012 και επιθυμώ 
να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α)  Το Κοινοτικό Συμβούλιο Κάτω Πύργου υπέβαλε αίτηση για εγγραφή του δρόμου που συνδέει τον Κάτω 
Πύργο με το Βυζαντινό Ξωκλήσι της Παναγίας Γαλόκτιστης, η οποία, αφού εξετάστηκε από την 
Επαρχιακή Διοίκηση Λευκωσίας και το Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως, αποστάληκε στο Τμήμα 
Κτηματολογίου και Χωρομετρίας. 

(β)  Το Τμήμα Κτηματολογίου και Χωρομετρίας έχει ετοιμάσει τα αναγκαία σχέδια και πίνακα περιγραφής της 
επηρεαζόμενης ακίνητης ιδιοκτησίας, ώστε να καταστεί δυνατή η προώθηση της διαδικασίας 
απαλλοτρίωσης και επίταξης της. 

(γ)  Μόλις το εν λόγω Κοινοτικό Συμβούλιο διευθετήσει το θέμα της πληρωμής των χωρομετρικών 
δικαιωμάτων, θα προωθηθεί η διαδικασία εγγραφής του υπό αναφορά δρόμου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Οικονομικών κ. Βάσου Σιαρλή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.279, ημερομηνίας 7 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.279 και ημερ. 7 Νοεμβρίου 2012 του βουλευτή 
εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γ. Περδίκη και σε συνέχεια σχετικής απαντητικής επιστολής του 
Υπουργείου Εργασίας σας πληροφορώ σχετικά με το αίτημα του Συνδέσμου Οικογενειών με τρίδυμα και άνω 
αναφορικά με την κάλυψη της μισθοδοσίας οικιακής βοηθού για τα πρώτα έξι χρόνια από το Κράτος. 
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 Όπως γνωρίζετε, η τρέχουσα οικονομική κατάσταση που βρίσκεται η κυπριακή οικονομία είναι 
εξαιρετικά δύσκολη λόγω των μεγάλων χρηματοδοτικών αναγκών που αντιμετωπίζει το χρηματοπιστωτικό 
σύστημα καθώς και τα δημόσια οικονομικά. 

 Το γεγονός ότι η Κυπριακή Δημοκρατία αναγκάστηκε να ζητήσει χρηματοοικονομική στήριξη από την EE 
τον περασμένο Ιούνιο και ότι συνομολόγησε το προσχέδιο Μνημονίου Συναντίληψης με την Τρόικα καθιστά τις 
χρηματοδοτικές δυνατότητες του Κράτους πολύ περιορισμένες. 

 Παράλληλα, με βάση το προσχέδιο Μνημονίου Συναντίληψης η Κυβέρνηση έχει δεσμευτεί σε 
συγκεκριμένους δημοσιονομικούς στόχους. 

 Με βάση τα πιο πάνω, το πιο πάνω αίτημα, υπό τις παρούσες συνθήκες δε μπορεί να ικανοποιηθεί. 

 Παραμένω στη διάθεση σας για οτιδήποτε άλλο χρειαστείτε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Άμυνας κ. Δημήτρη Ηλιάδη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.283, ημερομηνίας 8 Νοεμβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 23.06.010.02.283 και ημερομηνία 15 Νοεμβρίου 2012, σχετικά 
με ερώτηση της Βουλευτού κυρίας Ειρήνης Χαραλαμπίδου, για το πρόγραμμα επιμόρφωσης στα φυλάκια της 
Εθνικής Φρουράς που έχει στόχο την πρόληψη κατά των ουσιών εξάρτησης και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

α.  Στις 24 Φεβρ. 2012, υπογράφηκε Μνημόνιο Συνεργασίας μεταξύ Αντιναρκωτικού Συμβουλίου Κύπρου 
(Α.Σ.Κ.) και Υπουργείου Άμυνας, το οποίο αφορά σε συνδρομή του Α.Σ.Κ. και των άλλων κρατικών 
υπηρεσιών που συντονίζει, για την υλοποίηση προγραμμάτων πρόληψης ενάντια στα ναρκωτικά στην 
Εθνική Φρουρά. 

β.  Στο πλαίσιο των προνοιών του πιο πάνω αναφερόμενου Μνημονίου, καθορίζονται διάφορες δράσεις 
πρόληψης, ανάμεσα στις οποίες και η διοργάνωση επιμορφωτικών σεμιναρίων του Υπουργείου 
Παιδείας για στρατιώτες φυλακίων, τα οποία αποσκοπούν στη γενική επιμόρφωση και ψυχαγωγία των 
στρατιωτών του κάθε φυλακίου αλλά και στην υγιή και δημιουργική ενασχόληση τους κατά τον ελεύθερο 
τους χρόνο.  Για την επιλογή των θεμάτων λήφθηκαν υπόψη οι προτιμήσεις των εμπλεκομένων 
εθνοφρουρών. 

γ.  Ο χρόνος που υπηρετεί ένας στρατιώτης στα φυλάκια θεωρείται ως χρόνος υψηλού κινδύνου και ως εκ 
τούτου κρίθηκε απαραίτητη η εισαγωγή τέτοιας μορφής ενασχολήσεων στο χώρο αυτό.  Το πρόγραμμα 
εφαρμόζεται πιλοτικά από το Νοέμβριο του 2012, σε επιλεγμένα φυλάκια του 212 ΤΠ και του 213 ΤΠ και 
η κατ’ αρχήν αποτίμηση της συγκεκριμένης δράσης είναι θετική. 

δ.  Μετά την ολοκλήρωση του παρόντος κύκλου επιμορφωτικών μαθημάτων τον Μάιο του 2013, το 
πρόγραμμα θα τύχει ανάλογης αξιολόγησης για να εκτιμηθεί η χρησιμότητα και η σκοπιμότητα 
μελλοντικής συνέχισης του και ενδεχομένως επέκτασης του. 

 Είμαστε στη διάθεση σας για οποιεσδήποτε περαιτέρω διευκρινήσεις.» 

Απάντηση ημερομηνίας 8 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.286, ημερομηνίας 9 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερομηνία 15/11/2012, σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
ενημερώνω ότι οι καταγγελίες των οποίων έχετε γίνει αποδέκτης από πολίτες που ισχυρίζονται ότι το κράτος 
πληρώνει τα δίδακτρα παιδιών υπηκόων τρίτων χωρών, για να μπορούν αυτά να φοιτούν σε ιδιωτικά 
ξενόγλωσσα σχολεία, δεν ευσταθούν και επομένως το κράτος δεν επωμίζεται τέτοιο κόστος. 

 Είμαι στη διάθεσή σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή διευκρίνιση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 17 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.289, ημερομηνίας 13 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.289 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λάρνακας κ. 
Τάσο Μητσόπουλο και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 19/11/12 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι στις 17/12/2012 υπογράφηκε συμβόλαιο για την κατασκευή του έργου που 
αφορά τη βελτίωση του δρόμου πρωταρχικής σημασίας που ενώνει το δρόμο Λάρνακας-Κοφίνου με το δρόμο 
Λάρνακας-Λευκωσίας (Λεωφόρος Γ. Χριστοδουλίδη, προέκταση Λεωφόρου Φανερωμένης), και οι εργασίες 
αναμένεται να αρχίσουν περί τα τέλη του τρέχοντος μήνα. Η διάρκεια συμβολαίου ανέρχεται στις 70 εβδομάδες 
και ο επιτυχόντας εργολήπτης είναι η Κοινοπραξία Επιχειρήσεις Αδελφοί Στ. Κουννά Λτδ & ΦΑΠ Construction 
Λτδ.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 4 Φεβρουαρίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.292, ημερομηνίας 13 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.292 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λάρνακας κ. 
Τάσο Μητσόπουλο, η οποία αποστάληκε με την επιστολή σας με ημερομηνία 19.11.2012, και σας πληροφορώ 
για τα ακόλουθα: 

2. Στα πλαίσια της διαδικασίας οριστικοποίησης του Τοπικού Σχεδίου Λάρνακας, η χωροθετική πολιτική για 
Βιομηχανικές Αναπτύξεις Κατηγορίας Α και οι επιτρεπόμενες βιομηχανικές χρήσεις στα διοικητικά όρια του 
Δήμου Αραδίππου επαναξιολογήθηκαν, αφού λήφθηκε υπόψη ότι: 

(α)  η Βιομηχανική Ζώνη Κατηγορίας Α που είχε καθοριστεί στα διοικητικά όρια του Δήμου Αραδίππου με το 
Τροποποιημένο Τοπικό Σχέδιο Λάρνακας (2011) γειτνιάζει με αγροτικές περιοχές που ενδέχεται 
μελλοντικά να ενταχθούν σε Ζώνες Ανάπτυξης (π.χ. περιοχές κατοικίας), 

(β)  οι υφιστάμενες στα όρια της Βιομηχανικής Ζώνης εγκριμένες αναπτύξεις και εκείνες για τις οποίες 
υποβλήθηκε αίτηση για χορήγηση πολεοδομικής άδειας αφορούν βιομηχανικές αναπτύξεις που 
επιτρέπονταν στη Ειδική Βιομηχανική Ζώνη Αραδίππου (Τοπικό Σχέδιο Λάρνακας 2006), 

(γ)  ο αριθμός των τεμαχίων που δεν είναι ακόμη ανεπτυγμένα είναι πολύ περιορισμένος, 

(δ)  θα ήταν επιθυμητό, λόγω της γειτνίασης της Ζώνης με τον αυτοκινητόδρομο προς το Αεροδρόμιο και τον 
κύριο δρόμο προς το αστικό συγκρότημα να μην συγκεντρώνονται στην περιοχή βιομηχανικές 
αναπτύξεις πολύ οχληρής μορφής, 

(ε)  η θέση της Βιομηχανικής Ζώνης είναι κεντροβαρής σε σχέση με το Αστικό Συγκρότημα και δεν βρίσκεται 
στην περιφέρεια ή σε σημαντική απόσταση από οικιστικές περιοχές ή Περιοχές Μελλοντικής Επέκτασης. 

3.  Κατά συνέπεια, το Υπουργικό Συμβούλιο, υιοθετώντας τις συστάσεις της Υπουργού Εσωτερικών, 
αποφάσισε την κατάργηση της Βιομηχανικής Ζώνης Κατηγορίας Α στα διοικητικά όρια του Δήμου Αραδίππου 
και τον καθορισμό Ειδικής Βιομηχανικής Ζώνης, όπου επιτρέπεται η εγκατάσταση ειδικών βιομηχανικών 
αναπτύξεων μόνο, οι οποίες καθορίζονται στην παράγραφο 14.6.1 του Εγκριμένου Τοπικού Σχεδίου Λάρνακας 
(2013). Αιτήσεις για βιομηχανίες του αναφερόμενου τύπου θα υποβάλλονται σε ιδιαίτερα ενδελεχή 
πολεοδομικό έλεγχο, που θα στοχεύει στη διασφάλιση των προϋποθέσεων για ελαχιστοποίηση της 
περιβαλλοντικής επιβάρυνσης (ρύπανση και όχληση), μέσω της επιβολής κατάλληλων και επαρκών όρων.» 

Απάντηση ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.295, ημερομηνίας 13 

Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. 
23.06.010.02.295 και ημερομηνία 13 Νοεμβρίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή της Αν. Γενικής 
Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 19 Νοεμβρίου 2012 και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

1. Στα πλαίσια υλοποίησης του Κανονισμού (ΕΚ) 861/2006 για τη θέσπιση Ενωσιακών Χρηματοδοτικών 
Μέτρων για την εφαρμογή της Κοινής Αλιευτικής Πολιτικής καθώς και στον τομέα του Δικαίου της 
Θάλασσας και του Κανονισμού (ΕΚ) 391/2007 και (EE) 984/2012 για τη θέσπιση λεπτομερειακών 
κανόνων εφαρμογής του Κανονισμού (ΕΚ) 861/2006, αναφορικά με τις δαπάνες που αναλαμβάνουν τα 
Κράτη Μέλη για την εφαρμογή των καθεστώτων παρακολούθησης και ελέγχου, το πρόγραμμα για το 
οποίο εγκρίθηκε η Κυπριακή Δημοκρατία κατά την 1

η
 Χρηματοδοτική Απόφαση για το έτος 2012 αφορά 

ποσό επενδύσεων ύψους 65.000.00 ευρώ. Από αυτό το ποσό, η αποζημίωση από την EE ανέρχεται 
στις 38.500.00 ευρώ και έχει ήδη κατατεθεί ποσό ύψους 6.750.00 ευρώ. Με το τέλος του προγράμματος, 
αναμένεται να κατατεθεί το σύνολο του εγκριμένου προς χρηματοδότηση ποσού (38.500.00 ευρώ). 

2. Το Τμήμα Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών, του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος, έχει υποβάλει πρόγραμμα προς χρηματοδότηση για το έτος 2013 για δαπάνες που 
υπολογίζονται να στοιχίσουν 600.000 ευρώ. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.297, ημερομηνίας 13 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και θα ήθελα να σας πληροφορήσω τα ακόλουθα: 

(1) Το Τμήμα Ταχυδρομικών Υπηρεσιών (ΤΤΥ) λειτουργεί με βάση τον περί Ταχυδρομείων Νόμο, Κεφάλαιο 
303, καθώς και τον περί Ρυθμίσεως Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και Ταχυδρομικών Υπηρεσιών Νόμο 
του 2004, που είναι πλήρως εναρμονισμένος με τις σχετικές Ευρωπαϊκές Οδηγίες για την παροχή 
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ταχυδρομικών υπηρεσιών. Μέσα στα πλαίσια αυτά και ως παροχέας καθολικής υπηρεσίας το ΤΤΥ έχει 
την υποχρέωση της ασφαλούς διακίνησης και παράδοσης ταχυδρομικών αντικειμένων σε όλη την 
επικράτεια της Κυπριακής Δημοκρατίας. Ωστόσο, η ευθύνη για τον έλεγχο του περιεχομένου των 
δεμάτων και τη δασμολόγηση τους εμπίπτει στις αρμοδιότητες του Τμήματος Τελωνείων. 

(2) Το ΤΤΥ παραλαμβάνει και παρουσιάζει τα δέματα και μικροδέματα από χώρες εκτός Ε.Ε. στους 
τελωνειακούς λειτουργούς, που βρίσκονται στα οικεία Επαρχιακά Ταχυδρομικά Γραφεία και στο Κέντρο 
Διαλογής στα Λατσιά. Σημειώνεται ότι, τα ταχυδρομικά αντικείμενα από χώρες μέλη της Ε.Ε., ουσιαστικά 
δεν τυγχάνουν οποιουδήποτε τελωνειακού ελέγχου, αφού δεν δασμολογούνται εκτός από ένα πολύ 
μικρό αριθμό για τον οποίο ισχύουν ειδικές συμφωνίες, όπως τα καπνικά προϊόντα. 

(3) Ειδικά για τα θέματα ελέγχου τηλεπικοινωνιακού υλικού αρμόδιες αρχές είναι το Γραφείο του Επιτρόπου 
Ρυθμίσεως Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και Ταχυδρομείων (ΓΕΡΗΕΤ) και το Τμήμα Ηλεκτρονικών 
Επικοινωνιών (THE). Ο αρχικός έλεγχος γίνεται από το Τμήμα Τελωνείων και αφορά στην ύπαρξη της 
σήμανσης «ΟΕ» στη συσκευασία ή/και στο ραδιοεξοπλισμό ή/και την ύπαρξη της δήλωσης 
συμμόρφωσης. Η σήμανση «CE» επιτρέπει στο ραδιοεξοπλισμό να κυκλοφορεί ελεύθερα στην ενιαία 
ευρωπαϊκή αγορά και τοποθετείται τόσο στα προϊόντα που κυκλοφορούν ελεύθερα στην ευρωπαϊκή 
αγορά όσο και στα προϊόντα που προέρχονται από τρίτες χώρες. 

(4) Το ΓΕΡΗΕΤ είναι η αρμόδια αρχή για τον έλεγχο συσκευών τηλεπικοινωνιακού τερματικού εξοπλισμού. 
Το Τμήμα Τελωνείων, το οποίο διεξάγει τους δειγματοληπτικούς ελέγχους, ενημερώνει το ΓΕΡΗΕΤ σε 
περίπτωση που διαφανεί ότι τηλεπικοινωνιακός τερματικός εξοπλισμός δεν πληροί τις βασικές 
απαιτήσεις συμμόρφωσης (απουσιάζει η σήμανση CE στη συσκευασία και στη συσκευή ή και δεν 
υπάρχει η σχετική δήλωση συμμόρφωσης). Σε αυτές τις περιπτώσεις το ΓΕΡΗΕΤ προβαίνει σε φυσικό 
έλεγχο του εξοπλισμού. Εάν επιβεβαιωθούν τα ευρήματα του αρχικού ελέγχου, το ΓΕΡΗΕΤ εξουσιοδοτεί 
το Τμήμα Τελωνείων να κατακρατήσει τον υπό αναφορά τηλεπικοινωνιακό εξοπλισμό. Στη συνέχεια το 
ΓΕΡΗΕΤ ειδοποιεί τον ιδιοκτήτη του εξοπλισμού ότι δεν μπορεί να τον εισάξει στην Κυπριακή 
Δημοκρατία λόγω μη συμμόρφωσης. 

(5) To THE είναι η αρμόδια αρχή για την εφαρμογή της Οδηγίας 1999/5/ΕΚ, αναφορικά με το 
ραδιοεξοπλισμό. Η εν λόγω Οδηγία υιοθετείται από το Μέρος IV των περί Ραδιοεπικοινωνιών Νόμων και 
των σχετικών Κανονισμών και εφαρμόζεται με επιτόπιους ελέγχους της αγοράς, με στόχο να 
διασφαλιστεί η διάθεση στην αγορά προϊόντων που συμμορφώνονται με τις βασικές απαιτήσεις της εν 
λόγω Οδηγίας. 

(6) To THE επιτηρεί την αγορά ραδιοεξοπλισμού για να διαπιστώσει συμμόρφωση με τις πρόνοιες της 
Οδηγίας. Οι έλεγχοι συνήθως γίνονται είτε έπειτα από κάποια συγκεκριμένη πληροφόρηση (π.χ. 
Σύνδεσμο Καταναλωτών και το Σύνδεσμο Εταιρειών Τηλεπικοινωνιών - ΣΕΤΗΛ) είτε αυτεπάγγελτα. 
Επιπρόσθετα, το THE διερευνά όλα τα περιστατικά ειδοποιήσεων που κοινοποιούνται από το σύστημα 
RAPEX και συμμετέχει σε συντονισμένες πανευρωπαϊκές εκστρατείες επιτήρησης της αγοράς του 
ραδιοεξοπλισμού. 

(7) Το ΓΕΡΗΕΤ, το THE και το ΤΤΥ συνεργάζονται στενά με το Τμήμα Τελωνείων και ανταποκρίνονται 
άμεσα για τη διερεύνηση οποιωνδήποτε περιστατικών προκύψουν από καταγγελίες. Κοινός γνώμονας 
όλων των εμπλεκόμενων φορέων είναι η ασφάλεια του κοινού.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.298, ημερομηνίας 13 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.02.298, ημερομηνίας 19/11/2012 και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Το θέμα της ρύθμισης της εκπομπής ήχου από τα κέντρα αναψυχής είναι πολύπλοκο και έχει 
απασχολήσει συστηματικά τα τελευταία χρόνια τις αρμόδιες Υπηρεσίες και Τμήματα του Υπουργείου 
Εσωτερικών, του Υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών 
Πόρων και Περιβάλλοντος και του Υπουργείου Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως. 

3. Με σκοπό τη ρύθμιση του θέματος, έχει ψηφιστεί από τη Βουλή των Αντιπροσώπων ο περί Κέντρων 
Αναψυχής (Άδειες Εκπομπής Ήχου) Νόμος του 2007 Ν.124(1)2007. Σύμφωνα με τον εν λόγω Νόμο, αρμόδια 
αρχή σημαίνει στην περίπτωση κέντρων αναψυχής που εμπίπτουν στα διοικητικά όρια δήμου τον οικείο δήμο 
και σε περίπτωση κέντρων αναψυχής που δεν εμπίπτουν στα διοικητικά όρια δήμου, τον οικείο Έπαρχο. Ως εκ 
τούτου, καθ’ ύλην αρμόδιο Υπουργείο για την εν λόγω Νομοθεσία αποτελείτο Υπουργείο Εσωτερικών. 

4. Σύμφωνα με το άρθρο 10, ο εν λόγω Νόμος τίθεται σε ισχύ εν όλω ή εν μέρει σε ημερομηνία που ήθελε 
καθορίσει το Υπουργικό Συμβούλιο, με γνωστοποίηση του που δημοσιεύεται στην Επίσημη Εφημερίδα της 
Δημοκρατίας. Λόγω της μη δυνατότητας εφαρμογής βασικών προνοιών του Νόμου που αφορούσαν τις 
τεχνικές πτυχές, αποφασίστηκε όπως τεθεί σε ισχύ σε κατοπινό στάδιο. 
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5. Είναι η θέση του Υπουργείου Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως όσον αφορά την εισήγηση για 
τροποποίηση του Άρθρου 187 του Ποινικού Κώδικα πως δεν αποτελεί ικανοποιητική λύση στο πρόβλημα της 
ηχορύπανσης που προκαλείται από τα κέντρα αναψυχής. Εφόσον υπάρχει ειδικός Νόμος που ρυθμίζει το 
θέμα, θα πρέπει να εξευρεθεί τρόπος για να τεθεί σε εφαρμογή. Επισημαίνεται πως η Αστυνομία έχει 
διαβιβάσει τις εισηγήσεις της προς το Υπουργείο Εσωτερικών αναφορικά με τις απαιτούμενες τροποποιήσεις 
του περί Κέντρων Αναψυχής (Άδειες Εκπομπής Ήχου) Νόμου του 2007 [Ν.124(1)2007].» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.302, ημερομηνίας 14 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου Τάσου 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή Λάρνακας κ. Γ. Τάσου με αρ. 23.06.010.02.302 η οποία 
στάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας ημερομηνίας 20/11/2012 και θα ήθελα να σας 
ενημερώσω για τα ακόλουθα: 

(α)  Με βάση το άρθρο 59 των περί των Βασικών Απαιτήσεων που πρέπει να πληρούν Καθορισμένες 
Κατηγορίες Προϊόντων Νόμων, εκδόθηκαν οι περί των Βασικών Απαιτήσεων (Προϊόντα Δομικών 
Κατασκευών) Κανονισμοί, σύμφωνα με τους οποίους το Υπουργείο Εσωτερικών ορίζεται ως Αρμόδια 
Αρχή για την εφαρμογή της Οδηγίας 89/106/ΕΟΚ

1
 που αφορά τα προϊόντα του τομέα των δομικών 

κατασκευών, καθώς και για την επιτήρηση της αγοράς των προϊόντων αυτών. Οι Κανονισμοί αυτοί 
δημοσιεύθηκαν στην Επίσημη Εφημερίδα της Δημοκρατίας Αρ. 3768 ημερ. 7/11/2003, ως ΚΔΠ832/2003 
και τέθηκαν σε ισχύ από την 1/05/2004. 

(β)  Σύμφωνα με την πιο πάνω Νομοθεσία και τους Κανονισμούς, τα προϊόντα των δομικών κατασκευών, για 
τα οποία έχουν εκδοθεί εναρμονισμένα πρότυπα και των οποίων η περίοδος συνύπαρξης τους με τα 
αντίστοιχα εθνικά πρότυπα έχει λήξει, μπορούν να διατίθενται στην αγορά μόνο εάν συμμορφώνονται με 
τα εναρμονισμένα πρότυπα και φέρουν την Σήμανση Συμμόρφωσης CE. 

(γ)  Η επιτήρηση της αγοράς γίνεται μέσω ενός «ενεργητικού» συστήματος επιτήρησης της αγοράς, όπου 
αποφασίζονται εκστρατείες (δηλ. έλεγχος συγκεκριμένου προϊόντος που διατίθεται στην αγορά) σε μια 
χρονική περίοδο. Η εκστρατεία μπορεί να περιλαμβάνει έλεγχο των απαραίτητων εγγράφων ή/και 
εργαστηριακών ελέγχων των προϊόντων. Παράλληλα, η επιτήρηση της αγοράς γίνεται μέσω και του 
«παθητικού» συστήματος, όπου η αρμόδια Αρχή για την επιτήρηση της αγοράς λαμβάνει ενέργειες μετά 
από καταγγελία ή ειδοποίηση από άλλη Αρχή. Σύμφωνα με την πρακτική που ακολουθείται για το θέμα, 
η επιτήρηση της αγοράς γίνεται σε δειγματοληπτική βάση. 

(δ)  Γενικά, η συνήθης πρακτική που ακολουθείται στην επιτήρηση της αγοράς, είναι να γίνεται πρώτα 
έλεγχος των εγγράφων, γιατί η ύπαρξη της Σήμανσης CE αποτελεί την δήλωση του κατασκευαστή ότι το 
προϊόν του συμμορφώνεται με τις ευρωπαϊκές προδιαγραφές. Εφόσον δεν υπάρχει τέτοια σήμανση, 
τότε απαγορεύεται η διάθεση του προϊόντος στην αγορά, χωρίς να χρειάζεται το προϊόν να υποβληθεί σε 
εργαστηριακούς ελέγχους (που επιφέρουν σημαντικό κόστος). Φυσικά, σε κατοπινό στάδιο (ή σε 
περίπτωση τεκμηριωμένης καταγγελίας) γίνονται τυχαίοι δειγματοληπτικοί ελέγχοι (π.χ. κατά το στάδιο 
μιας εκστρατείας), ώστε να υποβάλλονται τα προϊόντα και σε εργαστηριακούς ελέγχους, ώστε να 
επιβεβαιώνονται τα τεχνικά χαρακτηριστικά που αναγράφονται στις Σημάνσεις των προϊόντων. 

(ε)  Σύμφωνα με το σχετικό νομοθετικό πλαίσιο, στη περίπτωση που διαπιστωθεί μη συμμόρφωση 
προϊόντων προς οποιαδήποτε πρόνοια με την εν λόγω νομοθεσία, το Υπουργείο Εσωτερικών προβαίνει 
σε επίδοση Ειδοποίησης Συμμόρφωσης, με την οποία καλείται ο οικονομικός φορέας να συμμορφωθεί 
μέσα στο χρονικό διάστημα που καθορίζεται. Σε περίπτωση πλήρους συμμόρφωσης με την Ειδοποίηση 
Συμμόρφωσης, η αρμόδια Αρχή οφείλει να απέχει από τη λήψη οποιωνδήποτε μέτρων προτίθετο να 
λάβει. Σε περίπτωση μη συμμόρφωσης, η αρμόδια Αρχή ασκεί τις εξουσίες που προβλέπονται από τη 
σχετική νομοθεσία για την επιτήρηση της αγοράς λαμβάνοντας τα απαραίτητα αναλογικά μέτρα (επιβολή 
διοικητικού προστίμου, περιορισμός της διαθεσιμότητας προϊόντος στην αγορά, απόσυρση ή ανάκλησή 
από την αγορά κ.λπ.) 

 Ειδικά για το θέμα της επιτήρησης της αγοράς των αδρανών υλικών, διευθετήθηκε σχετική συμφωνία 
μεταξύ Υπουργείου Εσωτερικών και Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος. Με βάση την 
πιο πάνω διευθέτηση, το Τμήμα Γεωλογικής Επισκόπησης σε συνεργασία με την Υπηρεσία Μεταλλείων 
ανέλαβαν το ρόλο του Συμβούλου του Υπουργείου Εσωτερικών, καθώς και την συλλογή δειγμάτων για τη 
διεξαγωγή των απαραίτητων ελέγχων και δοκιμών για τα αδρανή υλικά. 

 Στην περίπτωση όπου είτε η σήμανση, είτε τα αποτελέσματα των δοκιμών των δειγμάτων παρουσιάζουν 
απόκλιση από τα καθορισμένα όρια της ΚΔΠ 164/2011 ή/και των δηλωμένων τιμών στη Σήμανση CE των 
προϊόντων των αδρανών υλικών, ειδοποιείται η αρμόδια Αρχή επιτήρησης της αγοράς (Υπουργείο 

                                            
1  Οδηγία 89/106/ΕΟΚ του Συμβουλίου της 21

ης
 Δεκεμβρίου 1988, για την προσέγγιση των νομοθετικών, κανονιστικών και 

διοικητικών διατάξεων των Κρατών Μελών, όσον αφορά τα προϊόντα του τομέα των δομικών κατασκευών 
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Εσωτερικών) για λήψη των προβλεπόμενων μέτρων. Αφού επιδοθεί στον σχετικό οικονομικό φορέα 
Ειδοποίηση Συμμόρφωσης και δοθεί προθεσμία για τις απαραίτητες ενέργειες για συμμόρφωση του προϊόντος, 
διενεργούνται νέες δειγματοληψίες και εργαστηριακοί έλεγχοι σε διαπιστευμένο εργαστήριο. Εάν τα 
αποτελέσματα εξακολουθούν να παρουσιάζουν απόκλιση από τα καθορισμένα όρια της ΚΔΠ 164/2011 ή/και 
των δηλωμένων τιμών στη Σήμανση CE, τότε λαμβάνονται περιοριστικά μέτρα για τη μη διάθεση του προϊόντος 
στην αγορά. Για να μπορεί το προϊόν να διατεθεί ξανά στην αγορά πρέπει ο παραγωγός να διαβιβάσει στο 
Υπουργείο Εσωτερικών εργαστηριακά αποτελέσματα που υποδεικνύουν τη συμμόρφωση του προϊόντος και να 
γίνει επαλήθευση της συμμόρφωσης του προϊόντος με νέα δείγματα που αποστέλλονται από το Υπουργείο 
Εσωτερικών σε διαπιστευμένο εργαστήριο. 

 Μετά την έκδοση της ΚΔΠ 164/2011, το Τμήμα Γεωλογικής Επισκόπησης έχει διενεργήσει μέχρι σήμερα 
67 δειγματοληψίες στα λατομεία της Ξυλοφάγου, και τα δείγματα υποβλήθηκαν σε 148 εργαστηριακούς 
ελέγχους. Στο Παράρτημα που επισυνάπτεται, φαίνονται οι ενέργειες στις οποίες έχει προβεί το Υπουργείο 
Εσωτερικών για τις περιπτώσεις τις οποίες ορισμένα προϊόντα βρίσκονταν εκτός των ορίων της ΚΔΠ 164/2011 
και ενέργειες που έγιναν σχετικά με τον έλεγχο των εγγράφων (Δήλωση Συμμόρφωσης, Σήμανση CE). Από 
τους εργαστηριακούς ελέγχους που έγιναν, διαφάνηκε ότι υπήρξαν κάποιες αποκλίσεις από το καθορισμένο 
όριο της ΚΔΠ 164/2011 στο τεχνικό χαρακτηριστικό “περιεκτικότητα σε παιπάλη”, για τις οποίες οι παραγωγοί 
έλαβαν επαρκή διορθωτικά μέτρα για συμμόρφωση του προϊόντος τους. Για τις περιπτώσεις των αδρανών 
υλικών σε σχέση με το τεχνικό χαρακτηριστικό “περιεκτικότητα σε χλώριο”, υπήρξαν δύο περιπτώσεις για τις 
οποίες στάληκαν επιστολές σε συγκεκριμένο παραγωγό για τη μη διάθεση του προϊόντος στην αγορά, αφού το 
Υπουργείο Εσωτερικών είχε στην κατοχή του εργαστηριακά αποτελέσματα που υποδείκνυαν μη συμμόρφωση 
του προϊόντος. Επειδή όμως υπήρχε διχογνωμία για τα εργαστηριακά αποτελέσματα, καθότι ο παραγωγός είχε 
στην κατοχή του εργαστηριακά αποτελέσματα από διαφορετικό εργαστήριο που τεκμηρίωναν συμμόρφωση του 
προϊόντος, αποφασίστηκε η επανάληψη της δειγματοληψίας, και αφού τα νέα εργαστηριακά αποτελέσματα 
υπέδειξαν συμμόρφωση του προϊόντος, επετράπη η διάθεση του προϊόντος στην αγορά, Η νομική ορθότητα 
της πρακτικής της επανάληψης κοινής δειγματοληψίας σε περίπτωση διχογνωμίας με τον παραγωγό και η 
αποστολή των δειγμάτων σε διαπιστευμένο εργαστήριο της επιλογής του Υπουργείου Εσωτερικών, στη 
δεύτερη περίπτωση, επιβεβαιώθηκε από τη Νομική Υπηρεσία. 

 Όσον αφορά το θέμα της περιεκτικότητας σε χλώριο στα αδρανή, στην ΚΔΠ 164/2011 υπάρχει πρόνοια 
με την οποία ο παραγωγός θα πρέπει να δηλώνει την τιμή της περιεκτικότητας σε χλώριο στα αδρανή που 
προορίζονται μόνο για οπλισμένο σκυρόδεμα και η τιμή αυτή δεν πρέπει να υπερβαίνει το 0,1%. Αυτό είναι 
αναγκαίο επειδή η αυξημένη περιεκτικότητα αλάτων χλωρίου στο οπλισμένο σκυρόδεμα μπορεί να 
δημιουργήσει οξείδωση στον οπλισμό. Σημειώνεται ότι, η περιεκτικότητα αλάτων χλωρίου στο σκυρόδεμα δεν 
προέρχεται μόνο από τα λεπτά και χονδρά αδρανή, αλλά και από τα υπόλοιπα συστατικά του σκυροδέματος 
όπως το νερό, το τσιμέντο, και τα πρόσμικτα σκυροδέματος. Ο κύριος λόγος για τον οποίο υπάρχει απόκλιση 
σε δείγματα αδρανών υλικών σχετικά με την περιεκτικότητα αλάτων χλωρίου, σύμφωνα και με το Τμήμα 
Γεωλογικής Επισκόπησης, είναι η περιεκτικότητα αλάτων χλωρίου η οποία δεν οφείλεται στο πέτρωμα αλλά 
στη χρήση υφάλμυρου νερού για το πλύσιμο των αδρανών υλικών. Όσον αφορά την περιεκτικότητα του 
χλωρίου για τα αδρανή που χρησιμοποιούνται στο σουβά, με βάση τα εργαστηριακά αποτελέσματα φαίνεται ότι 
δεν υπάρχουν αποκλίσεις από την ΚΔΠ 164/2011, και αυτό οφείλεται στο γεγονός ότι ο άμμος για σουβά δεν 
πλένεται με νερό. 

 Επισημαίνεται ότι κατά την τροποποίηση του κυπριακού προτύπου σκυροδέματος CYS 300, 
συζητήθηκε το θέμα των επιπτώσεων στην ποιότητα του έτοιμου σκυροδέματος από την τιμή των χλωριόντων. 
Επειδή η σχετική τροποποίηση προκάλεσε αντιδράσεις και υπήρξαν έντονες διαφωνίες μεταξύ των μελών της 
Τεχνικής Επιτροπής για το βαθμό των επιπτώσεων, αποφασίστηκε όπως το θέμα εξεταστεί περαιτέρω με τη 
διενέργεια μελέτης/έρευνας για τον εντοπισμό των επιπτώσεων στην ποιότητα του έτοιμου σκυροδέματος από 
την τιμή των χλωριόντων και της θερμοκρασίας παράδοσης. Το Υπουργείο Εμπορίου, Βιομηχανίας και 
Τουρισμού, έχει προβεί πρόσφατα σε δημοσίευση Διαγωνισμού στην Επίσημα Εφημερίδα της Δημοκρατίας για 
την ετοιμασία της εν λόγω μελέτης. 

 Τέλος, σημειώνεται ότι αναφορικά με την εφαρμογή του νέου Κανονισμού (ΕΚ) 305/2011 την 1
η
 Ιουλίου 

2013 για την εμπορία και την επιτήρηση της αγοράς των προϊόντων των δομικών κατασκευών, με την 
ταυτόχρονη κατάργηση της Οδηγίας 89/106/ΕΟΚ και της σχετικής νομοθεσίας των περί των Βασικών 
Απαιτήσεων (Προϊόντα Δομικών Κατασκευών) Κανονισμών, το Υπουργείο Εσωτερικών προβαίνει στις 
απαραίτητες ενέργειες για την ετοιμασία του συστήματος επιτήρησης της αγοράς και την ετοιμασία προσχεδίου 
νέας σχετικής νομοθεσίας για τα δομικά προϊόντα. 

 Είμαι στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε άλλες πληροφορίες ή διευκρινήσεις.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους δόθηκε 
στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.305, ημερομηνίας 14 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη 
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«Προώθηση Παρακαμπτήριου δρόμου Κάτω Πλατρών προς Φοινί 

 Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η κατασκευή του παρακαμπτήριου δρόμου Κάτω Πλατρών εντάσσεται στις προτεραιότητες του 
Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων. Πρόνοια για έναρξη του έργου προτάθηκε τόσο στους 
Προϋπολογισμούς του 2012 όσο και του 2013, αλλά περικόπηκε λόγω των δημοσιονομικών περιορισμών. Ως 
εκ τούτου, η κατασκευή του έργου προς το παρόν δεν μπορεί να προωθηθεί. 

3. Το Τμήμα Δημοσίων Έργων θα προτείνει ξανά το έργο στους επόμενους Προϋπολογισμούς ανάλογα με 
τη δημοσιονομική κατάσταση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 19 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.309, ημερομηνίας 14 Νοεμβρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.309 και ημερομηνία 14.11.2012, που υποβλήθηκε από 
τον Βουλευτή Αμμοχώστου κ. Κ. Χατζηγιάννη, με την οποία ζητείται ενημέρωση αναφορικά με την εξέταση της 
αίτησης με αρ. ΛΕΜ/0856/2011, για χορήγηση πολεοδομικής άδειας για τη μετατροπή διατηρητέας οικοδομής, 
στην πλατεία της Κοινότητας Αυδήμου, σε βιβλιοθήκη και μουσείο και σας πληροφορώ ότι, οι σχετικές με την 
αίτηση Πολεοδομική Άδεια και Συναίνεση χορηγήθηκαν στις 03.04.2012. Ως η Πολεοδομική Αρχή (Αν. 
Διευθύντρια Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως) αναφέρει, λαμβάνοντας υπόψη ότι η αίτηση για χορήγηση 
πολεοδομικής άδειας και συναίνεσης για τις μετατροπές στη διατηρητέα οικοδομή υποβλήθηκε στις 
22.06.2011, ενώ η τελική σύμβαση μίσθωσης υποβλήθηκε στις 26.11.2011, καθώς, επίσης, και το γεγονός ότι 
η σχετική με την ανάπτυξη οικοδομή είναι διατηρητέα, δεν θεωρείται ότι υπήρξε καθυστέρηση στη μελέτη και 
διεκπεραίωση της αίτησης.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Άμυνας κ. Δημήτρη Ηλιάδη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.310, ημερομηνίας 15 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σωτήρη Σαμψών 

 Σημείωση: Η απάντηση του υπουργού είναι απόρρητη. 

Απάντηση ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.313, ημερομηνίας 19 Νοεμβρίου 2012, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 27/11/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και παραθέτω 
την απάντηση, με την παράκληση όπως αυτή τεθεί υπόψη του αναφερόμενου βουλευτή. 

 Οι Υπηρεσίες Κοινωνικών Ασφαλίσεων έχουν ήδη εντοπίσει περιπτώσεις αιτητών που ενώ υπογράφουν 
για λήψη ανεργιακού επιδόματος, την ίδια ημέρα αναχωρούν για την πατρίδα τους, ενώ επιστρέφουν σε ένα 
μήνα για να ξαναϋπογράψουν. 

 Η Νομοθεσία Κοινωνικών Ασφαλίσεων αναφέρει ξεκάθαρα ότι δεν καταβάλλεται επίδομα ανεργίας την 
περίοδο απουσίας στο εξωτερικό.  Η περίοδος αυτή θεωρείται ως περίοδος που ο αιτητής δεν είναι διαθέσιμος 
για εργασία. 

 Μέσα στα πλαίσια επιπρόσθετου ελέγχου των αιτητών ανεργιακού επιδόματος, πρόσφατα οι Υπηρεσίες 
Κοινωνικών Ασφαλίσεων ενημέρωσαν με γραπτή ανακοίνωση (επισυνάπτεται για ενημέρωση) τους ανέργους 
ότι θα καλούνται έκτακτα τηλεφωνικώς να προσέλθουν για υπογραφή για να διαπιστωθεί η διαθεσιμότητα τους 
για εργασία. 

 Ήδη έχει εφαρμοστεί η νέα διαδικασία και στις περιπτώσεις που οι άνεργοι επανειλημμένα δεν 
ανταποκρίνονται, θεωρούνται μη διαθέσιμοι για εργασία και δεν τους καταβάλλεται το επίδομα την περίοδο 
αυτή. 

 Στις περιπτώσεις δε, που διαπιστωθεί ότι ο άνεργος βρίσκεται στο εξωτερικό τερματίζεται άμεσα η 
εγγραφή του στο Μητρώο Ανέργων.  Όπου διαπιστώνεται ότι κατεβλήθη επίδομα ανεργίας αντικανονικά, 
ζητείται γραπτώς από τους λήπτες επιστροφή του ποσού. 

 Ενδεικτικά αναφέρεται ότι για την περίοδο 4/12/2012-15/1/2013 έχουν πραγματοποιηθεί παγκύπρια 315 
τηλεφωνικές κλήσεις για παρουσίαση και έλεγχο των ληπτών ανεργιακού επιδόματος.  Από αυτούς οι 62 είτε 
δεν ανταποκρίθηκαν, είτε εντοπίστηκαν να εργάζονται, είτε ήταν στο εξωτερικό.  Σε όλες τις περιπτώσεις έχει 
γίνει επανεξέταση της αίτησης για ανεργιακό επίδομα και ανάλογα με τα δεδομένα της κάθε περίπτωσης το 
επίδομα έχει τερματιστεί η τροποποιηθεί. 

 Το Τμήμα Κοινωνικών Ασφαλίσεων καταβάλλει κάθε δυνατή προσπάθεια μέσα στα πλαίσια των 
αρμοδιοτήτων του, για ελαχιστοποίηση των περιπτώσεων παράνομης λήψης επιδόματος ανεργίας.» 
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Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους δόθηκε 
στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 4 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.316, ημερομηνίας 19 Νοεμβρίου 2012, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αναπληρώτριας Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων 
με αρ. 23.06.010.02.316 και ημερομηνία 27 Νοεμβρίου 2012 σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση, με την οποία 
παρακαλείται ο αρμόδιος Υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αναφορικά με την πορεία 
υλοποίησης του Προγράμματος Γυναικείας Επιχειρηματικότητας και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Το Σχέδιο Ενίσχυσης της Γυναικείας Επιχειρηματικότητας περιλαμβάνεται στο Επιχειρησιακό 
Πρόγραμμα 2007-2013 «Αειφόρος Ανάπτυξη και Ανταγωνιστικότητα» και συγχρηματοδοτείται από το 
Ευρωπαϊκό Ταμείο Περιφερειακής Ανάπτυξης της Ευρωπαϊκής Ένωσης και την Κυπριακή Δημοκρατία. 

 Μέχρι σήμερα έγιναν δύο προκηρύξεις, η 1
η
 τον Φεβρουάριο του 2008 και η άλλη τον Νοέμβριο του 

2009 και λήφθηκαν 149 και 229 αιτήσεις αντίστοιχα. Μετά την αξιολόγηση των αιτήσεων εντάχθηκαν 89 
επενδυτικές προτάσεις στα πλαίσια της 1

ης
 προκήρυξης και 167 στα πλαίσια της 2

ης
 προκήρυξης. Οι 

αιτήτριες που τελικά συνεχίζουν την υλοποίηση των επενδυτικών τους προτάσεων έχουν μειωθεί σε 49 
και 149 αντίστοιχα. 

 Οι εγκρίσεις που έχουν δοθεί καλύπτουν συνολικό ποσό χορηγίας ύψους €7.2 εκατομμυρίων εκ των 
οποίων μέχρι τις 31.12.2012 έχει καταβληθεί ποσό €1.7 εκατομμυρίων σε 68 επιχειρήσεις. 

 Η χορηγία που εγκρίνεται αποτελεί το 50% των επιλέξιμων δαπανών και καταβάλλεται σε δύο φάσεις 
ανάλογα με το πραγματικό κόστος των δαπανών που υλοποιούνται. 

 Οι αιτήσεις που εκκρεμούν για πληρωμή της χορηγίας, περιλαμβάνουν βασικά περιπτώσεις που 
βρίσκονται στο στάδιο υλοποίησης των επενδυτικών προτάσεων που εγκρίθηκαν ή άλλες για τις οποίες 
γίνεται λογιστικός έλεγχος ή αναμένεται η υποβολή στο Υπουργείο στοιχείων έτσι ώστε να διενεργηθούν 
οι απαραίτητοι λογιστικοί και επιτόπιοι έλεγχοι.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.318, ημερομηνίας 21

ης
 Νοεμβρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.318 που υποβλήθηκε από τον Βουλευτή Αμμοχώστου 
κ. Κυριάκο Χατζηγιάννη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερ. 27.11.2012 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω για τα ακόλουθα: 

(α)  Η εγγραφή νέων εκλογέων στον εκλογικό κατάλογο της κοινότητας Μαρί, γίνεται κανονικά, σύμφωνα με 
τις σχετικές πρόνοιες στα άρθρα 95 μέχρι 100 του περί Αρχείου Πληθυσμού Νόμου (Ν.141(Ι)/2002). 

(β)  Δεδομένης της Απόφασης του Υπουργικού Συμβουλίου με αρ. 66.751 και ημερ. 6.2.2008 για εφαρμογή 
Σχεδίου Παραχώρησης Κινήτρων για ενθάρρυνση των κατοίκων Μαρί για μετακίνησή τους στο Ζύγι ή 
αλλού, όλες οι αιτήσεις που υποβάλλονται για εγγραφή στον εκλογικό κατάλογο της κοινότητας, νέες 
εγγραφές ή μετοικήσεις, εξετάζονται με τη δέουσα προσοχή. 

(γ)  Στα πλαίσια της τριμηνίας που έληξε στις 2.1.2013, υποβλήθηκαν 11 αιτήσεις για νέα εγγραφή στον 
εκλογικό κατάλογο της κοινότητας, από τις οποίες εγκρίθηκαν οι 10 και η ενδέκατη, η οποία αφορούσε 
φοιτήτρια, ενεγράφη στον εκλογικό κατάλογο της κοινότητας Καλαβασός, όπου έχουν τη διαμονή τους οι 
γονείς της. 

(δ)  Στα πλαίσια της ίδιας τριμηνίας υποβλήθηκε μια αίτηση για εγγραφή στον εκλογικό κατάλογο της 
κοινότητας, λόγω μετοίκησης, η οποία εγκρίθηκε. 

 Ως εκ των ανωτέρω γίνεται εύκολα αντιληπτό ότι δεν τίθεται θέμα μη εγγραφής νέων εκλογέων στους 
εκλογικούς καταλόγους της κοινότητας Μαρί.» 

Απάντηση ημερομηνίας 13 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Οικονομικών κ. Βάσου Σιαρλή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.319, ημερομηνίας 21

ης
 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Άντρου Κυπριανού 

 «Αναφέρομαι στη σχετική με το πιο πάνω θέμα επιστολή σας ημερομηνίας 26 Νοεμβρίου 2012 και σας 
παραθέτω τις πιο κάτω απαντήσεις όπως αυτές ετοιμάστηκαν από το Τμήμα Εσωτερικών Προσόδων: 

Α. 

Ερώτηση: 
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 Για τα τελευταία πέντε χρόνια, από το 2008 μέχρι και το 2012, για τις ακόλουθες ομάδες 
φορολογουμένων: 

 Μισθωτοί ιδιωτικοί υπάλληλοι. 

 Μισθωτοί κυβερνητικοί υπάλληλοι. 

 Εταιρείες. 

 Αυτοεργοδοτούμενοι. 

1. Τον αριθμό φορολογιών φόρου εισοδήματος που εκδόθηκαν ανά υπάλληλο. 

2. Τον αριθμό φορολογιών άμυνας που εκδόθηκαν ανά υπάλληλο. 

3. Τα ποσά φόρου εισοδήματος που επιβλήθηκαν ανά υπάλληλο. 

4. Τα ποσά άμυνας που επιβλήθηκαν ανά υπάλληλο. 

5. Τον αριθμό ενστάσεων που υποβλήθηκαν ανά υπάλληλο. 

6. Τα ποσά φόρων που είναι υπό ένσταση. 

7. Τον αριθμό και τα ποσά επιστροφών των φόρων. 

8. Τον αριθμό και τα ποσά φόρων που επιβλήθηκαν και τα οποία είναι υπό προσφυγή στο Εφοριακό 
Συμβούλιο ή σε δικαστήριο. 

9. Τον αριθμό των επιτόπιων ερευνών και ελέγχων που διενεργήθηκαν. 

10. Τον αριθμό των κεφαλαιουχικών καταστάσεων που εξετάστηκαν και τα ποσά που επιβλήθηκαν ανά 
υπάλληλο. 

Απάντηση: 

 Η πιο πάνω ανάλυση των στοιχείων επισυνάπτεται στο Παράρτημα Ι.  

Β. 

Ερώτηση: 

 Σε σχέση με την εφαρμογή της Οδηγίας Αποταμιεύσεων, παρακαλούμε να υποβληθούν στοιχεία για το 
αποτέλεσμα φορολόγησης των τόκων από αποταμιεύσεις από το 2004 μέχρι και σήμερα και για κάθε έτος 
ξεχωριστά, λαμβάνοντας υπόψη τα ακόλουθα: 

1. Τον αριθμό των κατοίκων Κύπρου που έχουν αποταμιεύσεις, βάσει της Οδηγίας. 

2. Το αριθμό των φορολογιών άμυνας. 

3. Τα ποσά που επιβλήθηκαν. 

4. Τα ποσά που εισπράχθηκαν. 

Απάντηση: 

 Το Τμήμα Εσωτερικών Προσόδων (ΤΕΠ) έχει εναρμονιστεί πλήρως με την Ευρωπαϊκή Οδηγία 
Αποταμιεύσεων 2003/48/ΕΕ, εκδίδοντας τη σχετική ΚΔΠ 360/2005, δυνάμει του άρθρου 6Α του Περί 
Βεβαιώσεως και Εισπράξεως Φόρων Νόμο Αρ 4/1978, όπως τροποποιήθηκε.  Έκτοτε, το ΤΕΠ ανταλλάσσει 
πληροφόρηση με άλλα κράτη, σύμφωνα με τις πρόνοιες της εν λόγω Οδηγίας. 

 Τα στοιχεία ταυτοποίησης του φορολογουμένου που αποστέλλονται, περιορίζονται στο ονοματεπώνυμο, 
την ημερομηνία γέννησης και τη διεύθυνση.  Σημειώνεται ότι, η διαδικασία ταυτοποίησης των φορολογούμενων 
είναι εκ των πραγμάτων εξαιρετικά χρονοβόρα, καθότι δεν είναι δυνατόν να γίνει αυτόματα σε σχέση με τη 
βάση δεδομένων του ΤΕΠ.  Η έρευνα γίνεται ένα προς ένα φορολογούμενο.  Η έλλειψη υποχρεωτικής 
καταχώρησης του αριθμού πολιτικής ταυτότητας ή του αριθμού φορολογικής ταυτότητας του κατόχου του 
τραπεζικού λογαριασμού, αποτελεί σοβαρό μειονέκτημα της οδηγίας. 

 Επιπρόσθετα σημειώνω ότι, οι πληροφορίες που αποστέλλονται με βάση την οδηγία, δεν αφορούν μόνο 
τους τραπεζικούς λογαριασμούς τύπου ΙΒΑΝ αλλά και άλλου τύπου π.χ. ISIN, OBAN, SWIFT, OTHER, κλπ.  
Πιο συγκεκριμένα, μόνο η πληροφόρηση από λογαριασμούς ΙΒΑΝ δίνει την ακριβή εικόνα του εισοδήματος 
από τόκους καταθέσεων.  Αντίστοιχα, η πληροφόρηση που έρχεται από λογαριασμούς άλλου τύπου εκτός από 
ΙΒΑΝ, περιλαμβάνει μεικτή εικόνα από τόκους, κεφάλαια, συλλογικές επενδύσεις κλπ. 

 Κατά συνέπεια, μόνο η πληροφόρηση από λογαριασμούς ΙΒΑΝ μπορεί να θεωρηθεί ασφαλής και να 
παράξει άμεση φορολόγηση. Ενδεικτικά, σας αναφέρω ότι κατά μέσο όρο το ποσό για τόκους από 
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λογαριασμούς ΙΒΑΝ αποτελεί το 40% του συνόλου των ποσών της πληροφόρησης που αποστέλλεται στην 
Κύπρο. 

 Με βάση τις πιο πάνω, είναι ξεκάθαρες οι δυσκολίες και ιδιαιτερότητες που φέρει η διαθέσιμη 
πληροφόρηση κάτω από την υφιστάμενη οδηγία.  Παρόλα αυτά το Τμήμα μου προχώρησε στην ετοιμασία 
καταστάσεων οι οποίες περιέχουν ονομαστικό κατάλογο των ατόμων των οποίων ο εντοπισμός και η 
ταυτοποίηση κατέστη δυνατή, το συνολικό εισόδημα από τόκους προερχόταν από λογαριασμό ΙΒΑΝ και 
ξεπερνούσε τις 1000 μονάδες εισοδήματος (ανεξαρτήτως συναλλάγματος). 

 Ο ονομαστικός κατάλογος των φορολογουμένων της κάθε επαρχίας προωθήθηκε στους προϊσταμένους 
των Επαρχιακών Γραφείων του Φόρου Εισοδήματος για τις δέουσες ενέργειες με οδηγίες, όπως προβαίνουν 
σε φορολόγηση όπου τα ποσά των τόκων από εξωτερικό δεν έχουν προηγουμένως δηλωθεί και φορολογηθεί.  
Η επεξεργασία βρίσκεται συνεχώς σε εξέλιξη. 

 Σημειώνω ότι το εισόδημα από τόκους φορολογείται με Έκτακτη Εισφορά για την Άμυνα σύμφωνα με το 
άρθρο 3(2)(β) του Περί Εκτάκτου Εισφοράς για την Άμυνα της Δημοκρατίας Νόμος Αρ. 117(Ι)/2002, όπως 
τροποποιήθηκε, με 10% μέχρι τις 30/8/2011 και με 15% από τις 31/8/2011 και έπειτα. 

 Με βάση όλη την πιο πάνω ανάλυση, παραθέτω τις απαντήσεις στα ερωτήματα που θέσατε: 

1. Το σύνολο των εγγραφών (records) που έχουν παραληφθεί από το 2005 μέχρι και το 2010, αθροίζουν 
στις 381.583 εγγραφές. Διευκρινιστικά αναφέρω ότι μια εγγραφή αντιστοιχεί στο ποσό απόδοσης ενός 
μόνο λογαριασμού, με αποτέλεσμα αν ένα φυσικό πρόσωπο έχει δυο λογαριασμούς για το διάστημα 
2005-2010, τότε οι αντίστοιχες εγγραφές που στέλνονται για τη συγκεκριμένη περίοδο θα είναι δέκα. 

2. Η συγκεκριμένη ανάλυση δεν είναι εφικτό να γίνει λόγω της μη ύπαρξης ξεχωριστού κωδικού επιβολής 
φορολογιών άμυνας αποκλειστικά για τόκους κάτω από την οδηγία των αποταμιεύσεων. 

Με βάση την τελευταία καταμέτρηση που έγινε από τους Προϊσταμένους των επαρχιακών Γραφείων 
Φόρου Εισοδήματος το Νοέμβριο 2012: 

3. Το συνολικό ποσό φόρου που επιβλήθηκε από το Τμήμα βάσει της οδηγίας για εισοδήματα από τόκους 
αντιστοιχεί σε €3.520.800. 

4. Το συνολικό ποσό φόρου που εισπράχθηκε βάσει της πληροφόρησης σύμφωνα με την οδηγία για 
εισοδήματα από τόκους, από την επιβολή φορολογίας μέχρι σήμερα είναι €1.099.341.  Επιπλέον, 
εισπράχθηκαν € 831.576 από αυτοφορολογία για εισόδημα από τόκους εξωτερικού. 

Γ. 

Ερώτηση: 

Τα αποτελέσματα της φορολόγησης με βάση τα στοιχεία της Υπηρεσίας Φόρου Προστιθέμενης Αξίας και κατά 
πόσο διενεργείται σύγκριση των δηλώσεων με τα αρχεία της υπηρεσίας.  Να δοθούν στοιχεία που αφορούν: 

1. τον αριθμό των φορολογουμένων που δε δηλώνουν ποσά στο ΤΕΠ, 

2. τον αριθμό των φορολογιών που εκδόθηκαν, 

3. τα ποσά που επιβλήθηκαν, 

4. τα ποσά που εισπράχθηκαν. 

Απάντηση: 

 Το 2010 έχει παραχωρηθεί από τον Επίτροπο Προστασίας Δεδομένων Προσωπικού Χαρακτήρα, άδεια 
διασύνδεσης αρχείων μεταξύ του Τμήματος Εσωτερικών Προσόδων (ΤΕΠ) και της Υπηρεσίας Φ.Π.Α., η οποία 
ανανεώνεται ανά διετία. 

 Με βάση την πιο πάνω διευθέτηση, η πρώτη ανταλλαγή στοιχείων μεταξύ των Τμημάτων 
πραγματοποιήθηκε στις αρχές του 2011.  Λόγω της έλλειψης μηχανογραφικής υποδομής για την άμεση 
φορολόγηση με βάση την πρόσθετη πληροφόρηση, το ΤΕΠ επεξεργάστηκε άμεσα το αρχείο σε επίπεδο 
Επαρχιακών Γραφείων. 

 Πραγματοποιήθηκε αντιπαραβολή των δυο Μητρώων, με αποτέλεσμα να εντοπιστούν 4.452 άγνωστοι 
φορολογούμενοι στο ΤΕΠ εκ των οποίων 2.082 ήταν φυσικά πρόσωπα και 2.370 νομικά πρόσωπα.  Οι 
φορολογούμενοι αυτοί αποστάληκαν στα Επαρχιακά Γραφεία τα οποία προβαίνουν σε φορολόγηση όπου δει. 
Η διαδικασία αυτή βρίσκεται σε εξέλιξη. 

 Λόγω ακριβώς της μη ύπαρξης της απαιτούμενης μηχανογραφικής υποδομής, στο παρόν στάδιο δεν 
μπορούν να διαχωριστούν ηλεκτρονικά οι φορολογίες που επιβεβαιώθηκαν και ο φόρος που επιβλήθηκε 
αποκλειστικά με τη χρήση των στοιχείων του ΦΠΑ.  Όμως, είναι απολύτως βέβαιο ότι τα στοιχεία από το αρχείο 
του ΦΠΑ είναι ιδιαίτερα χρήσιμα στο φορολογικό έργο που παράγει το ΤΕΠ. 
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Δ. 

Ερώτηση: 

Να δοθούν τα αποτελέσματα της φορολόγησης: 

1. των ιδιοκτητών σκαφών και 

2. οχημάτων πολυτελείας. 

 Επίσης να διευκρινιστεί πόσοι ιδιοκτήτες υποβάλλουν λογαριασμούς και ποια έρευνα έγινε για να 
φορολογηθούν. 

Απάντηση: 

1.  Το ΤΕΠ βρίσκεται στη διαδικασία διασύνδεσης αρχείων με το Τμήμα Εμπορικής Ναυτιλίας, έτσι ώστε να 
έχει πρόσβαση σε χρήσιμη για το ΤΕΠ πληροφόρηση. Συγκεκριμένα, το Σεπτέμβριο 2011, το ΤΕΠ 
πραγματοποίησε συνάντηση με το Τμήμα Εμπορικής Ναυτιλίας με σκοπό την ανάλυση των μητρώων 
που διατηρούνται από το Τμήμα και τη δυνατότητα πρόσβασης του ΤΕΠ σε αυτά. 

 Το Τμήμα Εμπορικής Ναυτιλίας εφαρμόζοντας τις πρόνοιες της νομοθεσίας που εφαρμόζει 
(Ν44(Ι)/2010), έχει την υποχρέωση να διατηρεί και να διαβιβάζει στον Διευθυντή του ΤΕΠ το «Μητρώο 
Φορολόγησης με Φόρο Χωρητικότητας αναφορικά με επιλέξιμους πλοιοκτήτες αλλοδαπών πλοίων, 
επιλέξιμους ναυλωτές και επιλέξιμους διαχειριστές πλοίων» και τον «Κατάλογο Κυπριακών Πλοίων που 
δεν εμπίπτουν στο σύστημα φόρου χωρητικότητας» (μη επιλέξιμα πλοία). 

Η διασύνδεση των αρχείων βρίσκεται σε εξέλιξη.  Η πραγματοποίηση της διασύνδεσης χρήζει της 
μηχανογραφικής υποστήριξης του Τμήματος Υπηρεσιών Πληροφορικής. 

Σημειώνω ότι το ΤΕΠ στηρίζεται αποκλειστικά στις υπηρεσίες του Τμήματος Υπηρεσιών Πληροφορικής, 
όσον αφορά τη μηχανογράφηση του και το οποίο τόσο το προηγούμενο έτος όσο και στο παρόν στάδιο 
στηρίζει με εντατικούς ρυθμούς το ΤΕΠ τόσο για την εφαρμογή των τροποποιήσεων των προγραμμάτων 
φορολόγησης λόγω των συνεχών νομοθετικών ρυθμίσεων, όσο και για την αναβάθμιση του 
μηχανογραφικού συστήματος του ΤΕΠ. 

2.  Ο κατάλογος των ιδιοκτητών πολυτελών αυτοκινήτων, ετοιμάστηκε από το Τμήμα Οδικών 
Μεταφορών/Τμήμα Τελωνείων και δόθηκε στο ΤΕΠ το Φεβρουάριο του 2012.  Ο κατάλογος αφορούσε 
πολυτελή αυτοκίνητα με αξία πέραν των €50.000 που αγοράστηκαν/εισήχθηκαν κατά τα έτη 2010-2011. 

Το ΤΕΠ προχώρησε άμεσα σε προκαταρκτικό έλεγχο όλων των περιπτώσεων και ζητήθηκε από τους 
ιδιοκτήτες να προσκομίσουν πιστοποιητικά/στοιχεία/ πληροφορίες για τη φορολογική τους εξέταση.  Στη 
συνέχεια, όπου διαπιστώθηκε ότι τα δικαιολογητικά στοιχεία δεν απεικόνιζαν την εισοδηματική 
κατάσταση που παρουσιαζόταν στο ΤΕΠ, δόθηκαν οδηγίες στα Επαρχιακά Γραφεία του Φόρου 
Εισοδήματος για περαιτέρω εξέταση μέσω της Κεφαλαιουχικής Κατάστασης/ Εξέτασης Λογαριασμών. 
Σημειώνεται ότι η εξέταση με Κεφαλαιουχική Κατάσταση αφορά φυσικά πρόσωπα και καλύπτει περίοδο 
έξι ετών και η εξέταση λογαριασμών αφορά νομικά πρόσωπα (εταιρείες) και φυσικά πρόσωπα με 
εισόδημα πάνω από €70.000. 

Με την ολοκλήρωση της προκαταρκτικής φορολογικής εξέτασης, το Σεπτέμβριο 2012, δόθηκαν οδηγίες 
στους προϊσταμένους των Επαρχιακών Γραφείων του Φόρου Εισοδήματος, να εξετάσουν 77 φυσικά 
πρόσωπα και 101 νομικά πρόσωπα. 

Σημειώνεται ότι, για την Κεφαλαιουχική Κατάσταση δίνεται τρίμηνη περίοδος υποβολής της, με 
δυνατότητα παράτασης επιπλέον τριών μηνών.  Η περίοδος υποβολής λογαριασμών και 
υποστηρικτικών στοιχείων για τα νομικά πρόσωπα είναι μέχρι δύο μήνες, με δυνατότητα παράτασης 
επιπλέον δύο μηνών.  Κατά συνέπεια, η διαδικασία φορολόγησης βρίσκεται στο στάδιο εξέτασης και δεν 
έχει ακόμα ολοκληρωθεί. 

Ε. 

Ερώτηση: 

 Το επιτόπιο προσωπικό πρεσβειών της Κυπριακής Δημοκρατίας οφείλει να υποβάλλει δήλωση φόρου 
εισοδήματος.  Πόσες δηλώσεις υποβλήθηκαν και σε ποιες ενέργειες προέβη το Τμήμα για όσους δεν έχουν 
υποβάλει δήλωση; 

Απάντηση: 

 Το επιτόπιο προσωπικό των πρεσβειών της Κυπριακής Δημοκρατίας έχει τις ίδιες ακριβώς υποχρεώσεις 
υποβολής φορολογικής δήλωσης και υπόκεινται στην ίδια ακριβώς μεταχείριση με τους υπόλοιπους 
φορολογουμένους.  Η εν λόγω κατηγορία είναι καταχωρημένη στο Σύστημα ΤΕΠ ως μισθωτοί δημόσιου τομέα 
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και κατά συνέπεια δεν υπάρχει μηχανογραφική δυνατότητα διαχωρισμού τους, ώστε να δοθούν τα στοιχεία που 
ζητούνται. 

Στ. 

Ερώτηση: 

 Το Γενικό Λογιστήριο πληρώνει ενοίκια, προμήθειες, κλπ καθημερινά. Παρακαλώ να διευκρινιστεί κατά 
πόσο γίνεται συμψηφισμός των ποσών αυτών με τις οφειλές στο ΤΕΠ. 

Απάντηση: 

 Στο παρόν στάδιο, δεν υπάρχει το νομικό ή πρακτικό πλαίσιο που να επιτρέπει στο Γενικό Λογιστήριο 
να συμψηφίζει αυτόματα τους οφειλόμενους φόρους με πληρωτέα ποσά.  Αυτό είναι εφικτό μόνο με τη 
συγκατάθεση του λήπτη ποσού από το Γενικό Λογιστήριο. Το ΤΕΠ, εξ ιδίας πρωτοβουλίας, κατά τη 
διαπραγμάτευση με τους φορολογουμένους, ενημερώνει το φορολογούμενο για την υφιστάμενη δυνατότητα 
εξόφλησης μέσω συμψηφισμού κονδυλίων άλλων Τμημάτων.  Το Γενικό Λογιστήριο προωθεί νομοσχέδιο που 
να επιτρέπει τον αυτόματο συμψηφισμό οφειλών και επιστροφών μεταξύ διαφορετικών Τμημάτων, χωρίς τη 
συγκατάθεση του φορολογούμενου. Περαιτέρω, σήμερα το Γενικό Λογιστήριο αποκόπτει από τις απολαβές των 
Δημοσίων Υπαλλήλων τους φόρους που οφείλονται στο ΤΕΠ σε δέκα μηνιαίες δόσεις.  Επίσης αποκόπτει την 
Έκτακτη Εισφορά για την Αμυνα πάνω σε ενοίκια και τόκους γραμματίων του Δημοσίου.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους δόθηκε 
στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.324, ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 3 Δεκεμβρίου 2012, για το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ για τις ενέργειες στις οποίες προβαίνει το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού (Υ.Π.Π.) για την 
προώθηση της Ανώτερης και Ανώτατης Εκπαίδευσης στην Κύπρο: 

 Γίνονται προσπάθειες για την υπογραφή συμφωνιών με ξένες χώρες με σκοπό την αμοιβαία 
αναγνώριση των τίτλων σπουδών. 

 Συμμετέχει σε εκπαιδευτικές εκθέσεις, στο πλαίσιο των οικονομικών του δυνατοτήτων. 

 Έχει στηρίξει την Ανώτερη Εκπαίδευση σε όλα τα επίπεδα και ειδικότερα την ανάπτυξη των δημόσιων 
και ιδιωτικών πανεπιστήμιων, τις ιδιωτικές σχολές τριτοβάθμιας εκπαίδευσης (ΙΣΤΕ) και τις συνεργασίες 
τους με πανεπιστήμια του εξωτερικού και, για το σκοπό αυτό, έχει προωθήσει όλα τα απαιτούμενα 
νομοσχέδια. 

 Τροποποίηση της νομοθεσίας των ΙΣΤΕ για προσφορά προγραμμάτων σπουδών με τη μέθοδο της 
διακαιόχρησης, που αποτελεί μέτρο εναρμόνισης με την Οδηγία των Υπηρεσιών στην Εσωτερική 
Αγορά, 2006/123/ΕΚ. 

 Προωθεί την ίδρυση του Φορέα Διασφάλισης και Πιστοποίησης της Ποιότητας στην Ανώτερη 
Εκπαίδευση. Το σχετικό νομοσχέδιο έχει προωθηθεί στη Βουλή για ψήφιση σε νόμο. 

 Προωθούνται επίσης και τροποποιητικά νομοσχέδια και Κανονισμοί, ιδιαίτερα για την απλοποίηση του 
νομικού πλαισίου εγγραφής και αξιολόγησης προγραμμάτων σπουδών των ΙΣΤΕ. 

2.  Όσον αφορά την εμπλοκή του Υπουργείου Εσωτερικών και του Υπουργείου Εξωτερικών με τις 
θεωρήσεις αδειών εισόδου και τις εκδόσεις VISA, αλλά και γενικότερα με τους αλλοδαπούς φοιτητές, αυτή (η 
εμπλοκή) προκύπτει από τις σχετικές νομοθεσίες. Με Απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου, λειτουργοί του 
Υ.Π.Π. διενεργούν τις συνεντεύξεις υποψηφίων αλλοδαπών φοιτητών στις Πρεσβείες και τα Επίτιμα Προξενεία 
της Κυπριακής Δημοκρατίας σε τρίτες χώρες, με βάση την πιο πάνω Απόφαση. 

3.  Το μόνιμο προσωπικό της Διεύθυνσης Ανώτερης και Ανώτατης Εκπαίδευσης (ΔΑΑΕ), αλλά και οι 
αποσπασμένοι εκπαιδευτικοί από τη Μέση ή τη Δημοτική Εκπαίδευση, τοποθετούνται με βάση εγκεκριμένα 
σχέδια υπηρεσίας και διαδικασίες διορισμού ή απόσπασης και αναλαμβάνουν καθήκοντα με οδηγίες της 
Διευθύντριας Ανώτερης και Ανώτατης Εκπαίδευσης.  Οι αποσπασμένοι εκπαιδευτικοί αναλαμβάνουν 
επιθεωρήσεις των ΙΣΤΕ, κάτω από την εποπτεία των Ανώτερων Λειτουργών Εκπαίδευσης (ΑΛΕ) και της 
Πρώτου λειτουργού Εκπαίδευσης (ΠΛΕ), όπως επίσης και οι διοικητικοί λειτουργοί. 

4. Αναφορικά με την αυτονόμηση της ΔΑΑΕ έχουν γίνει διάφορες σκέψεις κατά καιρούς, αλλά οι 
μεταβαλλόμενες κοινωνικο-οικονομικές συνθήκες και ειδικότερα η παρούσα οικονομική κρίση επηρεάζουν τον 
προγραμματισμό αυτό. 
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5. Τονίζεται ότι το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού και ο ίδιος ο Υπουργός προσωπικά, καταβάλλουν 
συνεχείς προσπάθειες προώθησης των θεμάτων της ανώτερης εκπαίδευσης στην Κύπρο, κατανοώντας τα 
προβλήματα που παρουσιάζονται στο χώρο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 31
ης

 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.326, ημερομηνίας 22 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Κριτήρια επιχορήγησης ιδιωτικών περιβαλλοντικών πρωτοβουλιών και ιδιωτικών Κέντρων Περιβαλλοντικής 
Εκπαίδευσης 

 Αναφέρομαι στην επιστολή σας με ημερ. 22 Νοεμβρίου 2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού δεν περιλαμβάνει στις πρόνοιες του την επιχορήγηση ιδιωτικών 
πρωτοβουλιών σε ό,τι αφορά την Περιβαλλοντική Εκπαίδευση. Οι μόνες επιχορηγήσεις που έγιναν 
αφορούσαν το ιδιωτικό Κέντρο Περιβαλλοντικών Μελετών (ΚΠΜ) Κρήτου Τέρρα και δίδονταν από το 
κονδύλι «Έκτακτες Χορηγίες», ως μη επαναλαμβανόμενο ποσόν, κατόπιν οδηγιών του εκάστοτε 
Υπουργού Παιδείας. Συγκεκριμένα, οι επιχορηγήσεις που δίδονταν στο ΚΠΜ Κρήτου Τέρρα 
στηρίχθηκαν στο γεγονός ότι καλύπτει μία σημαντική περιοχή περιβαλλοντικού ενδιαφέροντος για την 
Κύπρο, όπως επίσης στο ότι δεν βρίσκεται πλησίον άλλου Κέντρου του Κρατικού Δικτύου ΚΠΕ, έτσι 
ώστε να υπάρχει αλληλοεπικάλυψη δράσεων και προγραμμάτων. 

2. Όπως γνωρίζετε, το Στρατηγικό Σχέδιο για την Περιβαλλοντική Εκπαίδευση στηρίζεται σε μια 
μακροχρόνια πολιτική. Στη βάση αυτή, λήφθηκε πρόνοια όπως, σε μελλοντικό στάδιο και με την 
ολοκλήρωση του Δικτύου Κέντρων Περιβαλλοντικής Εκπαίδευσης, το οποίο βρίσκεται σε εξέλιξη 
(υπολείπονται άλλα τρία ΚΠΕ), να εξετάζεται, από το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού, αίτημα 
ιδιωτικών πρωτοβουλιών για την Περιβαλλοντική Εκπαίδευση, όπως επίσης και ιδιωτικών Κέντρων 
Περιβαλλοντικής Εκπαίδευσης. Αυτό θα γίνει με βάση συγκεκριμένα κριτήρια που περιλαμβάνονται στο 
Στρατηγικό Σχεδιασμό και συνεκτιμώντας το βαθμό στον οποίο οι ιδιωτικές αυτές πρωτοβουλίες 
μπορούν να συνδράμουν συμπληρωματικά στις δραστηριότητες του Κρατικού Δικτύου Κέντρων 
Περιβαλλοντικής Εκπαίδευσης ή και άλλων περιβαλλοντικών δράσεων του Υπουργείου Παιδείας και 
Πολιτισμού. Σημειώνεται, ότι αυτού του είδους τα αιτήματα θα είναι δυνατό να εξετασθούν για 
επιχορήγηση, νοουμένου ότι θα εγκριθεί η δημιουργία ειδικού κονδυλίου επιχορηγήσεων, ιδιωτικών 
πρωτοβουλιών και ιδιωτικών Κέντρων για την Περιβαλλοντική Εκπαίδευση. 

3. Παρά το γεγονός ότι στην παρούσα φάση δεν προνοούνται επιχορηγήσεις, το Υπουργείο Παιδείας και 
Πολιτισμού συνεκτιμώντας διάφορους παράγοντες, θεωρεί σκόπιμο να προβεί άμεσα στη διασαφήνιση 
και συμπλήρωση των υφιστάμενων κριτηρίων που περιλαμβάνονται στο Στρατηγικό Σχεδιασμό και 
αφορούν στην επιχορήγηση ιδιωτικών πρωτοβουλιών και Κέντρων. Αυτό είναι συνέπεια του γεγονότος 
ότι πολλοί φορείς και οργανισμοί, τους τελευταίους μήνες αιτούνται επιχορήγησης ή οικονομικής 
βοήθειας από το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού, για ιδιωτικές περιβαλλοντικές δράσεις ή ιδιωτικά 
περιβαλλοντικά κέντρα που προωθούν. 

4. Ενημερωτικά αναφέρω ότι, προκειμένου να ολοκληρωθεί ο καθορισμός των κριτηρίων αυτών, το 
Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού (Παιδαγωγικό Ινστιτούτο), ήδη βρίσκεται σε επικοινωνία και 
συνεργασία με το Τμήμα Δασών (ΥΓΦΠΠ), όπως επίσης και με το Τμήμα Περιβάλλοντος (ΥΓΦΠΠ), 
Κρατικές Υπηρεσίες με τις οποίες συνεργάσθηκε στενά το Παιδαγωγικό Ινστιτούτο (ΥΠΠ) για την 
εκπόνηση του Στρατηγικού Σχεδίου για την ΠΕ καθώς και για την ετοιμασία της μελέτης για τη λειτουργία 
του Κρατικού Δικτύου ΚΠΕ του ΥΠΠ.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.327, ημερομηνίας 22 

Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση η οποία διαβιβάστηκε με την επιστολή της Αναπλ. Γενικής 
Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων ημερομηνίας 3 Δεκεμβρίου 2012 και επιθυμώ να σας 
πληροφορήσω ότι το Υπουργείο Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος καταβάλλει ετησίως χορηγία σε 
οργανώσεις για την προστασία και ευημερία των ζώων. Το καταφύγιο των γαϊδουριών είναι μια από τις 
οργανώσεις αυτές και λαμβάνει την συγκεκριμένη οικονομική στήριξη από το κράτος. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.330, ημερομηνίας 23 Νοεμβρίου 2012, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 
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 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.02.330, ημερομηνίας 03/12/2012 και σας 
πληροφορώ ότι η Αστυνομία δεν διερευνά υπόθεση σχετικά με τους σκληρούς δίσκους της Κεντρικής 
Τράπεζας της Κύπρου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.331, ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Ευθύμιου Δίπλαρου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερ. 3/12/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

1.  Ο αριθμός των εκτάκτων εκπαιδευτικών λειτουργών κάθε σχολικής χρονιάς δεν είναι σταθερός, αλλά 
μεταβάλλεται ανάλογα με τις εκπαιδευτικές ανάγκες που δημιουργούνται σε κάθε βαθμίδα εκπαίδευσης.  
Ο αριθμός αυτός καθορίζεται κάθε χρόνο μετά τις εγγραφές των μαθητών κατά τη διάρκεια της 
διαδικασίας της προκαταρκτικής στελέχωσης όλων των δημόσιων σχολείων (προδημοτικής, δημοτικής, 
μέσης γενικής και μέσης τεχνικής και επαγγελματικής εκπαίδευσης) σε συνεργασία με το Τμήμα 
Δημόσιας Διοίκησης και Προσωπικού του Υπουργείου Οικονομικών.  Η διαδικασία αυτή ολοκληρώνεται 
τέλος Ιουνίου κάθε χρόνο μετά και τις τελευταίες εγγραφές των μαθητών.  Στο παρόν στάδιο δεν είναι 
ακόμη δυνατό να καθοριστούν οι εκπαιδευτικές ανάγκες όλων των σχολείων ώστε να καθοριστεί με 
βεβαιότητα ο αριθμός των εκτάκτων εκπαιδευτικών λειτουργών που θα εργαστούν κατά τη διάρκεια της 
επόμενης σχολικής χρονιάς 2013-2014. 

2 Όσον αφορά το μόνιμο και έκτακτο εκπαιδευτικό προσωπικό που εργοδοτείται κατά τη φετινή σχολική 
χρονιά 2012-2013 αυτό έχει εγκριθεί με Απόφαση του Υπουργικού Συμβουλίου ημερ. 30/8/2012. Στον 
πιο κάτω πίνακα φαίνονται οι εγκεκριμένοι αριθμοί των μόνιμων και έκτακτων εκπαιδευτικών λειτουργών 
κάθε βαθμίδας. 

 Μόνιμες 
θέσεις 

εκπ/κών 
Προϋπ. 

2012-2013 

Εγκεκριμένε
ς θέσεις 

εκτάκτων 
2010-2011 

Εγκεκριμένες 
θέσεις 

εκτάκτων 
2011-2012 

Εγκεκριμένε
ς θέσεις 

εκτάκτων 
2012-2013 

Προδημοτική Εκπαίδευση 567 141 167 187 

Ειδική Εκπαίδευση 424 84 118,7 138,4 

Δημοτική Εκπαίδευση 4,018 343 261,5 292,7 

Μέση Γενική Εκπαίδευση 5,496 861 649,3 533,5 

Μέση Τεχνική & Επαγγελμα-
τική Εκπαίδευση 

488 54 15 12,7 

Σύνολο 10,993 1,483 1.211,5 1,164.3 

 
3. Αναφορικά με τα άλλα ερωτήματά σας τόσο για το εκπαιδευτικό προσωπικό (μόνιμο και έκτακτο) όσο 

και για τις αφυπηρετήσεις υποβάλλονται για ενημέρωσή σας οι πιο κάτω πίνακες: 

Αριθμός μόνιμων και έκτακτων εκπαιδευτικών σχολικής χρονιάς 2011-2012 

 Μόνιμοι εκπαιδευτικοί Συμβασιούχοι εκπαιδευτικοί 

Προδημοτική Εκπαίδευση 567 166 

Ειδική Εκπαίδευση 415 119 

Δημοτική Εκπαίδευση 4022 239.5 

Μέση Γενική Εκπαίδευση 5457 712 

Μέση Τεχνική & 
Επαγγελματική Εκπαίδευση 

462 52 

 

Αριθμός μόνιμων εκπαιδευτικών που αφυπηρέτησαν από 1/7/2012 μέχρι σήμερα 

Βαθμίδα Κανονική Αφυπηρέτηση Πρόωρη Αφυπηρέτηση 

Προδημοτική Εκπαίδευση 62 1 
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Ειδική Εκπαίδευση 1 4 (3+1 Θαν.) 

Δημοτική Εκπαίδευση 51 4 

Μέση Γενική Εκπαίδευση 0 233 (230+3 Θαν.) 

Μέση Τεχνική & 
Επαγγελματική Εκπαίδευση 

0 16 

 

Αριθμός μόνιμων και έκτακτων εκπαιδευτικών σχολικής χρονιάς 2012-2013  

Βαθμίδα Μόνιμοι εκπαιδευτικοί Συμβασιούχοι εκπαιδευτικοί  

Προδημοτική Εκπαίδευση 567 187  

Ειδική Εκπαίδευση 416 139  

Δημοτική Εκπαίδευση 4018 268.5  

Μέση Γενική Εκπαίδευση 5197 806  

Μέση Τεχνική & 
Επαγγελματική Εκπαίδευση 

438 67 

 

 

.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1
ης 

Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.333, ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

  «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Όπως αναφέρθηκε στην ταυτάριθμη προς εσάς επιστολή μου με ημερ. 24.10.2012, σχετικά με την 
Ερώτηση σας με αρ. 23.06.010.02.048 και ημερ. 21.8.2012, για το 2013 προγραμματιζόταν μόνο η μετατροπή 
των αρμών στους κόμβους Λιμανιού και Πολεμιδιών. 

3. Η μετατροπή των αρμών στους κόμβους Αγίας Φύλας και Μέσα Γειτονιάς θα προγραμματιζόταν στα 
πλαίσια επόμενων Προϋπολογισμών. 

4. Με την κατάθεση όμως των Προϋπολογισμών του 2013 στη Βουλή των Αντιπροσώπων, διαφάνηκε ότι 
έγιναν πρόσθετες περικοπές στα σχετικά κονδύλια της συντήρησης του οδικού δικτύου και ως εκ τούτου μέσα 
στο 2013 δεν είναι εφικτή ούτε η μετατροπή των αρμών στους κόμβους Λιμανιού-Πολεμιδιών. Τα έργα θα 
προγραμματιστούν ξανά όταν εγκριθούν επαρκείς πιστώσεις σε επόμενους προϋπολογισμούς.» 

Απάντηση ημερομηνίας 11 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.334, ημερομηνίας 27 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.02.334 και ημερ. 3.12.2012 σχετικά με το 
πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

(α)  Οι Εργάτες Πυρόσβεσης απασχολούνται στην Πυροσβεστική Υπηρεσία κάθε χρόνο για περίοδο 6 
μηνών από τα μέσα Μαΐου μέχρι τα μέσα Νοεμβρίου και στελεχώνουν 15 Πυροσβεστικούς Σταθμούς 
Υπαίθρου Παγκύπρια. Οι διαδικασίες πρόσληψης των 120 Εποχικών Εργατών Πυρόσβεσης γίνονται 
κάθε χρόνο περί τα τέλη Απριλίου. 

(β)  Στην Πυροσβεστική Υπηρεσία υπάρχουν 66 κενές θέσεις και λαμβάνοντας υπόψη ότι επτά οργανικές 
θέσεις έχουν καταργηθεί, υπάρχουν σήμερα 59 κενές θέσεις. Οι κενές αυτές θέσεις θα πρέπει να 
καλυφθούν από μόνιμο προσωπικό και όχι από Εποχικούς Εργάτες Πυρόσβεσης, ούτως ώστε να 
καλυφθούν όλες οι επιχειρησιακές ανάγκες της Υπηρεσίας (πρόληψη-πυρόσβεση-διάσωση). 

(γ)  Σημειώνεται ότι το κόστος εργοδότησης εποχικών πυροσβεστών στην Κλίμακα Ε6 ανέρχεται σε 
€1.224,71 το μήνα (χωρίς οποιαδήποτε επιδόματα) και το ετήσιο κόστος λαμβάνοντας υπόψη ότι 
εργάζονται για έξι μήνες, ανέρχεται σε €7.960,61 ανά εργάτη. Το κόστος εργοδότησης μόνιμου 
προσωπικού στην κλίματα A3 ανέρχεται για τα πρώτα δύο χρόνια της υπηρεσίας του, σε €1.148 το μήνα 
και ετησίως στα €14.923 και μετά τα δύο χρόνια σε €1.276 και €16.582 αντίστοιχα (χωρίς οποιαδήποτε 
επιδόματα) ανά υπάλληλο. 

(δ) Πληροφοριακά αναφέρεται ότι στον Προϋπολογισμό του 2013 υπάρχει πρόνοια για πρόσληψη 120 
Εργατών Πυρόσβεσης, υπό την προϋπόθεση ότι σε περίπτωση αποχώρησης για οποιοδήποτε λόγο 
υπηρετούντος εποχιακού ωρομίσθιου προσωπικού από την υπηρεσία, δεν επιτρέπεται η αντικατάστασή 
τους. 
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(ε)  Τέλος, αναφέρω ότι το Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως απευθύνθηκε προς το Υπουργείο 
Οικονομικών με την παράκληση όπως εξετάσει το ενδεχόμενο εξαίρεσης της Πυροσβεστικής Υπηρεσίας 
από την πολιτική παγοποίησης της πλήρωσης κενών θέσεων, ένεκα των προβλημάτων που 
παρουσιάζονται στο σώμα από τις συνεχείς πρόωρες αφυπηρετήσεις και τη δημιουργία μεγάλου 
αριθμού κενών θέσεων, οι οποίες προκαλούν σοβαρά επιχειρησιακά προβλήματα. Το Υπουργείο 
Οικονομικών απάντησε αρνητικά στο αίτημα μας, ένεκα των δύσκολων δημοσιονομικών συνθηκών που 
διανύει το κράτος και ζήτησε όπως αξιοποιηθεί το υφιστάμενο προσωπικό για την αντιμετώπιση όλων 
των αναγκών. 

 Είμαστε στη διάθεσή σας για τυχόν περαιτέρω πληροφορίες.» 

Απάντηση ημερομηνίας 30 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.339, ημερομηνίας 29 

Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αν. Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημ. 7 
Δεκεμβρίου 2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και σας πληροφορώ 
ότι, σε περίπτωση που υπάρχουν υποψίες για διακίνηση από τις κατεχόμενες περιοχές προς τις ελεύθερες 
περιοχές της Δημοκρατίας γεωργικών προϊόντων, τα οποία δεν καλλιεργούνται στις κατεχόμενες περιοχές, 
ενημερώνεται άμεσα το Τμήμα Τελωνείων, το οποίο με τη σειρά του ενημερώνει την αρμόδια Ευρωπαϊκή 
Επιτροπή. 

 Σχετικά με το θέμα αυτό, το 2005 το Τμήμα Γεωργίας προώθησε προς το Τμήμα Τελωνείων 
αιτιολογημένη επιστολή για φορτία ντομάτας που διακινούνταν από τα κατεχόμενα εδάφη προς τις ελεύθερες 
περιοχές της Δημοκρατίας, Οι λόγοι που οδήγησαν το Τμήμα Γεωργίας να προωθήσει την επιστολή αυτή, ήταν 
ότι εκείνη τη συγκεκριμένη περίοδο, οι κλιματολογικές συνθήκες στην Κύπρο δεν δικαιολογούσαν την 
παραγωγή υψηλών ποσοτήτων ντομάτας. Ως εκ τούτου, η διακίνηση μεγάλων ποσοτήτων ντομάτας από τις 
κατεχόμενες στις ελεύθερες περιοχές, την περίοδο αυτή, δημιούργησε υποψίες ως προς την προέλευσή τους. 
Στη συνέχεια, το Τμήμα Τελωνείων ενημέρωσε σχετικά την Ευρωπαϊκή Επιτροπή. 

 Τέλος, αναφέρεται ότι μέχρι σήμερα δεν έχουν εντοπισθεί οποιοιδήποτε επιβλαβείς οργανισμοί, ώστε το 
Τμήμα Γεωργίας να προβεί σε δέσμευση προϊόντων. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Υγείας κ. Ανδρούλας Αγρότου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.340, ημερομηνίας 29 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

  «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.02.340 και ημερομηνία 29.11.2012 σχετικά 
με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Σύμφωνα με τους “Oι Περί Σήμανσης, Παρουσίασης και Διαφήμισης Τροφίμων (Γενικοί) 
Κανονισμοί του 2002”, οι χρονικές ενδείξεις στα τρόφιμα διατυπώνονται ανάλογα με την φύση του τροφίμου, 
είτε με την ένδειξη «Ανάλωση κατά προτίμηση πριν από» ή την ένδειξη «Ανάλωση μέχρι», ακολουθούμενη από 
την ημερομηνία η οποία θα πρέπει να αναγράφεται ως ημέρα, μήνας ή και χρόνος, ανάλογα με την περίπτωση. 

 Η ένδειξη «Ανάλωση κατά προτίμηση πριν από» αναφέρεται ως η «ημερομηνία ελάχιστης 
διατηρησιμότητας». Είναι η αρμόζουσα για τα πλείστα είδη τροφίμων και καταδεικνύει την χρονική περίοδο 
μέσα στην οποία είναι λογικά αναμενόμενο ότι το τρόφιμο διατηρεί τη βέλτιστη του κατάσταση, νοουμένου ότι 
αποθηκεύεται και συντηρείται σε συνθήκες οι οποίες δηλώνονται στη σήμανση του από τον παρασκευαστή. 
Τρόφιμα των οποίων η ημερομηνία ελάχιστης διατηρησιμότητας έχει παρέλθει, δυνατό να συνεχίσουν να 
διατηρούν τα ποιοτικά τους χαρακτηριστικά για συγκεκριμένο ακόμη χρονικό διάστημα ή να υποστούν ελαφρές 
οργανοληπτικές αλλοιώσεις που δεν τα καθιστούν ακατάλληλα για ανθρώπινη κατανάλωση αλλά 
υποβαθμισμένης ποιότητας. 

 Εφαρμόζεται σε είδη τροφίμων που δεν ευνοούν την ανάπτυξη των παθογόνων μικροοργανισμών και 
δεν αναμένεται να υποστούν τέτοιες αλλοιώσεις με την πάροδο του χρόνου οι οποίες να θέσουν σε κίνδυνο την 
Υγεία των καταναλωτών. 

 Η ένδειξη «Ανάλωση μέχρι» αναφέρεται ως η «τελική ημερομηνία ανάλωσης». 

Απαιτείται για όλα εκείνα τα τρόφιμα που είναι μικροβιολογικώς εξαιρετικά αλλοιώσιμα και κατά συνέπεια, 
ενδέχεται μετά από σύντομο χρονικό διάστημα να αποτελέσουν άμεσο κίνδυνο για την ανθρώπινη υγεία εάν 
καταναλωθούν. Τρόφιμα που φέρουν τέτοια ημερομηνία, καθίστανται ακατάλληλα για ανθρώπινη κατανάλωση 
αμέσως μετά που θα παρέλθει η συγκεκριμένη χρονική ένδειξη και δεν επιτρέπεται να εκτίθενται προς πώληση 
ή και να καταναλώνονται. 

 Σε μια προσπάθεια να μην καταστρέφονται χωρίς λόγο τα τρόφιμα που φέρουν ημερομηνία ελάχιστης 
διατηρησιμότητας, η Ευρωπαϊκή Επιτροπή έθεσε πρόσφατα προς συζήτηση το όλο θέμα, με σκοπό την 
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ετοιμασία ενός κώδικα πρακτικής ο οποίος θα καθορίζει τους όρους και τις προϋποθέσεις για την πώληση σε 
ξεχωριστούς κατάλληλους χώρους, τροφίμων των οποίων έχει παρέλθει η ημερομηνία ελάχιστης 
διατηρησιμότητας. Έχει επίσης θέσει ως στόχο να ρυθμιστεί κατάλληλα το όλο θέμα ώστε να επιτευχθεί 
ομοιομορφία στην εφαρμογή του από όλα τα Κράτη Μέλη και ταυτόχρονα να εξασφαλίσει την Υγεία και τα 
συμφέροντα των καταναλωτών. 

 Ο συγκεκριμένος κώδικας θα περιλαμβάνει μεταξύ άλλων ότι ο υπεύθυνος επιχείρησης τροφίμων που 
επιθυμεί, θα υποβάλει εκ των προτέρων αίτηση στην αρμόδια αρχή του Κράτους Μέλους για να του επιτραπεί 
η πώληση τέτοιων τροφίμων. Η αίτηση θα πρέπει να συνοδεύεται από όλα τα απαιτούμενα τεχνολογικά και 
επιστημονικά δεδομένα και σχετικές εργαστηριακές εξετάσεις που να τεκμηριώνουν ότι η διάρκεια ζωής του 
τροφίμου μπορεί να παραταθεί για συγκεκριμένη χρονική περίοδο. Η εν λόγω αίτηση θα εξετάζεται και ανάλογα 
θα απορρίπτεται ή θα εγκρίνεται υπό όρους τους οποίους θα πρέπει να τηρεί πιστά ο ενδιαφερόμενος. 

 Τονίζεται ότι το όλο θέμα εξακολουθεί να συζητείται στις Βρυξέλλες και ότι η πιο πάνω ρύθμιση θα 
αφορά μόνο τα τρόφιμα με ημερομηνία ελάχιστης διατηρησιμότητας και σε καμία περίπτωση αυτά με τελική 
ημερομηνία ανάλωσης.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.341, ημερομηνίας 29 Νοεμβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφερόμαι στην επιστολή σας με ημερ. 7/12/12 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας ενημερώνω, ότι 
με βάση τη σχετική συνεισφορά του Κυπριακού Οργανισμού Αθλητισμού (ΚΟΑ), ο Οργανισμός μέχρι σήμερα 
έχει εκταμιεύσει ποσό €886.012 για το εν λόγω έργο, €474.132 για το έτος 2011 και €411.880 για το έτος 2012. 

2.  Ο προϋπολογισμός του ΚΟΑ για το συγκεκριμένο επιχορηγούμενο έργο, ετοιμάστηκε σύμφωνα με τις 
γραπτές αναφορές/εκτιμήσεις του επιχορηγούμενου φορέα. Στην περίπτωση αυτή, σύμφωνα με διαδοχικές 
γραπτές αναφορές του Δήμου Αγίου Δομετίου το έργο θα ολοκληρωνόταν αρχικά το Σεπτέμβριο του 2012, στη 
συνέχεια το Δεκέμβριο του 2012, στην εξέλιξη τον Φεβρουάριο του 2013.  Εκ των πραγμάτων φαίνεται ότι, ούτε 
και η τελευταία εκτίμηση είναι ακριβής.  Με βάση τις αναφορές αυτές ο Οργανισμός ετοίμασε τον 
προϋπολογισμό του έργου αυτού για το 2013 και το ποσό αυτό είναι €750.000.  

3. Το συνολικό ποσό επιχορήγησης ανέρχεται σε €2.000.000.  Μέχρι σήμερα έχουν εκταμιευθεί €886.012 
και υπολείπονται €1.113.988.  Το υπόλοιπο ποσό €363.988 (€1.113.988-€750.000) θα πρέπει να εξευρεθεί 
είτε με συμπληρωματικό προϋπολογισμό, είτε από πιθανές εξοικονομήσεις από άλλα κεφάλαια. 

4. Είμαστε στη διάθεση σας για οποιαδήποτε επιπρόσθετη πληροφορία ή διευκρίνιση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Οικονομικών κ. Βάσου Σιαρλή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.344, ημερομηνίας 3 Δεκεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Χάρη Γεωργιάδη 

 Σημείωση: Η απάντηση του υπουργού είναι απόρρητη. 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Οικονομικών κ. Βάσου Σιαρλή στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.346, ημερομηνίας 5 Δεκεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφορικά με την επιστολή σας με αρ. φακ. 23.06.010.02.346 και ημερ. 10/12/2012 με την οποία μας 
έχετε διαβιβάσει αντίγραφο της πιο πάνω ερώτησης, θα ήθελα να σας πληροφορήσω ότι, από τη σχετική 
επιστολή της Cyta με αρ. φακ. RAGD01-0109 και ημερ. 16/01/2013 (επισυνάπτεται αντίγραφο) διαφαίνεται ότι, 
με βάση τις πρόνοιες των περί Υπηρεσίας Τηλεπικοινωνιών Κανονισμών, το τεχνικό ειδικευμένο προσωπικό 
που αφυπηρετεί από τη Cyta με ειδικότητα ή και εμπειρία σε θέματα τηλεπικοινωνιών, έχει το δικαίωμα 
απόκτησης πιστοποιητικού ικανότητας μελετητή/εγκαταστάτη/συντηρητή τηλεπικοινωνιακού δικτύου 
οικοδομών. 

2.  Περαιτέρω στην πιο πάνω επιστολή αναφέρεται ότι, πρόσφατα έχει συσταθεί σχετική Ομάδα Εργασίας 
από τον Επίτροπο Ρυθμίσεως Ηλεκτρονικών Επικοινωνιών και Ταχυδρομείων (ΕΡΗΕΤ), στην οποία έχουν 
κληθεί να συμμετέχουν όλοι οι παροχείς δικτύων ηλεκτρονικών επικοινωνιών από σταθερή θέση, καθώς και το 
ΕΤΕΚ, για μελέτη, μεταξύ άλλων και της ρύθμισης σχετικά με τους δικαιούχους απόκτησης πιστοποιητικού 
ικανότητας μελετητή/εγκαταστάτη/συντηρητή. Αναμένεται ότι, ως αποτέλεσμα των εργασιών της εν λόγω 
Ομάδας Εργασίας, θα αναθεωρηθεί η υφιστάμενη ρύθμιση αναφορικά με τα τηλεπικοινωνιακά δίκτυα 
οικοδομών, με την έκδοση δευτερογενούς Νομοθεσίας από μέρους του ΕΡΗΕΤ.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα, που περιέχουν εμπιστευτικές πληροφορίες, έχουν καταχωρισθεί στο 
Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.347, ημερομηνίας 5 

Δεκεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων ημερομηνίας 10 
Δεκεμβρίου 2012, με την οποία διαβιβάστηκε η πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Η Ευρωπαϊκή Ένωση είναι ο μεγαλύτερος εισαγωγέας σόγιας παγκοσμίως. Στην Κυπριακή Δημοκρατία, 
εισάγονται κάθε χρόνο περισσότεροι από 100 χιλιάδες τόνοι σογιάλευρου για τις ανάγκες τις κτηνοτροφίας, ενώ 
σε μεγαλύτερες ποσότητες εισάγονται σιτηρά όπως το κριθάρι, το σιτάρι και το καλαμπόκι. 

 Τα κουκιά, τα ρεβίθια και τα μπιζέλια, είναι είδη που ανήκουν στα ψυχανθή και καλλιεργούνται σε 
διάφορες περιοχές της Κύπρου, ως βρώσιμα ή για κτηνοτροφικούς σκοπούς. Κατά τα τρία τελευταία χρόνια, η 
έκταση στην οποία καλλιεργούνται παρουσιάζει αύξηση. Ενδεικτικά αναφέρω ότι κατά το 2012, η έκταση 
καλλιέργειας κουκιών ήταν 2,7 χιλιάδες δεκάρια, για τα κτηνοτροφικά μπιζέλια χίλια δεκάρια και για το ρεβίθι 0,7 
χιλιάδες δεκάρια. Τα λούπινα είναι είδος το οποίο μπορεί να καλλιεργηθεί υπό συγκεκριμένες 
εδαφοκλιματολογικές συνθήκες, γεγονός που περιορίζει σημαντικά την περιοχή καλλιέργειας τους. 

 Με βάση τις έρευνες του Ινστιτούτου Γεωργικών Ερευνών, έχει διαφανεί ότι αρκετά ψυχανθή μπορούν 
να καλλιεργηθούν στις εδαφοκλιματολογικές συνθήκες της Κύπρου και ορισμένα από αυτά, να 
αντικαταστήσουν το σογιάλευρο στο σιτηρέσιο των αρνιών. Για παράδειγμα, το κτηνοτροφικό μπιζέλι, το ρεβίθι, 
τα κτηνοτροφικά κουκιά και τα λούπινα, θεωρούνται θρεπτικές πρωτεϊνούχες ζωοτροφές. Ωστόσο, η παραγωγή 
ισοδύναμης ποσότητας ζωοτροφής από άλλα κτηνοτροφικά ψυχανθή, δεν είναι εύκολη καθώς θα πρέπει να 
αντικατασταθούν οι υφιστάμενες καλλιέργειες άλλων ειδών, π.χ. σιτηρών, οι οποίες σήμερα καλύπτουν μεγάλη 
έκταση. Επίσης, τα εναλλακτικά αυτά είδη είναι πιο απαιτητικά από πλευράς άρδευσης, σε σχέση με τα σιτηρά 
τα οποία είναι σήμερα η κύρια μη αρδευόμενη καλλιέργεια. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 1
ης

 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.349, ημερομηνίας 5 Δεκεμβρίου 2012, 

της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 

  «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 23.06.010.02.349 και ημερ. 10/12/2012 σχετικά με την πιο πάνω 
Ερώτηση και παραθέτω την απάντησή μας: 

 Με βάση στοιχεία του 2012, στη Γρηγόρειο Κλινική παρακολουθούνται 287 ασθενείς οι οποίοι στην 
πλειοψηφία τους είναι άτομα που εργάζονται (148) και δεν λαμβάνουν οποιαδήποτε οικονομική βοήθεια από 
τις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας. Από τους υπόλοιπους, οι 115 δεν εργάζονται, 3 λαμβάνουν σύνταξη 
ανικανότητας, 12 είναι συνταξιούχοι και για 9 άτομα δεν υπάρχουν στοιχεία για την εργοδότησή τους. 

 Οι Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας, στα πλαίσια της ευρύτερης πολιτικής τους για Κοινωνική Συνοχή 
και Ενσωμάτωση όλων των ευπαθών ομάδων του πληθυσμού, συμπεριλαμβανομένων των οροθετικών 
ατόμων, παραχωρούν δημόσιο βοήθημα σε 48 περιπτώσεις οροθετικών ατόμων, στη βάση των κριτηρίων που 
καθορίζονται από τους περί Δημοσίων Βοηθημάτων και Υπηρεσιών Νόμους 2006 και 2012 και τους σχετικούς 
Κανονισμούς. 

 Επιπρόσθετα, παρέχονται υπηρεσίες κατ’ οίκον φροντίδας σε 12 ασθενείς, 2 διαμένουν σε γηροκομείο, 
1 λαμβάνει κατ’ οίκον νοσηλευτική φροντίδα και 2 κατ’ οίκον ψυχιατρική φροντίδα. Τέλος, 6 ασθενείς 
παρουσιάζουν κινητικά προβλήματα, ημιπληγίας και τετραπληγίας. 

 Σε 24 περιπτώσεις οροθετικών ατόμων παρέχεται επιπλέον ειδικό επίδομα ύψους €226, με βάση το 
άρθρο 8(ζ) των περί Δημοσίων Βοηθημάτων και Υπηρεσιών Νόμων 2006 και 2012, σε περιπτώσεις 
οροθετικών ατόμων τα οποία πληρούν τις προϋποθέσεις του όρου «ανάπηρος» καθώς επίσης και επιπλέον 
ποσό ύψους €142,38 στα πλαίσια των Μέτρων Κοινωνικής Συνοχής. 

 Σημειώνεται περαιτέρω ότι, σε αρκετές περιπτώσεις οροθετικών ατόμων, παρέχεται στήριξη και 
συμβουλευτική καθοδήγηση από τους αρμόδιους Λειτουργούς που είναι αποσπασμένοι στα Κρατικά 
Νοσοκομεία ή από Λειτουργούς του Κλάδου Οικογένειας και Παιδιού. 

 Επίσης, το Υπουργείο Υγείας παρέχει βοηθήματα σε φορείς και ασθενείς του AIDS από το Ταμείο για το 
Σύνδρομο Επίκτητης Ανοσολογικής Ανεπάρκειας μετά από συνεργασία με τις Υπηρεσίες Κοινωνικής 
Ευημερίας. 

 Με βάση τα πιο πάνω στοιχεία, διαπιστώνεται ότι μόνο ένας μικρός αριθμός οροθετικών ατόμων που 
παρουσιάζουν ημιπληγία ή τετραπληγία έχουν ανάγκες φροντίδας που μπορούν όμως να καλυφθούν είτε από 
το Τμήμα Κοινωνικής Ενσωμάτωσης Ατόμων με Αναπηρίες είτε από τις Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας 
μέσω του Δημοσίου Βοηθήματος, αν πληρούν τα σχετικά από το Νόμο κριτήρια. 

 Ενημερωτικά αναφέρεται, ότι οι Υπηρεσίες Κοινωνικής Ευημερίας έχουν ετοιμάσει νομοσχέδιο για 
εκσυγχρονισμό του περί Δημοσίων Βοηθημάτων καθώς και Σχεδίων για κάλυψη αναγκών διαφόρων ευπαθών 
ομάδων του πληθυσμού. 
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 Ο νέος Νόμος θα αποτελεί δίχτυ ελάχιστης κοινωνικής ασφάλειας των πολιτών, ενώ παράλληλα θα 
δημιουργηθούν νέα Σχέδια στήριξης των ευπαθών ομάδων του πληθυσμού. Ένα από τα Σχέδια θα 
απευθύνεται προς τα άτομα με αναπηρίες και δυνατόν να συμπεριλάβει και τους χρόνια πάσχοντες, όπως τους 
φορείς και ασθενείς με AIDS. 

 Περαιτέρω, όσον αφορά το θέμα της επαγγελματικής αποκατάστασης των οροθετικών ατόμων, το 
Τμήμα Εργασίας περιλαμβάνει τα άτομα αυτά στις ειδικές περιπτώσεις αιτητών εργασίας και παρέχει σ' αυτά, 
κατά προτεραιότητα, όλες τις υπηρεσίες που εμπίπτουν στις αρμοδιότητες του και αφορούν εξυπηρέτηση 
κοινού. Συγκεκριμένα, εφόσον τα πιο πάνω άτομα αποταθούν στα Γραφεία Εργασίας: 

 Έχουν το δικαίωμα να εγγραφούν ως αιτητές εργασίας, να ανανεώνουν στα καθορισμένα χρονικά 
διαστήματα την εγγραφή τους και να υποβάλλονται ως υποψήφιοι για εργοδότηση σε κενές θέσεις του 
Δημόσιου και ιδιωτικού τομέα. 

 Παρέχεται σ' αυτά κατά προτεραιότητα η υπηρεσία Εξατομικευμένης Προσέγγισης (μέσω της εν 

λόγω Υπηρεσίας παρέχονται εξειδικευμένες υπηρεσίες από καταρτισμένους Συμβούλους και στήριξη 
των αιτητών εργασίας με στόχο να ενταχθούν/επανενταχθούν και να παραμείνουν σε κατάλληλες θέσεις 
εργασίας). 

 Τυγχάνουν πληροφόρησης για θέματα που σχετίζονται με την αγορά εργασίας και σχέδια/προγράμματα 
που στοχεύουν στην κατάρτιση και επαγγελματική τους αποκατάσταση (περιλαμβανομένων και 
σχετικών προγραμμάτων του Τμήματος Εργασίας και της Αρχής Ανάπτυξης Ανθρώπινου Δυναμικού, για 
τις περιόδους που αυτά λειτουργούν). 

 Παράλληλα το Τμήμα Εργασίας εμπλέκεται στην εφαρμογή της Απόφασης του Υπουργικού Συμβουλίου 
με αρ. 72.840, ημερ. 16.11.2011 (αντίγραφο επισυνάπτεται) βάσει της οποίας, τα οροθετικά άτομα 
προωθούνται κατά προτεραιότητα για εργοδότηση, στις πιο κάτω ωρομίσθιες θέσεις: 

Ημεροφύλακα, Κηπουρού, Αμμοφύλακα, Αρχαιοφύλακα, Παρκοφύλακα, Καθαριστή/Κηπουρού, Εργάτη Χώρου 
Στάθμευσης/Κηπουρού Ε4, Καθαρίστρια Νοσοκομείου Ε2 (202), Καθαρίστρια Νοσοκομείου Ε2 (203), 
Καθαρίστρια Νοσοκομείου Αθαλάσσας, Καθαριστή, Ημεροφύλακα/Καθαριστή, Αχθοφόρου/Κλητήρα 
Νοσοκομείου, Οδηγού Αυτοκινήτου/Κλητήρα, Οδηγού αυτοκινήτου κάτω των 5 τόνων. 

 Συγκεκριμένα το Τμήμα εφαρμόζει πιστά την πιο πάνω Απόφαση, ως προς τα σημεία της διαδικασίας 
που εμπίπτουν στην αρμοδιότητα του, και όταν κοινοποιούνται στα Γραφεία Εργασίας ωρομίσθιες θέσεις για τα 
πιο πάνω επαγγέλματα, και νοουμένου ότι κατά τη χρονική στιγμή της κοινοποίησης της κάθε θέσης υπάρχουν 
εγγεγραμμένοι αιτητές εργασίας για τους οποίους αρμόδιοι Λειτουργοί γνωρίζουν ότι είναι οροθετικοί, τα εν 
λόγω άτομα περιλαμβάνονται στους καταλόγους υποψηφίων για τις πιο πάνω θέσεις, που αποστέλλονται από 
τα Γραφεία Εργασίας προς τα εργοδοτικά Τμήματα του Δημοσίου, και ο Διευθυντής Τμήματος Εργασίας 
ενημερώνει το Διευθυντή του εκάστοτε εργοδοτικού Τμήματος για την συμπερίληψη οροθετικών ατόμων στους 
καταλόγους υποψηφίων και παράλληλα ενημερώνει τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων, 
ούτως ώστε αυτός να ενημερώσει ανάλογα τον αρμόδιο Υπουργό.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους δόθηκε 
στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.350, ημερομηνίας 5 Δεκεμβρίου 2012, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Σκεύης Κούτρα Κουκουμά 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αναπλ. Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων με αρ. 
23.06.010.02.350 και ημερομηνία 10 Δεκεμβρίου 2012 σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση, με την οποία 
παρακαλείται ο αρμόδιος Υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αναφορικά με τον αριθμό 
των επιχειρήσεων που οδηγούνται σε πτώχευση τα τελευταία πέντε (5) χρόνια και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

 Σύμφωνα με στοιχεία του Τμήματος Εφόρου Εταιρειών και Επίσημου Παραλήπτη τα τελευταία πέντε 
χρόνια ο τομέας των εκκαθαρίσεων παρουσιάζει την πιο κάτω εικόνα: 

  2008 2009 2010 2011 2012 

Άτομα 1.083 1.329    941    849    561 

Εταιρείες    135    159    171    182    133 

Εκούσιες εκκαθαρίσεις    272    548    750    981 1.144 

Σύνολο 1.490 2.036 1.862 2.012 1.838 

 Το Τμήμα δεν διατηρεί στοιχεία σε σχέση με το πόσες από τις υπό εκκαθάριση επιχειρήσεις / εταιρείες 
έχουν διευθυντικά στελέχη γυναίκες. 
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 Σε ό,τι αφορά τις επιχειρήσεις που τυγχάνουν χορηγίας στα πλαίσια των Σχεδίων Ενίσχυσης της 
Γυναικείας και Νεανικής Επιχειρηματικότητας υποχρεούνται όπως λειτουργούν τουλάχιστον για τρία (3) 
χρόνια μετά την τελική πληρωμή της χορηγίας. Για το σκοπό αυτό η αρμόδια Υπηρεσία του Υπουργείου 
Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού καθώς και οι Ελεγκτικές Αρχές του Κράτους διενεργούν 
δειγματοληπτικούς ελέγχους. Μέχρι σήμερα δεν έχει διαπιστωθεί ο τερματισμός της δραστηριότητας 
κάποιας επιχείρησης που έτυχε χορηγίας και ανήκει σε γυναίκα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 19 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.352, ημερομηνίας 6 Δεκεμβρίου 2012, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας, ημερομηνίας 12 Δεκεμβρίου 2012, σε σχέση με την πιο πάνω 
Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Το ΥΠΠ διαβίβασε στη Νομική Υπηρεσία (ΝΥ) το υπό αναφορά Ερώτημα, ζητώντας γνωμάτευση. Η ΝΥ 
απάντησε ότι δεν είναι δυνατόν να προβεί σε γνωμάτευση, αφού αγνοεί τις λεπτομέρειες της όλης υπόθεσης 
για τη διαδικασία αυτή, γιατί πιθανώς να έχουν καταχωρηθεί προσφυγές για αμφισβήτηση του κύρους και της 
νομιμότητάς της. Οποιαδήποτε γνωμάτευση της ΝΥ δυνατόν να προκαταβάλει το οποιοδήποτε δικαστικό 
αποτέλεσμα. 

3. Επιπλέον, το ΥΠΠ απέστειλε επιστολή προς το Τεχνολογικό Πανεπιστήμιο Κύπρου (ΤΠΚ) με την 
παράκληση όπως αποστείλει στο ΥΠΠ τη δική του απάντηση επί του Ερωτήματος. Το ΤΠΚ στην επιστολή του, 
ημερομηνίας 14 Ιανουαρίου 2013, διαβίβασε στο ΥΠΠ την απάντησή του, η οποία σας κοινοποιείται για 
ενημέρωση (ΠΑΡΑΡΤΗΜΑ).» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους δόθηκε 
στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.354, ημερομηνίας 10 

Δεκεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αναπληρώτριας Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων 
με ημερομ. 17/12/2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή κ. Τάσου Μητσόπουλου, και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Κύρια πρόνοια του περί Αποβλήτων Νόμου Αρ. 185(Ι)/2011 σύμφωνα με το άρθρο 9(1) και (2) είναι η 
εφαρμογή της ιεράρχησης της διαχείρισης των αποβλήτων (πρόληψη, επαναχρησιμοποίηση, ανακύκλωση, 
άλλου είδους ανάκτηση, όπως ανάκτηση ενέργειας και διάθεση) λαμβάνοντας κάθε αναγκαίο μέτρο για την 
προώθηση εναλλακτικών δυνατοτήτων, που παράγουν το καλύτερο δυνατό αποτέλεσμα από περιβαλλοντική 
άποψη. 

 Στα πλαίσια του πιο πάνω Νόμου έχει ετοιμαστεί νέο Σχέδιο Διαχείρισης για τα Οικιακά και Παρόμοιου 
Τύπου Απόβλητα όπου προτείνονται συγκεκριμένες δράσεις για την πρόληψη και μείωση των αποβλήτων.  
Επίσης, υπάρχει Ευρωπαϊκή υποχρέωση και αναμένεται να ετοιμαστούν μέχρι τις 12 Δεκεμβρίου 2013 
προγράμματα πρόληψης δημιουργίας αποβλήτων.  Σημειώνεται ότι το Τμήμα Περιβάλλοντος βρίσκεται στο 
στάδιο της ετοιμασίας των όρων προσφοράς για αγορά υπηρεσιών για την ετοιμασία προγραμμάτων 
πρόληψης. 

 Μέσα σε αυτά τα πλαίσια οργανώθηκε στις 11/12/2012 εργαστήρι με θέμα την Αειφόρο Διαχείριση των 
Οικιακών Αποβλήτων από την Ομοσπονδία Περιβαλλοντικών Οργανώσεων Κύπρου και το Τμήμα 
Περιβάλλοντος με στόχο την προώθηση μέτρων και συγκεκριμένων δράσεων για την πρόληψη, μείωση και 
χωριστή διαλογή των αποβλήτων.  Στο εργαστήρι συμμετείχαν φορείς από το δημόσιο και ιδιωτικό τομέα. Όλες 
οι εισηγήσεις έχουν καταγραφεί και θα ληφθούν υπόψη στο σχεδιασμό των πρακτικών μέτρων που θα 
εφαρμοστούν στη συνέχεια από το κράτος. 

 Μερικά από τα μέτρα που είχαν προταθεί αφορούσαν την υιοθέτηση νέας αλλά και την εφαρμογή της 
υφιστάμενης νομοθεσίας, την ευρύτερη ενημέρωση τόσο των ιδιωτών που σχεδιάζουν ή και τοποθετούν 
προϊόντα στην αγορά όσο και του κοινού στην προαγωγή της έρευνας και ανάπτυξης στον τομέα επίτευξης 
καθαρότερων προϊόντων και τεχνολογιών, στην προαγωγή του οικολογικού σχεδιασμού, κ.λπ. Σημαντική, είναι, 
επίσης η ενίσχυση της δράσης «πληρώνω για όσα πετάω» ώστε να εφαρμοστεί ευρύτερα η αρχή «ο ρυπαίνων 
πληρώνει» και η αναπροσαρμογή των τελών ανά νοικοκυριό. Προς το παρόν η αρχή αυτή εφαρμόστηκε 
πιλοτικά στους Δήμους Αγλαντζιάς και Γερμασόγειας με ενθαρρυντικά αποτελέσματα. 

 Το Τμήμα Περιβάλλοντος θα συνεχίσει και θα εντείνει την προώθηση των προαναφερόμενων δράσεων 
για την πρόληψη δημιουργίας και τη μείωση των αποβλήτων για επίτευξη συγκεκριμένων ποσοτικών στόχων 
σε συνεργασία με όλους τους εμπλεκόμενους φορείς. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 



1380 

 

Απάντηση ημερομηνίας 15 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.356, ημερομηνίας 10 Δεκεμβρίου 2012, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Κερύνειας κ. Μάριου Μαυρίδη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερομηνίας 13/12/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και παραθέτω 
την απάντησή μας με την παράκληση όπως αυτή τεθεί υπόψη του αναφερόμενου βουλευτή. 

 Σύμφωνα με τη Νομοθεσία Κοινωνικών Ασφαλίσεων, επίδομα ανεργίας καταβάλλεται σε ασφαλισμένους 
μισθωτούς, οι οποίοι είναι άνεργοι, ικανοί και διαθέσιμοι για εργασία, νοουμένου ότι: 

(α)  Καλύπτουν τις σχετικές ασφαλιστικές προϋποθέσεις εισφοράς, δηλ. 

 - να έχουν περάσει 26 εβδομάδες από την ημέρα που ασφαλίστηκαν, 

 - να έχουν πληρωθεί προς όφελός τους εισφορές πάνω σε αποδοχές που στο σύνολό τους να μην 
είναι λιγότερες από 26 φορές το ποσό των εβδομαδιαίων βασικών ασφαλιστέων αποδοχών, και 

 - να έχουν πληρωμένες ή πιστωμένες ασφαλιστέες αποδοχές μέσα στο προηγούμενο έτος 
εισφορών που στο σύνολό τους να μην είναι λιγότερες από 20 φορές το ποσό των εβδομαδιαίων 
βασικών ασφαλιστέων αποδοχών. 

(β) Είναι μεταξύ 16 και 65 ετών. 

(γ)  Δε δικαιούνται σύνταξη γήρατος. 

 Σύμφωνα με το άρθρο 32 της Νομοθεσίας Κοινωνικών Ασφαλίσεων, ασφαλισμένος δικαιούται να 
επανακτήσει το δικαίωμα του σε πληρωμή εάν, μετά την εξάντληση του δικαιώματος του, έχει απασχοληθεί για 
26 εβδομάδες τουλάχιστον και έχει καταβάλει για τη συγκεκριμένη απασχόληση του εισφορές, αναφορικά με 
ασφαλιστέες αποδοχές ίσες τουλάχιστον με το εικοσιεξαπλάσιο του ποσού των βασικών ασφαλιστέων 
αποδοχών. Τούτο έγινε μετά από τροποποίηση της Νομοθεσίας Κοινωνικών Ασφαλίσεων τον Ιούλιο του 2010. 
Η προηγούμενη Νομοθεσία δεν προέβλεπε την απασχόληση των 26 εβδομάδων, αλλά προέβλεπε απλά την 
πάροδο χρονικής περιόδου 26 εβδομάδων και καταβολής εισφορών στο εικοσιεξαπλάσιο του ποσού των 
ασφαλιστέων αποδοχών. 

 Ως εκ των πιο πάνω, η τροποποίηση της Νομοθεσίας κατά το 2010 μείωσε τυχόν εκμετάλλευση του 
Ταμείου Κοινωνικών Ασφαλίσεων από ομάδες αιτητών, αφού απαιτείται η απασχόληση για χρονικό διάστημα 6 
μηνών για την επανάκτηση δικαιώματος σε επίδομα ανεργίας.» 

Απάντηση ημερομηνίας 4 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.357, ημερομηνίας 10 

Δεκεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αν. Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων, με 
ημερομηνία 13 Δεκεμβρίου 2012, σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας, κ. Γιώργου Περδίκη και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

1. Το Συμβούλιο Φυτοπροστατευτικών Προϊόντων και Βιοκτόνων, λαμβάνοντας υπόψη την Οδηγία 
2009/115/ΕΕ, που αφορά την έγκριση της διάθεσης στην κοινοτική αγορά των φυτοπροστατευτικών 
προϊόντων που περιέχουν την ουσία methomyl, καθώς και την έγκριση αυτών των σκευασμάτων σε 
άλλα κράτη-μέλη, χορήγησε στις 06 Αυγούστου 2012, άδεια για διάθεση στην αγορά και χρήση στο 
φυτοπροστατευτικό προϊόν Lannate 20SL. 

 Το εν λόγω προϊόν είναι σε υγρή μορφή και περιέχει τη δραστική ουσία methomyl, σε πολύ μικρότερη 
συγκέντρωση από τα σκευάσματα σκόνης που ήταν εγκεκριμένα στο παρελθόν (ποσοστό 20% έναντι 
90% των σκευασμάτων σκόνης). Επιπλέον, η παρασκευάστρια εταιρεία υποχρεώθηκε να προσθέσει 
στο σκεύασμα πικραντικές και εμετικές ουσίες, για αποφυγή τυχαίας ή κακόβουλης δηλητηρίασης. 

 Το Συμβούλιο Φυτοπροστατευτικών Προϊόντων και Βιοκτόνων έχει επιβάλει στους πωλητές του 
προϊόντος να τηρούν ειδικό έντυπο αγοράς κατά την πώλησή του (επισυνάπτεται ως Παράρτημα), στο 
οποίο ο αγοραστής να υπογράφει, για την παραλαβή της συγκεκριμένης ποσότητας και τον σκοπό της 
χρήσης του σκευάσματος, καθώς και ότι γνωρίζει τις ποινές που προβλέπονται στο Νόμο για την 
παράνομη χρήση του. 

Επισημαίνεται ότι η διάθεση του σκευάσματος Lannate 20SL στην Κυπριακή αγορά άρχισε από τις 08 
Νοεμβρίου 2012. 

2. Οι έλεγχοι του Τμήματος Γεωργίας για την παράνομη διακίνηση φυτοφαρμάκων, ιδιαίτερα από τα 
κατεχόμενα, έχουν εντατικοποιηθεί το τελευταίο διάστημα, στο μέτρο του δυνατού. Για το θέμα αυτό, 
υπάρχει άμεση συνεργασία με την Αστυνομία που συνδράμει, ιδιαίτερα σε περιπτώσεις που κρίνεται ότι 
για λόγους ασφάλειας των επιθεωρητών του Τμήματος Γεωργίας, είναι απαραίτητη η παρουσία της. Στα 
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πλαίσια αυτών των ελέγχων, η Αστυνομία έχει προβεί μέχρι σήμερα στην καταγγελία δύο ατόμων, στην 
κατοχή των οποίων εντοπίστηκαν σκευάσματα Lannate 90SP από τα κατεχόμενα. 

3. Σύμφωνα με πληροφόρηση από το Γενικό Χημείο του Κράτους, κατά το 2012 διαπιστώθηκαν 11 
περιπτώσεις δηλητηρίασης ζώων από το σκεύασμα Lannate. Παρόλο που από τις αναλύσεις δεν μπορεί 
να διαπιστωθεί η μορφή του σκευάσματος που χρησιμοποιήθηκε (υγρό ή σκόνη), από το μακροσκοπικό 
έλεγχο των δειγμάτων φάνηκε η χρήση σκευασμάτων σκόνης και όχι υγρού σκευάσματος. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 30 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.358, ημερομηνίας 10 Δεκεμβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.02.358 και ημερ. 13.12.2012 αναφορικά με 
το πιο πάνω θέμα και σας ενημερώνω ότι η λειτουργία της κουζίνας της Αστυνομικής Ακαδημίας έχει 
τερματιστεί και δεν υπάρχουν διαθέσιμα κονδύλια στον Προϋπολογισμό του 2013. 

2. Με βάση τα πιο πάνω, δεν κρίνεται σκόπιμο στο παρόν στάδιο να γίνει πιστοποίηση της κουζίνας με 
βάση τα πρότυπα ISO 220002005 και τις αρχές του HACCP. 

3. Ο Αρχηγός Αστυνομίας έδωσε οδηγίες στο Διευθυντή της Αστυνομικής Ακαδημίας όπως εάν μελλοντικά 
αποφασιστεί η επαναλειτουργία της κουζίνας, προβεί σε όλες τις αναγκαίες ενέργειες για την πιστοποίησή της.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.363, ημερομηνίας 12 Δεκεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.363 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε με την επιστολή σας ημερ. 17.12.2012 και επιθυμώ να σας πληροφορήσω τα 
ακόλουθα: 

(α)  Κάθε ιδιοκτήτης ιδιωτικού χώρου στάθμευσης οφείλει να εξασφαλίσει τις ακόλουθες άδειες: 

 (i)  Πολεοδομική άδεια, σύμφωνα με τον περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας Νόμο. 

(ii) Άδεια οικοδομής και πιστοποιητικό έγκρισης, σύμφωνα με τον περί Ρυθμίσεως Οδών και 
Οικοδομών Νόμο. 

(iii) Άδεια λειτουργίας από την οικεία Τοπική Αρχή, με βάση τους περί Τροχαίας Κινήσεως 
Κανονισμούς που εκδίδονται δυνάμει των άρθρων 88 του περί Δήμων Νόμου και 84 του περί 
Κοινοτήτων Νόμου, στην περίπτωση που η εμπλεκόμενη Τοπική Αρχή έχει προχωρήσει στην 
έκδοση τέτοιων Κανονισμών. 

(β)  Οι όροι λειτουργίας των εν λόγω χώρων καθορίζονται από τους σχετικούς όρους της πολεοδομικής 
άδειας και της άδειας οικοδομής, όπως και, ενδεχόμενα από τους προαναφερόμενους Κανονισμούς. 

(γ)  Οι προδιαγραφές κατασκευής και ασφάλειας των εισόδων/εξόδων και άλλων στοιχείων των ιδιωτικών 
χώρων στάθμευσης, καθορίζονται με βάση τους πιο πάνω Νόμους και Κανονισμούς. Οι απόψεις της 
Αστυνομίας/Πυροσβεστικής, αλλά και άλλων αρμόδιων αρχών, λαμβάνονται υπόψη κατά την έκδοση της 
σχετικής άδειας. 

(δ)  Την ευθύνη για έλεγχο των ιδιωτικών χώρων στάθμευσης έχουν οι αρχές που εκδίδουν την κάθε μία 
από τις ανωτέρω άδειες, σύμφωνα με τις αρμοδιότητες και τις ευθύνες που παρέχει ο Νόμος σε κάθε 
Αρχή. 

(ε)  Με πρωτοβουλία της Ένωσης Δήμων Κύπρου ετοιμάστηκαν και προωθήθηκαν οι περί Χώρων 
Στάθμευσης για Δημόσια Χρήση από το Κοινό Ενιαίοι Δημοτικοί Κανονισμοί, οι οποίοι αποσκοπούν στη 
ρύθμιση με λεπτομερή και ομοιόμορφο τρόπο του θέματος από το σύνολο των Τοπικών Αρχών. Οι εν 
λόγω ενιαίοι Κανονισμοί βρίσκονται από το 2008 ενώπιον της Βουλής των Αντιπροσώπων 
(Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών).» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.363, ημερομηνίας 12 Δεκεμβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.02.363 και ημερ. 17/12/2012 αναφορικά με 
τους ιδιωτικούς χώρους στάθμευσης και θέτω υπόψη σας ότι:- 

(α)  Το θέμα της αδειοδότησης, λειτουργίας, προδιαγραφών, ελέγχων κλπ των ιδιωτικών χώρων 
στάθμευσης διέπεται από νομοθεσία που εμπίπτει στις αρμοδιότητες του Υπουργείου Εσωτερικών 
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(Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως και Επαρχιακές Διοικήσεις) ή και της τοπικής αυτοδιοίκησης (Δήμοι 
και Κοινότητες). 

(β)  Σε ό,τι αφορά την 3
η
 παράγραφο της ερώτησης σημειώνεται ότι η Αστυνομία (Τμήμα Τροχαίας) εκφράζει 

απόψεις στα θέματα που εμπίπτουν στις αρμοδιότητες της αφού και όταν της ζητηθούν από τις αρμόδιες 
αρχές (πολεοδομική αρχή/τοπική αρχή αυτοδιοίκησης).» 

Απάντηση ημερομηνίας 21
ης

 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.365, ημερομηνίας 12 Δεκεμβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

 Σημείωση: Η απάντηση της υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 30 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.365, ημερομηνίας 12 Δεκεμβρίου 2012, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

 Σημείωση: Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 30 Ιανουαρίου 2013 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων κ. 
Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.365, ημερομηνίας 12 Δεκεμβρίου 2012, 

της βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

 Σημείωση:  Η απάντηση της υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 30 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.365, ημερομηνίας 12 Δεκεμβρίου 2012, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

 Σημείωση:  Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 12 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.365, ημερομηνίας 12 Δεκεμβρίου 2012, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

 Σημείωση: Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 13 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.365, ημερομηνίας 12 Δεκεμβρίου 2012, της βουλευτού 

εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

 Σημείωση: Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Άμυνας κ. Δημήτρη Ηλιάδη στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.365, ημερομηνίας 12 Δεκεμβρίου 2012, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

 Σημείωση: Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.366, ημερομηνίας 13 

Δεκεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου Τάσου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αν. Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημ. 20 
Δεκεμβρίου 2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Γεώργιου Τάσου, και σας πληροφορώ 
ότι η καταβολή των επιδοτήσεων, στα πλαίσια του Σχεδίου Εκταρικών Επιδοτήσεων, έχει ολοκληρωθεί. 
Συνολικά, έχει καταβληθεί το ποσό των €43 εκ. σε 34.000 δικαιούχους περίπου. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.367, ημερομηνίας 13 

Δεκεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου Τάσου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αν. Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημ. 20 
Δεκεμβρίου 2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Γεώργιου Τάσου, και σας πληροφορώ 
τα εξής: 

1. Οι αποζημιώσεις που εντάσσονται στο ασφαλιστικό σχέδιο του Οργανισμού Γεωργικής Ασφάλισης 
(ΟΓΑ) και αφορούν ζημιές μέχρι και το τέλος του 2012, έχουν εμβασθεί στους τραπεζικούς 
λογαριασμούς των δικαιούχων. Εξαιρούνται οι ζημιές από χαλαζόπτωση στα σιτηρά κατά το 2012, οι 
οποίες θα καταβληθούν το συντομότερο δυνατό και μόλις ολοκληρωθούν οι αναγκαίες διαδικασίες μέσω 
του Κυπριακού Οργανισμού Αγροτικών Πληρωμών. 
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2. Όσον αφορά τις ζημιές που εμπίπτουν στο Εθνικό Πλαίσιο Κρατικών Ενισχύσεων για το έτος 2009, 
έχουν ολοκληρωθεί οι απαιτούμενες διεργασίες και το προσεχές διάστημα θα προχωρήσει η καταβολή 
των αποζημιώσεων στους δικαιούχους. Ο ΟΓΑ, ως ο φορέας υλοποίησης του Εθνικού Πλαισίου, 
διενήργησε τις σχετικές εκτιμήσεις, σε συνεργασία με το Τμήμα Γεωργίας, και ακολούθως αξιολόγησε τα 
αιτήματα αποζημίωσης, διαμορφώνοντας τον κατάλογο δικαιούχων, με βάση τον οποίο θα 
πραγματοποιηθούν οι πληρωμές. Σημειώνεται ότι, το συνολικό ποσό των αποζημιώσεων ανέρχεται σε 
€610.000 και αφορά 207 δικαιούχους. 

3. Σε σχέση με το έτος 2010, έχουν ολοκληρωθεί οι αναγκαίοι υπολογισμοί και η αξιολόγηση των 
αιτημάτων αποζημίωσης, και η πρόταση τυγχάνει της τελικής επεξεργασίας από το Υπουργείο, προτού 
προωθηθεί στο Υπουργικό Συμβούλιο για έγκριση και ακολούθως στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή. Το 
συνολικό ποσό των αποζημιώσεων ανέρχεται σε €8,2 εκ. και αφορά 958 δικαιούχους. Πληροφοριακά, 
σημειώνεται ότι τα κράτη μέλη δύνανται να υποβάλουν στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή τα σχετικά αιτήματα 
ενίσχυσης για τις ζημιές που αφορούν το 2010, μέχρι και το τέλος του 2013, και να καταβάλουν τις 
σχετικές πιστώσεις στους δικαιούχους μέχρι και το τέλος του 2014. 

 Με την ευκαιρία σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 5 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.368, ημερομηνίας 13 

Δεκεμβρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση του Βουλευτή περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. 
23.06.010.02.368 και ημερομηνίας 13 Δεκεμβρίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή της Αν. Γενικής 
Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων, με ημερομηνία 20 Δεκεμβρίου 2012, σχετικά με το αδίκημα της 
ρύπανσης των υδατοφρακτών και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Σύμφωνα με τον περί Αλιείας Νόμο (Κεφ. 135 και Νόμοι του 1961 μέχρι 2007) και τους περί Αλιείας 
Κανονισμούς του 1990 μέχρι 2007 (Κανονισμός 12), για τη διεξαγωγή ερασιτεχνικής αλιείας σε υδατοφράκτες 
της Κυπριακής Δημοκρατίας, εκδίδεται ειδική άδεια από το Τμήμα Αλιείας και Θαλασσίων Ερευνών (ΤΑΘΕ), 
του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, στην οποία αναγράφονται οι σχετικοί όροι της 
άδειας. Σε θέματα που αφορούν τη διατήρηση του φυσικού περιβάλλοντος, οι όροι της πιο πάνω άδειας 
απαγορεύουν: 

(α) τη στάθμευση μηχανοκίνητου οχήματος σε απόσταση μικρότερη των 15 μέτρων από το ανώτερο σημείο 
στάθμης του νερού του υδατοφράκτη, 

(β)  τη ρήψη σκουπιδιών μέσα στον υδατοφράκτη ή τη διαταραχή του εδάφους ή της βλάστησης στις όχθες 
του, 

(γ)  το άναμμα φωτιάς, την κατασκήνωση και την εναπόθεση σκουπιδιών στις όχθες του υδατοφράκτη. 

 Η παράβαση των όρων που συνοδεύουν τη σχετική άδεια μπορούν να επιφέρουν ποινές μέχρι 8,542.00 
ευρώ ή 6 μήνες φυλάκιση ή και τα δύο μαζί. Τα τελευταία πέντε έτη (2008-2012) έχει επιβληθεί ένα (1) 
πρόστιμο για την παράβαση των όρων της ερασιτεχνικής αλιείας σε υδατοφράκτες που αφορούν τη διατήρηση 
του φυσικού περιβάλλοντος. Συγκεκριμένα, το 2009 επιβλήθηκε πρόστιμο 50 ευρώ για το άναμμα φωτιάς σε 
όχθη υδατοφράκτη, το οποίο διευθετήθηκε εξώδικα. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Ιανουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.371, ημερομηνίας 13 Δεκεμβρίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας ημερ. 13/12/2012 σχετικά με το πιο πάνω θέμα και σας πληροφορώ τα 
εξής: 

1. Ο έρανος που πραγματοποιήθηκε για τους άπορους μαθητές της Ελλάδας την 21
η
 Φεβρουαρίου 2012 

σε όλα τα δημόσια και ιδιωτικά σχολεία της Κυπριακής Δημοκρατίας απέφερε το συνολικό ποσό των 
€440.933,68. 

2. Κατόπιν συνεννόησής μου με τον Υπουργό Παιδείας και Πολιτισμού, Θρησκευμάτων και Αθλητισμού κ. 
Αρβανιτόπουλο και τον Υφυπουργό κ. Θεόδωρο Παπαθεοδώρου σε συνάντηση την 21

η
 Δεκεμβρίου 

2012 στην Αθήνα, συμφωνήθηκε όπως το πιο πάνω ποσό εμβαστεί σε ειδικό λογαριασμό της 
Πρεσβείας της Κύπρου στην Ελλάδα, έτσι ώστε να αξιοποιηθεί ανάλογα με τις ανάγκες που υπάρχουν. 
Συγκεκριμένα, με βάση όσα συμφωνήθηκαν στην πιο πάνω συνάντηση, το ποσό θα παραχωρείται 
τμηματικά από την πρεσβεία μας στο Υπουργείο Παιδείας και Θρησκευμάτων της Ελλάδας, κατόπιν 
αιτήματος του τελευταίου στο οποίο θα αναφέρεται η συγκεκριμένη ανάγκη που θα ικανοποιηθεί. 
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3. Το έμβασμα στο λογαριασμό της Πρεσβείας της Κύπρου στην Ελλάδα διενεργήθηκε από το Λογιστήριο 
του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού στις 14/1/13. 

4. Για την πιο πάνω διαδικασία έχουν ενημερωθεί γραπτώς τόσο ο Υπουργός Παιδείας και Θρησκευμάτων, 
Πολιτισμού και Αθλητισμού κ. Αρβανιτόπουλος, όσο και ο Πρέσβης της Κύπρου στην Ελλάδα. 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.373, ημερομηνίας 18 Δεκεμβρίου 2012, της 

βουλευτού εκλογικής περιφέρειας Λεμεσού κ. Αθηνάς Κυριακίδου 

 Σημείωση: Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 14 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Παιδείας και Πολιτισμού κ. Γιώργου 
Δημοσθένους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.376, ημερομηνίας 4 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στη σχετική με το πιο πάνω θέμα επιστολή σας ημερομηνίας 14 Ιανουαρίου 2013 και σας 
ενημερώνω για τα εξής, σε σχέση με τη διαδικασία δημιουργίας του Πολιτιστικού Χωριού στη Λέμπα: 

2. Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού αναγνωρίζει ότι έχει υπάρξει μεγάλη καθυστέρηση στην εξέλιξη 
της όλης διαδικασίας για τη δημιουργία του Πολιτιστικού Χωριού Λέμπας, λόγω της, εν πολλοίς εγγενούς, 
δυσκολίας στο συντονισμό των διάφορων συναρμόδιων κρατικών φορέων (Κηδεμόνας Τουρκοκυπριακών 
Περιουσιών, Τμήμα Αρχαιοτήτων). 

3. Στο παρόν στάδιο, το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού, έχοντας ήδη καταρτίσει κτιριολογικό 
πρόγραμμα το οποίο αφορά στην προτεινόμενη νέα υποδομή του Πολιτιστικού Χωριού, ετοιμάζει τα Έγγραφα 
Διαγωνισμού για την επιλογή της ομάδας μελετητών οι οποίοι θα εκπονήσουν τη μελέτη για την ανέγερση των 
κτιριακών εγκαταστάσεων και θα επιβλέψουν την κατασκευή τους. 

4. Αναμένεται ότι θα απαιτηθούν δυο χρόνια για την υλοποίηση του Πολιτιστικού Χωριού Λέμπας, 
λαμβανομένου υπόψη του γεγονότος ότι το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού προτίθεται να προβαίνει στην 
ολοκλήρωση των σχετικών εργασιών κατά φάσεις και ανάλογα με τις εκάστοτε επικρατούσες δημοσιονομικές 
συνθήκες. 

5. Σημειώνεται ότι στον προϋπολογισμό του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού για το τρέχον έτος έχει 
περιληφθεί, για το σκοπό αυτό, πρόνοια ύψους 166.000€ η οποία θα καλύψει τις δαπάνες εκπόνησης των 
μελετών και την έναρξη των κατασκευαστικών εργασιών.» 

Απάντηση ημερομηνίας 6 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.377, ημερομηνίας 4 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Αμμοχώστου κ. Κυριάκος Χατζηγιάννης με αρ. 
23.06.010.02.377, η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας ημερ. 14.1.2013 και 
σας πληροφορώ ότι δεν έχει τεθεί οποιοδήποτε αίτημα ή υποδείχτηκε κρατικό τεμάχιο για το διαχωρισμό 
οικοπέδων στη Κοινότητα Λέμπας, ώστε αυτά να παραχωρηθούν ως αντιστάθμισμα σε δικαιούχους 
εκτοπισθέντες. 

 Λόγω των σοβαρών περικοπών στον Προϋπολογισμό 2013, η προώθηση νέων σχεδίων διαχωρισμού 
για εκτοπισθέντες και ειδικά διαχωρισμών για σκοπούς αντισταθμίσματος, έχει καταστεί εξαιρετικά δύσκολη.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.378, ημερομηνίας 7 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας  κ. Γιώργου Περδίκη 

  «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.02.378, ημερομηνίας 17/01/2013 σχετικά με 
τη μη λειτουργία του αποτεφρωτήρα του Νέου Γενικού Νοσοκομείου Λευκωσίας και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

2. Το ΤΑΕ (Ε) Αρχηγείου διερεύνησε υπόθεση που αφορούσε τα αδικήματα της συνωμοσίας προς 
διάπραξη κακουργήματος, πλαστογραφίας, κυκλοφορίας πλαστού εγγράφου, εξασφάλισης χρημάτων με 
ψευδείς παραστάσεις, αυτουργίας και αδικημάτων κατά παράβαση του περί της παρεμπόδισης και 
καταπολέμησης της νομιμοποίησης εσόδων από παράνομες δραστηριότητες Νόμου. 

3. Αφού ολοκληρώθηκαν οι εξετάσεις της υπόθεσης, ο ποινικός φάκελος διαβιβάστηκε στο Γραφείο του 
Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας για οδηγίες όσον αφορά τον περαιτέρω χειρισμό του. 

4. Ο εν λόγω ποινικός φάκελος επιστράφηκε με οδηγίες για μη άσκηση ποινικής δίωξης λόγω ανεπαρκούς 
ή/και αδύνατης μαρτυρίας εν όψει των κενών που υπήρχαν στην διαδικασία παράδοσης και παραλαβής των 
ιατρικών αποβλήτων εκ μέρους του Κράτους.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 14 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.379, ημερομηνίας 7 

Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αναπληρώτριας Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων 
με ημερομηνία 14 Ιανουαρίου 2013, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και 
σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Κατά το πρώτο έτος εφαρμογής του νέου Δασικού Νόμου, το Τμήμα Δασών ενημέρωσε το κοινό με τη 
δημοσίευση άρθρων στον τύπο, αλλά και μέσω συνεντεύξεων στα ΜΜΕ, για τις πρόνοιες του Νόμου 
25(Ι)/2012. Μία από αυτές είναι και η απαγόρευση της χρήσης τσουγκράνας ή άλλου εργαλείου για μετακίνηση 
ή ανασκάλισμα του φυλλοτάπητα στην επιφάνεια του εδάφους για σκοπούς ανεύρεσης ή συλλογής μανιταριών 
[άρθρο 33(1)(γ)]. Σε συγκεκριμένη τηλεοπτική εκπομπή, λειτουργός του Τμήματος Δασών ενημέρωσε το κοινό 
και για την ορθή συλλογή μανιταριών. 

 Επίσης, σχετική ενημέρωση από λειτουργούς του Τμήματος Δασών, έτυχαν διάφοροι πολίτες που 
ασχολούνται με τη δραστηριότητα αυτή. Όπου εντοπίστηκε η κατοχή τέτοιους εργαλείου, έγινε σχετική 
παρατήρηση και δόθηκε προειδοποίηση. Καμία καταγγελία δεν έγινε καθώς το Τμήμα ήταν ελαστικό κατά την 
πρώτη χρονιά εφαρμογής της πρόνοιας αυτής. 

 Σημειώνεται ότι κατά τη διάρκεια του χειμώνα, λόγω περιορισμένου προσωπικού αλλά και πιστώσεων 
(υπερωρίες αλλά και καύσιμα), το Τμήμα Δασών δεν διενήργησε περιπολίες εντός των δασών κατά τις μη 
εργάσιμες μέρες και ώρες. 

 Με το διαθέσιμο προσωπικό και πιστώσεις, το Τμήμα Δασών δίνει έμφαση στην πραγματοποίηση 
ελέγχων σε δημόσιους δρόμους και σε διαδρομές, που σύμφωνα με παρατηρήσεις υπάρχει διακίνηση 
καυσόξυλων που προκύπτουν από δέντρα και θάμνους που κόβονται και μεταφέρονται κατά παράβαση των 
προνοιών του ίδιου άρθρου. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.380, ημερομηνίας 7 Ιανουαρίου 2013, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αν. Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων με αρ. φακ. 
23.06.010.02.380 και ημερομηνία 14.1.2013 σχετικά με την ερώτηση του Βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη αναφορικά με το θέμα της αποπληρωμής των χρεών της Λιβύης προς την 
Κύπρο. 

2. Με βάση τη συμφωνία που έχει υπογραφεί μεταξύ των δύο χωρών Κύπρου-Λιβύης στις 12.5.2010 για τη 
συνολική διευθέτηση των χρεών της Λιβύης προς την Κύπρο, καθορίστηκε το ποσό των $8.525.556 ως το 
συνολικό ποσό διευθέτησης των απαιτήσεων των Κυπριακών εταιρειών όπως φαίνεται πιο κάτω: 

α)  Το ποσό των US$1.058.369 το οποίο αποτελούσε διαφωνία μεταξύ της Αρχής Ακινήτων και 
Πιστοποίησης της Λιβύης και της Κυπριακής εταιρείας Ιωάννου και Παρασκευαΐδη και 
συμπεριλαμβάνεται στην διευθέτηση αυτή, έχει δεσμευτεί μέχρι τη διευθέτηση μεταξύ των δύο 
εμπλεκόμενων μερών. 

β)  Το υπόλοιπο ποσό $7.467.187 θα έπρεπε να κατατεθεί στον Κυβερνητικό Λογαριασμό της Κυπριακής 
Δημοκρατίας το αργότερο μέχρι τις 15 Μαρτίου, 2011. 

3. Η Λιβυκή κυβέρνηση στην προσπάθεια τήρησης της συμφωνίας αυτής, περί τα μέσα Ιανουαρίου 2011, 
έχει εμβάσει στη Κυπριακή Δημοκρατία ποσό ύψους $3.799.905, που αντιπροσωπεύει περίπου το μισό του 
συμφωνηθέντος ποσού. Το υπόλοιπο ποσό αναμενόταν να εμβασθεί μέχρι την 15

η
 Μαρτίου 2011, καταληκτική 

ημερομηνία της συμφωνίας, αλλά δυστυχώς τα γεγονότα που διαδραματίστηκαν στη Λιβύη δεν επέτρεψαν την 
πλήρη υλοποίηση της συμφωνίας. 

4. Σαν αποτέλεσμα τούτου παραμένει σε εκκρεμότητα το ποσό των $3.667.282 για το οποίο το Υπουργείο 
σε συνεργασία με το Υπουργείο Εξωτερικών και συγκεκριμένα τον Πρέσβη μας στη Λιβύη, θα εγείρει εκ νέου το 
όλο θέμα, αναμένοντας και την σταθεροποίηση της πολιτικής κατάστασης στη Λιβύη.» 

Απάντηση ημερομηνίας 20 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.382, ημερομηνίας 7 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 Σημείωση: Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 27 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Υγείας κ. Ανδρούλας Αγρότου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.384, ημερομηνίας 9 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Επιθυμώ να αναφερθώ στην επιστολή του Βουλευτή Εκλογικής Περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου 
Περδίκη ημερομηνίας 9 Ιανουαρίου 2013 και να σας πληροφορήσω σε σχέση με την παρακολούθηση και 
έλεγχο των Συμβάσεων που αφορούν τα μολυσματικά και τοξικά απόβλητα των Κρατικών Νοσηλευτηρίων ότι: 

1. Για τα μολυσματικά απόβλητα, από την 1/05/2012 έχει υπογραφτεί σύμβαση Παροχής Υπηρεσιών για 
την διαχείριση επικίνδυνων Ιατρικών Αποβλήτων μολυσματικού χαρακτήρα (στερεά), με αρ. προσφοράς 
Σ.Υ. 10/11, με την εταιρεία Advance Medical Waste Ltd.  Με βάση την σχετική σύμβαση η διαδικασία 
απαιτεί όπως αφού γίνει η συλλογή και καταλήξουν στα ψυγεία οι σακούλες και τα πλαστικά δοχεία, ο 
ανάδοχος έρχεται με την ζυγαριά, τα ζυγίζει, και αφού η ζυγαριά βγάλει απόδειξη, επισυνάπτεται στο 
σχετικό ζυγολόγιο, το οποίο υπογράφεται από δύο άτομα. 

2. Για τα μολυσματικά και τοξικά απόβλητα, από την 1/10/2011 είχε υπογραφτεί σύμβαση Παροχής 
Υπηρεσιών για την διαχείριση επικίνδυνων Ιατρικών Αποβλήτων μολυσματικού και τοξικού χαρακτήρα 
(στερεά και υγρά), με αρ. προσφοράς Σ.Υ. 11/11, με την εταιρεία Advance Medical Waste Ltd, η οποία 
τέθηκε ανενεργή από τον Ιούλιο του 2012 μετά από απόφαση της Αναθεωρητικής Αρχής Προσφορών.  
Η τρέχουσα Σύμβαση είναι η Σ.Υ. 71/12, η οποία και λήγει στις 5 Μαρτίου 2013.  Η νέα σύμβαση Σ.Υ. 
54/12 αρχίζει το Μάρτη του 2013 και λήγει το Μάρτη του 2015. Με βάση την σχετική σύμβαση η 
διαδικασία απαιτεί όπως ο ανάδοχος παραλαμβάνει τις κόκκινες σακούλες που αφορούν τα στερεά ή τα 
κόκκινα παγούρια που αφορούν υγρά τοξικά από τις κλινικές και χώρους του κάθε νοσοκομείου μαζί με 
την ζυγαριά του, ούτως ώστε να τα ζυγίσει και να επισυνάπτει την σχετική απόδειξη στο ζυγολόγιο το 
οποίο επίσης υπογράφεται, από δύο άτομα. Επιπλέον, ο ανάδοχος πηγαίνει στο κάθε νοσοκομείο με 
βυτιοφόρο για να παραλαμβάνει τα υγρά τοξικά απόβλητα που διοχετεύονται από όλα τα τμήματα των 
κλινικών εργαστήριων και ιδιαίτερα από τους βιοχημικούς αναλυτές που βρίσκονται στα Βιοχημικά 
Εργαστήρια των Κλινικών Εργαστηρίων σε συγκεκριμένη δεξαμενή.  Οι βιοχημικοί αναλυτές παράγουν 
το μεγαλύτερο ποσοστό των υγρών τοξικών αποβλήτων. 

3. Τα μέτρα που λήφθηκαν για πιο σωστή διαχείριση των αποβλήτων των Κρατικών Νοσηλευτηρίων είναι 
τα εξής: 

α) Η τρέχουσα Σύμβαση Σ.Υ. 71/12 και η νέα σύμβαση Σ.Υ. 54/12 για την διαχείριση επικίνδυνων 
Ιατρικών Αποβλήτων μολυσματικού και τοξικού χαρακτήρα (στερεά και υγρά) συντάχθηκαν με 
τεχνικές προδιαγραφές και ειδικούς όρους, οι οποίοι εμπεριέχουν επιπρόσθετες ασφαλιστικές 
δικλείδες με αποτέλεσμα την επίτευξη καλύτερων τιμών και δυνατότητα καλύτερης διαχείρισης 
των μολυσματικών και τοξικών αποβλήτων. 

 β) Στις 11/7/2012 ο Γενικός Διευθυντής του Υπουργείου Υγείας διόρισε δύο ερευνώντες λειτουργούς 
για τη διεξαγωγή έρευνας για τη διαχείριση και συντονισμό τοξικών και μολυσματικών αποβλήτων 
σε όλα τα Κρατικά Νοσηλευτήρια. 

 γ) Οι ερευνώντες λειτουργοί προχώρησαν σε αιφνίδιο έλεγχο όλων των κρατικών νοσηλευτηρίων, 
κατέγραψαν όλα τα σημεία της λανθασμένης διαχείρισης των μολυσματικών και τοξικών 
αποβλήτων, έγιναν προφορικές και γραπτές παρατηρήσεις, στάλθηκαν επιστολές με οδηγίες για 
διορθωτικά μέτρα και καταμερισμό ευθυνών για την παρακολούθηση και σωστή διαχείριση. Οι 
ερευνώντες λειτουργοί έχουν οδηγίες να συνεχίσουν τους αιφνίδιους ελέγχους ανά τακτά χρονικά 
διαστήματα. 

δ) Σχεδόν όλα τα κρατικά νοσηλευτήρια έχουν προχωρήσει στα διορθωτικά μέτρα και είναι ξεκάθαρη 
η πρόοδος που σημειώθηκε στη σωστή διαχείριση με αποτέλεσμα τη μείωση των ποσοτήτων των 
αποβλήτων και κατ’ επέκταση τη μείωση του κόστους.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21
ης

 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.386, ημερομηνίας 9 

Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αναπλ. Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων με 
ημερομηνία 14.1.2013, σχετικά με την πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και σας 
πληροφορώ τα πιο κάτω: 

 Κατόπιν επιτόπιας επίσκεψης και συνάντησης Λειτουργών του Τμήματος Δασών με τον Διευθυντή του 
Junior School, εξετάστηκαν τα χωροταξικά σχέδια της εν λόγω ανάπτυξης και διαπιστώθηκε ότι η προτεινόμενη 
επέκταση του σχολείου εφάπτεται του υφιστάμενου κτιρίου και δεν αναμένεται να επηρεαστούν δέντρα. 
Επίσης, τα γήπεδα «Futsal» θα κατασκευαστούν στον χώρο από όπου θα κατεδαφιστούν λυόμενες αίθουσες 
διδασκαλίας, συνεπώς ούτε εκεί αναμένεται να επηρεαστούν δέντρα. 

 Επιπρόσθετα σημειώνεται ότι στις 29/11/2012 εκδόθηκε από το Επαρχιακό Δικαστήριο Λευκωσίας 
απαγορευτικό Διάταγμα για τα έργα που προωθούνται από τη διεύθυνση του Junior School. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 19 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.388, ημερομηνίας 9 

Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή της Αναπληρώτριας Γενικής Διευθύντριας της Βουλής των Αντιπροσώπων 
με ημερομηνία 15.1.2013, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και σας 
πληροφορώ τα ακόλουθα: 

 Το υφιστάμενο νομικό πλαίσιο λειτουργίας των πρατηρίων πετρελαιοειδών χρήζει βελτίωσης, λόγω του 
ότι οι αρμοδιότητες είναι διάσπαρτες.  Υπό αυτές τις συνθήκες, κρίθηκε σκόπιμη η ετοιμασία νομοσχεδίου με 
τίτλο «Ο περί Λειτουργίας Πρατηρίων Πετρελαιοειδών Νόμος», ώστε να γίνει ομαδοποίηση των αρμοδιοτήτων 
κάτω από μία Τεχνική Επιτροπή, αποτελούμενη από εξειδικευμένους εμπειρογνώμονες.  Το νομοσχέδιο 
ανέλαβε να ετοιμάσει η Υπηρεσία Ενέργειας του Υπουργείου Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού. 

 Το Τμήμα Περιβάλλοντος, για αντιμετώπιση των νομοθετικών κενών που υπάρχουν, προχώρησε στην 
ετοιμασία προσχεδίου Κανονισμών για τους όρους και προϋποθέσεις λειτουργίας των πρατηρίων για την 
προστασία των νερών και του εδάφους. Το προσχέδιο αυτό στάληκε για μελέτη στη Γενική Διευθύντρια του 
Υπουργείου Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού στις 14/12/2012. 

 Για τις επιπτώσεις στο περιβάλλον από διαρροή πετρελαιοειδών από τα πρατήρια πετρελαιοειδών 
υπάρχει πληθώρα βιβλιογραφίας.  Επιβαρύνεται κυρίως το έδαφος και τα υπόγεια νερά. Η παρουσία 
πετρελαιοειδών στο έδαφος είναι επικίνδυνη για τη χλωρίδα και τους οργανισμούς που διαβιούν σε αυτό, ενώ η 
παρουσία πετρελαιοειδών στο νερό, το καθιστά ακατάλληλο για ύδρευση/άρδευση. 

 Στα περιστατικά ρύπανσης, στα οποία γίνεται αναφορά στην ερώτηση και που εντοπίστηκαν κατά τις 
εργασίες του αποχετευτικού συστήματος Λάρνακας, το Τμήμα Περιβάλλοντος στα πλαίσια των αρμοδιοτήτων 
του, ζήτησε από τα επηρεαζόμενα πρατήρια όπως προχωρήσουν σε έλεγχους στεγανότητας του υπόγειου 
εξοπλισμού τους. Από το πρατήριο στη Λεωφόρο Γρίβα Διγενή διαπιστώθηκε διαρροή και τα δεδομένα 
συνηγορούν ότι πρόκειται για τοπική, μικρής έκτασης ρύπανση. Από το πρατήριο στη Λεωφόρο Μακαρίου Γ΄, 
δε διαπιστώθηκε διαρροή.  Σημειώνεται ότι, στο εν λόγω πρατήριο διενεργήθηκε και δεύτερος έλεγχος 
στεγανότητας μετά από απαίτηση του Διευθυντή του Τμήματος Περιβάλλοντος, από διαφορετική εταιρεία που 
διενέργησε τον πρώτο, όπου και πάλι τα αποτελέσματα ήταν αρνητικά. 

 Το πρόβλημα που προκύπτει αναφορικά με την απορρύπανση των περιοχών είναι ότι οι περιοχές αυτές 
είναι πλήρως δομημένες και διακινείται μεγάλος αριθμός πολιτών, γεγονός που δυσχεραίνει το έργο 
απορρύπανσης. Το Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας εξέδωσε απαγορευτικό εργασιών μέχρι να κατατεθούν οι 
απαραίτητες μεθοδολογίες από τους εργολάβους για διασφάλιση της Ασφάλειας και Υγείας των εργαζομένων 
και των περιοίκων. Το Τμήμα Περιβάλλοντος βρίσκεται σε συνεχή συνεννόηση με τον ΣΑΛ, το Δήμο Λάρνακας 
και τους εμπλεκόμενους ώστε το συντομότερο δυνατό να επιτραπεί η επανέναρξη των εργασιών, όπου το 
έδαφος και νερά που έχουν υποστεί ρύπανση θα αφαιρεθούν και ακολούθως θα τύχουν διαχείρισης σε 
αδειοδοτημένες εγκαταστάσεις. 

 Με την ευκαιρία αυτή, σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. 
Λουκά Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.390, ημερομηνίας 10 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Γιώργου Βαρνάβα 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ. 23.06.010.02.390, ημερομηνίας 22/01/2013 σχετικά με 
δημοσίευμα της εφημερίδας «Φιλελεύθερος» ημερομηνίας 9/1/2013 για την παρακολούθηση ομιλιών από την 
Κεντρική Υπηρεσία Πληροφοριών και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Η Κεντρική Υπηρεσία Πληροφοριών σε καμία περίπτωση παρακολουθούσε ομιλίες του επίτιμου 
προέδρου του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ κ. Βάσου Λυσσαρίδη ή του κ. Γιώργου Λιλλήκα. Οι 
πολιτικές συγκεντρώσεις δεν αποτελούν στόχο της Υπηρεσίας. 

3. Σύμφωνα με τις Αστυνομικές Διατάξεις, η αποστολή της Κεντρικής Υπηρεσίας Πληροφοριών 
περιλαμβάνει: 

α)  την ασφάλεια της Κυπριακής Δημοκρατίας από κατασκοπευτικές δραστηριότητες ξένων οργανώσεων 
και υπηρεσιών, από ενέργειες που τείνουν να υπονομεύσουν την συνταγματική τάξη και το δημοκρατικό 
πολίτευμα της χώρας και από τη διεθνή τρομοκρατία, 

β)  τη διαβίβαση στρατηγικών εκτιμήσεων προς την Κυβέρνηση για λήψη πολιτικών αποφάσεων, 

γ)  την προστασία της οικονομίας της Κυπριακής Δημοκρατίας και της ευημερίας του λαού, 

δ)  την πρόληψη, ανίχνευση και καταπολέμηση του σοβαρού εγκλήματος.» 
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Απάντηση ημερομηνίας 1
ης

 Μαρτίου 2013 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.010.02.392, ημερομηνίας 10 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.392 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λευκωσίας κ. 
Γιώργο Περδίκη και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερ. 18.1.2013 και επιθυμώ 
να σας πληροφορήσω ότι η επιστολή του Κοινοτικού Συμβουλίου Αγγλισίδων με ημερ. 18.4.2012, για την 
οποία γίνεται αναφορά στην εν λόγω επιστολή σας, απαντήθηκε ήδη από το Υπουργείο Εσωτερικών. Σχετική 
είναι η προς τον Πρόεδρο και τα Μέλη του Κοινοτικού Συμβουλίου Αγγλισίδων επιστολή μας με αρ. φακ. 
19.1.18.2 και ημερ. 20.7.2012, αντίγραφο της οποίας σας επισυνάπτεται για εύκολη αναφορά. 

 Επιπρόσθετα αναφέρεται ότι στις 10.1.2013, το εν λόγω Κοινοτικό Συμβούλιο υπέβαλε αίτημα για 
παραχώρηση κρατικής χορηγίας για αγορά/ανέγερση Πολυδύναμου Πολιτιστικού Κέντρου στην Κοινότητα, 
έναντι δαπάνης ύψους €1.500,000. Σύμφωνα με την ισχύουσα πολιτική, το Κοινοτικό Συμβούλιο Αγγλισίδων 
εμπίπτει στην Β΄ Κατηγορία Κοινοτήτων (με πληθυσμό μέχρι 1500 ψηφοφόρους), για την οποία επιτρέπεται 
δαπάνη ύψους €240.000 για ανέγερση κοινοτικών κτιρίων, καθώς και €188.000 για ανέγερση αίθουσας 
πολλαπλής χρήσης. Στο υπό αναφορά ποσό, συμπεριλαμβάνεται και η κοινοτική συνεισφορά που θα ανέλθει 
σε 10% του συνολικού κόστους. 

 Ανεξάρτητα από τα πιο πάνω, υπό τις παρούσες δημοσιονομικές συνθήκες, το αίτημα του Κοινοτικού 
Συμβουλίου Αγγλισίδων δεν μπορεί να ικανοποιηθεί.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους δόθηκε 
στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.398, ημερομηνίας 15 Ιανουαρίου 2013, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Ζαχαρία Κουλία 

 Σημείωση: Η απάντηση του υπουργού είναι εμπιστευτική. 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Υγείας κ. Ανδρούλας Αγρότου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.403, ημερομηνίας 21

ης
 Ιανουαρίου 2013, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Το Υπουργείο Υγείας, μετά από διαβουλεύσεις με όλους τους εμπλεκόμενους, προχώρησε στην 
κατάρτιση νομοσχεδίου το οποίο τιτλοφορείται «Νόμος που προνοεί για τη λειτουργία και τον εξοπλισμό των 
ασθενοφόρων καθώς και για άλλα συναφή θέματα». 

3. Το νομοσχέδιο υποβλήθηκε στη Νομική Υπηρεσία από την οποία ζητήθηκαν διευκρινίσεις για ορισμένα 
σημεία. 

4. Το Υπουργείο Υγείας βρίσκεται στη διαδικασία σύγκλησης σύσκεψης με όλους τους εμπλεκόμενους για 
οριστικοποίηση των σημείων που ήγειρε η Νομική Υπηρεσία. 

5. Σημειώνεται ότι τον Οκτώβριο του 2012 ολοκληρώθηκε το πρόγραμμα κατάρτισης «Διασώστης-
Πλήρωμα Ασθενοφόρου» που είχε σκοπό την κατάρτιση 50 ατόμων στην παροχή επείγουσας 
προνοσοκομειακής φροντίδας. 

6. Επίσης το Δεκέμβριο του 2012 ολοκληρώθηκε ειδικό πρόγραμμα εκπαίδευσης των υφιστάμενων 
Οδηγών Ασθενοφόρου. 

7. Περαιτέρω αναφέρεται ότι το Υπουργείο Υγείας προώθησε Πρόταση προς το Υπουργικό Συμβούλιο με 
την οποία το καλούσε να εξουσιοδοτήσει τον Υπουργό Οικονομικών να προωθήσει: 

(α)  Την κατάθεση τροποποιητικού Νομοσχεδίου στη Βουλή των Αντιπροσώπων για αύξηση του ανώτατου 
ορίου απασχολούμενου προσωπικού στον Προϋπολογισμό του Υπουργείου Υγείας κατά είκοσι τέσσερα 
άτομα, ώστε να καταστεί εφικτή η πλήρωση των είκοσι τεσσάρων θέσεων Διασώστη/Πλήρωμα 
Ασθενοφόρου με έκτακτο προσωπικό καθορισμένης διάρκειας με σκοπό τη στελέχωση των τεσσάρων 
νέων Σταθμών Ασθενοφόρου (περιοχή Λακατάμειας-Ανθούπολης, κέντρο πόλης Λεμεσού, Ορόκλινη, 
Πέγεια). 

(β)  Τη συμπερίληψη Σημείωσης στον Προϋπολογισμό του 2013 που να προνοεί την κατάργηση των 
κενωθεισών ωρομίσθιων θέσεων Οδηγού Ασθενοφόρου Οχήματος και την αντικατάστασή τους με 
Διασώστες/Πλήρωμα Ασθενοφόρου με σκοπό την εισαγωγή του νέου αυτού θεσμού. 

(γ)  Την παραχώρηση έγκρισης για την προκήρυξη έκτακτων θέσεων Διασώστη/Πλήρωμα Ασθενοφόρου 
(Κλ. Α2), για τις οποίες υπάρχουν οι πιστώσεις στον Προϋπολογισμό των Ιατρικών Υπηρεσιών και 
Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας για το 2013, με σκοπό τη στελέχωση των τεσσάρων νέων Σταθμών 
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Ασθενοφόρων, καθώς και την πλήρωση των θέσεων που θα προκύπτουν από τούδε και στο εξής με την 
αφυπηρέτηση των ωρομίσθιων Οδηγών Ασθενοφόρου Οχήματος (Κλ. Ε7-Ε8). 

8.  Το Υπουργικό Συμβούλιο στη συνεδρία του ημερ. 05/02/13 ενέκρινε την πιο πάνω Πρόταση.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων 
κ. Σωτηρούλας Χαραλάμπους στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.406, ημερομηνίας 23 Ιανουαρίου 2013, 

του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. 23.06.010.02.406 και ημερ. 1/2/2013 σχετικά με την πιο πάνω 
Ερώτηση και παραθέτω την απάντηση: 

 Το Υπουργικό Συμβούλιο στη συνεδρία του ημερομηνίας 22.10.2010, αποφάσισε όπως εγκρίνει την 
παραχώρηση συνολικού ποσού ύψους €1.240.000 κατά έτος για τα επόμενα τέσσερα χρόνια προς το Ίδρυμα 
«ΘΕΟΤΟΚΟΣ».  €1.200.000 αντιστοιχούν για κάλυψη των αναγκών των προγραμμάτων του Ιδρύματος 
(Οικοτροφείο, Κέντρο Έγκαιρης Παρέμβασης και Ειδικής Προσχολικής Αγωγής, Σπίτια στην Κοινότητα και 
Κέντρα Ημερήσιας Φροντίδας) και €40.000 για σκοπούς αποπληρωμής δανείου. 

 Κατά το 2013, παρά το γεγονός ότι το συνολικό άρθρο του προϋπολογισμού των Υπηρεσιών 
Κοινωνικής Ευημερίας (04509.3 - Χορηγίες σε Εθελοντικούς Οργανισμούς) υπέστη μείωση ύψους €300.000, το 
ποσό που θα δοθεί στο Ίδρυμα ΘΕΟΤΟΚΟΣ παρέμεινε το ίδιο. 

 Η χορηγία δίνεται σε 4 ισάριθμες δόσεις. Η πρώτη δόση έχει ήδη παραχωρηθεί τον Ιανουάριο του 2013 
και συγκεκριμένα έχει πληρωθεί στις 18/1/2013.» 

Απάντηση ημερομηνίας 28 Φεβρουαρίου 2013 της Υπουργού Υγείας κ. Ανδρούλας Αγρότου στην 
ερώτηση με αρ. 23.06.010.02.408, ημερομηνίας 24 Ιανουαρίου 2013, της βουλευτού εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Ειρήνης Χαραλαμπίδου 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ ότι το Υπουργείο Υγείας προώθησε 
Πρόταση προς το Υπουργικό Συμβούλιο με την οποία καλούσε να εξουσιοδοτήσει τον Υπουργό Οικονομικών 
να προωθήσει:  

(α)  την κατάθεση τροποποιητικού Νομοσχεδίου στη Βουλή των Αντιπροσώπων για αύξηση του ανώτατου 
ορίου απασχολούμενου προσωπικού στον Προϋπολογισμό του Υπουργείου Υγείας κατά εικοσιτέσσερα 
άτομα, ώστε να καταστεί εφικτή η πλήρωση των εικοσιτεσσάρων θέσεων Διασώστη/Πλήρωμα 
Αυθενοφόρου με έκτακτο προσωπικό καθορισμένης διάρκειας με σκοπό τη στελέχωση των τεσσάρων 
νέων Σταθμών Ασθενοφόρου (περιοχή Λακατάμειας-Ανθούπολης, κέντρο πόλης Λεμεσού, Ορόκλινη, 
Πέγεια), 

(β)  τη συμπερίληψη Σημείωσης στον Προϋπολογισμό του 2013 που να προνοεί την κατάργηση των 
κενωθεισών ωρομίσθιων θέσεων Οδηγού Ασθενοφόρου Οχήματος και την αντικατάστασή τους με 
Διασώστες/Πλήρωμα Ασθενοφόρου με σκοπό την εισαγωγή του νέου αυτού θεσμού, 

(γ)  την παραχώρηση έγκρισης για την προκήρυξη έκτακτων θέσεων Διασώστη/Πλήρωμα Ασθενοφόρου 
(Κλ. Α2), για τις οποίες υπάρχουν οι πιστώσεις στον Προϋπολογισμό των Ιατρικών Υπηρεσιών και 
Υπηρεσιών Δημόσιας Υγείας για το 2013, με σκοπό τη στελέχωση των τεσσάρων νέων Σταθμών 
Ασθενοφόρων, καθώς και την πλήρωση των θέσεων που θα προκύπτουν από τούδε και στο εξής με την 
αφυπηρέτηση των ωρομίσθιων Οδηγών Ασθενοφόρου Οχήματος (Κλ. Ε7-Ε8). 

 Το Υπουργικό Συμβούλιο στη συνεδρία του ημερ. 05/02/13 ενέκρινε την πιο πάνω Πρόταση.» 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ: 

 Κεφάλαιο Τέταρτο:  Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση.  Σήμερα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δε θα 
μπούμε σε συζήτηση θεμάτων του Κεφαλαίου Τετάρτου.   

 Συνεπώς, έχουμε φθάσει στο τέλος της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Η επόμενη συνεδρία του 
σώματος ορίζεται για την ερχόμενη Πέμπτη, 14 Μαρτίου 2013, στις 4.00 μ.μ., με την ακόλουθη ημερήσια 
διάταξη: 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ:   Νομοθετική εργασία  

 1.  Ο περί Σχολικών Κυλικείων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.046-2012). 

 2.  Ο περί των Προϋποθέσεων Πώλησης Εμπορευμάτων σε Τιμές 
Εκπτώσεων Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.120-2012). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΔΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 
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ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ:   Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση 

 1. «Το πρόβλημα της αστυφιλίας στην Κύπρο και η ανάγκη για 
άμεση λήψη μέτρων στήριξης της υπαίθρου». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση του βουλευτή κ. Φειδία Σαρίκα). 
(Αρ. Φακ. 23.05.045.016-2012). 

 2. «Η ανάγκη προστασίας της δημόσιας υγείας και του φυσικού 
περιβάλλοντος από τη διάθεση γενετικά τροποποιημένων τροφών 
και την καλλιέργεια γενετικά τροποποιημένων ποικιλιών φυτών». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση του βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη). 
(Αρ. Φακ. 23.05.045.014-2012). 

 3. «Οι τυχόν επιπτώσεις που θα προκύψουν ένεκα του μνημονίου 
όσον αφορά το status quo και την επίλυση του εθνικού μας 
προβλήματος». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση του βουλευτή κ. Κυριάκου 
Χατζηγιάννη). 
(Αρ. Φακ. 23.05.046.001-2013). 

 Κηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής. 

(Ώρα λήξης:  4.16 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 

Αδάμου Αδάμος Μαππουρίδης Ρίκκος 

Αντωνίου Αντώνης  Μαυρίδης Μάριος 

Βαρνάβα Γιώργος Μαυρονικόλα Ρούλα 

Γαβριήλ Γιαννάκης Μέσης Χρίστος 

Γεωργίου Γεώργιος Μισός Αριστοτέλης 

Δαμιανού Άριστος Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Δημητρίου Μισιαούλη Στέλλα Νικολαΐδης Νίκος 

Δίπλαρος Ευθύμιος Νουρής Νίκος 

Θεμιστοκλέους Ανδρέας Παπαγεωργίου Πάμπος  

Κατσουρίδης Νίκος Περδίκης Γιώργος 

Καυκαλιάς Αντρέας  Προδρόμου Πρόδρομος 

Κουκουμά Κούτρα Σκεύη Προκοπίου Γεώργιος 

Κουλίας Ζαχαρίας Σαρίκας Φειδίας 

Κουτσού Νίκος Σταυριανός Πανίκκος 

Κυριακίδου Αθηνά Συλλούρης Δημήτρης 

Κυριακίδου Στέλλα Τάσου Γεώργιος 

Κυριακού Μαρία Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κωνσταντίνου Κώστας Τορναρίτης Νίκος 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Φακοντής Αντρέας 

Κώστα Κώστας Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Λαμάρης Γιάννος Χατζηγιάννης Κυριάκος 

Λουκαΐδης Γιώργος Χριστοφόρου Λευτέρης 

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 

Χατζηρούσος Αντώνης 

Μαχτεσιάν Βαρτκές  
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ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1. Διαβεβαίωση των νέων βουλευτών του Δημοκρατικού Συναγερμού κ. Νίκου Νουρή, Ρίκκου 
Μαππουρίδη, Πρόδρομου Προδρόμου, Ανδρέα Θεμιστοκλέους, Αριστοτέλη Μισού και κ. Μαρίας 
Κυριακού πριν από την ανάληψη των καθηκόντων τους. 

2. Αναφορά του Προέδρου της Βουλής στην επέτειο της θυσίας του ήρωα Γρηγόρη Αυξεντίου και τήρηση 
μονόλεπτης σιγής. 

3. Αναφορά του Προέδρου της Βουλής στην Παγκόσμια Ημέρα της Γυναίκας. 

4. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. 

5. Ερωτήσεις βουλευτών: 
Εκμίσθωση κρατικής δασικής γης σε ιδιωτική εταιρεία - Ανάγκη επαρκούς ελέγχου της κατάστασης 
ελαστικών οχημάτων - Το ενδεχόμενο της συμμετοχής της Κύπρου στο πρόγραμμα επισιτιστικής 
βοήθειας της Ευρωπαϊκής Ένωσης - Αίτημα για τροποποίηση της νομοθεσίας σχετικά με την 
υποχρέωση κατάταξης Ελλαδιτών με κυπριακή υπηκοότητα στην Εθνική Φρουρά - Ανάγκη νομοθετικής 
ρύθμισης της προνοσοκομειακής φροντίδας - Οι μη εκδοθέντες από το Κτηματολόγιο και οι μη 
παραληφθέντες από τους αγοραστές τίτλοι ιδιοκτησίας - Θέμα που άπτεται δεδομένων προσωπικού 
χαρακτήρα (εμπιστευτική ερώτηση) - Οι λόγοι καθυστέρησης της παραχώρησης κρατικής οικονομικής 
βοήθειας σε ίδρυμα για παιδιά και νέους με νοητική στέρηση - Καταγγελίες για αυξημένο αριθμό 
γεννήσεων με καισαρική τομή στο Μακάρειο Νοσοκομείο - Καθυστέρηση στη στελέχωση των τεσσάρων 
σταθμών ασθενοφόρων με εκπαιδευμένους διασώστες - Οι εκκρεμούσες αιτήσεις στη Συμβουλευτική 
Επιτροπή Διαχείρισης Αποβλήτων και η ρύθμιση της διαχείρισης των τηγανελαίων - Χρηματικές 
εισφορές από την Κυπριακή Δημοκρατία και άλλους ιδιώτες στη Διερευνητική Επιτροπή για τους 
Αγνοουμένους - Οι κυβερνητικές ενέργειες για τερματισμό της οικολογικής καταστροφής στα Λιβερά - 
Αίτημα για καθαρισμό παραλίας και επιδιόρθωση κτισμάτων στη Λίμνη Πόλης Χρυσοχούς - 
Επιθεωρήσεις από την Υπηρεσία Μεταλλείων για τερματισμό της παράνομης λατόμησης στο 
Λυθροδόντα - Ανάγκη έγκρισης του καταστατικού του Ιδρύματος Μουσείου Αγώνος από το Υπουργικό 
Συμβούλιο - Δηλητηρίαση γάτων στις Κεντρικές Φυλακές - Η παράταση στην παραχώρηση του 
επιδόματος τέκνου για το 2012 - Η προθεσμία υποβολής αιτήσεων για τα Επιμορφωτικά Κέντρα για τη 
σχολική χρονιά 2013-2014 - Η τοπιοτέχνηση των εισόδων του συνοικισμού αυτοστέγασης ΑΗΚ 
Δεκέλειας - Αίτημα για παραχώρηση κατοικίας στην εκκλησία του συνοικισμού αυτοστέγασης ΑΗΚ 
Δεκέλειας για εκκλησιαστικές δραστηριότητες - Οι λόγοι καθυστέρησης στην παραχώρηση προσφυγικών 
οικοπέδων στο συνοικισμό αυτοστέγασης ΑΗΚ Δεκέλειας - Οι λόγοι της μη παραχώρησης οικονομικής 
βοήθειας σε πρόσφυγες για επιδιορθώσεις κατοικιών στο συνοικισμό αυτοστέγασης ΑΗΚ Δεκέλειας - Η 
διαδικασία ταυτοποίησης του κυπριακού δυόσμου - Ανάγκη διευθέτησης ιδιοκτησιακής εκκρεμότητας 
των ενοίκων προσφυγικής πολυκατοικίας στη Λάρνακα - Άρνηση ΚΟΤ σε αίτημα της Εταιρείας 
Τουριστικής Ανάπτυξης και Προβολής Περιφέρειας Αμμοχώστου - Τα κέντρα φροντίδας ενηλίκων με 
ειδικές ανάγκες παγκύπρια - Η επιλογή ιατρικών κέντρων για αποστολή ασθενών στο εξωτερικό - Οι 
νέες διαδικασίες αίτησης για καταβολή του μονογονεϊκού επιδόματος - Ενδεχόμενη απειλή της 
μελισσοκομίας από την ασθένεια “Nosema Ceranae” και το σκαθάρι “Aethina Tumida” - Ανάγκη 
επιδιόρθωσης αλεξικέραυνου στο Μούτταλο - Απόρριψη ψόφιων ζώων στο φράγμα της Άχνας - Αίτημα 
για τερματισμό του διορισμού πρώην αξιωματούχων της αστυνομίας ως ποινικών ανακριτών - Αίτημα 
για νέα νομοθεσία για την εμπορία και διάθεση ξυλείας - Καθυστέρηση στην καταβολή οφειλόμενων 
επιχορηγήσεων για αναπαλαιωμένες διατηρητέες οικίες - Υψηλή εκπομπή ρύπων σε εργοστάσια στο 
Πέρα Χωρίο Νήσου και μη συμμόρφωσή τους με υποδείξεις του Τμήματος Επιθεώρησης Εργασίας - 
Προβλήματα στη στελέχωση της πτέρυγας τετραπληγικών και παραπληγικών του νοσοκομείου 
Λευκωσίας - Κυκλοφοριακό πρόβλημα στην οδό Πάτμου στο Στρόβολο - Κοπή δέντρων σε κρατική 
περιουσία στον Πομό - Η πρακτική των επιχειρήσεων της αστυνομίας για πάταξη της πορνείας - Μη 
εξυπηρέτηση των ατόμων με αναπηρίες από το σύστημα δημόσιων μεταφορών - Καθυστέρηση στην 
πληρωμή των εκπαιδευτικών του Προαιρετικού Ολοήμερου Σχολείου και των εκπαιδευτών των 
Επιμορφωτικών Κέντρων - Καθυστέρηση στην έκδοση τίτλων ιδιοκτησίας για προσφυγικές κατοικίες στο 
συνοικισμό αυτοστέγασης στην Αγία Βαρβάρα Λευκωσίας - Αίτημα παραχώρησης επιπρόσθετου νερού 
για άρδευση εναλλακτικών καλλιεργειών στην Αυδήμου - Η ολοκλήρωση της κατασκευής μέρους 
λεωφόρου στο Παραλίμνι - Επαγγελματίες οδηγοί λεωφορείων με σοβαρά προβλήματα υγείας - Το 
πρόσφατο ψήφισμα του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου για τη σταθερότητα στην Ευρωζώνη και η θέση της 
Κυπριακής Δημοκρατίας - Αίτημα για εφαρμογή της νέας ευρωπαϊκής νομοθεσίας για τη χρονική 
προθεσμία τιμολόγησης των γενόσημων φαρμάκων - Η μεταστέγαση και λειτουργία αλλαντοποιείου 
στον Κάτω Μύλο Λεμεσού - Καταγγελίες για παράνομη λήψη επιδόματος και έκδοση διαβατηρίου από 
κυβερνητικό λειτουργό - Πιθανές επιπτώσεις για τον άνθρωπο από τη χρήση λαμπτήρων εξοικονόμησης 
ενέργειας και μέτρα πρόληψης - Πληροφορίες για επικίνδυνα μηχανήματα ανάνηψης στο Γενικό 
Νοσοκομείο Λεμεσού - Αίτημα κοινότητας Καμπιού Φαρμακά για δημιουργία μονοπατιού μελέτης της 
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φύσης - Ανάγκη επίλυσης των κτιριακών προβλημάτων του Δημοτικού Σχολείου Κόρνου - Ανάγκη 
καταβολής ανεργιακού επιδόματος σε εκπαιδευτικούς των Επιμορφωτικών Κέντρων - Καταγγελίες για τα 
κριτήρια επιλογής των μουσικών και των μελών της κριτικής επιτροπής από το ‟Ίδρυμα Συμφωνική 
Ορχήστρα Κύπρου” - Η στελέχωση των εκλογικών κέντρων με δημόσιους υπαλλήλους και τα κριτήρια 
επιλογής τους - Οι λόγοι μη προώθησης κατά την εξάμηνη Κυπριακή Προεδρία του Συμβουλίου της 
Ευρωπαϊκής Ένωσης των προβλημάτων της φοροδιαφυγής και του ξεπλύματος βρόμικου χρήματος - Η 
υπόθεση της ανεύρεσης εκρηκτικών κοντά στην εξοχική κατοικία του Προέδρου της Δημοκρατίας - 
Πληροφορίες για παρενόχληση αεροσκάφους των Ηνωμένων Αραβικών Εμιράτων από τουρκικά 
μαχητικά - Διαχωρισμός προσφυγικών οικοπέδων στο Δάσος Άχνας - Αίτημα για βελτίωση λεωφόρου 
στο Παραλίμνι - Αίτημα για εναρμόνιση της κυπριακής νομοθεσίας με ευρωπαϊκή Οδηγία για τα 
δικαιώματα των θυμάτων εγκληματικών ενεργειών - Η θέση της Κυπριακής Δημοκρατίας για την 
εισαγωγή φόρου χρηματοπιστωτικών συναλλαγών σε χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης - Υποβολή από 
την Τουρκία έργων για θέματα ηλεκτρισμού και Ευρωπαϊκή Ένωση - Τα προσχέδια τροποποίησης του 
περί Ρυθμίσεως Οδών και Οικοδομών Νόμου και του Κανονισμού 61.Η - Αναβάθμιση κυβερνητικών 
ιστοσελίδων και τυφλοί - Αίτημα για εφαρμογή ευρωπαϊκών εισηγήσεων για τις οικονομικές συναλλαγές 
και τις μεταγραφές των αθλητικών σωματείων - Η πώληση της Hellas Sat στην Arabsat και συνέπειες για 
την Κύπρο - Ανάγκη προώθησης της δημιουργίας ψηφιακής τράπεζας δεδομένων για τους απόδημους 
Κυπρίους - Πρόβλημα πλημμυρών στο Τραχώνι - Ανάγκη εκβάθυνσης του ψαρολίμανου στη Λάρνακα - 
Αίτημα για παραγωγή ηλεκτρισμού από τα θαλάσσια κύματα - Ανάγκη δημιουργίας μικρών 
υδροηλεκτρικών έργων σε χειμάρρους της Κύπρου - Ανάγκη προστασίας των μελισσών από 
νεονικοτινοειδή φυτοφάρμακα - Εγγεγραμμένοι ψηφοφόροι και αλλαγή διεύθυνσης - Παράνομες 
χωματουργικές εργασίες και ανάγκη αναθεώρησης της σχετικής νομοθεσίας - Η προκήρυξη διεθνών 
προσφορών για παγκόσμια διανομή του RIKSAT - Καταγγελίες για ανεξέλεγκτη ροή λυμάτων στον 
ποταμό Οβγό - Η αξιοπιστία των δημοσκοπήσεων εξόδου κι η επιρροή τους στο εκλογικό σώμα - 
Αναθεώρηση των σχεδίων διάσωσης με βάση ευρωπαϊκή Οδηγία - Αίτημα για παροχή ασφαλιστικής 
κάλυψης και άδειας ασθενείας στους εθελοντές της Πολιτικής Άμυνας σε περίπτωση ατυχήματος - 
Ανάγκη ανακήρυξης της Κύπρου σε χώρα ελεύθερη από γενετικά τροποποιημένους οργανισμούς - Τα 
σχέδια υποδοχής προσφύγων από τη Συρία - Αγορά προστατευτικών προσωπίδων από την Πολιτική 
Άμυνα και διαχείρισή τους - Αχρησιμοποίητες κτηνοτροφικές μονάδες στην κοινότητα Καντού - 
Καθυστέρηση στη μεταβίβαση της διαχείρισης πάρκου στο κοινοτικό συμβούλιο Καντού - Η προεκλογική 
δέσμευση του Προέδρου της Δημοκρατίας για μείωση της στρατιωτικής θητείας. 

6. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 
 Κανονιστικό πλαίσιο για γήπεδα γκολφ και αφαλατώσεις στην Κύπρο - Προβλήματα από τη 

συγκέντρωση μεγάλου αριθμού ζώων στη φάρμα “Melios Pet Park Ltd” - Αδειοδότηση λειτουργίας 
θεματικού πάρκου - Κίνδυνοι για τη δημόσια υγεία από την παράνομη λειτουργία ζωολογικού κήπου - 
Ερωτήματα για τις άδειες λειτουργίας επιχείρησης - Συμπερίληψη των ανοικτών πανεπιστημίων Κύπρου 
και Ελλάδας στα σχέδια κρατικών χορηγιών και υποτροφιών - Η ετοιμασία νομοσχεδίου για την αύξηση 
της ελάχιστης επιτρεπόμενης απόστασης αλιείας από τις προστατευόμενες θαλάσσιες περιοχές - 
Καθυστέρηση στην κατασκευή δρόμου στη Σωτήρα - Ολοκλήρωση του νότιου παρακαμπτήριου δρόμου 
στη Σωτήρα - Ολοκλήρωση δρόμου στη Σωτήρα - Ερωτήματα σχετικά με την πρόσβαση σε ιδιωτικό 
χώρο πάνω σε διάβαση πεζών στην Αγία Νάπα - Εναρμόνιση με την Οδηγία για την ενιαία άδεια 
εργασίας και διαμονής σε μη Ευρωπαίους εργαζομένους - Η παιδοορθοπεδική στην Κύπρο - Αίτημα της 
κοινότητας Κισσόνεργας για κατασκευή του δυτικού παρακαμπτηρίου - Μέτρα κατά της τοποθέτησης 
κεραίας της ΑΤΗΚ στη Μεσόγη - Ανακήρυξη της Λέμπας σε πολιτιστικό χωριό - Βελτίωση αγροτικών 
δρόμων στο Πολέμι - Ανέγερση αίθουσας πολλαπλής χρήσης του δημοτικού σχολείου Μοσφιλωτής - 
Δημιουργία γραμμής τελεφερίκ από τον Αμίαντο προς την κορυφή Τροόδους - Δημιουργία 
ποδηλατοδρόμων στην περιοχή Σωτήρας - Έξοδος από τον αυτοκινητόδρομο προς τη Βιοτεχνική 
Περιοχή Ξυλοτύμβου - Αύξηση της τιμής στο γεωργικό ρεύμα - Ανακατασκευή του δρόμου Σωτήρας-
Δερύνειας και κατάταξή του ως μικτού πολεοδομικού έργου - Συντήρηση του οδικού δικτύου της Τάλας -  
Απαλλοτρίωση τουρκοκυπριακής γης στη Μακούντα για σκοπούς ύδρευσης - Η μη χρήση ταξιμέτρου 
από τα αστικά ταξί - Τροποποίηση της νομοθεσίας για τα πρατήρια πετρελαιοειδών - Προσβασιμότητα 
ατόμων με μειωμένη όραση σε πληροφορίες για τα δρομολόγια των λεωφορείων - Κατάργηση της 
χρήσης πλαστικών σακουλιών - Εισαγωγή φαρμάκων με σκοπό το ξεφόρτωμά τους ως αποβλήτων - 
Αλλοδαποί αθλητές που έχουν αποκτήσει την κυπριακή υπηκοότητα - Ανάπλαση της κεντρικής πλατείας 
Φρεννάρους - Κίνδυνοι από τη διάθεση και χρήση φωτοβολταϊκών κακής ποιότητας - Η ασφάλεια του 
εμπορικού κέντρου “Madison” μετά την κατά παρέκκλιση έγκριση άδειας για μετατροπές - Εφαρμογή 
των Οδηγιών της ΕE για πράσινη ανάπτυξη και μείωση των εκπομπών αερίων του θερμοκηπίου - 
Προστασία πουλιών από ηχοπετάσματα - Κτίσιμο νέου γεφυριού στην περιοχή Αγίου Μάμα-Ζωοπηγής-
Πελενδρίου - Λαθραλιεία στον Ακάμα - Παράτυπη χρήση παραχωρηθείσας για γεωργικούς σκοπούς 
τουρκοκυπριακής γης - Καθεστώς λειτουργίας των ζωολογικών κήπων στην Κύπρο - Εισηγήσεις του 
Παγκύπριου Συνδέσμου Μονογονεϊκών Οικογενειών και Φίλων - Οργανόγραμμα λειτουργίας στο Γενικό 
Νοσοκομείο Αμμοχώστου - Ερωτήματα αναφορικά με την παραχώρηση κρατικής γης στις Αγκλεισίδες - 
Κρατικό κονδύλι για στειρώσεις γατών - Νομοσχέδιο για τον έλεγχο του πληθυσμού και την ευημερία 
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των γατών - Αίτημα για δημιουργία νέων τμημάτων στα Μεταλυκειακά Ινστιτούτα Επαγγελματικής 
Εκπαίδευσης και Κατάρτισης - Αίτημα για διαπλάτυνση του κύριου δρόμου στον Πομό - Ρυθμιστικό 
σχέδιο για δημιουργία πρόσβασης από και προς την παραλία του Πομού - Ανάγκη υλοποίησης του 
έργου αξιοποίησης του αγροκτήματος της Γερμανίνας στη Γεροσκήπου - Τερματισμός σύμβασης 
μίσθωσης ΚΟΤ-δήμου Γεροσκήπου - Προσφορά παροχής υπηρεσιών συμβούλων μελετητών για έργα 
ανάπλασης στη Γεροσκήπου - Τα προβλήματα ασφάλειας του Δημοτικού Σχολείου Λυμπιών - 
Περιορισμοί εισαγωγής κοινοτικών εργοδοτουμένων σε χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης - Το πρόβλημα 
του επαναδιορισμού Λειτουργών ΦΠΑ στη θέση Βοηθού Λειτουργού - Ερωτήματα σχετικά με τη 
φρούρηση και τα γεγονότα έξω από το Προεδρικό μετά την έκρηξη στο Μαρί - Ανάγκη ενίσχυσης των 
νέων παραδοσιακών τεχνιτών - Χρηματοδότηση έργου για ανάπλαση του παραδοσιακού πυρήνα της 
Αγίας Άννας - Αίτημα για ειδική φορολογία για ζώα συντροφιάς - Ανάγκη εκσυγχρονισμού και ενιαίου 
ελέγχου των κρατικών αρχείων για αποφυγή απάτης από αιτητές επιδομάτων - Έργο ανάπλασης 
πάρκου στον Αγρό - Ανάγκη αντιμετώπισης ομοφοβικών εξάρσεων στην εκπαίδευση - Θέμα που 
άπτεται δεδομένων προσωπικού χαρακτήρα (εμπιστευτική απάντηση) - Θέμα που άπτεται δεδομένων 
προσωπικού χαρακτήρα (εμπιστευτική απάντηση) - Προβλήματα των Συνδέσμων Διαιτητών και Κριτών 
Καλαθοσφαίρισης Κύπρου - Δημιουργία και χρηματοδότηση κοιμητηρίου στην κοινότητα Δελίκηπου - 
Διαδικασία και κόστος εφαρμογής του συστήματος “Diagnosis-Related Groups” στα νοσηλευτήρια - 
Οικονομικά προβλήματα του θεραπευτικού και εκπαιδευτικού κέντρου “Ανεμώνη” - Η μετακίνηση του 
χοιροστασίου Μαραθούντας - Αίτημα κοινότητας Χλώρακα για παραχώρηση γης για διαμόρφωση χώρου 
λουομένων - Αίτημα Νέου Χωριού Πάφου για δημιουργία χώρου λουομένων και ενίσχυση για καθαρισμό 
των παραλιών - Αίτημα κοινότητας Χλώρακα για έγκριση δανειοδότησης και κρατική στήριξη για 
ασφαλτοστρώσεις δρόμων - Αίτημα κοινότητας Κουκλιών για παραχώρηση γης για δημιουργία 
κοινοτικής παραλίας - Αίτημα κοινότητας Κινούσας για εγγραφή δρόμων - Σεξουαλικά αδικήματα κατά 
ανηλίκων - Διαχείριση περιπτώσεων μαθητών χρηστών εξαρτησιογόνων ουσιών και γονέων 
(εμπιστευτική απάντηση) - Εγγραφή δρόμου που συνδέει τον Κάτω Πύργο με το ξωκλήσι της Παναγίας 
Γαλόκτιστης - Αιτήματα για ενίσχυση των οικογενειών με τρίδυμα και άνω - Πρόγραμμα επιμόρφωσης 
για εξαρτησιογόνες ουσίες σε φυλάκια της Εθνικής Φρουράς - Καταγγελίες για κρατική στήριξη παιδιών 
υπηκόων τρίτων χωρών για φοίτηση σε ιδιωτικά σχολεία - Καθυστέρηση στην ανακατασκευή της 
προέκτασης λεωφόρου στη Λάρνακα - Αίτημα ομάδας πολιτών για αλλαγή των πολεοδομικών ζωνών 
στην Αραδίππου - Πρώτη Χρηματοδοτική Απόφαση της Ευρωπαϊκής Ένωσης και κυπριακά 
προγράμματα αλιείας - Ανάγκη πάταξης του παραεμπορίου τηλεπικοινωνιακών προϊόντων μέσω 
ταχυδρομείου - Εισήγηση για τροποποίηση άρθρου του ποινικού κώδικα σχετικά με την ηχορρύπανση - 
Η διάθεση στην αγορά ακατάλληλων υλικών από τα λατομεία Ξυλοφάγου - Ανάγκη νέας οδικής 
σύνδεσης Κάτω Πλατρών-Φοινιού - Καθυστέρηση μετατροπής διατηρητέας οικοδομής της Αυδήμου σε 
βιβλιοθήκη-μουσείο - Θέματα ασφάλειας της Δημοκρατίας (απόρρητη απάντηση) - Παράνομη λήψη 
ανεργιακού επιδόματος από κοινοτικούς εργάτες - Προγράμματα γυναικείας επιχειρηματικότητας - Μη 
εγγραφή νέων ψηφοφόρων στους εκλογικούς καταλόγους του Μαρί - Αίτημα για υποβολή στοιχείων από 
το Τμήμα Εσωτερικών Προσόδων - Εισηγήσεις για ανάπτυξη της ιδιωτικής τριτοβάθμιας εκπαίδευσης - 
Κριτήρια κρατικής επιχορήγησης ιδιωτικών περιβαλλοντικών κέντρων και πρωτοβουλιών - Ανάγκη 
οικονομικής στήριξης του Καταφυγίου Γαϊδουριών - Η αστυνομική έρευνα για την κατακράτηση σκληρών 
δίσκων της Κεντρικής Τράπεζας της Κύπρου - Διορισμοί και αφυπηρετήσεις εκπαιδευτικών - 
Ηχορρύπανση στον κυκλικό κόμβο Αγίας Φύλας - Ελλείψεις προσωπικού στο πυροσβεστικό σώμα - 
Μεταφορά στις ελεύθερες περιοχές προϊόντων που δεν καλλιεργούνται στα κατεχόμενα και δέσμευσή 
τους από τις αρμόδιες αρχές - Ευρωπαϊκή Οδηγία για διάθεση τροφίμων περασμένης χρονολογίας - Η 
επιχορήγηση του έργου ανέγερσης της Δημοτικής Αίθουσας Αθλοπαιδιών Αγίου Δομετίου - Θέματα 
ασφάλειας της Δημοκρατίας (απόρρητη απάντηση) - Εργοδότηση συνταξιούχων υπαλλήλων της Cyta 
στον τομέα του τηλεπικοινωνιακού δικτύου οικοδομών (εμπιστευτική απάντηση) - Έρευνες για 
δυνατότητα καλλιέργειας στην Κύπρο κτηνοτροφικών φυτών για ζωοτροφές - Στήριξη οροθετικών 
ατόμων από την πολιτεία - Πτωχεύσασες εταιρείες τα τελευταία πέντε χρόνια και γυναίκες - Δυνατότητα 
ανατροπής απόφασης εκλεκτορικού σώματος από σύγκλητο δημόσιου πανεπιστημίου - Ανάγκη 
παροχής κινήτρων μείωσης παραγωγής απορριμμάτων και κομποστοποίησης - Πιθανή εκμετάλλευση 
από Κυπρίους και αλλοδαπούς πρόνοιας του Χάρτη των Δικαιωμάτων του Πολίτη σχετικά με το 
ανεργιακό επίδομα - Πληροφορίες για παράνομη κυκλοφορία υγρού λανέιτ και δηλητηριάσεις ζώων - 
Λειτουργία της κουζίνας στο Χώρο Κράτησης Απαγορευμένων Μεταναστών στη Μεννόγεια χωρίς την 
απαραίτητη πιστοποίηση - Άδειες, όροι, προδιαγραφές και έλεγχος των ιδιωτικών χώρων στάθμευσης - 
Θέμα που άπτεται δεδομένων προσωπικού χαρακτήρα (εμπιστευτική απάντηση) - Καθυστέρηση στην 
καταβολή των εκταρικών επιδοτήσεων από τον Κυπριακό Οργανισμό Αγροτικών Πληρωμών - 
Καθυστέρηση στην καταβολή αποζημιώσεων από τον Οργανισμό Γεωργικής Ασφάλισης και το ύψος 
των ζημιών - Η επιβολή προστίμων για ρύπανση των υδατοφρακτών τα τελευταία πέντε χρόνια - 
Διάθεση ποσού από παγκύπριο σχολικό έρανο για τους άπορους μαθητές της Ελλάδας - Θέμα που 
άπτεται δεδομένων προσωπικού χαρακτήρα (εμπιστευτική απάντηση) - Ερωτήματα σχετικά με τη 
δημιουργία πολιτιστικού χωριού στη Λέμπα - Διαχωρισμός οικοπέδων στη Λέμπα για πρόσφυγες που 
διαμένουν σε κατοικίες ανεγερθείσες σε τουρκοκυπριακή γη - Ενδεχόμενη διασπάθιση δημόσιου 
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χρήματος από τη μη λειτουργία του αποτεφρωτήρα στο νοσοκομείο Λευκωσίας και διερεύνηση 
καταγγελιών για παρανομίες - Παράνομες μέθοδοι συλλογής μανιταριών και οι σχετικές καταγγελίες - 
Οφειλόμενο χρέος της Λιβύης προς την Κυπριακή Δημοκρατία και Κύπριους επιχειρηματίες - Κάλυψη 
του εμβλήματος της Κυπριακής Δημοκρατίας από την Πυροσβεστική Υπηρεσία Κύπρου σε κοινή 
άσκηση με το ψευδοκράτος (εμπιστευτική απάντηση) - Η διαχείριση των αποβλήτων του Γενικού 
Νοσοκομείου Λευκωσίας από ιδιώτες και ο έλεγχός της - Παραχώρηση κρατικής γης για επέκταση του 
Junior School και ανησυχίες κατοίκων της περιοχής - Διαρροές σε πρατήρια πετρελαιοειδών στη 
Λάρνακα και αντιμετώπιση των προβλημάτων που προκύπτουν - Δημοσίευμα για παρακολούθηση 
πολιτικής συγκέντρωσης από την Κεντρική Υπηρεσία Πληροφοριών - Αίτημα της κοινότητας 
Αγκλεισίδων για ανέγερση/αγορά κτιρίου για κάλυψη αναγκών της κοινότητας - Θέμα που άπτεται 
δεδομένων προσωπικού χαρακτήρα (εμπιστευτική απάντηση) - Ανάγκη νομοθετικής ρύθμισης της 
προνοσοκομειακής φροντίδας - Οι λόγοι καθυστέρησης της παραχώρησης κρατικής οικονομικής 
βοήθειας σε ίδρυμα για παιδιά και νέους με νοητική στέρηση - Καθυστέρηση στη στελέχωση των 
τεσσάρων σταθμών ασθενοφόρων με εκπαιδευμένους διασώστες. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Τιμή: €3,50 


